
NAS CASOPI 
Drage občanke 

in občani naše občine 
V svojem imenu in v imenu svojih 

sodelavcev, vam ob 10. maju, našemu 
občinskemu prazniku, iskreno 

čestitam in želim veliko sožitja in 
prijateljstva v tej naši lepi občini. 

Župan Vinko Tomšič 
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P r v a š t i r i l e t a 

Občinski proračuni so pod streho, kar je bila letos bolj pomembna 
dejavnost kot vsa prejšnja leta. Izteka se namreč prvi mandat županov 
in občinskih svetnikov po novem, ko so iz večjih nastajale nove občine 
in smo se morali nove oblasti navaditi. Marsikdo od občanov je komaj
da našel stik z novo krajevno oblastjo, ker pač tam ni imel ničesar 
opraviti, saj ne nazadnje je njihova moč še zmeraj majhna, občan pa se z 
oblastjo srečuje na matičnih uradih, pri registraciji avtomobilov, po
daljševanju vozniških itd., gradbenih dovoljenih, obrambi, davkih, kar 
ni občina, ampak država. Se pravi, da država s svojimi izpostavami, ki 
jih je toliko, kot je bilo nekdanjih komun, še zmeraj obvladuje skoraj 
vse življenje našega povprečnega občana. 

To se vidi tudi po tem, da je v območju, kamor vsak mesec prihaja 
Naš časopis, zelo grobo zatrla nekatere pobude po ustanovitvi novih 
občin. 

Prav te dni, ko se bo tale časopis tiskal, mora parlamentarna komisi
ja za lokalno samoupravo ponovno preučiti, kje vse v Sloveniji bodo še 
morali razpisati referendume za ustanovitev novih občin, saj je vlada in 
potem parlament nekatere pobude sprejela, nekatere pa brez prave ob
razložitve ovrgla. Ustavno sodišče je ukazalo, da imajo prav vsi občani 
pri tej enake pravice, in da med njimi ni bolj enakopravnih, ter lahko 
izrazijo svoje stališče glede tega, kako se hočejo organizirati. 

Merila, zaradi katerih se na določenem območju lahko ustanovi 
občina, so marsikdaj spregledali in kršili že pri prvi mreži občin, tako 
da se zdi, kot da so imela nekatera območja boljše politične botre, dru
ga pa so bila brez take podpore. Delo naj bi bilo opravljeno pol leta pred 
lokalnimi volitvami, ki bodo letos konec leta, se pravi, da se zelo mudi. 

Tudi v našem območju je nekaj doslej neuslišanih pobud. Tako so nad 
oblastjo zelo jezni v Sentjoštu in Horjulu, kjer na prejšnji seznam sploh 
niso prišli. Morajo pa vedeti, pri čem so, kajti kol se je pokazalo zlasti v 
novih občinah, so se krajevne oblasti nekoliko ujele v svojih prizadeva
njih komaj letos, ko so se dodobra spoznali med seboj in so uskladili 
interese, to pa na način, ki ni bil več prepir kdo bo koga, ampak že kar 
prijazno prepričevanje. 

Seveda pa smo po dolgoletni drugačni ureditvi daleč od tega, da bi 
vsepovsodjasno vedeli, kaj hočejo in kaj naj bi postal tisti skupni identi
fikacijski skupini imenovalec, po katerem bi katero od občin prepo
znavali. V občinah, ki so na sedežih starih komun, se nekako laže do
kopljejo do prepoznavnih skupnih interesov, v novih pa je to nekoliko 
leže. 

To sem zapisal, ker sodim, da bi tako sedanjim županom in sedanjim 
občinskim svetnikom delali krivico, če bi jih sodili samo po na zunaj 
prepoznavnih uspehih in šteli neizpolnjene predvolilne obljube, ko bo 
treba ponovno voliti. Bili so in so še pač tisti prvi oddelek, kije utiral 
pota novostim. Res je, da je marsikdo v občinske dvorane vnašal preveč 
gostilniške razprave, drugi zamisli iz domače kuhinje, marsikdo je tr-
moglavil, ker česa pametnega ni predlagal sam, ampak nasprotna poli
tična opcija, v celoti vzeto pa so se z leti poboljšali in so včasih že znali 
kaj odločiti tudi na podlagi argumentov in celo na strokovni podlagi. 
Res pa je tudi, da se v manjših krajih osebne zamere prenašajo tudi v 
občinske svete, ker se je malokdo od ljudi sposoben dvigniti nad svoje 
osebne bolečine in tudi s stisnjenimi zobmi zagovarjati nekaj, kar ni 
čisto v njegov prid. Zato je bilo poročanje o teh sejah, ki smo jim bili 
priča, zelo težavno. Včasih je terjalo prizanesljivost, kije najbrž potem, 
ko bodo izvoljeni vešči lokalne samouprave, ne bo več. 

Bliža se obdobje praznovanj in gasilskih veselic, nastopil je čas, ko 
nas je zakon prisilil, da bomo malo manj drveli drug mimo drugega. 

Tdealna priložnost, da nastane pogovor v prijaznem jeziku 
prijateljstva. 

TONE JANEŽIČ 

OBČINA VRHNIKA PRAZNUJE 

O b č i n s k i p r a z n i k 1 0 . m a j 

i n C a n k a r j e v i d n e v i 

10. maj je občinski praznik Občine Vrhnika, ki nas spominja na rojstvo enega največjih 
Slovencev - pisatelja, dramatika in Vrhničana Ivana Cankarja. V teh dneh ter v vsem 
mesecu maju se bodo vrstile številne kulturne in druge prireditve, kijih na Vrhniki po
znamo pod skupnim imenom Cankarjevi dnevi. Na vse prireditve ste vabljeni vsi, še po
sebno pa občani Vrhnike. 
Naj navedemo samo nekatere prireditve (vse podrobnosti so na kulturnih straneh občine 
Vrhnika): 

S O B O T A 9 . m a j : o d 9 . d o 1 8 . u r e 
Dan odprtih vrat vojašnice Ivan Cankar 
(na Raskovcu) 

N E D E L J A 1 0 . m a j 

- ob 9. uri: Slavnostna seja Občinskega sveta 
Občine Vrhnika 
* slavnostni govornik Brane Jereb - predsed
nik sveta 

* podelitev občinskih priznanj . 
Cankarjev dom Vrhnika 
ob 10.30 uri: odkritje doprsnega kipa Ivana 
Cankarja 
* slavnostni govornik dr. Matjaž Kmecl 
Pred osnovno šolo Ivana Cankarja 
ob 16. uri: Cankarjeva umetniška beseda 
* v izvedbi gledališke igralke Ive Zupančič 
Pred Cankarjevo rojstno hišo - Na klancu 

MAJ 1998 

Nove 
občine, 
ki so 
»izpadle«, 

se ne dajo 
D o 20. maja naj b i op rav i l i 

poizvedovalne referendume 
tudi v tisth krajevnih skup
nost ih , kand ida tkah za nove 
o b č i n e , k i so izpadle iz pred
loga referendumskih o b m o 
čij za ustanovitev nov ih ob
čin. M e d temi je tudi K S 
H o r j u l . Opeharjene krajev
ne skupnost i so na sestanku 
15. apr i l a ustanovile lastno 
zd ružen j e , k i si pr izadeva, da 
se o š k o d o v a n i m K S pop rav i 
k r i v i c a . N a U s t a v n o sod i šče 
Republ ike Slovenije je zdru
ženje nas lovi lo ustavno p r i 
t o ž b o , in sicer zoper D r ž a v n i 
zbor Repub l ike Slovenije i n 
slovensko v lado , k i da sta 
krši l i č l o v e k o v e pravice i n 
ustavo Republ ike Slovenije. 
Združenje krajevnih skupnos
t i zahteva nič manj kot o d 
stop minis t ra Grafenauerja , 
češ da n i zagovorn ik zakon 
sk ih , m a r v e č po l i t i čn ih o d 
loč i tev i n predlaga p o m l a d 
n i m a s t rankama S D S i n 
S K D , naj ga v d r ž a v n e m 
zboru z interpelacijo p o d 
preta p r i tej zahtevi . O d 
vladn ih s l u ž b pa z d r u ž e n j e , 
k i se bo p o n o v n o sestalo 
pred lokalnir i i i vol i tvami, zah
teva da vsem pr izade t im kra 
j evn im skupnos t im pošl je jo 
pismeno pojasni lo , kaj i n k a 
tere pogoje za ustanovitev 
nove o b č i n e posamezna kra 
jevna skupnost ne izpoln ju
je. 

B . V . 

Stoletnica PGD Vnanje Gorice 
Naslednja številka 

izide 4. junija 
gradivo zbiramo 

do 29. maja. 

Prostovoljno gasilsko društvo Vnanje Gorice praznuje letos 100-
letnico ustanovitve. Visoki jubilej društva je že pred začetkom slav
nostnega leta napovedala posebna brošura, ki so jo prejela brez
plačno vsa gospodinjstva v našem kraju. V njej smo povzeli stoletno 
kroniko društva oziroma vse za gasilstvo, Vnanje Gorice in širše 
območje, pomembne dogodke iz arhivov, k i j ih hrSni naše društvo. 

Jubilejno leto pa bomo gasilci Vnanjih Goric obeležili tudi z več 
delovnimi in zabavnimi prireditvami. 

31. maja ob 16. uri v Vnanjih Goricah 
A V S E N I K O V K O N C E R T 
Prireditev bo pod šotorom in je torej slabo vreme ne bo zmotilo. 

Za otroke do 15. leta je vstop prost. Po koncertu bo veselica, na kate
ri bo igral ansambel Gašperji. 

19. junija ob 20. uri v Vnanjih Goricah, zadružni dom S L O V E S N A 
A K A D E M I J A 

Ob 100-letnici P G D Vnanje Gorice in otvoritev otroških likovnih 
izdelkov na temo gasilstvo. Na slovesnosti bodo podeljena tudi le
tošnja društvena, občinska in državna priznanja najzaslužnejšim 
članom društva in nagrade za najboljše likovne izdelke. 

20. junija ob 18. uri , 
G A S I L S K A V A J A , na kateri bodo sodelovala tudi sosednja 

društva. 

5. julija ob 14. uri v Vnanjih Goricah 
P R O S L A V A 100-letnice gasilstva na našem območju in P G D 

Vnanje Gorice s slovesnim mimohodom gasilcev in gasilskih vozil, 
kulturnim programom in veselico s srečolovom, na kateri bo igral 
ansambel Ptujskih 5. 

Vabimo vas, da praznujete z nami. 
Upravni odbor P G D Vnanje Gorice 

f SHEN QI 
S P R O S T I T V E N I T R E N I N G 

S H E N QI* 

BREZPLAČNI T R E T M A J I V 
M E S E C U M A J U ! 

VSAK DAN OD 15.30 DO 16.30 
D o zdravja, s reče , notranjega miru in 

ustvarjalnega življenja na najnaravnejš i nač in! 
Znanje za vstop v novo tisočletje 

za vsa starostna obdobja! 
N E Z A M U D I T E E N K R A T N E P R I L O Ž N O S T I ! 

T R Ž A Š K A 28, 1360 V R H N I K A T E L . : 061 / 746 - 503 

P O S E B N O S T I V M A J U ! 

V P E T E K , 1 5 . 5 . 1 9 9 8 , O B 1 7 . U R I I N 

V S O B O T O , 3 0 . 5 . 1 9 9 8 , O B 1 5 . 3 0 

M O J S T R I C A A I P I N G W A N G 

V S H E N Q I C E N T R U N A V R H N I K I 

V R T E C P R A Z N U J E 

Letos V V Z B O R O V N I C A praznuje 45 let, kar s o se prvi 
o t roc i z n a š l i v » v r t c u « na stari postaj i . Jub i l e j b o m o 
p r a z n o v a l i v maju z r a z l i č n i m i ak t ivnos tmi ; 

torek , 12.5 . , o b 18. ur i v eno t i M I Š - M A Š 
O D P R T J E R A Z S T A V E o t r o š k i h de l 
s l i k e s o n a o g l e d v; B A N K I , ŠOLI , KNJIŽNICI , 
Z D R A V S T V E N E M D O M U , N A OBČINI , N A P O Š T I , N A 
FAŠKARIJI , V F E N O L I T U , V E N O T A H v r t ca R E G A -
K V A K IN M I Š - M A Š 

P O D A R J A 
s r e d a , 20 . 5., o b 17. ur i v o s n o v n i šo l i 
O B J U B I L E J U O B Č I N A B O R O V N I C A 
V S E M P R E D Š O L S K I M O T R O K O M 
L U T K O V N O I G R I C O G U S A R B E R T O 

č e t r t e k , 27 . 5., o b 17. ur i v eno t i M i š - M a š 
L I K O V N A D E L A V N I C A ob l ikovan je g l i n e z a s t a r š e in 
o t roke 

1. t e d e n v jun i ju o b i s k r a n č a K A J A IN G R O M z a v s e 
o t roke 

V s e pr i red i tve b o d o po teka le v s o d e l o v a n j u eno te 
R e g a - K v a k in eno t e M i š - M a š , za to nanje vab l jen i V S I . 



SEJA VRHNIŠKEGA OBČINSKEGA SVETA 

S čistilno napravo 
v novo tisočletje? 

V četrtek, 16. aprila, se je 
občinski svet občine Vrhnika 
sestal na svoji 29. redni seji v 
Mal i dvorani Cankarjevega do
ma na Vrhniki . N a dnevnem re
du so imeli razpravo o čistilni 
napravi na Vrhnik i , k i naj bi jo 
po novem gradili samo za kraj, 
ne pa več skupaj z usnjarno, so
glasje h kriterijem za sprejem 
otrok v vzgojno-varstveni za
vod Antonije Kucler Vrhnika, 
pri čemer so imeli pomisleke, 
kdo bo to izvajal, sprejeli so od

lok o zaključnem računu prora
čuna občine Vrhnika za leto 
1997 in odlok o proračunu 
občine Vrhnika za leto 1998. 

Svetniki so pričeli razpravo o 
Centralni čistilni napravi na 
Vrhnik i , k i je velika potreba in 
nuja. Ideja je aktualna že nekaj 
desetletij. Tako so se problema 
pred leti lotili skupaj Komunal
no podjetje in občina Vrhnika 
ter Industrija usnja Vrhnika, 
kot glavni onesnaževalec obči-

IZ 29. SEJE 
OBČINSKEGA SVETA VRHNIKA 

Občinska priznanja 
bodo podeljena 
na slavnostni seji 

Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja je v fe
bruarski številki našega časopisa objavila razpis za podelitev 
občinskih priznanj. V roku, ki je bil določen s strani komisije, je 
prispelo pet predlogov za podelitev plakete pisatelja Ivana Can
karja (Turistično društvo Blagajana Vrhnika, Tone Jurjevčič, Ja
nez Sodja in člana Kluba letalcev Janez in Tomaž Oblak), trije 
predlogi za podelitev Petkovškovih priznanj (Tonka Permoser -
Zvab, Marko Fabiani in Lidija Rajer) in dva predloga za podelitev 
priznanja za področje vzgoje in izobraževanja (Valerija Stebla j in 
Tonka Permoser - Zvab). Komisija je prispele predloge obravna
vala na svoji izredni seji dne 2.4.1998 in nato še na seji dne 
6.4.1998 in 14.4.1998. Komisija ocenjuje, da predlog Kluba letal
cev Vrhnika za podelitev Plakete pisatelja Ivana Cankarja člano
ma Janezu Oblaku in Tomažu Oblaku ne sodi v kategorijo za to 
priznanje, da bi sodil v kategorijo za priznanja inovatorjem in iz
umiteljem, ki pa jih Občina Vrhnika v letu 1998 ni razpisala, zato 
ne predlaga podelitve v letošnjem letu. Prav tako pa ni obravnava
la predloga K S Stara Vrhnika, kije bil posredovan prepozno, t.j. 
6.4.1998. 

Po pregledu celotne dokumentacije in po predloženih obrazlo
žitvah je Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja 
pripravila predlog dobitnikov priznanj in ga posredovala Občin
skemu svetu v potrditev. 

Občinski svet je na svoji 29. redni seji, v četrtek 16. aprila 
obravnaval predlog komisije in tudi sprejel, da se priznanje za 
področje vzgoje in izobraževanja za leto 1998 podeli Valeriji Ste-
blaj; Petkovškova priznanja za leto 1998 pa podeli: Tonki Permo
ser - Žvab, Marku Fabianiju in Lidi j i Rajer ter da se Plakete pisa
telja Ivana Cankarja za leto 1998 podelijo: Turističnemu društvu 
Blagajana Vrhnika, Tonetu Jurjevčiču in Janezu Sodji. 

Sama priznanja bodo izročena na slavnostni seji Občinskega 
sveta ob občinskem prazniku v nedeljo, 10. maja. 

S.S. 

Kako in kam bo letos 
porazdeljen denar 
iz proračuna? 
Odhodki bddo predvidoma porabljeni za naslednje dejavnosti: 

- za občinske organe so namenili 51.473 milijonov 
- upravni strošek- to so plače kot materialni strošek zaposlenih 
v-vrednosti 64.110 milijonov 
- za izobraževanje 80,491 milijona 
- za socialno varstvo 41,908 milijona 
- za ot roško varstvo 194,788 milijona 
- za kulturo 54.255 milijona 
- za šport 28.025 milijona 
- za zdravstvo 6.700 milijona 
- za kmetijstvo 17.630 milijona 
- za turizem 4.635 milijona 
- za drobno gospodarstvo 3.000 milijona 
- za cestno gospodarstvo 331.744 milijona 
- za varstvo okolja 22.000 milijona 
- za stavbno zemljišče 156.950 milijona 
- za stanovanjsko gospodarstvo in poslovne prostor 70 
milijonov 
- in za varstvo pred naravnimi nesrečami in gasilstvo 14.200 
milijona 

Večje investicije pa bodo tudi izgradnja nove OŠ do III. faze, 
kar pomeni, da bo šola letos že pod streho, za kar so namenili 
260.000 milijonov, v stanovanjskem programu je Mulaveva hi
ša 30.000 milijonov, za cesto Pod Hruševco so namenili 20.000 
milijonov, Bevke - Blatna Brezovica 12.000 milijonov in za pl i 
nifikacijo 20.000 milijonov tolarjev. 

Karmen Pograjec 

ne. Projekt čistilne naprave je 
bil tedaj potrjen, vendar je ideja 
in realizacija v vrednosti 
36.000.000 D E M ostala v preda
lu in tako podlegla dejavniku 
časa, kot je poudaril svetnik 
Igor Novljan, ki seje vprašal, ali 
se morda ne bo podobno zgodi
lo tudi s sedanjimi načrti. 

Zaradi spremembe zakono
daje je bi l v marcu mesecu leta 
1996 organiziran sestanek z In
dustrijo usnja Vrhnika, Komu
nalnim podjetjem Vrhnika in 
Občino, kjer je bil sprejet sklep, 
da se skupna centralna čistilna 
naprava preprojektira v komu
nalno napravo, Industrija usnja 
Vrhnika pa gradi lastno napra
vo. 

Pojavi se vprašanje: Zakaj v 
situaciji, v kateri je občina Vrh
nika (dve veliki investiciji, šola 
in vrtec) - vzporedno peljati še 
projekt čistilne naprave? 

Zupan občine Vrhnika, gos
pod Vinko Tomšič, je izrazil bo
jazen, da bodo sicer dovoljenja, 
k i j ih imajo za obstoječi, me
hanski del čistilne naprave pro
padla. Po novem preverjanju se 
lahko zgodi, da bo obstoječa 
lokacija čistilne naprave, kije v 
neposredni bližini Komunalne
ga podjetja Vrhnika postala ne
primerna in bi jo bilo potrebno 
locirati še bolj izven naselja, kar 
pa bi pomenilo strahotno velik 
izdatek in porast sredstev za iz
vedbo investicije. 

Po potrditvi usmeritve na 
Odboru za ekologijo in infras
trukturo in Občinskemu svetu 
je bi l konec avgusta izveden 
javni razpis za izbiro izvajalca 
izdelave idejnega projekta Cen
tralne čistilne naprave Vrhnika. 
Izbrani izvajalec, s katerim je bi
la v januarju 1997 podpisana 
pogodba, je bilo podjetje A I C O 
d.o.o. iz Maribora v sodelova
nju z avstrijskim podjetjem 
S C H U F F L U N D F O R S T H U -

B E R C O N S U L T I N G (SFZ) iz 
Salzburga, ki je ponudilo izde
lavo dveh variant in sicer kla
sično tehnologijo in ČAST teh
nologijo. 

N a seji je bil prisoten tudi 
gospod Ilešič, direktor izvajalca 
A I C O d.o.o., podjetja za inže
niring in projektiranje iz Mar i 
bora, kije predstavil ČAST po
stopek. Po besedah projektan
tov je ČAST tehnologija, ki je 
patentirana v Amer ik i , za 25 % 
cenejša od klasične tehnologije, 
zavzame manjšo površino in 
tudi stabilnost procesa je tako 
večja. Trenutno uvajajo ČAST 
postopek v Kočevju. 

, Nova čistilna naprava bo ta
ko vezana samo na občino Vrh
nika kot mesto, probleme osta
lih manjših krajev in zaselkov 
občine Vrhnika pa bodo reševa
l i preko manjših bioloških či
stilnih naprav. 

Svetniki so tako na seji potr
dili idejni projekt Centralne či
stilne naprave na Vrhniki in 
sprejeli sklep, da se pristopi k 
pridobivanju projekta za grad
beno dovoljenje in sicer po teh
nologiji ČAST. 

V nadaljevanju seje so člani 
občinskega sveta po enofaznem 
postopku, ker so posamezne 
postavke tudi dejanska realiza
cija in do sprememb na njih ne 
bo več prišlo, sprejeli Odlok o 
zaključnem računu proračuna 
občine Vrhnika za leto 1997, po 
predlaganem besedilu. 

Tako so po zaključnem raču
nu za leto 1997: skupni prihodki 
v vrednosti 1.271.552.513,57 sit 
in skupni odhodki 1.242.981. 
917,31 sit, iz cesarje razvidno, 
da je presežek prihodkov v 
vrednosti 28.570.596,26 sit. Po 
odloku o zaključnem lačunu 
proračuna občine Vrhnike za le
to 1997 se prihodki prenesejo za 
leto 1998. 

In kako je z letošnjim prora
čunom za občino Vrhniko. Na 
29. redni seji občinskega sveta je 
bil sprejet proračun občine Vrh 
nika za tekoče leto. 

Predvideni prihodki so v pri
merjavi z lanskim nekoliko po
rasli in sicer so v vrednosti 
1.520.265.000 sit, odhodki pa 
1.528.079.000 sit. Primanjkljaj 
rednega dela proračuna je tako 
okrog 7.814.000 sit. 

Na podlagi 12. in 20. člena Pravilnika o enotni metodologiji za 
izračun prometne vrednosti stanovanjskih hiš in stanovanj ter 
drugih nepremičnin (Ur. list SRS št. 8/87), 29. člena Zakona o 
lokalni samoupravi (Ur. list RS št. 72/93, 57/94 in 14/95) ter 
23. člena Statuta občine Vrhnika je župan občine Vrhnika na 
seji 12.3.1998 sprejel 

S K L E P 
o povprečni gradbeni ceni stanovanj, povprečnih stroških ko
munalnega opremljanja stavbnih zemljišč in vrednosti stavbne

ga zemljišča na območju občine Vrhnika v letu 1998. 

1. člen 
Povprečna gradbena cena za m 2 koristne stanovanjske povr

šine, kategorizirane s III. stopnjo opremljenosti, znaša 120.000 
SIT. 

2. člen 
Povprečni stroški komunalnega urejanja stavbnih zemljišč s 

III. stopnjo opremljenosti in gostoto poseljenosti 100 do 200 
prebivalcev na hektar znašajo na dan 31.12.1997: 
• za naprave individualne komunalne rabe 6.500 S I T / m 2 

• za naprave kolektivne komunalne rabe 7.500 S I T / m 2 

3. člen 
Vrednost m 2 stavbnega zemljišča se določi v odstotkih od 

povprečne gradbene cene stanovanj iz 1. člena tega sklepa in 
znaša glede na območja 3,00 do 10,00 %. 
a) Prvo območje (Vrhnika-center) 8 - 10 % 
b) Vrhnika okolica in druga naselja 5 - 8 % 
c) Poeostala območja 3 - 5 % 

V odstotkih sta ovrednoteni korist in uporabnostna sposob
nost ocenjevanih zemljišč v razmerju 60 : 40. 

V posameznih primerih, ki izstopajo iz opisanih opredelitev, 
je mogoče - glede na višje stroške za pripravo - korigirati vred
nost za največ 3 % od gradbene cene. 

4. člen 
Povprečna gradbena cena stanovanj, povprečni stroški za 

komunalno urejanje stavbnih zemljišč in cene stavbnih zemljišč 
se med letom revalorizirajo z indeksi za obračun razlike v cenah 
gradbenih storitev, k i j ih mesečno objavlja G Z S , Združenje za 
gradbeništvo in I G M . 

5. člen 
Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem gla

silu občine Vrhnika, Našem časopisu, v rabi pa je od 1.1.1998 
naprej. 

Z U P A N 
OBČINE V R H N I K 
Vinko T O M Š I Č l.r. 

POSLANSKA KLOP ŠT. 48 

Davek na dodano 
vrednost in 
trošarina 

Ob nujni pokojninski čaka Slovenijo vsaj tako pomembna in te
žavna davčna reforma, ki je eden ključnih pogojev vključitve naše 
države v Evropsko unijo. V parlamentarno proceduro tako prihaja
ta v drugo branje dva temeljna zakona, zakon o davku na dodano 
vrednost ( D D V ) in zakon o t rošarinah. Z njuno uveljavitvijo pred
vidoma sredi leta 1999 bo odpravljen sedanji sistem, ki temelji na 
obračunavanju prometnega davka. 

Oba zakona bosta prinesla vrsto sprememb, za njuno uveljavitev 
pa bo potrebno tudi določeno obdobje seznanjanja javnosti. Sloven
ci smo se doslej z D D V srečali na mejnih prehodih, ko smo dobili 
povračilo D D V od v tujini kupljenega blaga. Spoznali smo ga torej z 
lepe plati, čeprav je D D V kot vsak drug davek poglavitno namenjen 
polnjenju državne blagajne in se plačuje od dobav blaga in opravlje
nih storitev, ki j ih davčni zavezanec opravi v okviru opravljanja svo
je dejavnosti na območju RS ter od uvoza blaga v državo. In kdo je 
davčni zavezanec? Predlog zakona določa, da je to vsaka oseba, ki 
samostojno opravlja dejavnost, ne glede na namen in rezultat oprav
ljanja dejavnosti. Zavezanci so tudi organizatorji športnih, kultur
nih in zabavnih prireditev. Dejavnosti, ki so v javnem interesu (po
šta, zdravstvo, socialno varstvo, vzgoja in izobraževanje otrok in 
mladine in podobne) so plačila D D V oproščene. 

Predlog zakona določa dve stopnji D D V , splošno v višini 19% in 
nižjo v višini 8%, k i se obračunava od izdelkov, namenjenih prehrani 
ljudi in živali, gnojil in fitofarmacevtskih sredstev, dobave vode, 
zdravil, medicinske opreme in tehničnih pr ipomočkov za invalide, 
javnega prevoza, raznih tiskovin, vključno s knjigami in časopisi, av
torskih pravic s področja književnosti in umetnosti, storitev umetni
kov, vstopnic za kulturne, športne in zabavne prireditve ter gradnje, 
obnove in predelave neprofitnih stanovanjskih prostorov. 

Davčni zavezanec mora obračunavati davčno obveznost v dav
čnem obdobju, ki bo praviloma koledarski mesec. Osnova za obra
čun je izstavljen račun ali drug dokument, ki služi kot račun. Predlog 
zakona predvideva t.i . male zavezance, ki se v sistem D D V vključu
jejo prostovoljno. To so osebe, katerih vrednost opravljenega blaga 
ali storitev v obdobju 12 mesecev ne preseše 5.000.000 tolarjev in 
osebe v kmetijstvu in gozdarstvu, če skupni katastrski dohodek vseh 
članov gospodinjstva v zadnjem koledarskem letu ne presega 
1.500.000 tolarjev. Praktično to pomeni, da bo v sistem D D V v Slo
veniji po sedanjem stanju obvezno vključenih le nekaj deset kmetij. 
Druga novost, zakon o trošarinah, uvaja obveznost plačevanja tro
šarine od alkohola in alkoholnih pijač, tobačnih izdelkov in mine
ralnih olj (s tem pojmom je predlagatelj zakona nadomestil pojem, 
»naftni derivati« in zajema motorni bencin, plinsko olje, utekočinje
ni naftni plin, metan, naravni plin, kerozin in kurilno olje), ki so v 
Sloveniji proizvedeni ali uvoženi. Zavezanec za plačilo trošarine je 
pridelovalec ali uvoznik. Po predlogu zakona je proizvajalec tudi f i 
zična oseba, ki ima v lasti ali uporabi opremo in surovine za proiz
vodnjo alkohola ali alkoholnih pijač, katerih letna proizvodnja pre
sega količine, dovoljene za lastno rabo. T i proizvajalci bodo morali 
najkasneje do 31. marca 1999 prijaviti pristojnemu organu opravlja
nje navedene dejavnosti, oziroma posedovanje kotlov za kuhanje 
žganja. Višina trošarine se bo pri alkoholu določala glede na vrsto 
pijače in vsebnost alkohola. Za primer, znesek trošarine za pivo je 
določen v višini 600 tolarjev 3,2 E C U ) za 1 % prostorninske vsebnosti 
alkohola na en hektoliter piva. Pri cigaretah smernice E U predpisu
jejo minimalno trošarino v višini 57% od drobnoprodajne cene naj
značilnejše in najbolj prodajane cigarete. Ta ciljna trošarina 57= bi 
ob veljavnih cenah prinesla znatno povečanje cene cigaret, zato se bo 
uveljavljala postopoma do leta 2005, z dnem uveljavitve zakona (1. 
julij'1999) 43%. 

Pri obravnavi obeh predlogov zakonov je bilo v naši poslanski 
skupini največ bojazni, kako bo njuna uveljavitev vplivala na social
no šibkejše sloje. Bi l i so tudi predlogi za uvedbo še ene stopnje, ali pa 
zmanjšanje nižje stopnje na 5%. Tuje izkušnje kažejo, daje sistem s 
tremi stopnjami izredno nepregleden in tudi ne prispeva k večji so
cialni varnosti. Le-to lahko država ponudi le z domišljenim siste
mom socialnih transferjev. D a pa ga lahko vzpostavi, potrebuje za
nesljive vire proračunskih sredstev. Povedano drugače, zmanjšana 
ali ničelna stopnja D D V za osnovne življenjske potrebščine proble
ma ne reši. Cene so resda manjše, toda manjše so za vse, za premožne 
in manj premožne. Končni učinek je, da država zbere premalo de
narja, ki bi ga lahko usmerila za lajšanje bremena socialno šibkejših 
slojev. Sistem D D V in predvsem trošarin, k i j ih država lahko pred
piše na blago, ki ga sorazmerno več trosijo premožni, je torej lahko 
učinkovit mehanizem socialne države. Ob za to izraženi politični vo
lji strank v vladi, seveda. 

Leon Gostiša 

Zadnji odstavek članka v prejšnji številki je obdelal tiskarski 
škrat^ in mu povsem zmaličil pomen. Glasiti bi se moral: 

»Človeku se ob pogledu na opustošenje nehote utrne misel, ka
ko težko pot so imeli narodi do samostojnosti. Vukovar je simbol 
nove Hrvaške, Baski so imeli tragično izkušnjo iz državljanske 
vojne, njihov simbol, zbombardirana Guernica, znana iz Picasso-
jeve umetnine*je hkrati svetovni simbol svobodomiselnih hotenj. 
Nam, Slovencem je bilo marsikaj tega prizanešenega, a naša pot 
do samostojnosti zato ni bila nič lažja. Tega se moramo zavedati, 
ko bomo v Evropi tretjega tisočletja stopili v korak z velikimi na
rodi. In ta ponos trdoživosti nam mora "vzbujati občutek samoza
vesti nacije, kije do svoje države prišla tudi zaradi močno izražene 
nacionalne identitete.« 

Ob tej priliki se Leonu Gostiši v imenu uredniškega 
odbora za neljubo napako opravičujem. 

Simon Seljak 

OKTET RASKOVEC 
VABI NA 
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Nov zakon 
o varnosti 
cestnega 
prometa 
od 1.5. 
v veljavi 

V vseh medijih je bilo do 
sedaj veliko napisanega in 
povedanega o novem zako
nu. Predvsem časopisne hi
še so se na veliko razpisale o 
novem zakonu. Velikokrat 
so pod dobrogled vzele sa
mo višino kazni za določene 
prekrške, medtem ko bistva 
oziroma posebnosti, ki j ih 
prinaša novi zakon niso 
obrazložili. 

Zaradi tega smo se odlo
čili, da bomo bralcem lo
kalnega časopisa poskušali 
razložiti prav te pomem
bnosti. 

V zakonu je nekaj te
meljnih načel, ki so zapisa
na v posameznih členih ali k 
njihovim določbam. V na
daljevanju bomo predstavi
li samo najpomembnejše. 
Gre predvsem za načelo za
upanja, ki naj bi v praksi 
pomenilo, da vsakdo v pro
metu, ki spoštuje prometne 
predpise, zaupa oziroma 
predvideva, da bodo tudi 
drugi v prometu spoštovali 
veljavne zakonske predpise. 

Omeniti gre tudi načelo 
pomoči in zaščite šibkejših 
v prometu. To načelo govo
ri predvsem o drugih v 

prometu, med katere sodijo 
otroci, mladoletniki, pešci, 
pa tisti, ki vstopajo oziroma 
izstopajo iz vozil ter kole
sarji, starejši, slabotni in in
validi. Zakon nalaga vsem 
voznikom, da so do teh 
prometnih udeležencev še 
posebej pozorni. 

Načelo umiritve prometa 
in defenzivne vožnje naj bi 
bistveno pripomoglo k umi
ritvi prometa. Pri tem gre za 
precej stroge določbe o ome
jitvah hitrosti in tiste, ki 
uzakonjajo ovire za umir
janje prometa tako imeno
vane »ležeče policaje«. 

Posebno pozornost si naj
brž zaslužita tudi načeli ob
jektivnosti in enakega obrav
navanja vseh prometnih ude
ležencev. Zakon namreč do
loča, da policisti večino 
prometnih kršiteljev obrav
navajo in kaznujejo na kra
ju prekrška. Če bo kateri od 
kršiteljev menil, da mu je bi
la storjena krivica, bo lahko 
vložil ugovor. 

Novi zakon poleg načel 
prinaša tudi druge novosti. 
N a novo so opredeljene 
gospodarske vožnje, upo
raba mobilnega telefona in 
drugih dodatnih naprav, ki 
bi voznika kakor koli ovira
le, omejitve hitrosti, stop
njevanje kazni, promet ko
les z motorji, obvezna upo
raba varnostne čelade ot
rok, starih do 14 let. Voz
niki se bodo morali navaditi 
tudi na nov način policij
skega ukrepanja med vož
njo. Vse te novosti so napi
sane po posameznih poglav
j ih , zato j ih bomo posebej 
predstavili v naslednji šte
vilki časopisa. 

PP V R H N I K A 

Kresovanje, 
kresovanje 

Vsakega ognja pa se razveselijo najmlajši in si večkrat pripravijo svoj, 
nekoliko manjši kres, seveda s pomočjo starejših. 

Že po tradiciji se na predvečer 
1. maja, praznika dela, na šte
vilnih vzpetinah, hribih in tudi 
drugod kurijo kresovi, različnih 
velikosti in oblik. Ob kresovih 
se pripravijo številni pikniki in 
tudi kulturno-zabavne priredit
ve. Tudi letos je bilo v okolici 
Vrhnike in številnih okoliških 
krajih polno kresov različnih 
vsebin. Tradicionalni kres na 
Ulovki je bil prav gotovo naj
bolj obiskan, saj skoraj ni bilo 
prostega parkirnega mesta, da
leč okoli Ulovke in Zaplane. Za 
razpoloženje je poskrbel ansam
bel strmina, kije številne mlade 
in nekoliko starejše na Ulovki 
pritegnil do zgodnjih jutranjih 
ur. Seveda se je bilo treba od 
kresovanja vračati domov že z 

novim zakonom o varnosti cest
nega prometa. Po neuradnih 
podatkih kar precej mirno - pač 
po novem zakonu. Seveda kre
sovi so bili tudi po drugih me
stih, predvsem na okoliških hri
bih, da so se videli kar daleč na
okoli . Marsikatero kresovanje 
pa je prekinil dež in ogenj se je 
pod njegovim vplivom pogasil. 
No želja sama pa se ni kar tako 
pogasila in »mokrote« je bilo 
zunaj in znotraj. 

N o 1. maja zjutraj pa je mar
sikaterega prebudila budnica. Vrh
niška godba je v jutranjih urah 
obhodila del Vrhnike in s svo
j imi »budnicami« napovedala 
praznik dela. 

S. S. 

R A Z P I S 
z a d o d e l i t e v o b č i n s k i h p r o f i t n i h s t a n o v a n j v 

n a j e m 

I. Število in vrsta stanovanj 
Oddajamo enoinpolsobno stanovanje v drugem nadstropju 
stanovanjske hiše na Vrhniki , Vrtnarija lb , skupne površine 
54.42 m 2 . 
Stanovanje se oddaja v najem za nedoločen čas. 
Višina najemnine je določena s Pravilnikom o dodeljevanju 
občinskih profitnih stanovanj v najem in ne more biti nižja od 
izhodiščne najemnine, ki znaša 6 D E M / m 2 oziroma 562,44 
SIT/m2 po srednjem tečaju Banke Slovenije na dan izstavitve 
računa. 

II. Upravičenci do dodelitve profitnega stanovanja 
Upravičenci do dodelitve profitnega stanovanja so fizične in 
pravne osebe s področja Občine Vrhnika, ki so pripravljeni pla
čevati profitno najemnino. Prednost pri dodelitvi profitnega 
stanovanja imajo najemniki občinskih neprofitnih stanovanj. 
Če je več enakovrednih ponudb, se stanovanje odda tistemu 
ponudniku, ki bo na javnem razpisu ponudil višjo najemnino. 
Splošni pogoji, ki jih mora izpolnjevati prosilec: 

- prosilec mora biti državljan Republike Slovenije s stalnim 
bivališčem v Občini 
Vrhnika; 

- pravna oseba mora imeti sedež v Republiki Sloveniji; 
- prosilec mora biti plačilno sposoben poravnati najemnino 

in ostale stroške. 

III. Vloge za dodelitev profitnega stanovanja 
Vlogi za dodelitev profitnega stanovanja je potrebno priložiti: 

- fizične osebe potrdilo o državljanstvu oziroma pravne ose
be izpisek iz registra, da 
imajo sedež v Republiki Sloveniji; 

- potrdilo o stalnem bivališču in številu družinskih članov; 
- potrdilo o premoženjskem stanju; 
- najemno oziroma podnajemno pogodbo, če jo ima prosilec 

sklenjeno; 
- potrdilo o višini osebnega dohodka prosilca oziroma skup

nem dohodku vseh 
članov družine; 

- ponudbo višine najemnine, ki jo je prosilec pripravljen pla
čevati ( ne sme biti nižja 
od izhodiščne najemnine ). 

IV. Rok za oddajo vlog 
Vlogo za dodelitev profitnega stanovanja je potrebno oddati do 
vključno 22.05.1998 na naslov Občina Vrhnika, Oddelek za 
splošne zadeve, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika s pripisom »Za 
razpis«. Vloge, ki ne bodo vložene v roku se ne bodo 
obravnavale. 

V. Način objave odločitve o dodelitvi profitnega stanovanja 
Sklep o dodelitvi profitnega stanovanja sprejme župan Občine 
Vrhnika. 
Prosilci bodo o dodelitvi stanovanja obveščeni s sklepom. 

ŽUPAN 
Vinko Tomšič l.r. 

Številka: 12/7 - 36200-7/98 
Datum: 24.04.1998 

»Zgodba 
o uspehu« 
Ali res? 

Ena izmed točk dnevnega reda 21. izredne 
seje Državnega zbora (DZ) je bila tudi »Oce

na gospodarskega stanja in gibanj v slovenskem gospodarstvu«. 
V govorih predsednika vlade in ministrov smo poslušali, da je 

splošna gospodarska situacija glede na negotove gospodarske raz
mere v svetu, stabilna, da je gospodarska rast sicer solidna, čeprav 
nižja, kot bi želeli in pričakovali, da smo v primerjavi z drugimi dr
žavami v tranziciji še najbolje ocenjeni s strani mednarodnih institu
cij. Vlada ocenjuje, da bomo dosegli predvideno gospodarsko rast 
družbenega proizvoda med 3,5 in 4%. V nadaljevanju je predsednik 
vlade na kratko omenil le potrebo in oceno dveh ukrepov, k i j ih bo 
Slovenija morala izvesti, namreč davčno reformo in reformo pokoj
ninskega sistema. Da vlada ne misli resno s pokojninsko reformo, je 
potrdil že v nadaljevanju govora, ko je rekel, da kljub pripravam in 
široki razpravi v javnosti, kljub najboljši volji vlade, reforme nismo 
v stanju izpeljati, ker za to ni dovolj politične volje, pripravljenosti in 
razumevanja ljudi. Kot da za gospodarsko stanje, potrebne predloge 
sprememb in izvajanje ukrepov ni odgovorna vlada! 

Poglobljena razprava v parlamentu je pokazala, daje slika gospo
darskih gibanj daleč od zadovoljive, daje, lahko rečemo, celo alar
mantna, vsaj za nekatere panoge gospodarstva. 

Gospodarstvo kot celota že več let posluje s čisto izgubo. Celotna 
izguba znaša 13% bruto domačega proizvoda (BDP). Izguba indus
trije se vsako leto zaradi bančnih obresti za kredite skoraj podvoji. 
Bančne obresti za kredite industriji pa zavzemajo že več kot 22% 
B D P . To stanje je že tako slabo, da bo industrija kmalu ustvarjala 
dodano vrednost samo še za pokrivanje izgub. V1.1997 je imelo čisto 
izgubo 30% vseh družb in te zaposlujejo več kot 1/4 vseh delavcev. 
Največji delež in najtežja je situacija v predelovalni dejavnosti, v ka
teri je bila 1. 1997 izguba 36%. Gospodarstvo pesti predvsem nelik
vidnost, saj so v preteklem letu kratkoročne obveznosti znašale 29% 
pasive, terjatve pa je le 16% aktive. Temu sledijo blokade računov. 
Zato ni čudno, da je imelo preteklo leto povprečno mesečno bloki

ran račun 7.7oo pravnih oseb, 18,6% več kot leto prej, da se poveču
jejo tudi vsote. Breme takega stanja nosi 14% vseh zaposlenih v dr
žavi. V teh podjetjih je največ stečajev in največ odpustov delavcev, v 
marsikaterem podjetju so izgube večje od dodane vrednosti, ta pa 
manjša od stroškov dela. Takega stanja ni nikjer v E U . Ker bi stečaj 
podjetij prizadel banke, j im tako stanje ustreza. Čeprav je veliko go
vorjenja o razbremenitvi gospodarstva, se dogaja ravno nasprotno. 
Ob predvideni 3,5% realni gospodarski rasti so se odhodki državne
ga proračuna realno povečali za 7%. Res pa je tudi, da nekatera po
djetja poslujejo zelo dobro in ustvarjajo veliko dodano vrednost. 
Sliko gospodarske uspešnosti zamegljuje tudi dejstvo, da po meto
dologiji, ki jo uporabljamo za izračune, prispeva tudi država kot 
proizvajalec, ki povečuje bruto domači proizvod za 20%. Pri tem se 
dodana vrednost na proizvod ne povečuje, kar potrjuje tudi dejstvo, 
daje bilo v industriji v zadnjih letih odpuščenih skoraj polovica de
lavcev, dodana vrednost na zaposlenega pa je ostala ista. Industrij
ska proizvodnja je danes za 25 do 30% nižja kot je bila 1.1986, priza
deti pa so najbolj malo gospodarstvo in obrtniki, ki so nanjo vezani. 
Gospodarstvo je izgubilo 263.000 delovnih mest, negospodarstvo pa 
pridobilo 17.000, pri čemer se je povečalo samo število državnih 
uradnikov od 1. 1994 za 8.700. 

Zunanja trgovinska bilanca izkazuje za lani 48 milijonov dolarjev 
večji uvoz od izvoza, letos januarja že 107 in nepokritost uvoza z iz
vozom se naglo povečuje. Zato ni ekonomskih razlogov za padanje 
deviznega tečaja. Slovenska izvozno usmerjena industrija nima več 
rezerv, s katerimi bi kompenzirala velike tečajne spremembe, stop
nja dobička, če sploh je, je nizka, ker naši izdelki dosegajo v povpreč
ju 70 do 90 % cene kot bi jo sicer, če bi prihajali iz neke druge države 
E U . Banke ne pomagajo gospodarstvu kot bi lahko. Slovenske ban
ke, ki so bile sanirane z denarjem davkoplačevalcev, država varuje 
pred spopadom s tujo konkurenco. Tako ima tudi zakon o bančniš
tvu vgrajene varovalke, ki dajejo bankam monopolni položaj. Pri 
tem so poslovne banke ustvarile lansko leto več kot 26 milijard do
bička na račun industrije, s katero pa si ne delijo bridke usode. Ne
sprejemljivo je tudi zavestno prerazporejanje denarja od izvoznikov 
k uvoznikom. Ekonomska politika vlade je torej zgrešena, vlada se 
ne more več izmikati odgovornosti za tako stanje, saj je država še 
vedno lastnik dveh najpomembnejših poslovnih bank. Problem 
predstavlja tudi cena kapitala, previsoka temeljna obrestna mera. Ta 
onemogoča konkurenčnost gospodarstva na tujih trgih, glede na 
trenutne trende pa je težko pričakovati izboljšanje. Sprejeti paket 
gospodarskih ukrepov ni prinesel bistvene razbremenitve gospodar
stva. Zaskrbljujoče je tudi vedno večje zaostajanje nekaterih regij, ni 
svežega kapitala, tuje naložbe so drastično upadle, zamujamo z dav
čno in pokojninsko reformo. 

Najhujši problemi gospodarstva pomenijo delovno intenzivne 
panoge, še zlasti tam, ker so zaposlene večinoma ženske. Te imajo v 
povprečju 15% nižje dohodek kot moški, njihove plače pomenijo to
rej manjše breme za podjetje, pa vendar komaj životarijo tudi tedaj, 
kadar podjetje izvozi večino svoje proizvodnje. Vladna politika iz
voznikom ni naklonjena, j ih ne stimulira. Posledica delovnih pogo
jev je povečanje števila bolniških, ki dosega, skupaj s porodniškimi 
izostanki, 15 do 20% (v svetu 5 do 6 %) in to ekonomsko obremenju
je kolektive, ki morajo sami nositi breme bolniškega staleža do 30 
dni. Brez učinkovitih ukrepov se bo propadanje tekstilne in 
usnjarsko-predelovanje industrije nadaljevalo, izgubili bomo še na-
daljnih 39.000 delovnih mest. Zahteve oz. predlogi teh podjetij, na
slovljeni preko Gospodarske zbornice na vlado in parlament, so 
konkretni. Skrajni čas je, da začne vlada voditi v odnosu do realnega 
sektorja načrtno ekonomsko in socialno politiko in ne le izvajati 
ukrepe za polnjenje državnega proračuna. 

Zaposlovanje stagnira, pri tem pa uradna več kot 14 % brezposel
nost ne vključuje 28.000 ljudi, ki so prenehali iskati zaposlitev in jih 
statistika sploh ne vključuje več. Delovna mesta v predelovalni in
dustriji usihajo, zaposlovanje v storitvenem sektorju in malem gos
podarstvu se sicer povečuje, vendar ne v obsegu, ki bi vplival na ce
lotno zmanjševanje brezposelnosti. 

Nezanesljivost podatkov o gospodarskih gibanjih, s katerimi ope
rirajo različne institucije, je očitna, saj so podatki v poročilih pri
pravljeni na osnovi različnih vzorcev, ocen in posrednih virov. Zato 
je v praksi mnogo različnih interpretacij in tudi prilagajanj podat
kov. Bolj objektivno sliko daje vzdušje med gospodarstveniki. Med 
temi pa jih le malo med njimi pričakuje rast proizvodnje, več naraš
čanje cen in skoraj polovica krčenje števila zaposlenih. Gospodarska 
rast ne bo dosegla predvidenih 4%, morda 3,5% ali celo manj kot 
3%, saj je trend upadanja opaziti že od 1. 1994, zato Slovenija vedno 
bolj zaostaja za primerljivimi državami v E U . Povečuje se le vsako
letni proračun države, ki pa ni dovolj razvojno usmerjen, premalo 
sredstev je namenjenih za ukrepe oživitne gospodarske rasti. Gos
podarstveniki ocenjujejo, da bi morala rast proračuna slediti rasti 
gospodarstva, tako pa industrijska proizvodnja stagnira oz. se 
zmanjšuje. Stopnja inflacije se spet rahlo povečuje in ne zmanjšuje, 
kljub temu, da država nadzoruje še vedno več kot 20% cen. Zato ni 
realnih osnov, da bi leta 2001, kot je bilo zapisano v memorandumu, 
dosegli 3,5 do 5 % stopnjo inflacije. 

Glede na podatke je torej mogoče nedvoumno ugotoviti, da je 
stanje v gospodarstvu na splošno dokaj neugodno, za celovitejšo 
oceno in nato oblikovanje predlogov za ustrezno ukrepnje bi morale 
vladne institucije pripraviti pregled stanja po posameznih gospodar
skih panogah, še več, stanje v slovenskem gospodarstvu je tako sla
bo, daje nujno ukrepanje na vseh ravneh. 

Dr. Helena Hren Vencelj 



DELEGACIJA IZ CAPLJINE NA VRHNIKI 

Razviti še konkretne 
poslovne stike 

Prisrčen pozdrav obeh županov je napovedal nadaljevanje odnosov med 
obema pobratenima mestoma Vrhniko in Čapljino. 

V dneh od 7. aprila do 9. apri
la je Vrhniko obiskala delegaci
ja iz pobratene Capljine. Dele
gacijo je vodil župan Capljine 
Krunoslav Kordič , v njej pa so 
bili še predstavniki podjetnikov 
in malega gospodarstva iz raz
ličnih panog. Delegacija je bila 
gost občine Vrhnika in območ
nega obrtnega združenja, ki je v 

lanskem letu tudi obiskala Čap
ljino z nekaj svojimi obrtniki in 
podjetniki. 

Gostitelji so delegaciji poka
zali tovarno L I K O v Borovnici 
ter kar precej delavnic in obra
tovalnic vrhniških obrtnikov, 
predvsem tisti^del proizvodnje, 
ki je goste iz Capljine zanimal, 
za nadaljnje delovanje in števil-

ne poslovne razgovore. 
V okviru vrhniške obrtne 

zbornice je potekal tudi skupni 
razgovor o možnosti širšega 
gospodarsko - poslovnega sode
lovanja. Nekateri obrtniki so 
navezali že konkretne stike, ki 
jih bodo uresničili v poslovne. 

Gostje iz Capljine so se pri 
ogledu delavnic vrhniških obrt
nikov zanimali predvsem za or
ganiziranost in delovanje obrt
nikov ter možnosti sodelovanja 
s Čapljino. Povedali pa so tudi, 
da pri njih še nimajo urejenih 
vseh zakonskih določil, čeprav 
je privatizacija na pohodu. Tudi 
sam status Capljine še ni defini
ran, saj odločitev pričakujejo od 
mednarodne skupnosti. Sedaj je 
Čapljina bolj naseljena s hrvaš
ko narodnostjo. 

Zadnji dan obiska je delegaci
jo sprejel tudi vrhniški župan 
Vinko Tomšič. Oba župana sta 
pohvalila dobronamernost obi
ska, saj so se od prijateljskih ve
zi izoblikovale tudi poslovne 
povezave. Sprožili so zamisel, 
da bi bila v mesecu juniju v Čap-
ljini predstavljena vrhniška obr
tna dejavnost, predvsem tista, 
k i zanima njihove obrtnike in 
podjetnike. Saj se Čapljina hitro 
obnavlja in tu se vidijo marsika
tere potrebe po sodelovanju v 
različnih obrtnih panogah: le
sarstvu, steklarstvu, zidarstvu 
ter strojno - predelovalni obrti. 

Čapljinski županje še posebej 
poudaril, daje Bosna imela res
nično specifičen odhod iz Ju
goslavije z vojno, ki je uničila 
njihovo gospodarstvo. Prav te
ga pa je treba hitro obnavljati in 
tu vidijo povezavo s slovenskim 
gospodarstvom in vrhniškim pod
jetništvom, saj bodo te vezi tudi 
Bosno pripeljale v Evropo. N a 
Vrhniki so videli predvsem zelo 
razvita družinska podjetja, ki 
naj bi tudi pri njih postala te
melj nadaljnjega razvoja, saj 
prav to na Vrhniki izstopajo s 

svojo organiziranostjo, poveza
nostjo in seveda uspešnim dru
žinskim delom. 

Srečanje lahko ocenimo kot 
koristno za obe strani in tudi na 
zaključni zdravici obeh župa

nov v Gostilni Boter je bilo izre
čenih precej pohval in napove
danih že nekaj konkretnih poslov
nih stikov med obrtniki Vrhnike 
in Capljine. 

S.S. 

Ustanovitev 
Rodoslovne 
sekcije 

Po objavljenem članku Ro
dovniki naše občine v prejšnji 
številki Našega časopisa se je 
oglasilo nekaj interesentov za
radi iskanja korenin. Tako smo 
se Slovensko rodoslovno druš
tvo, Zveza kulturnih organiza
cij, Cankarjeva knjižnica in M u 
zejsko društvo dogovorili, da 
ustanovimo Rodoslovno sekci
jo na Vrhniki . Ustanovitev naj 
bi sovpadala s kulturnimi dnevi 
občine Vrhnika Ustanovno sre
čanje bo 25. maja 1998 ob 19. 
uri v Cankarjevem domu na 
Vrhniki . Vabljeni ste vsi, ki vas 
zanima ta dejavnost. 

Sekcija ne bo imela pravnega 
statusa, zato bomo delovali po 
pravilih Slovenskega rodoslov-
nega društva. Pravila in delova
nje Slovenskega rodoslovnega 
društva bodo na ustanovnem 
srečanju v Cankarjevem domu 
na Vrhniki predstavili strokov
ni člani društva. Ob tej prilož
nosti bo tudi razstava rodovni
kov. Predvideni rodovniki za 
razstavo: Cankarjev vrhniški, 
Cankarjev samotorški, Jelov-
škov, Ogrinov, Prešernov, Slom
škov, Baragov, Jenčičev, Bobri 
in morda še kateri. Ob rodovni
kih bodo razstavljeni nekateri 
pripomočki za izdelavo rodov
nikov (družinski obrazci, pregled
nice, knjige, hišne listine...). K 
sodelovanju vabim vse, ki bi se 
želeli ukvarjati z lastnimi ro
dovniki ali pa rodovniki znanih 
Slovencev. Obrazce za rodos
lovne podatke lahko dobite v 
kopirnici na Krožni poti št. 3, 
Vrhnika, in v trafiki na Brezovi
ci, več informacij pa na naslovu: 
Anton Kos, Sinja Gorica 107, 
1360 Vrhnika, tel. 755-907. 

COMING 
V R H N I K A 

T V , V I D E O , H I - F I C E N T R I 

Na podlagi Zakona o zdravstveni dejavnosti (Ur. list RS, št. 
9/92, št. 37/95 in 8/96) in sklepa Občinskega sveta Občine 
Vrhnika, z dne 4.9.1997 ter Zakona o splošnem upravnem po
stopku (Ur. list S F R J , št. 47/86, pr.b.), Občina Vrhnika 
objavlja 

R A Z P I S 

za dodelitev koncesije za izvajanje javne zdravstvene dejavnosti 
na področju fizioterapije 

1. Predmet koncesije je opravljanje javne službe na področju 
fizioterapije na območju občine Vrhnika. 

2. Pogoji za opravljanje dejavnosti so določeni v Zakonu o 
zdravstveni dejavnosti (35., 40. ter 41. - 44. člen). 

3. Ponudbi je treba predložiti dokazila o izpolnjevanju 
pogojev. 

4. Koncesija se podeljuje za nedoločen čas. 
5. Z izvajanjem koncesije, ki je predmet tega razpisa, mora 

koncesionar pričeti z dnem podelitve koncesije oz. z dnem 
podpisa pogodbe z Zavodom za zdravstveno zavarovanje 
Republike Slovenije. 

6. Vse informacije so ponudnikom na voljo na sedežu Občine 
Vrhnika , Tržaška c. 1, pri ge. Lukan. Informacije se lahko 
dobijo do 13.5.1998. 

7. Ponudbe z dokazili oddajte v zaprti ovojnici, z oznako »Ne 
odpiraj - fizioterapija«, najpozneje do 15.5.1998, do 10.00 
ure, na naslov Občine Vrhnika. 

8. O izbiri bodo kandidati obveščeni v 15 dneh od zaključka 
razpisa. 

Občina Vrhnika 

REGIONALIZACIJA 
SLOVENIJE 1 

Kako do novih 
pokrajin? 

V zadnjem času se veliko govori in piše o 
regionalizaciji Slovenije. Zaradi aktualnosti 

teme sem se odločil, da izjemoma ne bom pisal o dogajanjih, ki so se 
že zgodila v parlamentu, temveč o aktivnostih, ki bodo verjetno že v 
bližnji prihodnosti usodno zaznamovale in usmerile nadaljnji razvoj 
mlade slovenske države. Sredi aprila je vlada Republike Slovenije 
poslala parlamentu v predhodno obravnavo zakon o pokrajinah. 
Gre za dolgo pričakovan zakon, ki bo v skladu z Evropsko listino 
lokalne samouprave iz leta 1985 ter v skladu s cilji in nameni osnutka 
Evropske listine o regionalni samoupravi omogočil občinam, da se 
samostojno povežejo v pokrajine. 

Slovenska ustava je pri opredelitvi pokrajin dokaj skopa, saj o njih 
govori le 143.člen, k i j i h opredeljuje kot širše samoupravne lokalne 
skupnosti, katere urejajo in opravljajo lokalne zadeve širšega pome
na. N a pokrajine lahko država prenese nekatere državne pristojnosti 
v njihovo izvirno pristojnost. 

Nekoliko obširneje opredeljuje pokrajine zakon o lokalni samo
upravi. V njem je zapisano, da se pokrajina ustanovi na širšem ge
ografsko zaokroženem območju, na katerem se odvija pomemben 
del družbenih, gospodarskih in kulturnih odnosov tam živečega 
prebivalstva in na katerem je glede na površino ozemlja, število pre
bivalstva ter obstoječih in potencialnih gospodarskih zmogljivosti, 
mogoče planirati razvoj, ki bo pospeševal gospodarsko, kulturno in 
socialno ravnotežje v pokrajini in v državi. V območje pokrajine so 
vključena celotna območja posameznih občin. 

Teze zakona o pokrajinah v svojem II. poglavju predvidevajo, da 
pokrajina ureja in opravlja lokalne zadeve širšega pomena na na
slednjih področjih : 
- graditev in vzdrževanje komunalnih, energetskih, prometnih in 
drugih infrastrukturnih objektov ter za funkcioniranje dejavnosti na 
teh področjih 
- graditev in vzdrževanje objektov na področju šolstva, športa, kul
ture, osnovnega zdravstva, socialnega varstva in drugih družbenih 
dejavnosti, ki so pomembne za razvoj pokrajine in občin na njiho
vem območju ter niso del obveznih nalog države na teh področjih; 
- odstranjevanje komunalnih in drugih odpadkov, odplak in zago
tavljanje drugih oblik varstva okolja z napravami regionalnih 
zmogljivosti; 
- razvoj gospodarstva, zlasti kmetijstva, obrti in turizma na območju 
pokrajine; 
- osnovno zdravstvo, socialno varstvo, šolstvo in poklicno 
usposabljanje; 

- varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami; 
- dejavnosti in službe za pomoč občinam pri opravljanju njihovih na
log in krepitev lokalne samouprave v občinah. 

Država lahko z zakonom prenese določene zadeve v izvirno pri
stojnost pokrajine, predvsem s področij: 
- varstva okolja in urejanja prostora 
- prometa in zvez (ceste, železnice, prevozi, telekomunikacije in 
drugo); 
- oskrbe z energijo; 
- službe na področju osnovnega zdravstva, socialnega varstva, šol
stva in poklicnega usposabljanja; 
- varstvo naravne in kulturne dediščine; 
- varstvo pred hrupom v naravnem in bivalnem okolju 
- socialne politike; 
- kmetijstva, preskrbe, turizma in gostinstva 
ter uresničevanja ustanoviteljskih pravic do regionalnih javnih 
služb. 

Seveda bo moral Državni zbor po predlogu tez zakona o pokraji
nah pred sprejemom zakona o prenosu posameznih nalog v pristoj
nost pokrajine pridobiti predhodno soglasje, predvsem pa bo mora
la država za to zagotovi potrebna sredstva. 

Pri prenosu državnih pristojnosti na pokrajine bo morala država 
zagotoviti ustrezen in enakomeren gospodarski, kulturni in socialni 
razvoj pokrajin ter omogočiti večjo dostopnost ter decentralizacijo 
upravnega odločanja, hkrati pa bo morala zagotoviti učinkovito 
upravno delovanje. 

Teze zakona o pokrajinah v III. poglavju določajo organe pokra
jine. To so pokrajinski svet, pokrajinski odbor in pokrajinski glavar. 

Pokrajinski svet bo sestavljen iz dveh delov. En del sveta bodo se
stavljali predstavniki občin, ki j ih bodo izvolili občinski svetniki, 
drug del pa bodo sestavljali neposredno izvoljeni predstavniki pre
bivalcev pokrajine. Slednji bodo izvoljeni na neposrednih tajnih vo
litvah, tako da bo na vsakih desettisoč prebivalcev izvoljen en 
predstavnik. 

Člani pokrajinskega sveta bodo izmed sebe izvolili predsednika 
pokrajinskega sveta, ki bo hkrati tudi predsednik pet do sedemčlan
skega pokrajinskega odbora. 

Pokrajinski odbor bo nekakšna pokrajinska vlada, saj bo predla
gal pokrajinskemu svetu odločitve iz njegove pristojnosti, predlagal 
proračun in zaključni račun pokrajine, sprejemal izvršilne predpise 
za izvajanje odločitev pokrajinskega sveta, dajal smernice za delo 
pokrajinske uprave ter izvrševal ustanoviteljske pravice v razmerju 
do javnih podjetij in javnih zavodov. 

Pokrajinsko upravo bo vodil pokrajinski glavar, ki bi ga po va
riantnem predlogu imenovala Vlada Republike Slovenije po pred
hodnem soglasju pokrajinskega sveta. 

Za financiranje delovanja pokrajin bodo potrebna ustrezna fi
nančna sredstva, ki j ih bo pokrajina zagotovila preko lastnih sred
stev, sredstev države za financiranje prenesenih zadev v izvirno pri
stojnost pokrajine ter sredstev občin. 

Zanimivo je, daje tudi v primeru financiranja pokrajin predvide
na finančna izravnava tistim pokrajinam, ki z lastnimi prihodki in 

dotacijami ne morejo pokriti zakonskih obveznosti. 
Osebno tej dikciji ostro nasprotujem, saj menim, da mora biti eno 

od osnovnih načel lokalne samouprave finančna samostojnost. Zato 
bi bilo potrebno oblikovati takšne pokrajine, ki bodo sposobne v 
okviru ustreznih državno dogovorjenih meril in kriterijev zagotoviti 
financiranje svoje dejavnosti. 

V.poglavje tez zakona opredeljuje naloge in položaj pokrajinske 
uprave. Samo upamo lahko, da se bo pokrajinska uprava kadrovsko 
oblikovala glede na prenesene naloge iz že obstoječe državne uprave, 
in občinskih uprav ter da ne bomo priča ponovnem razraščanju bi
rokratskega aparata. 

Ker dejansko pokrajin še n i , priloženo gradivo k tezam zakona o 
pokrajinah pa vsebuje precej različnih variant o številu pokrajin, je 
jasno, daje najpomembnejše VI.poglavje tez zakona, ki predpisuje 
postopek za ustanovitev pokrajin, za spremembo njihovih območij 
ter imena in sedeža. 

Postopek za ustanovitev pokrajin predvideva predhodni posto
pek, zakonodajni postopek ter postopek konstituiranja pokrajin. 
Postopek za ustanovitev pokrajin bo pričel državni zbor s predlo
gom za oblikovanje pokrajin, v katerem bodo določena območja, 
imena in sedeži pokrajin, Predlog za oblikovanje pokrajin bo upoš
teval naslednja tri načela: 
- v pokrajino se povezujejo občine na območju, ki je povezano s 
skupnimi gospodarskimi, socialnimi in kulturnimi interesi pre
bivalstva; 
- območje pokrajine mora po površini, številu prebivalstva ter po 
obstoječih ali možnih proizvodnih dejavnostih omogočati načrto
vanje skladnega gospodarskega, socialnega in kulturnega razvoja na 
tem območju; 
- v pokrajino se vključujejo celotna območja občin, ki se povezujejo 
v pokrajino. 
Predlog oblikovanja pokrajin bodo obravnavali občinski sveti ter 
združenja občin. 

Občinski sveti bodo lahko razpisali poizvedovalne referendume, 
izvedli med občani ankete ali pa bodo pridobili mnenja občanov o 
združevanju v pokrajino na zborih občanov. 

Verjetno bo ravno ta faza oblikovanja pokrajin najbolj občutljiva, 
saj nas nedavna dogajanja ob ustanavljanju novih občin opozarjajo, 
da so mnenja tako posameznikov kot tudi različnih političnih, stro
kovnih, gospodarskih in drugih asociacij zelo različna in nemalokrat 
med seboj nasprotujoča. 

Ker sem prav gotovo že porabil ves razpoložljivi prostor, tema pa 
je zelo široka, naj zaenkrat zaključim s povabilom, da v naslednji 
številki Našega časopisa preberete nadaljevanje članka, obenem pa 
dajem pobudo uredništvu Našega časopisa, ki je skupno glasilo šti
rih sosednjih občin , da na temo regionalizma odpre prostor zainte
resiranim bralcem in institucijam, ki imajo željo, da širšemu krogu 
predstavijo svoje poglede in mnenja o oblikovanju pokrajin, pri če
mer bo posebej zanimivo spremljati razmišljanja o možnostih in ci
ljih povezovanja občin z zahodnega roba Ljubljanskega barja ter no
tranjskih občin. 

Richard Beuermann 



Dan odprtih vrat deponije TOJNICE 

Občani dobro ločujejo 
različne odpadke 

Vrhniška deponija odpadkov na Tojnicah se počasi polni, že za nasled
nja leta pa že iščejo nove rešitve za odlaganje odpadkov. 

Vse trde odpadke odpeljejo v zbiralnico, kjer je treba ročno ločiti pa
pir, plastiko, stiropor, manjše kovinske dele, steklo, pločevinke,... Ves 
papir stisnejo v bale in ga skladiščijo za prodajo v nadaljnjo predelavo. 
Tudi plastiko stiskajo v bale in jih pripravijo za izvoz v Italijo. Trdo 
plastiko pa zmeljejo in njihov kooperant izdeluje kompostnike. Stiropor 
pa oddajo za izdelavo izolacijskih materialov. 

Biološke odpadke predelujejo v kompost. Najprej te odpadke zmeljejo 
in ločijo manjše dele od večjih. 

Vrhniško Komunalno podjet
je že kar nekaj let intenzivno in 
vestno uveljavlja ločeno zbira
nje različnih odpadkov, ki j ih 
nato predelajo ali pa uničijo v 
skladu z ekološkimi standardi. 
Tako se lahko pohvalijo, da so 
eno redkih komunalnih podjetij 
v Sloveniji, ki se ukvarja s to de
javnostjo. Prav gotovo pa smo 
j im v veliko pomoč tudi občani 
Vrhnike, ki smo se že navadili 
na ločeno zbiranje odpadkov in 
vsako novost tudi radi sprej
memo. Zavedati se moramo, da 
nas prav tak način zbiranja od
padkov pelje v Evropo, da tako 
obvarujemo našo prelepo nara
vo in tudi v zavest ljudi prihaja 
ekološka miselnost. Vsako gos
podinjstvo v občinah Vrhnika 
in Borovnica ima dve posodi za 
odpadke: eno za biološke, mo
kre odpadke, drugo za druge, 
trde odpadke. V obeh občinah 
pa so postavljeni tako imeno
vani ekološki otoki, kjer občani 
ločeno zbirajo papir, steklo, 
plastiko in pločevinke. Vse zbra
no na odlagališču delavci K o 
munalnega podjetja še enkrat 
preberejo, pri čemer ločijo še 
stiropor, gume, kovinske dele in 
trdo plastiko. Od vseh zbranih 
odpadkov več kot polovico pre
delajo in namenijo ponovni ra
bi. S februarjem je »komunala« 
omogočila zbiranje odpadkov 
tudi v občini Logatec. Gospo
dinjstva imajo posode za trde 
odpadke, lahko dobijo tudi po
sode za bio odpadke, uredili pa 
so tudi ekološke otoke. 

V petek, 24. aprila, pa je K o 
munalno podjetje Vrhnika na 
deponiji Tojnice pripravilo 
D A N O D P R T I H V R A T . V 
vsem dnevu si je deponijo ogle
dalo kar veliko občanov in 
predvsem učencev vrhniških os
novnih šol. Akcija je že vsako
letna, tradicionalna, in je na
menjena občanom, da vidijo, 
kako potekata zbiranje in pre
delava odpadkov, in da lahko 
vprašajo, kaj storiti z ločenimi 
vrstami odpadkov. Dneva od
prtih vrat smo se s fotoapara
tom udeležili tudi mi in vam v 
sliki in besedi predstavljamo 
nekakšen vrstni red delovanja 
ter zbiranja ločenih odpadkov 
na deponiji Tojnice. 

S.S. 

OBČNI ZBOR GASILCEV 
VRHNIKE IN BOROVNICE 

Jože Jeraj, častni član 

Poveljstvo so ponovno zaupali 

Pavletu Bizjanu. 

Sredi marca je Gasilska zveza 
Vrhnika sklicala že 43. občni-
zbor, ki je bil v sejni sobi Kra 
jevne skupnosti Vrhnika. Zbora 
so se udeležili delegati prosto
voljnih gasilskih društev z Vrh
nike in iz Borovnice ter številni 
gostje. 

Poročilo o delu zveze je podal 
njen predsednik Ivan Turk, kije 
med drugim poudaril: »Sred
stva, k i j ih občini režeta za pod
ročje gasilstva, požarnega var
stva ter zaščite in reševanja, ne 
zadoščajo za redno dejavnost 
društev in zveze, predvsem ne za 
večje investicije. Gasilci s pro
stovoljnim delom in krajani so k 
temu dodali še dodatna finanč-

Jože Jeraj je zasluženo prejel plaketo častnega člana od starega 
novega predsednika G Z Vrhnika Ivana Turka. 

Tudi vse lesne odpadke zmeljejo v posebnem stroju ter zmleto maso do
dajajo že zmletim biološkim odpadkom. 

Kovine, pločevinke in drugo različno pločevino stisnejo ter oddajo po
djetju Surovina. 

Delegati - gasilci iz vrhniških in borovniških prostovoljnih gasilskih 
društev na svojem občnem zboru 

na sredstva, da se gasilstvo lah
ko razvija v skladu z najnujnej
šimi potrebami. Predvsem mora
mo poskrbeti za osebno in 
kolektivno zaščitno opremo ga
silca, njegovo strokovno uspo
sobljenost in psihofizično pri
pravljenost. Zveza opravlja orga
nizacijska, strokovno-tehnična 
in finančna dela s področja 
spremljanja in izvajanja zako
nodaje. Ureja zavarovanje član
stva in avtomobilov, sodeluje z 
zavarovalnicami, vodi evidence 
v skladu s statutom in Pravili 
gasilske službe ter daje strokov
no pomoč gasilskim društvom. 
Skrbi za organiziranost gasil
skih društev, opremlja gasilske 
enote z gasilsko zaščitno in re
ševalno opremo ter s sredstvi 
zvez. 

V letu, ki je za nami, smo za 
vsa društva pripravili osnutke 
statutov in jim dajali strokovno 

pomoč pri dokončni vsebini sta
tutov. Ravno tako smo pripra
vili statut zveze in ga sprejeli na 
lanskem občnem zboru. Vsi sta
tuti so bili sprejeti in predloženi 
Upravni enoti na Vrhniki v po
trditev in vpis v register društev. 
Na žalost pa kljub posredova
njem pri pristojnih službah de
lovnih organizacij s pomočjo 
gasilcev industrijskih gasilskih 
društev nismo uspeli obdržati in 
registrirati treh, in sicer v L I K O 
Verd, L I K O Borovnica in F E -
N O L I T Borovnica. Tako se je 
naša zveza zmanjšala za tri in
dustrijska društva, ostalo je sa
mo P I G D IUV. 

Predstavniki Zveze smo se 
med letom večkrat sestali z žu
panoma občin Borovnica in 
Vrhnika. Obravnavali smo pro
blematiko financiranja požar
nega varstva, zaščite in reševa
nja ter sofinanciranje nalog skup
nega pomena za obe lokalni 
skupnosti. Ob tej priložnosti se 
prav lepo zahvaljujem obema 
županoma za moralno pod
poro, saj sta prisostvovala na 
občnih zborih društev.« 

Poročilo je pripravil tudi po
veljnik zveze Pavle Bizjan, ki jc 
navedel vse aktivnosti gasilcev v 
letu 1997 od reševanja pri na
ravni nesreči žleda na Zaplani, 
gašenja požarov na vrtcu, pri 
Stampetovem mostu ter velike
ga gozdnega požara pri Divači 
in nenazadnje vse aktivnosti pri 
izobraževanju svojega članstva. 
Se posebno pa je poudaril: »Biti 
gasilec, delati v gasilski organi
zaciji pomeni ustvarjati za do
brobit okolice in kraja. Poma
gati vsakomur, ki je pomoči 
potreben, ne glede na njegovo 
opredeljenost. Reševati in gasiti 
pri požarih, reševati pri naraslih 
vodah ali pa drugih elementar
nih nesrečah.« 

Po vseh poročilih so sprego
vorili še gostje občnega zbora, 
in sicer: Marinka Cempre -
Turk - podpredsednica G Z Slo
venije, župan Vrhnike Vinko 
Tomšič, Franc Jescnovec - re
gijski poveljnik, Viktor Razdrh 
- predstavnik C Z Vrhnika in 
številni drugi. 

Občni zbor oziroma delegati 
so soglasno izvolili Ivana Turka 
za predsednika zveze, Pavla Biz-
jana za poveljnika ter nov uprav
ni odbor v sestavi: Brikcij Tr-
ček, Cir i l Kos, Vinko Pečar, 
Vinko Keršmanc, Boštjan Pla-
hutnik, Franc Zibert in Dušan 
Suhadolnik. Za člane poveljstva 
G Z Vrhnika pa so bili izvoljeni: 
Pavle Bizjan, Jože Mesec, Zvo
ne Bastarda, Janko Kozjek in 
Stanko Brož. 

Podpredsednica G Z Sloveni
je je na koncu zbora podelila 
priznanje Turistične zveze Slo
venije P G D Vrhnika za I. mesto 
o ocenjevanju gasilskih domov 
v akciji Moja dežela - čista in 
urejena. Posebno pisno prizna
nje pa so prejeli gasilci Podlipe -
Smrečja za sodelovanje v tej 
akciji. 

Cisto na koncu pa so bili vsi 
delegati občnega zbora enotne-

. ga mnenja, da Jožetu Jeraju, 
dolgoletnemu gasilskemu delav
cu, podelijo plaketo ČASTNI 
ČLAN G A S I L S K E Z V E Z E VR
H N I K A . Plaketo je Jožetu Jera
ju izročil novoizvoljeni pred
sednik Ivan Turk. 

S.S. 

Na posebni asfaltni ploščadi celotno spremenjeno maso še večkrat 
premešajo in sproti tudi meljejo. Tako nastane kompost, kije po podat
kih zelo koristen in ga sproti vsega oddajo. 

Na komunalni deponiji na Tojnicah je mogoče dobiti tudi različne kom
postnike ter posode za biološke in trde odpadke. 

K m e t i j s k a s v e t o v a l n a s l u ž b a V r h n i k a 
D R U Š T V O K M E Č K I H I N P O D E Ž E L S K I H 
Ž E N A V R H N I K A 

K m e č k e i n p o d e ž e l s k e ž e n e z V r h n i k e i n o k o l i c e o d 
18. a p r i l a napre j n a p o k r i t e m p r o s t o r u o b p a r k i r i š 
č u p r e d n a k u p o v a l n i m c e n t r o m L O K A na V r h n i k i 
p roda j a jo ze len javo s s v o j i h v r t o v i n n j iv . 

O b i š č i t e j i h in popestr i te svoj j e d i l n i k s s v e ž o d o m a č o 
zelenjavo! 



NAS GLAS NAJ SEZE DO VAS NAS GLAS NAJ SEZE DO VAS 

Aprilski utrinki iz doma upokojencev 

Tudi letos smo pr ipravi l i stojnico s s imboli ve l ikonočnega izroči
la in jo poimenovali P isanka r d e č a — ljubezen go reča . Pospre
m i l i smo jo z razstavo in novo š tevi lko glasi la » U t r i n k i « , k i jo še 
vedno lahko dobite v avl i D o m a . Stojnico nam je že d rug ič zapo
red prijazno odstopilo Tur i s t i čno druš tvo Blagajana. 

Tudi le tošnjo pomlad je pr i nas nastopil združeni mešan i zbor 
Pevskega druš tva Logatec in Ivan Cankar Vrhn ika , k i ga vodi 
Lovro G r o m . 

S prijetnim programom in pisanimi p i rh i so nas obiskal i č lani 
k r o ž k a R K O Š Ivana Cankar ja . Skupaj z mentorico so si z za 
nimanjem ogledali tudi n a š o stojnico. 

Skupaj z vrhniškimi upokojenkami smo barvali pirhe 

Obisk iz vrtca v Dragomerju Obisk iz D o m a s tare jš ih Ljubljana Š i ška 

Po nastopu M e š a n e g a cerkvenega pevskega zbora Sv . Pavla z 
Vrhnike, k i ga vodi sr. Boža Cota r 

Obisk iz Loške doline 

SPOŠTOVANI KRVODAJALCI! 
Ob 45-letnici krvodajalstva prirejamo Območne 

organizacije Rdečega križa Notranjske regije skupno srečanje 
krvodajalcev. Zato vas vabimo, da se udeležite srečanja, ki 

bo na prostem pri gradu Snežnik 

v soboto, 6. junija 1998, s pričetkom ob 14. uri. 

Po kulturnem programu bo družabni program ob živi glasbi. 
Vs i , ki se želite srečanju pridružiti , se oglasite v pisarni O O 

R K Vrhnika, Poštna 7B, kjer boste za simbolično ceno 
1.200,00 SIT prejeli blok za malico (golaž), kapo in majico z 

znakom R K ter spominsko značko. Razliko do polne cene bo 
poravnala O O R K Vrhnika. 

Srečanje bo tudi v primeru slabega vremena. Odhod z Vrhnike 
bo ob 12.30 s Trga Karla Grabeljška. Prijave sprejemamo do 

zasedbe avtobusa. Za vse dodatne informacije lahko 
pokličete po telefonu 752-105, in sicer vsak delovni dan 

od 7. do 13. ure. 

VLJUDNO VABLJENI! 

Vsakoletni občni 
zbor DZA Vrhnika 

Dne 15. aprila 1998 ob 17.00 
smo v OS Ivana Cankarja na 
Vrhniki člani Društva zdravlje
nih alkoholikov pripravili vsa
koletni občni zbor. Številna 
udeležba naših stalnih članov in 
povabljenih gostov nam potrju
je, daje delo in poslanstvo, ki ga 
opravljamo v naši sredini do
brodošlo. Našemu povabilu so 
se odzvali: župan Vrhnike, g. 
Vinko Tomšič, predstavnik I U V 
g. Brane Jereb, predstavnica 
Karitasa in Rdečega križa, pred
stavnik Društva invalidov, so
cialna delavka osnovne šole ga. 
Joži Bunčič in veliko število na
ših prijateljev iz drugih društev: 
K Z A Ajdovščina, B Z A Beži
grad, K Z A Logatec, Cerknica 
in Vič. 

Po kratkem pozdravnem na
govoru je predsednik društva 
prebral poročilo o delu društva 
za preteklo leto in plan dela za 
letošnje delo. Iz poročila smo 
lahko razbrali, da smo bili v 
preteklem letu zelo aktivni, 
kljub nekaterim težavam. Pro
gram našega društva je zastav
ljen tako, da vsak naš član, ki to 
želi, dobi nekaj za dušo in telo. 
Organiziramo si pohode v hri
be, društven izlet, piknik, novo
letno zabavo, obisk gledališke 
predstave. V velikem številu 
obiskujemo predavanja, katera 
so nam po temi blizu. To, da so 
predavanja v Ljubljani, nam ne 
predstavlja nobene ovire. Naši 
člani imajo možnost izobraže
vanja na duhovni univerzi, ka
terega se nekateri tudi poslužu
jejo. Na samih terapevtskih 
urah sodelujemo aktivno zdrav-
ljenci in svojci. Pripravljamo 
teme, ki j ih sami zberemo. Za 
strokovno delo na skupinah 
skrbita naši terapevtki. Vendar 
opažamo, da kljub pestremu 
programu imamo še vedno te
žave z motivacijo naših novih 
članov. Tako nam članstvo upa
da oz. stagnira. Zavedamo se, 
da so v prejšnjih letih veliko 
vlogo na tem področju imele de
lovne organizacije, ki so svoje 
delavce pošiljale na zdravljenje 
in potem od njih tudi pričakova
le abstinenco. Danes se tega na
čina poslužujejo vedno manj. 
Zdravljenje in potem rehabili
tacija je največkrat prepuščena 
posamezniku in njegovim do
mačim. Tako mora vsak sam pri 
sebi narediti inventuro in spre
jeti odločitev za svoje nadaljnje 
zdravljenje. Terapevt in ostali 
člani v skupini smo lahko in tu
di želimo biti v pomoč pri čim 
boljši rehabilitaciji. 

Pot, po kateri hodimo člani 
društva, je včasih težja, kot je bi
la prej — v času alkoholizma — 
je naporna in negotova. Upra
vičeno lahko zapišem, da na tej 
poti zmagujejo najvztrajnejši. 
Prav zaradi tega želimo, da naša 
širša družba spozna, da naše de

lo ni omejeno samo na nekaj 
posameznikov, temveč da ima 
teh nekaj posameznikov tudi 
svoje družine in tako se število 
zadovoljnih in srečnih in uspeš
nih ljudi pomnoži s številom 
vseh naših ožjih in manj ožjih 
družinskih članov. 

Plan dela za letošnje leto je 
(prav) tako zastavljen, da vsak 
izmed nas najde nekaj zase. Or
ganizirali bomo predstavitev 
knjige »Ljubezen in okamenelo 
srce«, dvodnevni tabor na Us-
kovnici, izlete v hribe, društven 
izlet v Piekmurje, piknik, v me
secu novembru predavanja o 
alkoholizmu na osnovnih šolah 
Vrhnika, Borovnica in Log Dra-
gomer, novoletno zabavo. V je
senskem terminu pa bi radi or
ganizirali tudi predavanje ge. 
Darinke Gomišček — Radost 
življenja in predavanje o dro-
gah. 

V prihodnosti želimo tesnejše 
povezave z Društvom invali
dov, Rdečim križem in Karita-
som pri pripravi in obisku stro
kovnih predavanj in srečanj. 

Letošnje leto je za naše druš
tvo tudi jubilejno — 25. letnica 
delovanja. V počastitev tega ju
bileja želimo izdati brošuro s 
prispevki naših članov. Zave
damo se, da bo to za nas velik 
finančni zalogaj, zato se bomo v 
prihodnjih mesecih obrnili s 
prošnjami za finančno pomoč 
na delovne organizacije in po
djetnike. Vsakega prispevka bo
mo veseli. Slavnostna skupščina 
bo v mesecu novembru, ki je 
svetovni mesec boja proti alko
holizmu in vsem zasvojenostim. 

Prav je, da se zahvalimo z ne
kaj besedami ob tej priliki tudi 
naši občini, njenim vodilnim 
možem in g. županu za finančno 
in moralno podporo našemu 
društvu. Uspešnost dela našega 
društva je tudi v tem, da imamo 
tako močno zunanjo podporo, 
ki nam vedno znova potrjuje, da 
smo na pravi poti. Prav tako 
hvala občini Borovnica za nji
hov finančni prispevek. Zahva
ljujemo se K S Vrhnika — Cen
ter, kjer smo veliko let imeli 
svoje prostore. Zahvala tudi ge. 
Marti Rijavec z Z K O Vrhnika, 
ge. Tatjani Zun, predstojnici 
občinske zdravstvene skupnosti 
in g. Peternelu z OS Vrhnika za 
posluh v času, ko smo zaradi 
obnove prostorov v K S iskali 
nadomestni prostor za naša te
rapevtska srečanja. 

Hvala tudi ge. Veri za pomoč 
pri izdelavi bilance za leto 1997. 

Za pogostitev in prijetno okra
sitev na našem občnem zboru se 
zahvaljujemo: Žitu, Pekarni Vr 
hnika — g. Andreju Košaku, 
Pekarni Baškovč, Pekarni Ada
mič in Cvetličarni Jana. Se en
krat hvala vsem! 

Eva Slabe 

Človek človeku - kri za življenje 
V s i si ž e l imo zdravja. Zdravje pomeni s rečo in uspeš 

nost pr i delu. D a l ahko zdravje ohran imo , je marsikdaj 
potrebna k r i - k r i n e s e b i č n i h d o b ro tn ik o v , k i s o j o p r i 
pravljeni darovat i za s o č l o v e k a , ne da bi p r i tem pomis l i l i 
na osebno koris t . Zadostuje j i m topel o b č u t e k , da so s 
svoj im d a r o m pomaga l i č l o v e k u v nesreč i i n mu morda 
celo rešili življenje. 

Ude l ež i t e se krvodajalske akcije in pripeljite s seboj še 
nove krvodajalce, 

v Č E T R T E K 14.5.1998, od 8. do 15. ure 

v P E T E K 15.5.1998, od 7. do 13. ure 

V C A N K A R J E V E M D O M U N A V R H N I K I 

K A P L J I C A , K I P O M E N I Ž I V L J E N J E ! 



7 . a p r i l -

S v e t o v n i d a n 

z d r a v j a 

Letos je Območna orga
nizacija Rdečega križa Vrh
nika že tretje leto zapored 
obeležila ta dan. 

Slovenska vojska je zopet 
postavila na Trgu Karla 
Grabeljška vojaški šotor, v 
katerem sta zdravnika in 
medicinske sestre merili krv
ni tlak, testirali krvni slad
kor in prijazno odgovarjali 
na vsa vprašanja obisko
valcev. Saj zdravniki pravi
jo, da mora biti vsak bolnik 
poučen o svoji bolezni, zato 
ima pravico vse izvedeti o 
njej, kajti po izkušnjah zdrav
nikov najuspešnejše lahko 
zdravijo poučenega bolni
ka. 

Seveda v vsakem primeru 
je boljša preventiva, saj je 
laže bolezen preprečevati 
kot zdraviti. Zato so imeli 
obiskovalci na voljo različ
ne zloženke: o boleznih srca 
in ožilja, visokem krvnem 
tlaku, sladkorni bolezni, de
belosti in druge. V omenje
nih zloženkah nazorno piše, 
kako lahko preprečujemo 
nastanek bolezni. Za povi
šan krvni tlak naprimer, je 
opisanih 12 pravil in če se 
jih bomo držali skoraj go
tovo ne bomo imeli težav s 
pritiskom: 

1. zdrava prehrana 
2. vzdrževanje normal

ne teže 
3. opustitev kajenja 
4. zmernost pri uživanju 

alkoholnih pijač 
5. zmerno uživanje kave 
6. redna telovadba in 

športna dejavnost 
7. normalna telesna in 

duševna obremenitev 
8. redni dnevni počitek 
9. pravilno izkoriščanje 

letnih dopustov 
10. redna kontrola maš

čob in sladkorja v krvi 
11. redna kontrola krv

nega tlaka 
12. vsaj enkrat na leto 

obisk pri zdravniku. 

Tudi v zloženki »Slad
korna bolezen« so nazorno 
napisani vzroki, ki jo po
vzročajo, zato lahko tudi to 
bolezen sami preprečujemo 
ali omilimo, če se ravnamo 
po teh navodilih. Sicer ljud
je postajamo vedno bolj 
osveščeni, zavedamo se, da 
je zdravje največje boga
stvo, to dokazuje, da je na 
ta dan vsako leto večji 
obisk, letos je bilo preko 
200 obiskovalcev, veliko od 
njih se vsako leto vrača. Ker 
letos nismo niti predvideva
li tolikšnega obiska, je proti 
koncu celo zmanjkalo te
stov za krvni sladkor. Zato 
se vsem tistim, ki niso mogli 
teh testov opraviti opravi
čujemo. 

Tudi za demonstracijo in 
degustacijo čajev podjetja 
M O G O T A , d.o.o., Bistra, 
je bilo veliko zanimanje. 
Demonstrirali smo Pleter-
sko kolekcijo zdravilnih ča
jev in novo lepo opremljeno 
kolekcijo zdravilno osvežu
jočih čajev »Časa opoj
nosti«. 

Na razpolago so bili tudi 
prospekti proizvajalca teh 
čajev. Pri degustaciji so zelo 
pohvalili čaj mešanice sipka 
in hibiskusa in pomirjevalni 
čaj. S pitjem zdravilnih ča
jev lahko tudi preprečimo 
ali vsaj omilimo nastanek 
nekaterih bolezni. 

Območna organizacija 
Rdečega križa Vrhnika se 
iskreno zahvaljuje za sode
lovanje, prijazen pristop in 
strokovne nasvete dr. K o 
goju in dr. Mihelčiču, sestri 
Armandi , Valeriji, Jelki in 
Marij i . Zahvala velja tudi 
slovenski vojski za postavi
tev šotora, podjetju Mogo-
ta, d.o.o., Bistra za podar
jene čaje, Mlečni restavra
ciji za kuhanje čaja, podjet
jema Adamič in Baškovč za 
podarjene piškote, po kate
rih so obiskovalci radi po
segli. Hvala vsem, ki ste pri
spevali z organizacijo in 
delom, daje ta dan tako le
po uspel v zadovoljstvo 
obiskovalcev, vsem sodelu
jočim in organizatorjem. 

OO R K V R H N I K A 

Za Posočje 
Potres, kije prizadel Posočje, nam je postavil vprašanje, ki si 

ga mora zastaviti vsak posameznik, to je: »Ali to zadeva tudi 
mene, ali sem lahko do te naravne nesreče ravnodušen? 

V nedeljo, 12. aprila 1998 smo vsi začutili zibanje tal pod no
gami in marsikdo seje z zaskrbljenostjo vprašal, kje je bil epi
center potresa in kateri kraji so prizadeti. To pot je narava spet 
prizadela kraje, ki so si po zadnjem potresu komaj opomogli. 

Člani poslanske skupine S K D smo v sredo po nedeljskem po
tresu obiskali kraje, ki so bili najbolj prizadeti, Tolminske Rav
ne, Drežniške Ravne in Drežnico, Magozd, Bovec, da bi se pre
pričali o obsegu nesreče, dali svoj prispevek, predvsem pa da bi 
v D Z zahtevali kar najhitrejšo obravnavo pomoči prizadetim 
področjem. Podatki, s katerimi smo bili seznanjeni preko sred
stev javnega obveščanja, so bili manj strašni, kot je bilo to videti 
na kraju samem. V gorskih zaselkih, kjer seje življenje ohranja
lo le z izredno trdoživostjo domačinov, ni bilo niti ene stavbe, ki 
ne bi bila prizadeta. In taka slika seje ponavljala povsod, ka
mor smo prišli. 

Vsak, ki mu je mar, da se ohrani poseljenost Posočja, pred
vsem pa gorskih kmetij, ki ohranjanjo kulturo krajev, je vljud
no vabljen, da prispeva svoj dar. N iko l i ne vemo, kdaj bomo 
sami potrebovali pomoč. 

ŽR KS Drežnica (Karitas): 52030-645-50592-0022 ali 
ZR Občina Tolmin-potres 98: 52030-743-1450 

dr. Helena Hren-Vencelj, 
poslanka S K D v državnem zboru 

V nedeljo, 26. aprila 1998, je bila v vrhniški župniji slovesnost sv. birme. Birmancev je bilo 145, zakrament 
birme pa jim je podelil beograjski škof dr. Franc Perko. (Foto Markelj) 

Vrhniški pirhi 
na 
ljubljanskem 
Magistratu 

Razstavo velikonočnih pir-
hov v atriju Magistrata, kije bi
la od 6. do 12. aprila, je pripravil 
tednik Kmečki glas, odprla pa 
sta jo ljubljanski nadškof in slo
venski metropolit dr. Franc 
Rode in županja Ljubljane Vika 
Potočnik. 

Na razpis, objavljen v tedni
ku Kmečki glas, seje odzvalo 36 
avtorjev iz vse Slovenije in po
slalo približno 150 izdelkov, 
med katerimi je bila tudi Vrhni-
čanka Anica Petkovšek (Stor-
ževa). Pirhi so bili oblikovani iz 
lesa, papirja, stekla, gline in 
raznega drugega materiala ter 
poslikani z živahnimi barvami, 
kakršne prevladujejo v prebuja
joči se naravi. Pirhi Anice Pet
kovšek so bili oblikovani v 
kvačkanem materialu raznih bar
vnih odtenkov. 

Komisija je izbrala najlepše 
in jih tudi nagradila. 

Sidonija Jurjevčič 

1 
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Vrhniška godba na pihala je konec aprila pripravila svoj letni koncert v dvorani Cankarjevega doma na Vrh
niki. Več kot 30-članski ansambel je poslušalcem zaigral nekaj znanih sodobnih skladb ter tudi nekaj priredb 
godbe slovenskih skladateljev. Poslušalci, čeprav jih je bilo nekoliko manj kot prejšnja leta, so nastop godbe 
nagradili z velikim aplavzom. 

S.S. 

v o 
m "O 
B i , 

* s 
» O 

U 
i Z 
it 

75
5 

1 

O 

\ 

Mojster »vrhniškega pirha« 
Franc Grom s Stare Vrhnike je 
imel v mesecu aprilu veliko dela. 
Tako da je v izpihnjena jajčka 
zvrtal kar precej tisoč lukenj in s 
tem ustvarjal nove oblike in po
dobe vrhniškega pirha. Teden 
pred velikonočnimi prazniki je 
svoje mojstrovine razkazoval v 
pizzeriji in gostilni Boter. Obis
kovalci so se kar veliko zanimali 
za delo teh vrst pirhov. Tudi dele
gacija iz pobratene Capljine je 
občudovala mojstra Groma. Svo
je izdelke in način vrtanja v jajca 
pa je razkazoval tudi na VII. od
prtem prvenstvu Slovenije v me
šanju pijač. Kot sam pravi, je do 
sedaj izdelal preko 100 značilnih 
»vrhniških pirhov«. Manj zahtev
ni so narejeni v dveh dneh, za 
razkošen motiv, kjer je lahko več 
kot 10.000 vrtinic pa uporabi cel 
teden dela. 

S.S. 

60 Ut zvtstobi drug drugemu 

Te dni, natančneje 5. 6.1998, praznujeta 60. (étnico poroke 

(franc in Justina Tdimanc z Drenovega griča. 

Spoznata sta se že davnega Uta 1935 in se tri Uta kasneje 
tudi poročila. Preselila sta se v novo hišo, kjer srečna in dokaj 
zdrava živita še danes. 'Povila sta pet otrok. Dva predvojno, 
tri pa po vojni, (jabrovcov Jranulj, kotgapo domače kličejo 
prijatetji in znanci, je imel to srečo, da je našel službo pri 
OÁestu v Ljubljani kot zidar. Tako je kljub težkim časom 
lahko preživel pet lačnih ust. "Mama, Johanova Tina iz 
Lesnega 'Brda, pa je gospodinjila, skrbela za moža ter otroke 
in obdelovala polje. Po dolgih letih trdega dela in odrekanj, 
paje le prišel čas, ko so otroci odrasli in sta lahko začela 
misliti tudi nase. Z veseljem se spominjata Ut, ki so prehitro 
minila. Rta šteje že oseminosemdeset Ut, mama pa pet manj. 

Tini in Jrandju ¿elimo še mnogo tet 

srečnega in zdravega življenja! 

OBVESTILO MEDIJEM 
POMOČ RDEČEGA KRIŽA 

PRIZADETIM OB POTRESU 

R d e č i k r i ž S l o v e n i j e j e d a n e s , 13 . 4 . 1998 n a 

p r i z a d e t a o b m o č j a o b p o t r e s u n a š i r š e m 

T o l m i n s k e m p o s r e d o v a l p o m o č v o b l i k i v e č j e 
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Skoraj celotno naselje Dragomerja s cekvico Sv. Lovrenca na Griču. 

Najmlajša in največja 
KS Dragomer • Lukovica 

V tej številki Našega časopisa predstavljamo krajevno skupnost Dragomer - Lukovica, eno izmed največjih 
po površini in številu prebivalcev v občini Vrhnika. Pogovarjali smo se s predsednikom KS Petrom Mavsar-
jem ter nekaterimi predsedniki društev, ki delujejo v tej K S . 

Tako da lahko rečemo, daje to ena izmed KS v občini Vrhnika z vsemi specifičnimi težavami in problemi 
sedanjega časa. Našteto nam je bilo kar precej problemov, s katerimi se svet KS zdaj ukvarja. Precej je nere
šenih problemov, pričakujejo pa, da jih bodo rešile ali odgovorne službe matične občine ali pa državni organi. 
Seveda pa bodo morali tudi sami urediti številne medsebojne nesporazume, sosedske spore in povečati aktiv
nost delovanja v K S , še posebno pa v delu sveta K S . Vse prevečkrat se tudi sliši, da je ta K S za nekatere 
krajane tudi spalno naselje, tu samo prespijo, vse drugo pa opravijo v Ljubljani. Mogoče bo prav ta predstavi
tev K S , z vsemi problemi in tudi uspešnimi aktivnostmi, spodbudila še katerega krajana, da bo po svojih 
močeh pomagal k razvoju in reševanju problemov v delu sveta K S . 

Nekaj problemov je nakazanih tudi v prispevkih, ki so jih pripravili nekateri predsedniki društev, z upanjem 
da bi jih strokovno - ustrezne občinske službe zaznale ter jih s skupnimi močmi poizkušale tudi rešiti. 

DELO SVETA KS 

Za vse potrebe resnično 
premalo sredstev 

Svet K S Dragomer - Lukovi 
ca, kateremu poteče decembra 
mandat, ima svoje sestanke pred
vidoma enkrat mesečno ali po 
potrebi. Na teh sestankih po
skušamo reševati probleme, s 
katerimi se srečujemo krajani 
K S Dragomer - Lukovica. 

Plan dela za leto 98 je uredi
tev in asfaltiranje stare ceste, 
sanacija vdora na cesti Ob goz
du, ureditev Partizanske ceste 
na Lukovic i in ne nazadnje šol
ska peš pot od Grive do šole. 
Zahteva krajanov pa je tudi 
ureditev oziroma asfaltiranje 
ceste na pokopališče. Srednje
ročno pa moramo misliti na 
ureditev kanalizacije. 

Vsi ti problemi pa so poveza
ni z denarjem. Sofinanciranje 
K S (cca 40.000 SIT mesečno) ne 
omogoča nič velikega razen 
manjših popravil cest in ureja
nja poti na grič, okolice cerkve, 
pokopališča in doma krajanov. 
Za ta dela plačujemo krajanu, 
ki ta dela opravlja, 20.000 SIT 
mesečno. Preostanek porabimo 
za plačilo elektrike v domu kra

janov in v športnem parku ter za 
vzdrževanje doma (preselili smo 
knjižnico in prepleskali smo 
dom). 

Posebno moram poudariti, 
da svet K S , vključno s tajnikom 
in predsednikom Petrom Mau-
sarjem, dela volontersko brez 
vsakih dotacij. 

Pri današnjem financiranju 
K S morajo vsa dela financirati 
krajani sami z dotacijami iz 
občinskega proračuna, ki znaša 
od 10 - 20 % vrednosti del, za 
katera je narejena finančna kon
strukcija in podpisana pogod
ba. 

Drugi veliki problemi, s kate
rimi se srečujejo člani sveta K S , 
pa so pravni, to so razni posegi v 
prostor. N a te probleme pa ra
zen dobronamernega nasveta 
ne moremo storiti nič, kajti za 
to so pristojne inšpekcijske služ
be. 

Nazadnje pa bi krajane sez
nanil še s problemom pri cerkvi 
in mežnariji, k i je zaščitena kot 
kulturna dediščina. 

Peter Mausar 

Na Griču se najde tudi razbit fičko, ki že nekaj let čaka na odvoz na 
deponijo. Neuradno smo izvedeli, da le-ta stoji na privatnem zemljišču, 
vrhniški komunalni redar pa lahko ukrepa le na javnih površinah (tak je 
pač zakon). 

Tako vam predstavljamo 
delo in aktivnosti sveta KS 
Dragomer - Lukovica v zad
njih nekaj letih, zelo uspešno 
delovanje športnega društva, 
v katerem deluje devet sekcij, 
predstavljamo vam gasilce 
P G D Dragomer - Lukovica 
in tudi delovanje upokojen
cev v njihovem društvu, Jože 
Čuden pa je opisal kratko 
življenjsko pot najmlajše KS 
v naši občini. 

Iz razgovora pa smo za
znali dva večja problema, ki 
ta čas tareta tako krajane 
kot svet K S Dragomer - L u 
kovica. Oba problema pose
bej predstavljamo. 

Naj predstavitev krajevne 
skupnosti Dragomer - Luko
vica tudi pripomore k razre
šitvi številnih nakazanih pro
blemov. To si želi tudi pred 
ednik sveta in člani sveta, saj 
so resnično prevečkrat ostali 
zvezanih rok. Na eni strani 
pritiski krajanov, da se nič ne 
stori, po drugi pa zakonske in 
druge obveznosti, ki ne do
puščajo rešitve, kakršne bi 
vsi radi. 

S.S. 

Tudi 
najstarejši 
zadovoljujejo 
svoje potrebe 

V K S Dragomer - Lukovica 
deluje tudi društvo upokojen
cev »DUDL«, ki šteje 204 člane, 
od teh je dve tretjini žensk. 
Predsedstvo društva ima redne 
mesečne sestanke. Plan za leto 
1997 je bil v celoti realiziran. 
Organizirali so šest izletov, ka
terih se je udeležilo več kot 300 
članov. Redno so obiskovali 
svoje člane po domovih upoko
jencev. Posebno se spominjajo 
osemdeset letnikov in jih obda
rujejo. V društvu deluje tudi 
športna sekcija, in sicer v bali
nanju in telovadbi. 

Plan za leto 98 se izvaja po 
predlogih in željah članstva. Na 
sporedu bo še piknik in srečanje 
vseh upokojencev. 

Peter Mausar 

Gasilci 
radi delajo 

Sicer pa Dragomerčani v glav
nem delajo v Ljubljani, kjer za
dostijo tudi svojim potrebam. 
Doma v Dragomerju so po vseh 
znamenjih sodeč kar zadovolj
ni. Tudi priseljeni Dragomer
čani se vključujejo v delo naših ' 
organizacij, ki j ih je kar nekaj. 
Naj omenim gasilsko društvo, 
kije pred kratkim podalo obra
čun svojega dela za preteklo le
to. Občni zbor je bi l dobro 
obiskan in posebej veseli smo 
bili tudi župana g. Vinka Tom

šiča. Gasilci radi delajo in ne 
sprašujejo za nagrade. Seveda 
pa so zadovoljni, če j ih ljudje 
čim manj potrebujejo. 

V svojem poročilu so zapisali: 
Nedvomno je naša dolžnost da 
društvo, ki živi, dela in se tudi 
stara, sproti obnavljamo. Veseli 
smo, da smo v zadnjih dveh le
tih dobili nove, mlade moči, ki 
so se z veseljem vključili v naše 
vrste in j ih pomladili. Se pose-
baj smo veseli, ker so priprav
ljeni žrtvovati svoj prosti čas za 
izobraževanje in napredovanje 
v gasilskem znanju. Z veseljem 
j im bomo danes dali priznanje 
za njihovo prizadevanje. 

Naj navedemo še oceno, ki so 
jo zapisali o svoji finančni »ba
zi«. Takole pravijo: Naj se na 
koncu dotaknemo še naše vsa
koletne nabirke. Tudi letos je 
zelo dobro uspela. Lahko le po
novimo, da imamo v naših kra
janih najpomembnejšega in naj
dragocenejšega financerja. Brez 
tega vira bi ne mogli delati ali pa 
bi capljali daleč zadaj. Ponosni 
smo na vas in hvala vam. Seve
da pa vedo, da bi sami ne zmogli 
tega, kar zmorejo v povezavi z 
drugimi. Zato so se zahvalili za 
razumevanje in dobro sodelo
vanje društvom v okolici. 

Kaj naj še rečemo, kot le to, 
kako prijetno bi bilo živeti in de
lati, ko bi mogli vedno svoje in 
sosedovo delo oceniti tako kot 
to uspevajo gasilci. Velja pa vsaj 
poskusiti. 

J .Č. 

Dragomerčani so ljubitelji balinanja in dve, igrišči sta večkrat popol
noma zasedeni, v ozadju so najprej prostori krajevne skupnosti, še bolj 
zadaj pa je gasilski dom domačega P G D Dragomer - Lukovica. 

Mrliška vežica je bila zgrajena leta 1995 s samoprispevkom nekaterih 
krajanov, cerkvica pa pred kratkim obnovljena in velja za zanimiv kul
turni spomenik. 

KS DRAGOMER 
- LUKOVICA 
SE PREDSTAVI 

Ž e o k o l i 
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Krajevna skupnost Dra
gomer - Lukovica je najmlaj
ša krajevna skupnost v naši 
občini. Nastala je z delitvijo 
krajevne skupnosti Log okoli 
leta 1955. Tedaj je bila 
struktura prebivalstva bis
tveno drugačna kot je danes. 
Naj to ilustriramo z nekate
rimi podatki. Leta 1953 je 
živelo na tem območju vsega 
512 ljudi, v naslednjih osmih 
letih se je prebivalstvo pove
čalo na 608 ali za 19%. V is
tem času se je na primer na 
Vrhniki le za 11 %. Smo pač 
na pragu Ljubljane. To na
ravno povečevanje pa je po 
letu 1960 ustavilo ustanav
ljanje zadružnega posestva, 
tako daje bil leta 1971 le 601 
prebivalec ali sedem manj 
kot pred desetimi leti. Prav 
prisotnost kmetijskega obra
ta je v celoti zavrla prejšnja 
gibanja, saj so se začeli odse
ljevati celo tu rojeni domači
ni. Čeprav je »socialistična« 
kmetija propadla prej kot v 
desetletju pa je to močno ne
gativno vplivalo na razvoj. 
Celo kmetje so začeli proda
jati zemljo za gradnjo hiš in 
začelo se je množično gradi
ti . To je zavohala tedanja 
komunala, prevzela ali bolj 
uzurpirala »škarje in platno« 
in za gradnjo razprodala 
najboljšo zemljo. Ljudje so 
hiše napolnili in zdaj nas bi 
moralo po oceni biti okoli 
3000. To je zdaj krajevna 
skupnost Dragomer - Luko
vica. 

Polno ljudi in še več pro
blemov. Naj navedemo le ne
kaj teh, kjer ima prste zraven 
tudi (nekdanja in sedanja) 
občina. K sreči smo okoli leta 
1970 asfaltirali glavne kra
jevne poti. Če bi te poti služi
le le za te cesti primerna vo
zila, bi bilo vse v redu. A 
temu še malo ni tako. Po njih 
vozijo največji vlačilci, ki so
dijo le na avtoceste. K sreči 
za zdaj ni bilo večjih nesreč. 
Al i čakamo na to in bomo še
le potem ukrepali? 

Druga nadloga pa je voda. 
Vsaj enkrat letno plava »cen
ter« starega Dragomerja v 
hudourniški vodi, ki nam za
lije hleve, garaže in kleti. 
Kdo nam je pripravil to za
bavo? M i sami ne, le to je go
tovo. A l i so to storili tisti, ki 
so bogatemu povratniku iz 
Avstrije dovolili regulirati in 
zbetonirati vse prejšnje jarke 
in hudournike in spremeniti 
namembnost naravnega ba-
jerja v Zamočilu, kar vse je 
pred tem posegom zadrževa
lo vodo, da je le počasi odte
kala. Zdaj je - kot rečeno -
vse v pol ure pod vodo. Kriv 
je tisti, ki je to dovolil, kar je 
verjetno lahko ugotoviti. Al i 
pa je kriv tisti, ki tega posega 
ni prepovedal in je tudi to 
lahko ugotoviti. Prav bi bilo, 
da bi pristojni o tem nekaj 
rekli, sicer bo zavrelo. 

J .Č. 

OBVESTILO 
K S Drenov Grič-Lesno 

Brdo prosi vse krajane in 
krajanke, da anketo, ki jo 
bodo prejeli na domove v 
teh dneh, pravilno izpol
njeno vrnejo na za to dolo
čena mesta. 

Le na ta način bo omo
gočen realen vpogled do 
nadaljevanja pripravljalnih 
del in izgradnje novega pa
storalnega središča - cerkve. 
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SD DRAGOMER-LUKOVICA 

Zanesi se nase 
ŠD Dragomer-Lukovica je 

nastalo leta 1976 na pobudo ta
kratne Z S M S , kije imela ambi
ciozno »komisijo« za šport in 
sposobne organizatorje. Druš
tvo je bilo leta 87 proglašeno za 
najbolj aktivno v Sloveniji in 
Jugoslaviji, dobili so tudi Blo-
udkovo priznanje in njihova 
pravila in organiziranost so ko
pirala vsa uspešna društva. Zgra
dili so si športni park v Drago-
merju, ki j im ga lahko zavidajo 
tudi mnogo večji kraji, vzgojili 
mnoge vrhunske športnike in 
odločilno prispevali svoj delež k 
razvoju krajevne skupnosti. Ok
tobra 97 so se organizirali v 
skladu z novo zakonodajo o 
društvih. 

V skoraj 22 letih delovanja je 
društvo vodilo le pet predsedni
kov: Mi ro Zore, Brane Šefran, 
Ci r i l Krašovec, Zdravko Pečan 
in Dušan Trček. Za sogovorni
ka smo si izbrali Cir i la Krašov-
ca, kije bil kot predsednik mla
dine leta 1976 pobudnik za 
ustanovitev društva, v 80- tih, 
ko so zgradili sporni park je bi l 
predsednik društva in je trenut
no spet prevzel »vajeti« 

Povedal nam je kratko zgo
dovino društva, predvsem pa 
nam je predstavil probleme, ki 
j ih trenutno rešujejo v S D in j ih 
argumentiral z goro podatkov, 
k i j ih grobo predstavljamo v 
nadaljevanju. 

Športno društvo Dragomer -
Lukovica je bilo leta 76 usta
novljeno v gostilni Sirca, ker v 
K S ni bilo niti enega družbene
ga prostora, gasilski dom z do
mom K S pa je bilo takrat grad
bišče. Društvo je vodil Miro 
Zore, ki je bil prej predsednik 
Partizana Log . Leta 77 so delo
vale: nogometna, šahovska in 
mladinska sekcija, ostale dejav
nosti pa so vodil v okviru sekcije 
za rekreacijo. Nogometaši so 
uredili igrišče na Logu in nasto
pali v Notranjski ligi. Prvo tek
mo z Usnarjem v izposojenih 
dresih so zgubili 1:7, naslednje 
leto so isto moštvo premagali z 
9:1 in čez 2 leti postali zmago
valci Notranjske lige z največjo 
razliko v golih v vseh slovenskih 
ligah. Organizirali so 9 sekcij in 
z odprtjem šole Dragomer - Log 
ustvarili močno odbojkarsko in 
košarsko moštvo. 

Pri realizaciji referendumske
ga programa krajevnega samo
prispevka ob koncu 80-tih, je 
športno društvo prevzelo vsa fi
zična dela in vsa sredstva usme
rilo v graditev igrišč. S pomočjo 
obrtnikov, sveta K S , občinske 
T T K S in vseh aktivnih organi
zacij v K S so zgradili celo več, 
kot je bilo predvideno. Imeli so 
mnogo delovnih akcij, obvez
nosti in zadolžitve po sekcijah , 
npr. v enem dnevu so zasadili 
140 dreves, po hišah so zbirali 
dodaten denar in samo v sirih 
gospodinjstvih v vsej K S ga niso 
dali, nekaj članov S D je opravi
lo preko 200 delovnih ur v enem 
letu... Naredili so balinišče, in
terni bife, večnamensko asfalt
no ploščad, dve teniški igrišči, 
otroško igrišče, parkirišče, ure
dili so okolico vrtca, trgovine, 
doma K S , pokopališče, avto
busno postajo, oglasne kozolce, 
razsvetljavo do šole, drsališče, 
šahovski poligon itd. itd. 

V 90-tih so uredili še eno te
niško igrišče, dvostezno baliniš
če, teniške prostore, razsvetlja
vo igrišč, ograje, garderobe na 
Logu, lokostrelski poligon itd. 

Društvo je postala zveza mno
gih sekcij in interesov z ogrom
nimi stroški za vzdrževanje ob
jektov. Bori l i so se za poštena 
merila pri delitvi proračunskih 
sredstev, pomagali drugim in 
vsklajevali notranje interese. 
Športniki so odhajali tja, kjer je 
bilo manj delovnih obveznosti 
in več ugodnosti.. Njihovi ne
kdanji člani igrajo v balinarski 
superligi, so mojstri F I D E , od
bojkarski reprezentanti, držav

ni prvaki, člani znanih klubov 
itd. 

Od leta 93 do 97 društvo ni 
imelo občnega zbora in sekcije 
so po svoje in s pomočjo SZ 
Vrhnika, aktivnih posamezni
kov in pokroviteljev reševale 
svoje probleme, v tem času so 
»izgubili« igrišče na Logu, ša
hovsko sekcijo in strelsko dru
žino, nogometaši so se preselili 
k N K Dren, dotacije ŠZV so se 
zmanjšale na 15 = porabljenih 
sredstev. Vseeno so v letu 97 
imeli 3 državne prvake, kup 
turnirjev in tekmovanj, 20. po
hod na Ključ in dva izredna 
občna zbora. Smatrajo, da so 
kot celota kljub vsemu največje 
društvo v občini. 

Oktobra 97 so v skladu z no
vim zakonom o društvih sprejeli 
nov statut in pričeli urejati od
nose, v skladu z novo zakonoda
jo. Po novi zakonodaji je pred
vsem na novo definirano član
stvo, odgovornost predsednika, 
finance, prenehanje društva in 
imetje. Zakonske zahteve nala
gajo društvom, da postane po
djetje, ki naj bi imelo kup biro
kratskih obveznosti, ter odgo
vorne in sposobne strokovnja
ke, brez dohodka, vimetja in 
vpliva na odločanje. Zal predpi
se in organiziranost športa kro
jijo razne službe, ki j im je prvi 
cilj zagotavljanje svojih pozicij, 
delujejo pa popolnoma odtuje
no od problemov pri organiza
ciji športa in brez vedenja, kaj 
potrebujejo in kaj delajo davko
plačevalci... 

V nekaj mesecih so uskladili 
poročila za leto 97, izdelali plan 
za leto 98, imenovali novega 
blagajnika društva, arhivarja in 
več vodij sekcij (eden je umrl), 
uredili registracijo društva; od
pravili so interne blagajne, za
menjali podpisnike in naslovni
ke za poš to , uredili finance in 
dokumentacijo, uredili pogod
be z gospodarji in skrbniki bife
ja, zgladili odnose z Lokostrel
sko zvezo, rešili probleme z 
emblemi in dresi, speljali občni 
zbor z volitvami, uredili spisek 
članstva, uskladili pravila neka
terih sekcij, konec maja »pri
pravljajo« zapoznelo 20- letnico 
društva, urejajo popis imetja in 
čakajo na pogodbo o upravlja
nju z objekti. 

S problemi, k i j ih imamo, se 
redno obračamo tudi na Šport
no zvezo Vrhnika, k i pa name
sto servisa društvom postaja 
organ , ki porabi cca 1/3 denar
ja zase, ostali 2/3 pa deli po ne
razumljivih kriterijih. Problemi, 
na katere smo opozarjali že v 
dobi SIS-ov, so se še povečali in 
način dela na ŠZV le - te le po
večuje. Omenili bomo le pro
blem vode in elektrike, ki pa 
dokaj nazorno prikazuje razme-

ŠZV plačuje elektriko in vo
do vsem uporabnikom v Šport
nem parku Vrhnika in ŠD 
Dren; tudi z menjavo vodome
rov in priključki na omenjenih 
lokacijah niso imeli težav, da o 
izgradnji - sofinanciranju ob
jektov in vzdrževanju ne govo
rimo. 

V Dragomeru je porabo vode 
pokrivala ŠZV, porabo elektri
ke pa svet K S , s tem, daje druš
tvo skrbelo za urejanje in vzdr
ževanje športnega parka in oko
lice doma K S . V letu 97 je svet 
K S zaračunal porabo elektrike 
športnemu društvu. Društvo je 
dalo svoj priključek za elektriko 
v plan 98, in plan med prvimi 
oddalo na ŠZV. Ker v občini 
športni objekti niso legalizirani, 
lastništvo pa je popolnoma ne
urejeno, smo prosili za pogodbo 
o najemu, iz članarine plačali 
priključek za elektriko in čakali 
na sprejetje proračuna in plana 
ŠZV. 

Julija 97 je Komunalno po
djetje poslalo račun Gasilskemu 
društvu Dragomer - Lukovica 
za zamenjavo vodomera 0-50 

Zelo aktivni in delovni so člani teniške sekcije, ki imajo tudi tri igrišča. 

(281,311 SIT), septembra 97 so 
na K P V odprli delovni nalog za 

' zamenjavo vodomera, podpisa
li Gasilsko društvo Dragomer -
Lukovica, oktobra 97 zamenjali 
vodomer in aprila 98, ko smo 
pričeli s pripravo igrišč, zaprli 
vodo. Lastnik priključka K S in 
glavni porabnik vode (poraba 
vode je plačana vsaj do junija 
98) ŠD do zaprtja nista videla 
računa. Zanimivo je še to, daje 
zamenjava vodomera 0-50 de
cembra 97 pri teniških igriščih 
na Vrhniki stala le 53,635 SIT, 
račun je prišel na ŠZV in bi l pla
čan brez vednosti T K Vrhnika. 
Podobno je bilo pri ŠD Dren, le 
da je priključek 1« stal _8,697 
SIT in bil plačan s strani ŠZV. 

Po klicu na K P V , kjer so nam 
•povedali, da naj se pogovarja
mo z gospodarjem, to pa je za
nje G D Dragomer - Lukovica, 
smo se obrnili na ŠZV , kjer 
nam je strokovni sodelavec po

vedal, daje klical na K P V , kjer 
so rekli, da se v Dragomeru za-
jebavamo in da je s tem ŠZV 
svoje naredila. 

Naslednji dan je ŠZVsprejela 
kriterije in finančni plan 98, kjer 
za naše društvo ni upoštevan 
noben priključek niti plačilo 
elektrike, od cca 24 mio za šport 
v občini pa predstavljamo manj 
kot 2 %, manj kot prestavitev 
garderobe na Drenu, manj kot 
200 SIT na prebivalca na leto, 
manj kot klub, ki nima ničesar 
in še ni registiran, malenkost 
več kot čiščenje na ŠZV in in 
trikrat manj kot čistila in mate-
rijal za vzdrževanje. 

Zadnji podatki spominjajo 
na boj z mlini na veter in večino 
res prisililjo v to, da se izognejo 
stroškom, izgubi časa in živcev, 
C i r i l pa pravi: » V športu je tre
ba iti na zmago pa čeprav včasih 
pride do poškodb«. 

NEUREJENA OKOLICA 
CERKVE SV. LOVRENCA 

Delo inšpekcijskih 
služb nezadostno, 
Delo izvršnih organov 
neučinkovito! 

Zavedam se, da vsesplošno 
kritiziranje in nerganje nad de
lom državnih in občinskih uprav
nih organov ni vedno na mestu, 
saj se le-ti pri svojem delu več
krat srečujejo z nerešljivimi pro
blemi. Včasih pa se mi zazdi, da 
je kritika upravičena in celo po
trebna, saj organi pri preprostih 
a perečih problemih ne ukrepa

jo, odnosno ne urenejo ničesar. 
Dragomer je po mojem mne

nju dokaj urejeno in mirno na
selje. Urejene stanovanjske hiše, 
lepa okolica, trgovina, šola, vr
tec, gostinski lokali, uslužnost-
na dejavnost, špor tno rekreacij
ski objekti, krajevno pokopa
lišče... D a , krajevno pokopa
lišče pri Sv. Lovrencu na Griču, 

kot tisti hribček imenujejo pr
votni prebivalci Dragomerja -
staroselci. Je t ipično, idilično 
vaško pokopališče okrog cerk
vice. Seveda je bil za to predvi
deni prostor za obzidjem pri ta
ko zelo povečanem številu prebi
valcev v Dragomerju pretesen, 
zato se je pod okriljem Sveta 
krajevne skupnosti Dragomer -
Lukovica pred leti pokopališčni 
prostor povečal, s samopris
pevkom nekaterih krajanov pa 
seje leta 1995 dogradila tudi mr
liška vežica. Pred časom je bre-
zoviška župnija obnovila cerk
vico Sv. Lovrenca, ki je -
mimogrede povedano - kulturni 
spomenik in je kot taka spome
niško zaščitena. Na ravnini pred 
cerkvijo in pokopališčem stoji 
mežnarija, stara kmečka hiša, ki 
je še poudarjala idiličnost kraja. 
Zato ni čudno, daje bila pot na 
Grič priljubljeno sprehajališče 
Dragomerčanov. D a , uporaba 
preteklega časa je upravičena, 
saj seje ta mirna in idilična oko
lica v zadnjem času zelo spreme
nila. 

Pred tremi, štirimi leti je bila 
polovica domačije prodana ne
kim tujcem, domnevno Črno
gorcem. T i so del svoje polovice 
domačije podrli ter dozidali ne
kak čuden prizidek. Okolica je 
postala odlagališče gradbenega 
materiala in vsemogoče ropoti
je. N a opozorilo članov Sveta 
K S niso reagirali. Nasprotno, 
vse bolj širijo svoje domnevno 
lastništvo: lansko leto so brez 
kakršnega koli dogovora ali 
pristanka K S razrili prostor 
pred mrliško vežico in ga v ta
kem stanju tudi pustili. Okoli 
domačije stoji kakih pet več ali 

manj dotrajanih osebnih avto
mobilov brez registracije. Na 
dvorišču ob poti, ki pelje na po
kopališče, imajo privezana dva 
psa, ki se ob vsakem mimoido-
čem trgata z verige, tretji, bolj 
prijazen pes, pa prosto teka 
okrog. V bližnjem gozdu se pase 
trop koz, okrog domačije pa se 
ponavadi na ves glas razlega 
glasba, tudi tista »Ts spodnjega 
konca«. Zaradi vsega tega so se 
krajani začeli izogibati poti, ki 
vodi mimo omenjene domačije, 
motena pa je tudi pieteta, ki naj 
bi jo pokopališče uživalo. 

Na zahtevo krajanov je Svet 
K S začel ukrepati. Ugotovljeno 
je, da v Zemljiški knjigi na Vrh
niki ni vnesenih nikakih spre
memb v zvezi z lastništvom 
omenjene parcele. Če pa so se
danji priseljeni stanovalci slo
venski državljani, kje imajo pri
javljeno prebivališče in kako je z 
gradbenim dovoljenjem, pa ni 
bilo mogoče ugotoviti. Zadeva 
je bila prijavljena na Vrhniko 
ustreznim organom, a ti do da
nes Svetu K S Dragomer - L u 
kovica niso posredovali nikakih 
pojasnil in po trenutnem stanju 
na Griču tudi ukrepali niso. 

Bomo dobili v Dragomerju 
drugo Rakovo Jelšo? Trudim 
se, da bi bil lojalni državljan, 
strpen do vseh, ki žive v Sloveni
j i . Vendar pa težko gledam, ka
ko pravila in zakoni ne veljajo 
za vse enako, oziroma kako se 
samovolja in nasilje izplača. In 
prav v tem primeru mislim, daje 
kritika vrhniških izvršilnih or
ganov na mestu, le vprašanje je, 
če bo kaj zalegla. 

Pavel Sepe 

Krajani na svet KS že več mesecev pritiskajo, da se uredi okolica pred 
platojem cerkve Sv. Lovrenca na Griču, vendar je tudi to zasebna last
nina in le dobra volja lastnikov bi lahko pripeljala do rešitve. 

Zaplana 
Na zboru krajanov je bil po

dan predlog sveta K S , da se na 
Zaplani na novo uredi oštevil
čenje. Ker pa je Zaplana vedno 
večja, je bil predlog, da se celot
no vas razdeli na zaselke: Jelo-
vec, Strmica, Jerinov grič, Pre-
zid, Marinčev grič, Zaplana, 

Mizni dol, Jamnik in Trčkov 
grič. V prostorih K S Zaplane v 
bivši šoli Zaplana je razgrnjen 
zemljevid in na njem so zaselki 
tudi označeni. 

Prosimo vse, ki imajo pripo
mbe ali morebitne drugačne 
predloge, da to sporočijo na 
Krajevno skupnost Zaplana do 
31. maja 1998. 

Vedno večji promet Čistilna 
skozi Dragomer - Lukovico akcija 

v Podlipi Občani Občine Vrhnika so 
organsko in neločljivo povezani 
z Ljubljano. Arterija te poveza
ve je nedvomno magistralna ce
sta Vrhnika - Ljubljana. N i tako 
dolgo nazaj, da bi pozabili, ka
ko je bil dobršni del te ceste ena 
sama jamasta, razpokana in 
razdrapana površina, po kateri 
so se morali vsaj dvakrat dnev
no voziti nešteti občani. To je 
neprijeten spomin. Sedaj je ce
sta lepa in gladka. Vprašanje pa 
je, koliko časa bo taka tudi 
ostala. 

Cesto vidno uničuje tranzitni 
promet. Vozniki slovenskih ka
mionov, tudi tistih najtežjih, so 
ugotovili, da prihranijo nekaj 
tolarjev na cestninski postaji, če 
pri odcepu za Brezovico zavije
jo iz avtoceste Ljubljana - Raz
drto, peljejo po magistralni cesti 
do Vrhnike in se tu zopet zape
ljejo na avtocesto. Seveda to 
počno tudi v obratni smeri. Te
mu vzgledu se pridružuje vse 
več voznikov kamionov s tujimi 

registracijami. 
Seveda smo svobodna in de

mokrat ična država in zato ima 
vsakdo pravico voziti po cestah, 
ki si j ih sam izbere. Imamo pa 
organe in institucije, ki morajo 
budno paziti na to, da posa
mezniki s svojo izbiro ne po
vzročajo družbene škode in če 
jo, to preprečiti. A l i do sedaj res 
nihče od teh, ki imajo na skrbi 
promet in ceste ni pomislil, da 
odsek magistralne ceste od Bre
zovice do Vrhnike ni grajen in 
projektiran za pošastni tranzit
ni promet in da teh nekaj centi
metrov asfalta, s katerim so 
preplastili staro cestno podrtijo, 
ne bo moglo dolgo kljubovati 
stotisočem in miljonom ton to
vora, ki se tu prevaža. Sedaj 
tovornjakarji izbirajo tisto pot, 
ki je lepa in gladka pa še nekaj 
tolarjev prihranijo. K o bo ta pot 
postala zopet ena sama jama, se 
j i bodo izognili in zopet uporab
ljali del avtoceste med Vrhniko 
in Brezovico, kajti iluzorno je 

domnevati, da bo magistralna 
cesta med Vrhniko in Ljubljano 
kaj kmalu zopet na seznamu za 
nujno obnovo. 

Tisoči prebivalci iz naselij 
med Sinjo Gorico in Brezovico 
pa ne bodo imeli nobene izbire. 
Ta cesta je zanje edina in samo 
ena. Zato je promet po njej že 
sedaj izjemno gost in ob koni
cah je stanje na njej že podobno 
tistemu na cesti Črnuče - Trzin -
Domžale. 

Rešitev tega problema je zelo 
•enostavna. Na odseku Vrhnika 
- Brezovica je potrebno prepo
vedati tovorni tranzitni promet, 
prometni organi pa bi morali to 
prepoved stalno in dosledno 
nadzirati. Organi Občine Vrh
nika so dolžni, da to čimprej in 
takoj dosežejo. S tem ne bodo 
ustregli samo velikemu številu 
svojih občanov, ampak bodo 
preprečili tudi miljardno škodo. 

Pavel Sepe 

Na pobudo delovne skupine 
C R P O V iz Podlipe se je veliko 
mladih in njihovih staršev, sku
paj več kot 30, v Podlipi in 
Smrečju udeležilo čistilne akcije 
z naslovom »od izvira do mor
ja«. Potekala je v torek, 7. aprila 
popoldne, v okviru projekta 
»Moja dežela — lepa, urejena in 
čista«, za katero stojijo Turi
stična zveza Slovenije, Ministr
stvo za okolje in prostor, v veri
gi slovenskih občin tudi občina 
Vrhnika in Komunalno podjet
je Vrhnika. Le-to nam je pre
skrbelo plastične vreče in roka
vice za pobiranje odpadkov. 
Očistili smo struge potokov in 
teren ob cesti ter sanirali dve čr
ni odlagališči v Razorski dolini, 
pri čemer smo koristili delovni 
stroj Komunalnega podjetja Vr 
hnika. 

M . M . 
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STAROVRHNIŠKI KOTIČEK 

Igralci hokeja in 
line v državni ligi 

V okviru športnega društva 
P O V Z je bila lani ustanovljena 
tudi sekcija in line hokeja. 

V prejšnji sezoni so igralci 
odigrali kar nekaj turnirjev po 
Sloveniji in dosegli nekaj vidnih 
uvrstitev. 

Za letošnjo sezono se fantje 
vestno pripravljajo, saj se bodo 
v maju vključili v Državno ligo, 
ki bo potekala po turnirskem si
stemu. Turnirji bodo v Ljublja

ni, Celju, Dolenjskih Toplicah, 
Horjulu, Portorožu, Opatiji in 
finale na Jesenicah. 

Ekipa našega športnega druš
tva bo nastopala pod imenom 
Legende Stara Vrhnika. 

Kapetan ekipe bo Metod 
Osredkar, pri pripravah pa j im 
bosta priskočila na pomoč tudi 
Drago Mlinarec, trener hokeji
stov Jesenic, in pomočnik tre
nerja državne reprezentance. 

Čistilna akcija 
Tudi v naši krajevni skupno

sti smo se aktivno vključili v ak
cijo Turistične zveze Slovenije 
in Ministrstva za okolje in 
prostor. 

Akcijo čiščenja okolja smo 
načrtovali v soboto, 18. aprila. 
Zal nam je deževno vreme to 
preprečilo, tako da smo akcijo 
ponovili v soboto, 25. aprila. 

Pozivu krajevne skupnosti se 
je odzvalo kar veliko šolske 
mladine in nekaj staršev. 

Pričakujemo, da se bo na
slednje akcije, ki jo načrtujemo 
jeseni, udeležilo več krajanov. 

Očistili smo okolico vaških 
poti in poskrbeli za lepši videz 
vasi. 

Hkrat i smo organizirali tudi 
odvoz kosovnih odpadkov v 
organizaciji Komunalnega po
djetja Vrhnika. 

Vsem udeležencem se za ude
ležbo na akciji najlepše zahvalju
jemo. 

Mini tornado 
na Stari Vrhniki 

V nedeljo, 19. aprila, so bili 
nekateri krajani Stare Vrhnike 
priča nenavadnemu dogodku. 

Iz črnega oblaka, ki se je ne
nadoma pripodil nad del Stare 
Vrhnike, seje spustil pravi mali 
tornado, kakršnega lahko v i 
dimo le na T V posnetkih iz 
Amerike. 

Spustil se je točno nad stano
vanjsko hišo Voljčevih (Zaklje-

vih) in v trenutku odpihnil ne
kaj deset kosov strešne opeke in 
podrl Bogatajevo hruško v ne
posredni bližini. 

Res, nenavaden dogodek, ki 
ga v naših krajih nismo vajeni. 

K sreči je vse skupaj trajalo 
samo nekaj trenutkov tako, da 
so domači s pomočjo sosedov 
škodo hitro odpravili. 

Razsvetljava na 
košarkarskem igrišču 

Košarkarsko igrišče na Stari 
Vrhniki je v zadnjem času kar 
zelo zasedeno, saj ga uporablja
jo košarkarji, odbojkarji in ho
kejisti In line. 

V športnem društvu Povž 
smo pripravili razpored upora
be igrišča, da ne bi bilo nespora
zumov. 

Da bi podaljšali termine upo
rabnosti igrišča, smo se odločili, 
da bomo igrišče razsvetlili. 

Tako smo člani društva pre
jšnji mesec postavili nosilne 

drogove, napeljali elektriko in 
ozemljili drogove. 

Sedaj je igrišče razsvetljeno in 
ga bomo lahko uporabljali člani 
društva, Krajevna skupnost in 
Gasilsko društvo za organizaci
jo raznih prireditev na prostem. 

Za pomoč se zahvaljujemo 
Krajtvni skupnosti Stara Vrh 
nika, Komunalnemu podjetu 
Vrhnika, Ključavničarstvu Pla-
hutnik in Marku Ogrinu za pri
klop elektrike. 

Franci Petkovšek 

KS BEVKE 

Obnova 
kulturnega 
doma 

V Bevkah smo pričeli z že 
dolgo načrtovano obnovo K U L 
T U R N E G A D O M A . Začeta ob
nova je obsežnejša od doseda
njih tekočih vzdrževalnih del in 
ima namen združiti pod eno 
streho gasilstvo, kulturo, vzgo
jo in izobraževanje, rekreacijo, 
razne prireditve... V obnovlje
nih in na novo dograjenih pro
storih bomo tako dobili prosto
re za dva oddelka vrtca s 
pisarno, razdelilno kuhinjo in 
sanitarijami, svoje prostore pa 
tudi gasilci, krajevna skupnost, 
mladi, upokojenci. 

Namen obnove je tudi ta, da 
prostori zaživijo ne samo enkrat 
ali dvakrat letno, marveč vsak 
dan in to po možnosti dopoldan 
in popoldan. Program aktivno
sti pripravimo čim prej, da po 
končanih delih ne ostanejo pro
stori sami sebi namen. Zato je 
tudi zelo pomembno, da se v 
samo obnovo že sedaj vključijo 
vse zainteresirane organizacije 

in društva. To pa bomo dosegli 
s pravočasnim in smiselnim na
črtovanjem, opremljanjem in 
koriščenjem prostorov. Dose-
daj je največ interesa poleg kra
jevne skupnosti še s strani P G D 
Bevke, saj so člani v pripravi 
opravili že veliko organizacij
skih in drugih del. P G D Bevke 
vodi tudi akcijo za finančno 
pomoč in izgradnjo. 

Že opravljena dela: izdelan 
projekt, ureditev meje, imeno
van je gradbeni odbor, podpi
sana je pogodba za izvajanje 
del, ki j ih ne moremo opraviti 
sami krajani s prostovoljnim de
lom, opravljeni so bil i pogovori 
z občino Vrhnika, vodstvom 
vrtca, kjer so tudi pripravili 
možne variante za vrtec v Bev
kah, narejen izkop, zaliti so že 
temelji, podrli smo tudi že oder 
v dvorani in prezide, za kar se^ 
vsem, ki ste pri delih sodelovali 
zahvaljujem in vabim še naprej, 
k aktivnemu sodelovanju vse, ki 
čutite in živite za napredek 
Bevk. 

Opravljeno je že veliko dela, 
vendar nas glavno še čaka. Po
trebno bo zbrati potrebna f i 
nančna sredstva. 

Vendar pomembna je tudi 
dobra volja in pripravljenost iz
peljati program referenduma, 
kar je mogoče najbolje. P R E D 

S E D N I K K S 
B E V K E 

Vinko Krešmanc 

So stvari, ki ostanejo 
11 maj, 6i maj... 

Vsem občanom čestitamo 
k občinskemu prazniku in 

želimo prijetno praznovanje 
Cankarjevih dnevov 

Združena lista socialnih demokratov 
Območna organizacija Vrhnika 

Počastitev materinskega 
dne v Blatni Brezovici 

Kulturno društvo Blatna Bre
zovica je 21. marca z večerom, 

ki je bil kulturno in zabavno 
obarvan, počastil materinski 

dan. 
Pred številnim občinstvom je 

nastopila T A N J A P L O H L z re
citacijo pesmi Ivana Minattija 
Nekoga moraš imeti rad. Z reci
tacijo pesmic pa so se predstavi
li še NEŽA K O P R I V E C , B O Š 
T J A N O B L A K , TINA S V E T E , 
D E A N GOSTIŠA in M A T I J A 
GOSTIŠA. 

ALEŠ S V E T E je prisotnim 
predstavil pesem Kmečka mati, 
ki se je »rodila« v srcu doma
činke, M A R I J E H L A D N I K . 

Mamice in druge navzoče so 
razveselili še J E R N E J G O S T I 
ŠA, ki je pogumno zaigral na 
trobento, in mladi folklorist iz 
osnovne šole v Bevkah. 

K lepšemu večeru je s svojim 
petjem prispeval tudi del okteta 
R A S K O V E C . 

Večer smo izkoristili tudi za 
predstavitev dveh slikarjev iz 
Blatne Brezovice. V gasilskem 
domu, kjer je proslava poteka
la, je bila manjša razstava slik. 

Prvi del slik so bile delo, lahko 
rečemo, v vasi že priznanega 
slikarja F R A N C A GOSTIŠE. 
Drugi del slik pa so bile plod 
mlajše, pa zato nič slabše sli
karke TINE H L A D N I K . 

Večer smo nadaljevali s kvi-
zom, kjer sta »boj« med štirimi 
pari uspešno vodila F R A N C I 
GOSTIŠA in M A T E J A VR-
H O V C . Udeleženci kviza so 
prejeli lepe oz. »dobre« na
grade. 

Po končanem programu so se 
prisotni pozabavali in zaplesali 
ob zvokih žive glasbe. 

Zahvaljujemo se sponzorjem 
večera: 

G O S T I L N I G O D E C iz Bo
rovnice, G O S T I L N I M O Č I L -
NIK z Vrhnike, K R N I C A BAR-u 
(z Verda in CVEDTLIČARNI 
K A R M E N z Vrhnike. 

Hvala tudi g. Janku Japlju iz 
Bevk za prijazne besede v pre
jšnji številki Našega časopisa. 

(T. G.) 

ZEGNANJE NA SV. TROJICI 
V NEDELJO, 7. JUNIJA 

Tega dne bo po obeh rednih dopo ldansk ih m a š a h 
popoldne 

7. junija, v nedeljo, ob 15. uri 
v cerkvi p r i S V . T R O J I C I nad V r h n i k o m a š a za vse 
p o n e s r e č e n e v gorah. M a š e v a l bo triglavski župnik iz 

Dovjega 

F R A N C E U R B A N I J A 

Po m a š i bo pred cerkvijo zabavni p rogram. Z a ples in 
veseli del žegnan ja bo igral ansambel 

L O J Z E T A S L A K A 

Prireditev bosta povezovala M A R J A N Š N E B E R G E R 
in J U R E S E S E K . 

T u d i letos bo bogat s reče lov , katerega i zkup iček je 
namenjen za obnovi tvena dela p r i cerkvi na S V . 

T R O J I C I , ter za R a d i o Ognj išče . S rečke boste l ahko 
k u p i l i že dopoldne po obeh m a š a h . 

Z a l ačne i n žejne bo poskrbel F r a n c i Pišek -
P I Z Z E R I J A B O T E R . Postregli b o m o tudi z 

dob ro t ami , k i j i h bodo napekle naše gospodinje. 

V a b i j o vas: 0 0 S K D V R H N I K A 
Ž U P N I J S K I U R A D V R H N I K A 
R A D I O O G N J I Š Č E 

V E T E R I N A R S K A P O S T A J A 
V R H N I K A , d . o . o . 
C e s t a g r a d e n j 1 
š t e v . : s l . / 9 8 
d a t u m : 2 3 . 4 . 1 9 9 8 

R A Z G L A S 

Lastnike in imetnike psov obveščamo, da bomo obvezno cepili pse 
proti steklini za leto 1998 na območju občin VRHNIKA in BOROVNI
CA po naslednjem razporedu: 

P O N E D E L J E K : 11. 
od 8.30 do 9.00 
od 9.15 do 10.00 
od 10. 10. do 10.30 
od 10.40 do 11.00 
od 11.15 do 12.00 
od 12.30 do 13.00 
od 13.20 do 13.30 
od 14.00 do 15.00 

od 15.15 do 16.15 

T O R E K : 12. 5.1998 
od 8.00 do 8.45 
od 9.00 do 9.30 
od 9.45 do 10.00 
od 10.10 do 10.30 
od 11.00 do 11.30 
od 12.00 do 12.30 
od 12.45 do 13.00 
od 13.15 do 13.45 

S R E D A : 13. 5. 1998 
od 8.00 do 8.20 
od 8.30 do 8.40 
od 8.50 do 9.20 
od 9.30 do 9.40 
od 9.50 do 10.00 
od 10.15 do 11.00 
od 11.50 do 12.00 
od 12.10 do 12.20 
od 12.30 do 13.00 
od 13.15 do 13.25 

5. 1998 
pred trgovino v Dragomerju 
pri trgovini na Logu 
Pri Verbiču na Logu 
Pri Skodlarju na Logu 
pri vet. higieniku na Drenovem Griču 
pri Gostilni Kavčič na Drenovem Griču 
na Frtici 
ponovno v Dragomerju 
pri trgovini takoj za glavno cesto 
ponovno na Logu pred trgovino 

Pri Špelaku v Bevkah 
Pri Lahu v Blatni Brezovici 
Pri Frenku v Sinji Gorici 
Pri Kozincu v Sinji Gorici 
Pri Popitu v Mal i Ligojni 
Pri Cankarju v Veliki Ligojni 
Pri Toncu v Veliki Ligojni 
Pri Tomažu na Stari Vrhniki 

na križišču v Razorsko dolino 
pri avtobusni postaji pod Donatom 
Pri Trohi v Podlipi 
pri avtobusni postaji za Kajndol 
pri avtobusni postaji na Samiji 
pri kasarni v Smrečju 
Pri Mivšku v Zaplani 
pri cerkvi v Zaplani 
pri Gostilni Prčon v Zaplani 
Pri Bizjanu v Zaplani 

ČETRTEK: 14. 5. 1998 
od 8.00 do 8.45 
od 9.00 do 10.20 
od 11.00 do 11.15 
od 11.25 do 11.45 
od 12.00 do 12.30 
od 12.40 do 12.50 
od 13.00 do 13.20 
od 13.50 do 14.10 
od 14.30 do 15.00 
od 15.15 do 15.45 

P E T E K : 15. 5. 1998 
od 8.30 do 9.15 
od 9.30 do 10.15 
od 10.25 do 10.45 
od 11.00 do 12.00 

na Bregu pri Mikužu 
Pri Kosu v Borovnici 
Pri Ivanu v Brezovici 
Pri Bizjaku v Ohonici 
Pri Majerju na Dolu 
v gradu Bistra 
Pri Petričku na Verdu 
pred trgovino na Pokojišču 
na žagi na Verdu 
pri Gostilni Marinčič na Verdu 

pri Gostilni Matilda na Vrhniki 
pri Gostilni Turšič 
pri Ceponu na Verdu za trgovino 
na Veterinarski postaji, Cesta gradenj 1 

S O B O T A : 16. 5. 1998 
od 8.00 do 10.30 za zamudnike celotne občine Vrhnika in 

Borovnica, in sicer na Veterinarski postaji 
na Vrhniki , Cesta gradenj 1. 

Cepljenje je obvezno za vse pse, starejše od štirih mesecev. 
Psa naj na mesto cepljenja pripelje odrasla oseba. Cena ceplje
nja je 3650 SIT. 

Vodja postaje: 
Andrej Brus, dr. vet. med. 



Marjan Nadlišek 

Občni zbor planincev Vrhnika je bil polnoštevilno obiskan, v ospredju 
predsednik društva Jože Sušteršič. 

ZBOR PLANINCEV 
VRHNIKE NA PLANINI 

Učenec Jan Fabijan 
prejel zlati znak 
Planinske zveze Slovenije 

Anton Jerina 

Lepo nedeljsko jutro je 19. 
aprila na Planino nad Vrhniko 
pritegnilo lepo število vrhniških 
planincev. Pri Zavetišču ob raz-
glasnem stolpu so namreč imeli 
občni zbor svojega Planinskega 
društva. 

Planinsko društvo Vrhnika 
ima po sedanjih podatkih kar 
522 članov, ki delujejo v treh 
odsekih: mladinski odsek, alpi
nistični odsek in sekcija Veseli 
Triglavci. 

Vse prisotne planince in goste 
je pozdravil predsednik društva 
Jože Sušteršič. Med drugim je 
tudi povedal, da je bilo v letu 
1997 opravljenih 533 prosto
voljnih ur pri obnovi razgledne
ga stolpa in pri vseh vzdrževal
nih delih na zavet išču, kot 
imenujejo dom na Planini, kije 

v upravljanju društva. Zahvalil 
pa seje tudi Turističnemu druš
tvu Vrhnika, kije del zemljišča, 
na katerem je zavetišče in raz
gledni stolp, podarilo planin
cem v upravljanje. 

Nato je sledilo poročilo pred
sednikov vseh treh sekcij pri 
planinskem društvu Vrhnika. 

Mladinski odsek je poudaril 
predvsem organizacijo že 33. 
tabora, ki je bil v Bohinju. Po
nosni pa so tudi na številne izle
te, ki se jih udeležuje v povpreč
ju 50 šolskih otrok preko celega 
leta. 

Alpinistični odsek pa se je 
pohvalil s številnimi zanimivimi 
vzponi v Sloveniji in tujini. Ta
ko so opravili 57 vzponov v 
kopni skali, 12 ledno - kombini
ranih vzponov, 34 vzponov po 

Franko Križaj 

zaledenelih slapovih in 12 smu
kov v stenah. Prav njihov član 
Aljoša Grom, tudi športnik 
Vrhnike za leto 1997, je opravil 
veliko vrhunskih vzponov z 
rdečo piko in na pogled. 

Sekcija Veseli Triglavci pa se 
ponaša s številnimi množičnimi 
pohodi. Iz poročila predsednika 
Srečka Krašovca je bilo razvid
no, da sekcija združuje vse po-
hodniške skupine pri društvu in 
to: Veseli Triglavci, Vesele Tr i -
glavke, Lintverni, Polžarji in 
Vaščani. 

Po vseh teh podanih poroči
lih, ki so bila tudi od planincev 
soglasno sprejeta, je predsednik 
društva Jože Sušteršič podelil 
društvena priznanja za dolgo
letno uspešno delo naslednjim 
članom društva: Franciju Hleb
cu, Dominiku Jerebu, Petru Va-
lentiču, Marjanu Nadlišku, Fran
ku Križaju, Romanu Novaku in 
Antonu Jerini. 

Za pomoč društvu pri izvedbi 
planinskih taborov pa sta pri
znanje prejela Športno društvo 
Polž iz Stare Vrhnike in Janez 
Marolt. 

Posebno nagrado je prejel tu
di Aljoša Grom, za vse rezultate 
v letu 1997, ki jih je dosegel v 
športnem plezanju. 

Na koncu pa je učenec osnov
ne šole Ivana Cankarja Jan Fa
bijan prejel zlati znak Planinske 
zveze Slovenije za številne po
hode in obiskovanje slovenskih 
gora kot mladi planinec. Od 
vseh navzočih planincev je pre
jel velik in zaslužen aplavz. 

Zbor planincev se je s to po
delitvijo uradno končal, sledilo 
je družabno srečanje. Za zabavo 
je poskrbel ansambel Škrpet, 
brez »Pečarjevega« golaža pa se 
planinci in ostali niso vrnili v 
dolino. 

S.S. 

TEHNIČNI MUZEJ SLOVENIJE V BISTRI 

S 

Volk pred lovci — trobentači v razstavnem prostoru v Bistri. 

Dominik Jereb Roman Novak 

V imenu ŠD Povž (Stara Vrhnika) Franci Petkovšek 

Učenec osnovne šole Ivana Cankarja Jan Fabijan prejema zlati 
znak planinske zveze Slovenije 

Razstava: 
Volk ne 
groza! Volk 
je ogrožen! 

Tehnični muzej v Bistri pri 
Vrhniki je v četrtek, 16. aprila 
1998, v razstavni dvorani muze
ja odprl razstavo z imenom 
»VOLK ne ogroža! Volk je 
ogrožen!« Otvoritev razstave je 
bila pod okriljem Tehničnega 
muzeja Slovenije, Lovske zveze 
in Uprave RS za varstvo narave 
pri Ministrstvu za okolje in pro
stor ter Društva Kočevski na
rodni park. Prav to društvo se je 
odločilo, da v letu 1995 priredi 
prvo razstavo v Kočevju, pred
vsem z namenom opozoriti vse 
koristnike narave, da se pusti 
volk v naravnem okolju, pač 
tam kjer domuje, da ne bi prišlo 
do izumrtja te vrste živali. 

Tudi pričujoča razstava v Bis
tri naj bi še naprej opozarjala in 
prikazala volka takega kot je, 
ne zato, da bi ga razširili povsod 
po Sloveniji, ampak da bi ga va
rovali tam, kjer je to še možno, 
brez bistvene škode za sloven
sko družbo, ne zaradi nepo
sredne koristi, ampak zaradi 
popolnosti narave. 

Kot vse druge prostoživeče 
živali imajo tudi volkovi pravi
co, da živijo v naravi. Ta pravi
ca do obstoja ne izvira na noben 
način iz človekovih koristi, am
pak iz osnovne pravice vsakega 
živega bitja — skupaj s člove
kom, da obstaja kot del ekosi-
stema. Če bi volk izumrl, je to 
izumrtje nekaj dokončnega, kar 
se ne da priklicati nazaj. 

S. S. 

Skavti 
praznovali 
rojstni dan 
Zemlje! 

Skavti O S T R O R O G E G A J E 
L E N A so na Markovo soboto 
zjutraj napolnili skrivnostno ti
ho zelenico pri sveti Trojici nad 
Vrhniko. V tem tednu - 22. apri
la je bil namreč mednarodni dan 
Zemlje. 

Praznovanje seje začelo z so
udeležbo pri procesiji ob godu 
svetega Marka, nadaljevalo pa z 
uvodom, kjer so skavtom spre
govorili brezoviški kaplan Bran
ko Potočnik, stegovodja Rado 
Urbančič in župan Vrhnike Vin 
ko Tomšič. 

aya/ana 
mt-t99t 

U s p e l s e j e m » V s e z a v r t i n d o m « 

V želji, da bi pripomogli k olepšanju našega kraja, je T D Bla-
gajana — Komisija za lepše okolje, tudi letos pripravilo sejem 
V S E Z A V R T IN D O M . O programu komisije in njenih akcijah 
smo spregovorili tudi na vrhniškem radiu. Minul i sejem je bil 
ena od prvih akcij v projektu vseslovenskega značaja Moja de
žela — lepa, urejena in čista. 

Vedno več ljudi se zaveda, kako pomembno je urejeno okolje 
za kakovost življenja. 

Sejem je bil že tretji po vrsti in po obisku sodeč so ga občani 
vzeli za svojega, saj je bila ponudba na stojnicah zelo razno
vrstna in bogata. Najbolj so šle v prodajo okrasne rastline in 
razna semena. Povpraševanje po vrtnem orodju je bilo veliko, 
žal pa so nekateri proizvajalci in prodajalci teh artiklov zaradi 
negotovega vremena odpovedali svojo udeležbo. 

Najdaljša vrsta je bila pred prikolico Komunalnega podjetja, 
kjer je Dejan Gorza neutrudno polnil vreče s kompostom, pri
dobljenim v vrhniški kompostarni. 

Obiskovalci sejma so z izrednimi simpatijami pozdravili ak
cijo delitev brezplačnih sadik okrasnih rastlin in komposta. F i 
nančno so akcijo omogočili: Občina Vrhnika, Komunalno po
djetje Vrhnika, Parkovno vrtnarstvo Hlebec in Turistčno druš
tvo Blagajana. ' 

V knjigo vtisov so obiskovalci sejma zapisali kar precej po
hval, vzpodbud in predlogov, ki j ih bomo pri organizaciji sejma 
v prihodnjem letu seveda upoštevali. 

Gledcna doslej dosežene rezultate v akciji T Z S Moja dežela 
— lepa, urejena in čista, saj smo že četrto leto zapored dobitniki 
visokih priznanj, bi si želeli, da bi skupaj s krajani Vrhnike na
redili korak naprej in si letos pridobili najvišje odličje. 

ARGONAVTSKI DNEVI 

19., 20. in 21. junij 
Bliža se junij in v Turističnem društvu Blagajana potekajo 

priprave na Argonavtske dneve s polno paro. Skupaj z Občino 
Vrhnika, Zvezo kulturnih društev. Konjeniškim društvom, Športno 
zvezo, Agencijo C O M T A R in Clubom Nauportus, pripravljamo 
bogat program, ki bo potekal od petka 19. 6. zvečer vključno z 
nedeljo 21. 6. in bo zanimiv za staro in mlado. 

K sodelovanju vabimo vse, ki imajo kakršno koli zamisel ali 
program zanimiv za predstavitev v teh dneh. 

Še posebej vabimo k sodelovanju podjetnike in obrtnike s 
področja Vrhnike in širše okolice, da izkoristijo sejemsko ponudbo, 
ki bo potekala vzporedno z zabavno kulturnim programom za 
promocijo svoje dejavnosti s posebnimi promocijskimi ponudbami. 

Vsi zainteresirani lahko svoje zamisli sporočite v pisarno T D 
Blagajana, telefon 751-341 najkasneje do 10. junija, zaradi 
uskladitve programa. 

Nasvidenje na A R G O N A V T S K I H D N E V I H ! 

morali opraviti dopoldan. Od
krivali so črna odlagališča in jih 
vrisovali na zemljevide, reševali 
vprašanja o onesnaževanju in 
sproti pobirali odpadke, ki so 
jih srečevali med potjo. Za čas 
kosila so se vrnili na Trojico, 
kjer so navdušeno prisluhnili 
lovcu iz lovske družine Vrhnika 
in opazovali, kako se destilira 
voda. 

Za zaključek je seveda sledilo 
praznovanje na čast Materi Zem
lji, skavti so svojo izvirnost mo
rali pokazati pri izdelavi daril iz 
odpadkov in kovanju pesmice o 
Zemlji. Presenečenje je bila tor
ta, ki so jo na koncu vsi skupaj 
pojedli in veseli zapustili okoliš 
svete Trojice. Zahvaljujejo se 
tudi občini Vrhnika za pomoč 
pri pripravi tega sreaanja. 

Vsem Zemljanom pa želijo 
sporočiti, daje Zemlja le ena, da 
nam je bila dana v upravljanje 
ter, dajo spoštujmo in negujmo 
njeno zelenje in živalstvo. 

Meta Kastelic 

Mati Zemlja sprejema darila. 

Boštjan Koprivec in Suzana 
Stržinar, ki sta vodila srečanje, 
sta nekaj več kakor 60 skavti-
njam in skavtom podala navo
dila in razdelila naloge, ki so jih 



Z V E Z A K U L T U R N I H 
O R G A N I Z A C I J 

V R H N I K A 

T r ž a š k a c.25,1360 V r h n i k a 
Telefon:061-753-648 

PROGRAM 
PRIREDITEV V 

CANKARJEVEM 
DOMU NA 
VRHNIKI 

M A J 1998 

Petek, 8. 5. ob 10. uri 
Z A K L J U Č E K 21. D R Ž A V N E 
G A T E K M O V A N J A Z A C A N 
K A R J E V O P R I Z N A N J E 
Slavistično društvo Slovenije, 
Zveza kulturnih društev Vrhnika 

Nedelja, 10. 5. ob 9. uri 
S L A V N O S T N A S E J A občin
skega sveta občine Vrhnika. 
Občina Vrhnika 

Sreda, 13. 5. ob 18. uri 
Otvoritev razstave 
C A N K A R J E V I P R V O T 1 S K I 
— L I K O T R O K A V C A N 
K A R J E V I H D E L I H , 
Zveza kulturnih društev Vrhnika 

Nedelja, 17.5. ob 17. uri in ob 19. 
uri, 
P O M L A D N I K O N C E R T 
Komornega orkestra Vrhnika 
in Mešanega pevskega zbora 
Mavrica, dirigent Marko Fa-
biani, zborovodkinja Darinka 
Fabiani. 
Zveza kulturnih društev Vrhnika. 

Petek, 22. 5. ob 19. uri 
Predstavitev knjižnice: 
V O D N I K PO C A N K A R J E V I 
V R H N I K I 
Uprava za kulturno dediščino in 
Občina Vrhnika 
Zveza kulturnih društev Vrhnika. 

Ponedeljek, 25. 5. ob 19. uri 
Ustanovitev sekcije 
S L O V E N S K E G A R O D O S L O V -
N E G A DRUŠTVA ha Vrhniki 
Slovensko rodoslovno društvo 
Zveza kulturnih društev Vrhnika 
Muzejsko društvo Vrhnika. 

Petek, 29. 5. ob 19. uri 
VEČER P O E Z I J E z pesnico in 
lončarko Ifigenijo Simonovič. 

P R I R E D I T V E 
V D O M U 
K A R L A GRABELJŠKA 

Petek, 8. 5. ob 20. uri 
K O N C E R T Mešanega pevske
ga zbora Ivana Cankarja, zbo
rovodja: Lovro Grom. 

P R E D C A N K A R J E V O 
S P O M I N S K O H I Š O 
NA K L A N C U 

Nedelja, 10. 5. ob 16. uri 
C A N K A R J E V A U M E T N I Š 
K A B E S E D A 
izbor besedil v izvedbi gledališ
ke igralke Ive Zupančič in ob 
spremljavi dueta blokflavt: Do-
ra Mrše in Špela Molek. 
Zveza kulturnih društev Vrhnika. 

V C E R K V I SV. P A V L A 

Sobota, 23. 5. ob 19. uri 
K O N C E R T ob 15-letnici delo

vanja Cerkvenega mešanega zbo
ra, zborovodkinja s. Boža 
Čotar . 

V O S N O V N I Š O L I I V A N A 
C A N K A R J A 

Petek, 29. 5. ob 20. uri 
L E T N I K O N C E R T Ženskega 
pevskega zbora Concinite, zbo
rovodja: Jože Furst. 
Zveza kulturnih društev Vrhnika. 

FILMSKE 
PREDSTAVE V 

CANKARJEVEM 
DOMU 

NA VRHNIKI 

M A J 1998 

Petek, 1. 5. ob 19. uri 
B R E Z N O 
slovenski film 
Režija: Igor Šmid 
V gl. vlogah: Darja Reichman, 
Barbara Jakopič , Bojan Emer-
šič, Peter Boštjančič, Barbara 
Oman 

Nedelja, 3. 5. ob 20.30 
ŠAKAL 
ameriški akcijski 
Režija: Michael Caton-Jones 
V gl. vlogah: Bruce Will is , Ric
hard Gere, Sidney Poitier 

Sobota, 9. 5. ob 19. uri 
ŠKRATJE (The Borrowers) 
angleška komedija 
Režija: Peter Hewitt 
V gl. vlogah John Goodman, 
Mark Williams, Celia Imrie 

Nedelja, 10. 5. ob 20.30 
S E D E M L E T V T I B E T U (Seven 
years in Tibet) 
ameriška drama 
Režija: Jean Jacques Annaud 
V gl. vlogah: Brad Pitt, David 
Thewlis, B . D . Wong 

Sobota, 16. 5. ob 19. uri 
Nedelja, 17. 5. ob 21. uri 
B O L J E N E B O N I K O L I (As 
good as it gets) 
ameriška komedija 
V gl. vlogah Jack Nicholson, 
Hellen Hunt, Greg Kinnear 

Nedelja, 24. 5. ob 20.30 
V E S O L J S K I B O J E V N I K I 
(Starship troopers) 
ameriški znanstvenofantastični 
Režija: Paul Verhoeven 
V gl. vlogah: Casper Van Dien, 
Dina Meyer, Denise Richards 

Sobota, 30. 5. ob 19. uri 
MIŠJI L O V (The mosehunt) 
Režija: Gore Verbinski 
V gl. vlogah: Nathan Lane, Lee 
Evans, Christoper Walken 

Nedelja, 31. 5. ob 20.30 
K A M A S U T R A 
francoski film — P R E D P R E M I E -
R A 
Režija: Mi ra Nair 
V gl. vlogah: Indira Varma, Sa-
ritaa Choudhury, Naveen A n 
drews, Ramon Tikaram, Rek-
ha, Pearl Padamsee 

KONCERT 
Mešanega pevskega zbora Štefana Kovača 

iz Murske Sobote in 

Mešanega pevskega zbora Ivana Cankarja z 

Vrhnike v 
p e t e k , 8 . m a j a 1 9 9 8 , o b 2 0 . u r i 

v domu Karla Grabeljška na Vrhniki. 

Vabljeni! 

Slikar 
Jožef 
Petkovšek 

Slikar Jožef Petkovšek je 
bil rojen 7. marca 1861 v 
Verdu pri Vrhniki in je umrl 
22. aprila 1898. leta. 

Njegov slikarski talent je 
odkril vrhniški slikar Si
mon Ogrin, ki ga je začel 
poučevati in s tem usmerjati 
v slikarstvo. 

Kasneje se je mladi Pet
kovšek v Munchenu vpisal 
v slikarsko šolo pri Karlu 
Rauppu in pri Ottu Seitzu. 

Leto 1884 je preživel v 
Parizu, vpisan v zasebno 
slikarsko šolo. V tem času je 
zelo veliko kopiral v Louv-
ru in se srečeval z Jurijem 
Šubicem. 

Petkovšek se je dobro 
poznal z Antonom Ažbe-
tom in Ferdom Veselom. 
Zadnjih deset let življenja je 
imel težave s psihično ne
uravnovešenostjo, domači 
in okolica ga niso razumeli. 
Veliko časa je preživel v 
bolnicah, vendar je še ved
no potoval in veliko slikal. 
Večino svojih del je sam 
uničil. 

Deset let po smrti so na 
njegovo slikarsko delo opo
zorili njegovi znanci slikar
j i : Jurij Šubic, Rihard Ja
kopič, Matej Sternen, Ivan 
Vavpotič in pisatelj Ivan 
Cankar. 

Stoletnico smrti Jožefa 
Petkovška smo na Vrhniki 
obeležili z izdajo spominske 
kuverte in z izdelavo pri
ložnostnega poštnega žiga. 

prof. Sergej Kapus 

Jože 
Petkovšek -
slikarstvo 
ali mit 

V sredo, 22. aprila, je bilo. 
v Mal i dvorani Cankarje
vega doma na Vrhniki pre
davanje prof. Sergeja K a -
pusa z naslovom Jožef Petko
všek — slikarstvo ali mit. V 
uvodnem delu je nastopila 
Sonja Polanc, kije prebrala 
Cankarjevo črtico Petkov-
škov obraz. Predavanje so 
spremljali diapozitivi. 

V zaključnem delu so se 
obiskovalci z vprašanji in 
mnenji o delu ter življenju 
slikarja Petkovška vključili 
v zanimivo predavanje. 

• • 
• 1 
I 
• 

I 1 
Osnovna šola Ivana Cankarja, 

Lošca 1, na Vrhniki 
vabi krajane občine Vrhnika in sosednjih občin 

na slovesno odkritje 
doprsnega kipa Ivana Cankarja, 
ki bo v nedeljo, 10. maja 1998, 
ob 10.30 uri pred osnovno šolo. 

Slavnostni govornik bo dr. Matjaž Kmecl, 
doprsni kip - delo akademskega kiparja Janeza Pirnata, 
bo odkril minister za šolstvo in šport Republike Slovenije 

dr. Slavko Gaber. 

V kulturnem programu bosta nastopila 
dramska igralca 

Nadja Strajnar Zadnik in Jože logar 
ter 

Big Band Glasbene šole Vrhnika. 

WÊÈÊÊÈÊÊBËÊÈÊÈÊÊÊÈËÈÈ 

Loto 
V ponedeljek zjutraj vstanem, 
daje me visok pritisk. 
Saj ni čudno, da sem jezen 
in ves kisel kakor vrisk. 
V torek rečem sam pri sebi, 
da za LOTO ne dam nič, • 
mene že ne bo pretental, 
kar naj vzame ga hudič!!! 
V sredo piše v časopisu, 
da sedmice ni bilo. 
Kaj me briga! Jaz sem sklenil, 
da prerasel sem vse to. 
A v četrtek — glej ga vraga! — 
po možganih me žgečka: 
»Kaj pa če bo ravno tokrat 
moja kombinacija!?« 

V petek na večer za mizo 
sedem z listki pred seboj 
pa spet tiste križce delam; 
naj bo zadnjikrat nocoj! 

Navsezgodaj dolga vrsta 
nas v soboto že stoji, 
kot bi kaj zastonj delili, 
čakamo pobožno vsi. 

Predračun si že dopoldne 
v nedeljo naredim, 
kaj bom kupil za milijone, 
ki na lotu jih dobim. 

A zvečer se spet izkaže, 
da je boben »goljufiv«! 
Znova so me nategnili 
pa še sam sem tega kriv!!! 

V ponedeljek zjutraj vstanem... 
Frančiška Celarc Klančič 

POVABILO NA DELAVNICE 
OBLIKOVANJA 

KERAMIČNA DELAVNICA 

VELIKA FORMA 
Oblikovanje keramičnega izdelka zelo velikega formata, iz

hodišče bo srednjeveška Škofja Loka. 
Delavnica je namenjena samo tistim, ki so uspešno zaključili 

nadaljevalni tečaj — K R O G L A 

Škofja Loka, Groharjeva galerija, od 22. do 28. junija 1998 
Mentorica: oblikovalka unikatne keramike in pedagoginja 
Dubravka Urban 
Kotizacija: 21.000 tolarjev 
Bivanje: ni organizirano 

K I P A R S K A D E L A V N I C A 

KAMEN 
Delo bo potekalo v kamnolomu. Tema bo povečava oblike iz 

rastlinskega.sveta. 
Delavnica je namenjena tistim, ki so že obiskovali tečaje 

modeliranja. 
Vsak udeleženec mora imeti svoje orodje za obdelovanje 

kamna. 

Drenov Grič pri Vrhniki , od 10. do 16. avgusta 1998 
Mentorica: akademska kiparka Alenka Vidrgar 
Kotizacija: 20.000 tolarjev 
Bivanje: ni organizirano 

F O T O G R A F S K A D E L A V N I C A 

POT SKOZI STEKLO — diapozitivi 
Udeleženci fotografske delavnice se bodo približali odnosu 

steklo — svetloba in steklo — steklopihalec. 
Osnovni motiv nastalih diapozitivov bo prosojnost stekla in 

transformacija svetlobe v steklu in skozenj. 
Poudarek bo na individualnem pristopu. Vsak udeleženec bo 

v okviru dane teme izoblikoval lasten koncept in izdelal serijo 
barvnih diapozitivov. 

Vsak udeleženec mora imeti svojo fotografsko opremo. 

Rogaška Slatina, od 21. do 29. avgusta 1998 
Mentor: fotograf Herman Pivk 
Kotizacija: 19.000 tolarjev 
Bivanje: v dijaškem domu Steklarske šole, dvoposteljne sobe, 
polni penzion predvidoma 3.300 tolarjev na dan. 

Informacije in prijave do 28. 5. 
žaška 29, tel.: 753-648. 

1998 na Z K O Vrhnika, Tr-



100 LET AVTOMOBILIZMA V SLOVENIJI 

Srečanje 
starodobnih vozil na Vrhniki 

Stari lepotec B M W V8, lastnik Angelo Penko, letnik 1957, 2600 cm3, 
100 K M , v tisti dobi je bila najhitrejše serijsko izdelana limuzina v 
Evropi s 165 km/h. 

V soboto, 9. maja, bo na 
Vrhniki zanimivo 1. srečanje 
starodobnih vozil ob 100-let-
nici, ko je prvi avtomobil pri
spel v Slovenijo. 

Davnega 15. novembra 1898 
je baron Anton Codelli prvi iz 
Dunaja v Slovenijo pripeljal 
svoj avtomobil. Na Dunaju je 
postal elektro inženir in kot pe
tindvajsetletni mladenič tam 
vzljubil avtomobile ter enega 
pripeljal prvi v Slovenijo. A v 
tomobil je bil Benz Comforta
ble, ki je imel vsega 2,5 K M in 
največjo hitrost 16 km/h . Sam 
baron pa je bil ljubitelj številnih 
novosti in iznajdb. S firmo Tele-
funken je sodeloval na Balkanu 
in v Af r ik i . Leta 1928 je poleg 
mnogih drugih novosti patenti
ral celo izum televizije. 

Kot smo omenili, se bo zbor 
starih avtomobilov pričel v so
boto, 9. maja 1998 ob 9.00 uri 
na parkirišču pred Cankarjevim 
hramom in na Trgu za sodiš
čem. Sodelovalo bo preko 30 
starodobnih vozil , različnih 
znamk in letnikov, večinoma 
starih več kot 25 let. Vso orga
nizacijo pa vodi Angelo Penko, 
tudi lastnik enega starejših let
nikov osebnega vozila B M W , 
skupaj s turističnim društvom 
Blagajana Vrhnika in Z S A M 
Vrhnika. 

Tako bo mogoč ogled vseh 
starih vozil do 11.00 ure, nato 
pa bo sledila vožnja po nekate
rih krajevnih skupnostih občine 
Vrhnika, po sami občini Bo
rovnica ter sam zaključek ob 
15.00 uri popoldan v Tehnič
nem muzeju Slovenije v Bistri. 
Spotoma bodo vozila obiskala 
številna zgodovinsko kulturna 
obeležja. 

Sama prireditev bo potekala 
v okviru občinskega praznika 
Občine Vrhnika, namenjena pa 
je vsem ljubiteljem te zvrsti teh
nične kulture, predvsem pa lju
biteljem starodobnih avtomobi
lov. N a Vrhniki se kar nekaj 
občanov (po podatkih nekaj več 
kot pet) ukvarja s prenavlja
njem odnosno usposabljanjem 
svojih starih (po letnikih) avto
mobilov in tudi motornih koles. 
Zato je tudi želja Angela Penka, 
da bi se vsi ti zanesenjaki združi
l i , pritegnili še druge ljubitelje 
ter tako ustanovili najprvo sek
cijo, nato pa lahko še svoje 
društvo. Vsem velja povabilo, 
tudi iz drugih občin, za katere 
izhaja glasilo Naš časopis. 

Vsi pa ste vabljeni na 1. sre
čanje starodobnih vozil , k i bo 9. 
maja ob 9. uri na Vrhniki . 

S. S. 

S P O Š T O V A N I ! 
Vljudno Vas vabimo na 

DAN ODPRTIH VRAT VOJAŠNICE 
IVANA CANKARJA NA VRHNIKI 

k i bo v soboto , 9. m a j a 1998 , v č a s u od 9.do 18. ure. 

V o k v i r u prireditev Cankar jev i dnevi na V r h n i k i si 
boste lahko ogledali predstavitev bojnih enot (11. 
bataljon za zveze, 16. bataljon za nadzor z r a č n e g a 

prometa , 1. rakeketni d iv i z ion z r ačne obrambe i n 54. 
ok lepnomehaniz i ran i bataljon) in se popeljal i z bojn im 

v o z i l o m oklepne enote na v a d i š č u ob Star i V r h n i k i . 
Obenem bo potekalo tekmovanje v p l a s t i č n e m 

maketarstvu »TANKETA - 98« , katere pokrovi te l j , v 
sodelovanju z Z d r u ž e n j e m graditeljev p l a s t i čn ih maket, 

je n a š a ok lepna enota. 
O b l i . u r i bo prijateljsko nogometno s rečanje med 

ek ipama 54. O K M B i n N o g o m e t n i m k l u b o m V r h n i k a , 
ob 13. u r i pa k o š a r k a r s k a tekma med 11. B Z V in 

K o š a r k a r s k i m k l u b o m Logatec. 
N a š e skupno d ružen je se bo k o n č a l o ob 18.uri z 

Aronovimi viteškimi igrami 
(z R a n č a K a j a in G r o m ) . 

Vs top je prost, za parkiranje je poskrbl jeno. 
Ž e v naprej se veselimo Vašega obiska. 

podpolkovnik 
Robert P U Š , 
P O V E L J N I K 

V O J A Š N I C E I V A N A C A N K A R J A V R H N I K A 

1 N O T R A N J S K 1 R A D I O L O G A T E C D . O . O l 

<E> D o • <=> D <S> 'Wo • D^|>fJbss 
Logatec • Tržaška 148 • te l . :06 l /74 l 632 • fax :06 l /74 l 612 

P O K R O V I T E L J I 
N E D E L J S K I H 
V E Č E R N I H O D D A J Z 
N A S L O V O M 
» 9 9 M I N U T Z A 
O B E Š A N J E & 
8 1 M I N U T Z A G R D E , 
U M A Z A N E , Z L E « 

Z A M E S E C A P R I L ! 

— Humko, d.o.o., Bled 
— Maco, d.o.o., Idrija 
— LaMirage, Ljubljana & Škof
ja Loka 
— Avtotrade, Sinja Gorica 
— Optika Prime, Kranj 
— Mercator — Kmetijska za-

31. REVIJA PEVSKIH ZBOROV 
OBČINE VRHNIKA V CANKARJEVEM DOMU 

Prizadevnost je treba pohvaliti 
V prejšnji številki Našega ča

sopisa smo poročali o občinski 
reviji pevskih zborov na Vrhni
k i . Kakor smo obljubili, v tej 
številki objavljamo tudi stro
kovno oceno. Nastop pevskih 
zborov je pozorno spremljal in 
ga ocenil g. Karel Leskovec, 
strokovni svetovalec pri Zvezi 
kulturnih društev Slovenije, Na
pisal je naslednje: 

Z K D Vrhnika je 20. marca 
1998 organizirala 31. občinsko 
revijo pevskih zborov. Osem 
vokalnih skupin je vrhniškim 
poslušalcem predstavilo svoje 
pevske dosežke. T i so zbore in 
zborovodje nagradili z aplav
zom in se j im tako oddolžili za 
požrtvovalno delo na področju 
zborovske poustvarjalnosti. Za
radi vse večje poplave popular
ne in ne vedno kvalitetne glasbe 
ima vokalna glasba posebno 
mesto pri vzgoji in duhovni rasti 
pevcev in poslušalcev. 

Tu izpostavljam vlogo zbo
rovodij,.ki morajo pravilno iz
brati program (skladbe s teht
nim sporočilom), interpretacijo 
le-tega, kar pa lahko dosežejo z 
veliko mero strokovnosti. S tem 
se vzgaja tudi pevska publika, ki 
postaja vedno bolj zahtevna in 

kritična, kakor tudi zbori in de
lo z njimi. 

Naj zapišem nekaj svojih opa
žanj, ki so se mi porodila ob po
slušanju pevcev v Cankarjevem 
domu. 
M O P Z ŠTINGLC, zborovodja 
Stane Knap. 

Zbor je prišel iz sosednje bo
rovniške občine. Zvok zbora je 
naraven in intonančno dokaj 
čist. Priporočam, da vztrajajo 
pri fantovskem petju, ker to v 
Sloveniji že izumira. Program je 
bil primerno izbran in lepo 
predstavljen. 

ŽPZ L I G O J N A , zborovodka 
Majda Smrke. 

V zboru sem slišal nekaj obe
tavnih glasov, k i bodo s točnej-
šo intonacijo in z bolj doživeto 
interpretacijo odpravili pomanj
kljivosti. Z vztrajnim in stro
kovnim delom bo zbor lahko 
dosegel vidnejše uspehe. 

M E P Z M A V R I C A , zborovodka 
Darinka Fabiani. 

Zbor in zborovodka sta, so
deč po aplavzu, poslušalcem 
dobro poznana. Skladbe, ki so 
jih zapeli, so bile muzikalno in 
pevsko lepo oblikovane. Več 

pozornosti je treba posvetiti 
vokalni tehniki in številčno okre
piti moški del zbora. 

M E P Z D R E N O V GRIČ - L E S 
N O B R D O , zborovodka Mojca 
Oblak. 

Pevce tega zbora že nekaj ča
sa poznam, s tokratnim nasto
pom pa so me prijetno presene
tili s čistim in ubranim petjem. 
Rahel problem so neprimerni 
tempi. 

O K T E T R A S K O V E C , umetniš
ki vodja Tone Jurjevčič. 

Oktet je vokalna skupina, ki 
je po svoji strukturi zelo deli-
katna, saj mora biti vsak pevec 
tudi solist, kar zahteva od pev
cev veliko pevskega znanja. Vse 
to so pevci dokazali z lepim za
okroženim nastopom, kar je re
zultat strokovnega dela glasbe
no prekaljenega mentorja. 
M E P Z I V A N C A N K A R , zboro
vodja Lovro Grom. 

D a glasba ne pozna meja, 
dokazujejo pevci, ki prihajajo 
na vaje iz vrhniške in logaške 
občine in vadijo izmenično na 
Vrhniki ali v Logatcu. Zbor ka
že veliko željo po petju, kar pa 
samo po sebi kljub zavzetemu 

druga, z.o.o., Logatec 
— Gostišče Ulovka, Zaplana 
nad Vrhniko 
— Unitas, Ljubljana 
— Casino, Ljubljana 

Spremljate nas lahko: Gorenjska 
Tele T V Kranj, Kanal 2 TV 

Vrhnika, 
Notranjski radio 107.1 & 91.1 

M H z . 
Pokličite 061-741-632 ob nede

ljah med 20. in 23. uro, 
ter preizkusite svoj program na 

vislicah. 
Zanko okoli vratu vam zategu
jemo — Šerif iz Oklahome 
—Ognjena Puščica — Jutranja 

Zarja in Večerni Zahod 

delu zborovodje za dobro petja 
ne zadošča. Z več pevske izob
razbe bi bil njihov nastop lahko 
prepričljivejši. 

M E P Z sv. P A V L A , zborovodka 
s. Boža Cotar. 

Zbor zajema pevce tudi iz 
drugih zborov, kar se ob stro
kovnem delu zborovodkinje do
bro obrestuje. Zbor zveni polno 
in izenačeno. Skladbe so bile 
muzikalno lepo oblikovane. Pri
poročam, da zbor glede na pev
ski potencial poseže po zahtev
nejših skladbah. 

ŽPZ C O N C I N I T E , zborovodja 
Jože Furst. 

Zbor poznam s tekmovanja v 
Mariboru. Tokrat sem ga po
slušal nekoliko pomlajenega, 
kar je zelo spodbudno. Najpo
membnejše delo čaka pevke na 
področju zvoka (glasbena izob
razba). Tako bodo dirigentove 
zamisli bolj doživeto izražene. 
Program je bil skrbno izbran. 
Zbor je zapustil dober vtis. 

Občinska revija pevskih zbo
rov je pokazala, da ima zborov
ska glasba veliko »oboževal
cev« in se ni bati, da bi zamrla. 
Morda bi apeliral na moške 
pevce, saj v vrhniški občini ni 
moškega zbora. Osip moških 
zborov je čutiti tudi v širšem 
slovenskem prostoru. 

N a koncu naj pevkam, pev
cem in njihovim mentorjem za
želim še veliko uspehov in lepih 
trenutkov pri njihovem pleme
nitem in »garaškem« poslan
stvu. 

Delegacija švicarskih gostov na sprejemu na občini 

Obisk švicarskih gostov 
pri MPZ Ivana Cankarja 

Od 13. 4. do 16. 4. 1998 seje 
na Vrhniki mudila delegacija 
glasbenih strokovnjakov, ki so 
kot predstavniki Orkestralnega 
društva Dottikon iz Švice Me
šani pevski zbor Ivana Cankar
ja. Obisk delegacije je bil name
njen seznanjanju, izmenjavi not 
in dogovoru o obisku zbora 23. 
10. 1998 v Dottikonu v Švici. 

Program obiska je bil inten
zivno pripravljen in vse dni za
polnjen. Sestavljen je bil tako, 
da je izpolnil nujni in najpo
membnejši del razgovorov ter 
zabavni del, ko smo jim omogo
čili ogled dela Slovenije, pač 
glede na možnosti in razpolož
ljivi čas, saj vsega, kar smo žele
l i , ni bilo mogoče uresničiti. 

Uradni del razgovorov je po
tekal na Zvezi kulturnih organi
zacij Vrhnika, in sicer ob pri
sotnosti gostov iz Švice, z naše 
strani pa so bili prisotni ga. dr. 
Helena Hren - Vencelj, Marta 
Rijavec, predsednik zbora Iva
na Cankarja, dirigent zbora ter 
kot prevajalec in organizator 
Igor Novljan. Razgovor je po
tekal v prijetnem vzdušju in se 
končal s popolnim zadovolj
stvom. 

Istega dne zvečer so se gostje 
udeležili pevske vaje v dvorani 
Pavza. Zbor j im je zapel del svo
jega repertoarja, s katerim na
merava nastopiti tudi v Švici. 
Naši gostje so bili zelo navduše
ni in vidno ganjeni, saj melodije 
naših pesmi ugajajo švicarske
mu ušesu. Na koncu vaje nam je 
gospa Senn zapela tudi kratko 
švicarsko ljudsko pesmico, za 
kar je požela velik aplavz zbora, 
kije bil na tej vaji prakt ično po
poln. Po vaji smo se vsi skupaj v 
Gostilni Turš ičmalo pozabava
li in seveda peli. Vzdušje je bilo 
zelo prijetno in gostje so vedno 
znova izražali svoje čudenje in 
hvalo na vse, kar so doživljali. 
Bi l i so ganjeni nad domačnost
jo, prijetnostjo in zabavnostjo 
vsega zbora. 

Vsredo, 15. 4., je goste sprejel 
in pozdravil župan Vinko Tom

šič, kjer so si izmenjali tudi dari
la. V nadaljevanju obiska smo 
jim pokazali Portorož, Cerk
niško jezero, Bistro, Vrhniko, 
Ljubljano. Venomer so pona
vljali, daje Slovenija kot Švica 
in da bodo še prišli na počitnice. 
Žal nam je, so dejali, da Sloveni
je Švicarji ne poznamo oziroma 
zelo malo in jo zamenjujejo za 
Slovaško. Zagotavljali so nam, 
da bodo v krogih svojih po-
ananstev to neznanje odprav
ljali. 

Kot organizator pa želim na
pisati naslednje: na Vrhniki mi 
je bilo pravzaprav lahko orga
nizirati 4- dnevni obisk Švicar
jev. Pri vseh, kjerkoli sem kaj 
prosil, je bila podpora takoj
šnja, kar je znamenje, da ima 
kultura na Vrhniki še veliko, ve
liko podpore. Imenovati pa mo
ram tiste, ki so obisk omogočili 
in našim gostom nudili svoje 
usluge. 

Najlepša hvala s strani zbora 
Ivana Cankarja in s strani švi
carske delegacije: 
- Občini Vrhnika, g. županu 
Vinku Tomšiču 
- Zvezi kulturnih organizacij 
Vrhnika 
- Športni zvezi Vrhnika 
- Comingu Vrhnika 
- Gostišču Povž Vrhnika 
- Gostilni Simon Vrhnika 
- Pizzeriji Boter Vrhnika 
- Gostilni Jurca Podlipa 
- Gostilni Močilnik Vrhnika 
- Pavzi Vrhnika 
- Primisu Vrhnika, d.d. 
- I U V Vrhnika 

Pa še nekaj! Po izjavi Švicar
jev so vrhniški gostinci, pri ka
terih so gostovali, po kakovosti 
in strežbi že v Evropi, po količi
nah pa daleč pred njo. 

Prvi stik z Dottikonom smo 
uspešno prestali, sedaj pa čaka 
člane zbora Ivana Cankarja ob
veznost, da do oktobra resno in 
intenzivno vadijo, da bodo čast
no zastopali Vrhniko in Slove
nijo ter ponesli našo pesem čez 
mejo. Verjamemo v uspeh. 

I .N. 

Ženski pevski zbor 
Concinite vas vabi 

Spet je leto naokoli in pevke ŽPZ Concinite z Vrhnike smo 
vam pripravile nov koncert, z novim programom in pod vod
stvom našega novega dirigenta, gospoda Jožeta Fdrsta. Zboro
vodja slovenskega kot tudi mednarodnega slovesa, ki ga ljubite
lji zborovskega petja gotovo dobro poznate, je sprejel izziv in se 
jeseni 1997 odzval našemu povabilu. 

Kot pevke s 15 - letno tradicijo nas najbolj veseli dejstvo, da 
smo po odhodu naše ustanoviteljice in zborovodkinje, gospe 
Darinke Fabiani, ostale skupaj. Danes torej prepevamo pod 
novim vodstvom, vendar v skoraj enaki sestavi in z našim sta
rim imenom ter tako še naprej gojimo ljubezen do zborovske 
pesmi, ki nas druži in osrečuje že vrsto let. 

V obdobju, ki je pred nami, smo si zadale kar nekaj obsežnih 
projektov, od katerih je v prvi vrsti nakup novih oblačil. Zato 
bomo tokrat denar od prodanih vstopnic za koncert namenile 
izključno tej veliki investiciji. Verjamemo namreč, da gre pesem 
še lepše v uho, če je prijetna za oko. Sicer pa smo prepričane, da 
bomo tudi tokrat del veselja in zagnanosti, ki nas spremljata ob 
našem delu, uspele prenesti prav na vsakega poslušalca. 
Pridite in nam prisluhnite torej! 

Z veseljem vas pričakujemo v petek, 29.5.1998, ob 20. uri v več
namenskem prostoru Osnovne šole Ivana Cankarja na Vrhniki. 

ŽPZ Concinite Vrhnika 



NOVOSTI V 
CANKARJEVI 

KNJIŽNICI 
- april 98 

Vrhnika malo drugače 
V prejšnji številki smo precej pisali o lepo urejeni Vrhniki ter o števil

nih priznanjih, kijih Vrhnika kot mesto prejema. No, poklicalo nas je 
nekaj stalnih sprehajalcev v območju Močilnika in izvira Ljubljanice. 
Opozorili so nas, da je čisto ob izviru Ljubljanice v Močilnik na majh
nem polotočku razna krama, od razbitih klopi, desk do odpadnih vej in 
dreves. Ta prostor je namreč zelo zanimiv za krajši počitek, srečanja 
mladine (kar smo tudi videli) in za ogled izvira Ljubljanice. Prostor smo 
tak tudi poslikali (slika zgoraj) in zvedeli, da bodo vsi leseni odpadki in 
polomljene klopi uporabljeni za prvomajski kres, ki ga je organiziralo 
društvo invalidov Vrhnika. Že postavljen kres smo res na večer pred 1. 
majem slikali (slika spodaj) in videli, da se je vsa nesnaga znašla v kre
su. Mogoče je bolj zanimivo vprašanje, kdo čisti ta del Močilnika, vsaj 
tako so nas spraševali res samo anonimni telefonski klici. Videli pa smo 
tudi lepo očiščene poti in potke v okolici Močilnika, tako da red ni na
čelno vprašanje, ampak je zaskrbljujoče smetenje posledica dejstva, da 
so med nami tudi taki, ki se ravnajo po pregovoru: Kjer se osel valja, 
tam... 

».S. 

mi 

Srečanje 
občanov in 
borcev v 
Ribiškem 
domu 

Območni odbor Združenja 
borcev in udeležencev narod
noosvobodilnega boja Vrhnika 
je v nedeljo, 26. aprila, pripravil 
tradicionalno srečanje občanov 
in borcev pri Ribiškem domu na 
Tojnicah na Vrhniki . Srečanje 
je bilo izpeljano tudi ob prazno

vanju državnega praznika — 
Dneva upora proti okupatorju, 
katerega se je udeležilo nekaj 
manj ljudi kot prejšnja leta, če
prav je bilo vreme zelo naklo
njeno za izvedbo celotnega sre
čanja. Zbranim je spregovoril 
Franc Passetta, predsednik bor
cev Vrhnike in Borovnice, kate
ri je pozdravil vse prisotne ter 
poudaril pomen dneva 27. apri
la, ko je bila v Ljubljani v V i d -

- marjevi hiši ustanovljena ta
kratna osvobodilna fronta, kije 
vodila upor proti okupatorju. 
Vse prisotne je na koncu po
zdravil še župan Vrhnike Vinko 
Tomšič, oktet Raskovec pa je 
zapel nekaj partizanskih pesmi, 
nakar se je pričelo tovariško 
srečanje, kjer so se obudili mar
sikateri spomini na črne dni II. 
svetovne vojne. 

S. S. 
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Ob 40-letnici 
Cankarjeve knjižnice 

Cankarjeva knjižnica je bila ustanovljena 21. 
junija 1958. leta. Njeni začetki segajo sicer pre
cej dalj nazaj, v dobo čitalništva. Delo vati je za
čela v leseni baraki I U V z 961.-imi od vsepovsod 
zbranimi knjigami kot Ljudska knjižnica pod 
vodstvom upokojenega učitelja g. Ivana Mich-
lerja. Pomagal mu je g. Janez Smrtnik, sodelo
val pa je tudi g. Viktor Grom. 

Septembra 1. T962 se je kot upravnica knjiž
nice redno zaposlila ga. Marija Iskrenovič, kije 
že oktobra selila knjižnico s 3.848 knjigami v 
večji prostor današnje K S in jo takoj začela ure
jati po sistemu U D K . Zaradi finančnih težav pa 
sta obe nekaj naslednjih let dobesedno životari
l i . Šele po 1. 1970 so se pogoji dela začeli izbolj
ševati. Čez dve leti je bil uveden prosti pristop, 
kar je zelo povečalo obisk in izposojo. Zaposliti 
je bilo treba, po desetih letih, še eno knjižničar
ko. Plačevanje letne članarine namesto vsako
kratne izposojnine 1. 1974 je v knjižnico privabi
la veliko mladine. Ob zaposlitvi tretje delavke 
so se začele ure pravljic za najmlajše, ki jih 
imamo še danes. 

Ob 100-letnici rojstva vrhniškega pisatelja se 
je knjižnica poimenovala po Cankarju. Z veliko 
prizadevanja seje 1. 1979 selila v prostorno no
vo zgradbo z ločenim oddelkom za mladino in 
za odrasle, kjer je še danes. Iz leta v leto pa je 
tudi tu opaziti vedno večjo utesnjenost. Pridob
ljen je bil že načrt za gradnjo prizidka, a je pro
jekt padel v vodo. Izhod iz prostorske stiske je 
širitev v sosednjo trgovino I U V , za katero se na 
Občini že dalj časa zavzemajo. Rešen bi bil pro
blem vsaj čitalnice, ki je knjižnica praktično 
nima, prostor pa bi služil tudi za organiziranje 
prireditev. Zaživela bi lahko tudi domoznanska 
zbirka, za katero zdaj ni ne prostora, ne kadra. 

Čeprav nas je zadnja leta zaposlenih sedem 
delavcev, je to še vedno pod normativom glede 
na naše pogoje dela. Na obstoječo zalogo preko 
50.000 knjig smo npr. lani izposodile na dom 
110.976 enot knjižničnega gradiva 46.673 - im 
obiskovalcem, pa šc 73.520 enot za uporabo v 
knjižnici. Obisk in izposoja vsako leto kar lepo 
naraščata.Vpisanih imamo 7.043 bralcev, od 
tega 451 na novo v lanskem letu.Vse večje mla
dine, ki išče gradivo za razne naloge. Ker pri
ročnikov in dražjega gradiva iz priročne knjiž
nice ne izposojamo na dom, morajo bralci vse 
to pregledati v knjižnici oz. j im gradivo 
fotokopiramo. 

Zelo veliko časa nam je vzel prehod na raču
nalniško poslovanje. Komaj smo se med prvimi 
knjižnicami prebili do avtomatizirane izposoje 
po enem predpisanem programu, že se moramo 
preusmeriti na nov, ponovno od M Z K sprejet 
vseslovenski program Cobiss. To pa nam bo 
vzelo, pri sedanji kadrovski zasedenosti, še ve-
liko-časa in sredstev, seveda predvsem na račun 
naših uporabnikov. Novih zaposlitev namreč 
ni , pomagamo si z delom preko študentske or
ganizacije, pred kratkim pa smo dobili zaposli
tev preko javnih del; prostorska stiska je vse 
večja, sredstva za nakup gradiva, ki j ih dobi
vamo od M Z K in od Občine pa ne zadoščajo 
več za nakup vse dražjega in vedno bolj iskane
ga gradiva.. Srečo imamo, da imajo na Občini 

posluh za knjižnico in nam redno nakazujejo 
vsa dogovorjena sredstva, s čimer se druge 
knjižnice še zdaleč ne morejo pohvaliti. 

Cankarjeva knjižnica je že od 1. 1962 matična 
knjižnica za vrhniško občino. 1972. 1. se j i je 
priključila knjižnica Borovnica in bila njena 
enota do 1.1.1997, ko se je osamosvojila. 
L . 1975 je začelo delovati izposojevališče na Lo 
gu, 1992 pa še v Dragomerju. Zaradi premajh
nega obiska smo obe izposojevališči zaprli. De
lovale so tudi potujoče kolekcije. Danes poso
jamo knjige Domu upokojencev in Vojašnici. 

Članarine za posameznike nimamo, ker se že
limo držati mednarodnih priporočil o brez
plačni knjižnici, ki je tako dostopna vsakemu. 
Ze od 1984. leta vse več podjetij plačuje kolek
tivno članarino za svoje delavce. Zadnja leta je 
sodelovanje zaradi krize začelo pešati, vendar 
brez njihove pomoči ne moremo nadaljevati 
zamisli. Zato si letos ponovno prizadevamo 
nadaljevati 14. letno tradicijo in pridobiti za ko
lektivno članstvo tudi manjša podjetja in obrt
nike, vse v dobro uporabnikov. 

T i si tako lahko v knjižnici, na mladinskem 
oddelku kot na oddelku za odrasle, brezplačno 
izposojajo vse knjižnično gradivo: knjige za tri 
tedne, z možnostjo podaljšanja še za eno dobo, 
tudi po telefonu, razen del za obvezno šolsko 
branje; video kasete in zgoščenke za dva dni ter 
računalniške zgoščenke za 5 dni. Neknjižnega 
gradiva ne podaljšujemo. Za prekoračitev izpo-
sojnega roka zaračunavamo zamudnino: za 
odrasle 15 SIT na dan za knjigo, za mladino 5 
SIT, za neknjižno gradivo 150 SIT oz.400 SIT 
na dan. 

Naročenih je 140 časnikov in časopisov, ka
terih zadnje številke niso za izposojo. Našim 
članom sta na voljo, zaenkrat le občasno zaradi 
prešibke linije, tudi dva računalnika za internet. 

Član knjižnice postane lahko vsak, ki sc vpiše 
in dobi izkaznico, brez katere si ne more izposo
jati gradiva. Odrasli plačajo ob vpisu 200 SIT. 
Občani.drugih občin, katerih podjetje ni kolek
tivni član, pa zaenkrat sami plačajo letno člana
rino v znesku 1200 SIT. 
Knjižnica je odprta: 
oddelek za odrasle: vsak dan od 9. do 19. ure, ob 
sobotah od 8. do 12. ure, 
mladinski oddelek : od 10. do 18. ure, v sredo do 
16. ure, ob sobotah je zaprto; 
ob sredah je ob 17.uri Cicibanova urica za pred
šolske otroke 

Postanite in ostanite naš član, obiskujte knjiž
nico, koristite naše usluge, pa tudi potrpite z 
nami, če kdaj ne boste deležni, zaradi obilice dela, 
vse pozornosti in zadostne pomoči. 

Lepo pa ste že danes vabljeni v nedeljo, 21. ju
nija v Cankarjev laz na praznovanje 40 -letnice. 

Za ugled Cankarjeve knjižnice, ki ga ta danes 
ima, gre velika zahvala dolgoletni, pred letom in 
pol upokojeni ravnateljici, ge. M A R I J I I S K R E 
NOVIČ, kije vseh 34 let vodenja dobesedno žive
la za knjižnico, za njen obstoj in razvoj in jo vses
kozi bogatila s svojimi izvirnimi idejami in 
dejanji. 

Ivanka Voljč 

ZANIMIVOSTI IZ OBČINSKE ZGODOVINE 

Bober, bizon, medved in drugi barjanski prebivalci 

Ozemlje Ljubljanskega barja je bilo v času le
dene dobe (pleistocena) vedno izven območja, ki 
gaje pokrival led. Ledena odeja je uklepala zlasti 
alpsko območje, tako so bili najbližji ledeniki v 
Zgornjesavski dolini in v Kamniških Alpah , mor
da tudi na Nanosu in Snežniku. Barje z zaledjem 
pa je bilo, čeprav hladnejše kot danes, ves čas 
kopno in poraslo, zato so si na njem poiskale dom 
številne živalske in rastlinske vrste. 

Večino kostnih ostankov ledenodobnih sesal
cev so našli v jamskih nahajališčih, skupaj z 
ostanki orodij takratnega lovca, ali v gramozni
cah. V glinokopu viške opekarne so tako našli če-
ljustnico staropleistocenskega losa, v bivši Petri-
čevi opekarni na Vrhniki pa so naleteli na rogovje 
tundrskega jelena. 

Skupaj s kulturnimi ostalinami so bili najdeni 
živalski ostanki jelena, divjega prašiča, srne, tura 
(danes že izumrlega divjega goveda), vidre, jazbe
ca ter celo bobra, volka in medveda. Odkril i so, da 
so Mostiščarji že udomačili nekatere živali, kot so 
barjansko govedo, domači prašič, ovca in domači 
pes. Tudi ptice so bile pogoste prebivalke barske
ga jezera: Ob koliščih so našli ostanke kormora-
nov, pelikanov, štorkelj, divjih gosi, močvirske 
race, žlabravke, nemega laboda, žerjava in dru
gih. Da je bilo v tedanjem času na Barju veliko 
plena, pa priča najdba pravega, pravcatega orla. 

Nekatere živali so se v našem okolju ohranile še 
dolgo po poledenitvah. Bober je tako na Barju ži
vel še v rimski dobi, saj poročajo o njegovih kost
nih ostankih iz Emone. Turi in bizoni so se obdr
žali še dlje, vse do prihoda Slovencev, kar 
spričujejo številna krajevna imena, kot so Turjak, 
Turjanci, Turiška vas in Bizovik. Za losa domne
vajo, da se je obdržal vse do srednjega veka. Od 
sesalcev, ki so sedaj že izginili iz naših krajev, pa 
so se najdlje ohranili risi; zadnjega so ubili v za
četku druge polovice prejšnjega stoletja, piše Jer
nej Pavšič v svojem vodniku po Ljubljanskem 
barju. Zgodovinopiscc Josip Novak pa je že v za
četku stoletja zapisal, daje bil plen lovca nekdaj 
izredno bogat, saj so se po barjanskih gozdovih 
skrivali srne, jeleni, losi,, divji in šotni prašiči, or
jaški pravoli, turi in bobri. 

P E D I K U R A 
tel . 752 530 
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OBČNI ZBOR OBMOČNE ORGANIZACIJE BORCEV IN UDE
LEŽENCEV NOB VRHNIKA 

V letu 1998 precej izletov 
V Cankarjevem domu na 

Vrhniki je bil v sredo, 15. aprila 
1998, občni zbor območne or
ganizacije Združenja borcev in 
udeležencev N O B Vrhnika. Zbo
ra so se udeležili delegati kra
jevnih združenj Vrhnike in Bo
rovnice, delegati skupnosti bor
cev, ki imajo na območju svoj 
domicil, in člani Izvršnega in 
Nadzornega odbora. 

Zbranim je poročilo o delu v 
letu 1997 podal predsednik ob
močnega odbora Franc Passet-
ta ter med drugim poudaril: 
»Območni odbor Z B N O B V r 
hnika se je v tem času sestal 
dvakrat. Na obeh sestankih je 
predsednik območnega odbora 
poročal o delu R O Z Z B N O B 
Slovenije in predstavil analizo 
političnih sprememb v zadnjem 
letu v Republiki Sloveniji glede 
na vrednotenje N O B . Odnos je 
nekaj boljši pri vseh strankah, 
razen pri skrajno desnih. 

N a seji odbora, ki je bila po
svečena predvsem pripravam na 
komemoracije ob Dnevu mr
tvih, je predsednik dal tudi po
ročilo o stabnju grobnice na 
Drči ter o poteku obnovitvenih 
del. Pregledali smo tudi seznam 
spomenikov in spominskih obe
ležij, ki j ih je nujno obnoviti. Ta 
seznam smo nato posredovali 
občinskim svetnikom in županu 
občine Vrhnika, da bodo vklju
čeni v proračun za leto 1998. 

V tem času je dal odpoved na 
svojo dolžnost predsednik K O 
ZB N O V Verd, vsled bolezni. 
Vsi člani pa so se priključili K O 
Z B N O V Vrhnika. 

Posamezni člani predsedstva 
so bili zadolženi za pripravo 
razstave 1997 in prav tako za 
razstavo 1998. Prav tako so bili 
zadolženi za spremljanje obno
vitvenih del na grobnici na Drči 
ter za povezavo z županom in 
Zvezo kulturnih organizacij na 
Vrhniki . Udeležili so se tudi 
skupščin K O Z B N O B , in sicer 
na Vrhnik i , v Borovnici in na 
Stari Vrhniki . Druge K O Z B 
letnih skupščin niso sklicale. 
Imele so samo stik s posamez
nimi člani ob pobiranju člana
rine. 

Ob analizi prireditev, ki smo 
j ih organizirali v lanskem letu, 
smo ugotovili, daje bil obisk iz
jemno dober. Ob otvoritvi raz
stave Tisk zrcalo vojne je bilo 
prisotnih preko sto ljudi. Tudi 
kasneje je bilo za Vrhniko veli
ko obiskovalcev razstave. Vese
li smo, da sije tako ob otvoritvi, 
kakor tudi kasneje, to razstavo 
ogledalo veliko mlajših ljudi. 

Koncer t P A R T I Z A N S K E 
G A P E V S K E G A Z B O R A je bil 
lepo obiskan kljub izredno sla
bemu vremenu, ki je bilo »ne
mogoče« prav uro pred pričet-
kom. Dvorana je bila kljub 
vitve knjige P E S M I U P O R A . 
Zlasti so bil i presenečeni založ
niki , zaradi tako množičnega 
zanimanja za to pesem. Zado
voljni smo, še prav posebno 
zato, ker seje teh prireditev ude
ležilo tako veliko število obča
nov, ki niso naši člani. 

Dobro so obiskani tudi vsi iz
leti, kakor tudi vse proslave, ki 
se j ih udeležujemo izven Vrhni
ke. Tako so bile dobro obiskane 
svečanosti in spominske prire
ditve: Dražgoše, Podljubelj, No
vo mesto, Nova Gorica, G o -
nars.« 

Članom zbora je bil predstav
ljen tudi program dela za leto 
1998, ki pa sloni predvsem na 
družbenem druženju na števil
nih izletih po Sloveniji. Tako so 
soglasno sprejeli poročila in 
program, ki obsega naslednje iz
lete in stalne aktivnosti: 

23. maja: Izlet po Notranjski 
13. junija: Udeležba na spo

minski slovesnosti in komemo-
raciji ob obletnici osvoboditve 
taboriščnikov Podljubelj — 
Tržič 

28. junija: Udeležba na prire
ditvi — z mednarodno udeležbo 
— V Beli krajini — 55-obletnica 
partizanskega sodelovanja z za

vezniki »NASI ZAVEZNIKI« 
Metlika 

12. in 13. septembra: Obisk 
Raba in udeležba na proslavi 
osvoboditve Raba in spominska 
svečanost za umrlimi na tem 
otoku 

1. oktobra: Udeležba na pro
slavi ob 55-letnici Kočevskega 
zbora — Zbora slovenskih od
poslancev 

10. oktobra: Izlet po Prek-
murju 

18. oktobra: Recital proze 
Karla Grabeljška — Gabra ob 
obletnici rojstva 

1. novembra: Komemoracija 
na Drči in pred krajevnimi 
spomeniki, polaganje vencev in 
cvetja na grobišča in spominska 
obeležja 

Konec decembra obisk in ob
daritev članov Z B N O B v D o 
mu upokojencev na Vrhniki . 

Stalne aktivnosti skozi vse 
leto: 
— spremljanje veteranske za

konodaje in realizacija za
konskih določb, 

— stalni kontakt z referentko 
za borčevska vprašanja na 
Upravni enoti, 

— obveščanje članov z more
bitnimi spremembami in do
polnili oziroma novitetami, 

— spremljanje stanja grobov 
in grobišč in dogovor z 
obema županoma za sana
cije, 

— sodelovanje s Slovensko voj
sko, veterani 91, veterani 
Sever, društvom izgnancev, 
društvom vojaških invali
dov, 

— še naprej pošiljati čestitke za 
pomembnejše življenjske ob
letnice, 

— obveščati člane in občane o 
prireditvah iz programa, o 
akcijah pisati tudi v Naš ča
sopis in morda tudi v druga 
občila, 

— sodelovati pri pogrebnih sve
čanostih naših članov, če 
svojci to žele in toliko, kol i
kor žele, 

— širiti knjige, ki govore o 
pesmi ali prozi o naši borbi, 

— sodelovati pri akcijah in pri
reditvah, k i j ih organizira 
G O Z Z B N O B Slovenije, 

—. nadaljevati z vključevanjem 
mlajših članov v naše zdru
ženje, 

— ohranjati stike z domicilni-
mi odbori enot, ki imajo 
domicil v naši občini, 

— sodelovati s sekcijami, ki so 
vključene v rtaši Območni 
organizaciji (vojaški upoko
jenci in vojaški invalidi). 

S. S. 

Delovno predsedstvo, ki je vodilo občni zbor območnega odbora. 

Dogodke v letu 1943 je nanizala 
Marija Pečan iz Muzeja novejše 
zgodovine, kjer so vsi razstavljeni 
eksponati tudi shranjeni. 

Otvoritve razstave »Vrhnika v letu 1943« so se udeležili številni udele
ženci vojne za Slovenijo. 

Razstava Vrhnika v letu 1943 

Delegati občnega zbora Združenja borcev in udeležencev N O B 
Vrhnika. 

Območni odbor združenja bor
cev N O B Vrhnika in Zveze kul
turnih organizacij Vrhnika sta v 
mali dvorani Cankarjevega do
ma pripravila razstavo V R H 
N I K A v letu 1943. Otvoritev 
razstave je bila v petek, 24. apri
la, udeležilo se jo je lepo število 
borcev N O B in ostalih občanov 
Vrhnike. Za kulturni program 
je poskrbela pevka Spela Pet
kovšek, na klavirju pa jo je 
spremljala Helena Keršmanc. 
Glasbenici sta bili deležni lepe
ga in krepkega aplavza. 

Na razstavi so različni doku
menti, načrti, skice in slike M u 
zeja novejše zgodovine iz Ljub
ljane, še posebno paje zaživela s 
pomočjo gospe Marije Pečan, ki 
je razstavo tudi predstavila in 
nanizala dogodke na Vrhniki v 
času vojne v letu 1943. Takrat je 
Vrhnika imela dvakrat manj 
prebivalcev kot danes. Pisalo se 
je tretje leto vojne in do septem
bra je bila okupirana pod Italijo 
kot del »Ljubljanske pokraji
ne«, nato pa pod Nemci kot del 
nemške operacijske cone »Ja
dransko primorje«. 

Leto 1943 je bilo po koledar
skih podatkih povprečno leto, 
zima zelo ostra, poletje pa vroče 
in dolgo. 

Iz pričevanj o dogodkih v letu 
1943, ki j ih je predstavila Marija 
Pečan, predstavnica Muzeja no
vejše zgodovine Ljubljana ob 
otvoritvi razstave, pa vam jih 
nanizamo le nekaj: 

«12. februarja 1943 je odde
lek italijanske vojske pripeljal 
na Čelešnikove njive v Vel iki 
Ligojni 8 talcev med njimi tudi 
ujetega partizana - pesnika Iva
na Roba. Vseh osem so postre-
l i l i . 

Dolomitski partizani, med 
katerimi so bili tudi Vrhničani, 
so v noči med 21. in 22. februar
jem 1943 napadli postojanko 
vaških straž na Korenem nad 
Horjulom in v začetku marca še 
Žažar. Zaradi močno utrjenih 
postojank, slabe oborožitve par
tizanov in tudi bližine italijan
skih tankov se j im akcija ni 
posrečila. 

Pozimi 1942/43 so pripadniki 
vaških straž odkrili bunker vrh
niškega komiteja Komunistične 

Akcija čiščenja okolja je bila tudi v samem Starem Malnu. Iz bazena se 
očistil celotno nesnago v bazenu, ki seje nabrala od celega leta. Tako, če 
osvežujoča kopel. 

je spustila voda in najemnik koče je 
bodo poletni meseci topli, bo možna 

S. S. 

partije Slovenije v gozdu nad 
Podčelom in ga 23. februarja 
napadli; vendar so se uspeli vsi 
iz bunkerja kljub nekaj ranje
nim rešiti. 

7. marca 1943. je komandant 
posadke vaških straž na Vrhniki 
poveljstvu X I . armadnega zbo
ra v Ljubljani poslal pismo, v 
katerem je sporočal, da je v nje
govi posadki »mnogo nezane
sljivih« ljudi. Poseben seznam 
nezanesljivih podoficirjev in vo
jakov, ki ga je pismu priložil, je 
vključeval 91 imen. Tako je 
ovadil kar polovico svojega 
moštva. 

Ljubljanski vrh je bil vsa voj
na leta križišče partizanskih 
poti, ki so vodile na Primorsko, 
v Dolomite in n Dolenjsko. 
Zato je bila že jeseni 1942. tu 
postavljena kurirska postaja T V 
17. Tudi v letu 1943 je vzdrževa
la zvezo s sosednjima postajama 
T V 10 v Iški in T V 2a v Kališah 
pa tudi s T V 2 v Dolomitih. Ta 
postaja je delovala z občasnimi 
prekinitvami vse do leta 1945. 

Osvobodilno gibanje v vrh
niškem okrožju je bilo pomladi 
in poleti 1943. organizacijsko 
povezano v štiri rajonske odbo
re: Vrhnika, Borovnica, Loga
tec, Horjul, maja pa je bil pri
ključen še rajon Dobrova in 
kasneje tudi Rovte. 

Aktivisti Osvobodilne fronte 
vrhniškega okrožja so se v za
četku 1943. leta zadrževali ok
rog Podlipske doline in Stare 
Vrhnike. Zaradi varnosti so se 
ves čas selili. Nekaj časa so pre
bivali pod Železnikom, nato po 
obronkih Razorske doline, te
den dni celo v Kori t ih pri Stari 
Vrhniki . Sredi marca so se pre
selili v gozdove okrog Ljubljan
skega in Bukovega vrha. No
vembra pa so si skopali zemljan
ko (bunker) blizu Podčela in 
tam uredili sedež okrožnega in 
rajonskega odbora Osvobodil
ne fronte. V njem so imeli radij
ski sprejemnik in ciklostilni 
stroj za tiskanje letakov ter ra
dijskih poročil. Uporabljali so 
ga do konca vojne. 

19. aprila 1943. je v poročilu 
vrhniške O F na višjo instanco 
zapisano: »Ustanovili smo 
S P Z Z (Slovensko protifašistič
no žensko zvezo) in Z S M (Zve
zo slovenske mladine) na Vrhni
ki.« 

V ženski zvezi je kmalu delo
valo 80 žensk, do konca leta pa 
že 125. Krajevni odbori so bili 
po vaseh: Stara Vrhnika, Verd, 
Bistra in Podgora, v sami Vrh
niki pa so bili odbori ženske 
zveze na Stari postaji, Vasi in v 
Hr ibu. Ženske so pomagale zbi
rati hrano, obleko, sanitarni 
material, denar, razpečevati os
vobodilni tisk... 

Pripadniki vaških straž so si 
ves ta čas prizadevali uničiti ak
tiviste Osvobodilne fronte, ker 
so uvideli, da O F hitro pridobi
va ljudi za gibanje. 

Po smrti vrhniškega dekana 
Janeza Burmka je prišel 10. av
gusta 1943. na Vrhniko dekan 
Franc Milavec. Z njegovim pri
hodom se je še poostril prepad 
med pristaši in pripadniki osvo
bodilnega gibanja ter stranjo, ki 
je kolaborirala z okupatorji. 

26. avgusta prispejo na Vrh
niko nemške čete, 27. avgusta 
zasedejo šolsko poslopje. Kma

lu nato zavarujejo Stampetov 
most in postavijo zasede okrog 
Vrhnike. Italijanskim vojakom 
niso več zaupali, Vrhnika pa je 
bila pomembno železniško vozliš
če. 

8. septembra 1943. je italijan
ska vlada razglasila brezpogoj
no vdajo svojih oboroženih sil 
zaveznikom. 

11. septembra 1943. je Glavni 
štab slovenske partizanske voj
ske razglasil splošno mobilizaci
jo za orožje sposobnih Sloven
cev, od 17. do 45. leta starosti. 
Vrhničani so prostovoljno vsto
pali v partizanske vrste: 20. sep
tembra se je 30 prostovoljcev 
priključilo 3. bataljonu Tomši
čeve brigade. 

Istega dne je Izvršni odbor 
O F izdal razglas o razpisu voli
tev za Zbor odposlancev slo
venskega naroda. V vrhniškem 
okrožju (razen v delu logaškega 
rajona) volitev zaradi nemških 
vojakov niso mogli izvesti. Zato 
so bili za vrhniški del okrožja za 
odposlance določeni trije aktivi
sti. 

Na Zavrhu nad Borovnico je 
bila italijanska protiletalska po
stojanka, ki se 10. septembra 
1943. še ni predala. Janez Sta-
novnik, takrat član poverjeniš-
tva Osvobodilne fronte za No
tranjsko, ki se je trenutno zadr
ževal na kurirski postaji T V 17, 
se je šel z italijanskimi vojaki 
pogajat o predaji orožja parti
zanom, vendar so se začetni 
obetajoči pregovori tragično kon
čali za partizanskega kurirja, ko 
se je vmešala nemška vojska. 

Ob kapitulaciji Italije so bili 
pripadniki vaških straž pred 
razpadom. Nekaj j ih je odšlo 
domov, nekateri so se zatekli v 
varstvo nemškega okupatorja. 
Iz vseh okoliških postojank (ra
zen iz Rovt) so se spustili na 
Vrhniko in Verd. 

Okrožni odbor O F z Vrhnike 
je sporočil izvršnemu odboru na 
osvobojeno ozemlje 26. septem
bra 1943., da se je na Vrhniki 
skoncentriralo okrog 300 belo
gardistov in približno toliko tu
di na Verdu. 

V »Ljubljanski pokrajini« je 
nemška vojska skupaj z domačo 
reakcijo ustanovila Slovensko 
domobransko legijo. Na Vrhni
ko je bil postavljen II. bataljon 
domobranske legije. 

Kjer železniška proga prečka 
avtocesto Vrhnika - Postojna (2 
km zahodno od Verda), stoji 
most, ob katerem so kar tri par
tizanske divizije preizkušale svo
je bojne spodobnosti - Stampe
tov most. Štiri brigade X I V . 
divizije so 14.10.1943 napadle 
dobro zavarovani most. Po hu
dem boju in nekaj hrabrih juri-
ših ga je Tomšičeva brigada za
vzela in omogočila delo miner
ski skupini. Porušili so dva 
oboka mostu in tako za 14 dni 
ustavili ves promet na progi. 

Jesen in zimo 1943. je zazna
movala velika nemška ofenziva, 
ki je bila nadaljevanje ofenzive 
bivši »Ljubljanski pokrajini«. 
Občutili sojo tudi Vrhničani.« 

Pričujoča razstava je bila od
prta do 6. maja in si jo je ogleda
lo kar precej občanov Vrhnike, 
saj je poskušala spomniti na 
marsikateri dogodek, ki se je 
dogodil v tem vojnem letu 
Vrhnike. 

N.Č. 



Novice iz vojaškega življenja 

Prisegla 
3. generacija 
vojakov 

V vojašnici na Vrhniki je bila 
v petek, 17. aprila, svečana pri
sega 3. generacije mladih voja
kov, ki bodo na Vrhniki enovito 
služili cel vojaški rok. 

Okoli 350 mladih fantov iz ce
le Slovenije je v vojašnico na 
Vrhniko prišlo konec meseca 
marca. Po prvih spoznavanjih z 
vojaškim načinom življenja in 
usposabljanja je sledila prisega. 

Na svečanost je prišlo veliko 
število staršev, prijateljev in de

klet, da je bila Vrhnika zopet 
zasedena s številnimi avtomobi
li registrskih tablic cele Slo
venije. 

Slavnostni nagovor je imel 
polkovnik Boris Ožbolt, načel
nik Oddelka za usposabljanje 
GS SV. Spregovoril je tudi žu
pan Vrhnike Vinko Tomšič, ki 
je vse vojake in njihove svojce 
pozdravil in zaželel lepo bivanje 
na Vrhniki . Za kratek kulturni 
program je poskrbel oktet R A S -
K O V E C . Podpisovanje svečane 
prisege se je nato nadaljevalo v 
notranjih bivalnih prostorih vo
jakov, ker je bilo slabo vreme. 
Vojaki so staršem in ostalim še 
pokazali svoje prostore ter z 
njimi odšli na prost vikend na 
domove. 

S. S. 

Podpis prisege je moral potekati v notranjih prostorih, ker je dež krojil 
svečanost. 

V vojašnici 
na Vrhniki 
nov 
poveljujoči 

Že pred prihodom nove 
3. generacije vojakov v vrh
niško vojašnico je bila pred 
zborom stalnih vojakov, pod
častnikov in častnikov izpe
ljana kadrovska zamenjava 
v vodstvu vojašnice. Zaradi 
odhoda dosedanjega po
veljnika vojašnice Petra Pal
čiča na novo delovno dolž
nost, je trenutno povelje

vanje, do imenovanja nove
ga poveljnika, prevzel do
sedanji namestnik poveljni
ka major Vlado Kovačič. 
Dosedanjemu poveljniku Pe
tru Palčiču se v imenu 
uredništva zahvaljujemo za 
resnično dobre odnose in 
prijateljske stike in mu na 
novi dolžnosti želimo še 
nadaljnjih delovnih uspe
hov. Majorju Vladu Kova-
čiču (na sliki) pa tudi želimo 
na sedanji novi dolžnosti 
veliko uspeha in še naprej 
dobrega informacijskega so
delovanja, saj smatramo, 
da mora slovenska vojska 
biti še bolj odprta in večkrat 
predstavljena v naših občin
skih medijih. 

S. S. 

Dan odprtih vrat 
vojašnice Ivana Cankarja 

Še posebno razveseljuje vsa
koletna velika udeležba najmlaj
ših maketarjev, saj lahko na 
tekmovanju primerjajo svoje iz
delke z drugimi vrstniki, od sta
rejših pa lahko dobijo veliko 
koristnih nasvetov in informa
cij. Marsikdo namreč meni, da 
je sestavljanje maket povsem 
nezahtevno opravilo ali hobi, 
vendar je treba v izdelavo po
snetka orginala nekega vojaš
kega vozila ali dogodka na bo
jišču (diorama) vložiti veliko 
znanja in vedenja o samem vozi
lu ali časovnem obdobju, ki ga 
dogodek predstavlja. Poleg tega 
je treba osvojiti kar nekaj tehnik 
in spretnosti pri barvanju in 
upodobitvi končnega zunanje
ga videza izdelka. 

Na splošno maketarstvo s 
področja vojaštva vključuje vsa 
zgodovinska obdobja od antič
nih časov pa do danes v merilih 
gradnje od 1/72, 1/35 do 1/15, 

Vrhnika in Borovnica. S svojim 
delovanjem, v skladu s statutom 
Z V V S , je hkrati odprt za vse ve
terane vojne za samostojno Slo
venijo z območja z interesom, 
da bi se le-ti z včlanitvijo v čim 
večjem številu povezali v skup
nih hotenjih in sporočilih. Bi l i 
smo med prvimi pobudniki čim
prejšnjega prehoda na bolj de
mokrat ično organiziranost zno
traj Z V V S , ki edina omogoča 
dokaj reden stik med članstvom 
in ustvarja odnos, da izvoljeni 
delujejo predvsem za organiza
cijo v celoti. V ta namen smo 
doslej organizirali precej sre
čanj veteranov ob spominskih 
datumih in na krajih pomemb
nih dogodkov med vojno. 

Prireditve Dan odprtih vrat 
so postale sestavni del sloven
skega družabnega življenja do
bršnega dela izobraževalnih usta
nov (šol, falkutet, inštitutov...), 
podjetij, vojašnic in tudi najviš-

delimo pa ga na štiri discipline: 
K - l : Samostojne figure vseh 
zgodovinskih obdobij, K-2: Vo
jaška vozila in sredstva, K-3: 
Vinjete (prikaz nekoliko večje
ga dogodka). Kot najzahtevnej
še lahko opredelimo gradnjo 
dioram in vinjet, saj mora ma-
ketar obvladati izdelavo vseh 
sestavnih delov, kot so figure 
(vojaki, civilne osebe, živali...), 
vojaška vozila in sredstva (tan
k i , avtomobili, topovi, konjske 
vprege...) ter okolico z zgrad
bami in vegetacijo. Vse pa mora 
biti smiselno vkomponirano v 
predstavitev nekega izmišljene
ga ali posnetka resničnega do
godka. 

Ob tej priložnosti bi se rad 
najlepše zahvalil poveljstvu in 
pripadnikom 54. O K M B za 
pomoč pri organizaciji tekmo
vanja v preteklosti z željo po 
enako uspešnem sodelovanju 
tudi v prihodnje. 

Vsi maketarji in ljubitelji ma-
ketarstva vljudno vabljeni na 
T A N K E T O 98.« 

Predstavnik Območnega od
bora Z Z V S Vrhnika-Logatec g. 
Jože Molk: »Območni odbor 
Z V V S Vrhnika-Borovnica or
ganizira aktivnosti in zastopa 
člane Z V V S z območja občine 

jega zakonodajnega telesa naše 
države. 

Tudi pripadniki Vojašnice Iva
na Cankarja ne stojimo križem 
rok. Tako kot že zadnje štiri leta 
bomo tudi letos, v sklopu maj
skih občinskih dnevov (Cankar
jevi dnevi), organizirali takšen 
dan. Osnovni namen bo okoliš
kemu prebivalstvu predstaviti 
vojaško usposabljanje vseh enot 
v vojašnici (54. O K M B , 11. 
B Z V , 1/9 R B R Z O in 16. 
B N Z P ) , bojno opremo, s katero 
smo opremljeni, bivalne in učne 
objekte, v katerih nabiramo no
ve moči in znanje. D a bi priteg
nili čim širšo civilno družbo, 
smo tudi tokrat za popestritev 
dneva povabili nekaj zanimivih 
gostov, ki bodo skupaj z nami 
pripravili nekaj sočasnih zani
mivih prireditev. V želji, da bi 
nadaljevali dosedanje dobro so
delovanje z Zvezo vojnih vete
ranov Slovenije Vrhnika-Borov
nica, smo našim veteranom tega 
dne odstopili jedilnico za njiho
vo srečanje za tako imenovani 
redni letni zbor. Seveda ne gre 
brez tradicionalnih starih znan
cev - plastičnih maketarjev vseh 
generacij, ki že vseskozi sodelu
jejo z nami in z veliko vnemo 
pripravljajo tekmovanje plastič

nih maket, ki bo potekalo v vo
jaškem klubu. Ob koncu Dneva 
nam bodo svojo izurjenost pri
kazali predstavniki Ranča Kaja 
in Grom s t.i. Aronovimi viteš
kimi igrami. Seveda ne bomo 
pozabili na šport; pomerili se 
bosta nogometni ekipi 54. 
O K M B in Usnjar z Vrhnike ter 
košarkarji 11. B Z V z ekipo iz 
Logatca. Pričakujemo zagrize
ne športne igre, kjer bodo šte
vilni navijači bodrili svoje ekipe 
do željene zmage. 

Omeniti je treba, da bodo vsi 
nastopajoči sodelovali brezplač
no. 

Prvič doslej bomo med obis
kovalce (če bodo želeli) razdelili 
anketne liste z vprašanji o mne
njih, povezanih s prireditvijo. 

Ob nastajanju tega zapisa 
smo predstavnika Združenja gra
diteljev plastičnih maket, g. 
Andreja Kogoja, in člana Ob
močnega odbora Z V V S Vrhni
ka-Borovnica, g. Jožeta Molka , 
zaprosili, naj nam v nekaj bese
dah predstavita svoji dejavno
sti. 

Predstavnik Združenja gradi
teljev plastičnih maket g. Andrej 
Kogoj: »V okviru Dneva odpr
tih vrat vojašnice Ivan Cankarja 
bo letos že tretjič potekalo tek
movanje v plastičnem maketar-
stvu T A N K E T A , ki ga skupaj 
organizirata Združenje gradite
ljev plastičnih maket Slovenije 
iz Ljubljane in 54. O K M B . 

Že tretje leto zapored bo v. 
Vojašnici Ivana Cankarja, na 
povabilo poveljstva 54. O K M B , 
potekalo tekmovanje in druže
nje plastičnih maketarjev z ob
močja oklepne tehnike in vojaš
tva. V okviru tekmovanja in 

Ijeni v odbor svojemu članstvu 
poročajo in prejmejo od zbora 
nove zadolžitve, pa tudi kritiko 
za nazaj. Za letos in za vnaprej 
smo uspeli pridobiti gostoljubje 
za to srečanje v vojašnici Ivana 
Cankarja na Vrhniki . Letošnji, 
6. letni zbor bomo organizirali 
na Dan odprtih vrat te vojašni
ce, kar nam je še posebno ljubo. 
Veterani jo namreč dobro po
znamo, saj smo v njej med vojno 
nadzorovali nasprotnika, po voj
ni pa smo jo prevzemali in varo
vali ter končno oddali v dobre 
roke tehnično zahtevnih enot 
SV. 

Na zboru bomo poleg redne
ga pregleda lastnih aktivnosti 
spregovorili o stanju Z V V S in o 
Zakonu o veteranih, se seznanili 
s sklepi Pokrajinskega odbora 
Z V V S Ljubljana-okolica z dne 
17. 4. 1998 in opravili nado
mestne volitve predsednika Ob
močnega odbora Vrhnika-Borov
nica. 

Po končanem zboru se bomo 
skupaj z družinami in drugimi 
obiskovalci z veseljem predali 
gostoljubni ponudbi Dneva od
prtih vrat vojašnice Ivana Can
karja.« 

O Ranču Kaja in Grom, ki bo 
letos pri nas sodeloval prvič, 
smo po njihovi predstavitveni 
brošuri povzeli nekatere zani
mivosti, povezane z njihovo de
javnostjo: »Viteške igre so se 
razvile iz viteških turnirjev in so 
bile družabno srečanje plemeni
te gospode na gradovih pre
možnejših plemičev ter tudi v 
mestih. V počastitev posebnih 
praznikov so se zbrali povablje
ni plemiči iz bližnjih in tudi bolj 
oddaljenih gradov, da so se za
bavali ob glasbi, glumačih in 
drugih družabnih igrah. Ena od 
takšnih je bila tudi viteška igra, 
ki je zbranim gostom prikazala 
spretnost bojevanja in jezdenja 
najbolj izurjenih vitezov. Mnogi 
med njimi so si spretnost prido
bili na bojnih poljih in viteških 
turnirjih. Uprizarjali so prave 
dvoboje med dvema vitezoma, 

razstave maket se je zadnje dve 
leti predstavilo javnosti več kot 
petdeset graditeljev maket vo
jaških vozil , dioram in vinjet ter 
figur, ki so od leta 1996, ko je 
tekmovanje potekalo prvič, po
kazali izjemen napredek pri 
gradnji in izdelavi svojih izdel
kov. 

Vsako leto se sestanemo na 
rednem zboru, na katerem izvo-

Vojaki 
čistili 
okolico 

Vojaki vojašnice Vrhnika so 
v sredo, 15. 4. 1998, to je celo 
pred svečano prisego, ko so res
nično postali vojaki, imeli očiš
čevalno akcijo. Akcija je bila 
organizirana s strani Turistič
nega društva Blagajana Vrhni
ka, katera je potekala v sklopu 
projekta »Moja dežela — lepa, 
urejena in čista«, z imenom 
»OD . I Z V I R A D O MORJA« . 
Vojaki in vsi zaposleni v vojaš
nici so očistili vojašnico, okoli
co Vojašnice, vojaško vadbišče 
do Betajnove in dve poti v smeri 
Starega Malna. Po končani ak
ciji jih je v Starem Malnu čakal 
topel čaj in ob povratku v vo
jašnico, so lahko opazovali šte

vilne polne vreče z odpadki. 
Prav ti kupi vreč pa nam ne sme
jo biti v ponos, saj naj bi vsi ču
vali našo lepo naravo in svoje 

odpadke sami pospravljali, ne 
pa da nekdo iz drugih krajev 
pospravlja našo nesnago. 

S. S. 

Jasa pred Starim Malnom je bila počiščena, vendar je vprašanje, za 
koliko časa, saj so prvomajski prazniki in čas piknikov lahko zopet vse 
razkopali. 

in sicer tako na konjih kot na 
tleh. V takih bojih so uporablja
li popolno bojno opremo -
oklep, ščit in različno orožje. 
Najbolj znan slovenski turnirski 
dvobojevalecjebil v 15. stoletju 
vitez Gašper Lamberg s Kamna. 

D a bi obudili stare običaje in 
oživili zgodovinska izročila, so 
marsikje v državah zahodne 
Evrope že pred več deset leti 
pričeli uprizarjati viteške igre in 
turnirje (Španija, Italija, Nemči
ja, Francija, Avstrija). 

Prvi poskus oživitve srednje
veških običajev v Sloveniji je bil 
v gradu Snežnik 24. 6. 1995. V i 
teške igre so pripravili na Ranču 
Kaja in Grom iz želje po ohra
njanju zgodovinskega izročila 
in kulturne dediščine ter iz lju
bezni do konj. Osrednji del igre 
je gledalce seznanil z nekaterimi 
jahalnimi in borilnimi veščina
mi s hladnimi orožji, ki so jih vi
tezi morali obvladati. Mnoge 
spretnosti, ki so bile nekdaj od
ločilne za preživetje, so se ohra
nile do dandanes, vendar spre
menjene v športne aktivnosti 
(jahanje, lokostrelstvo, sablja
nje, lov). Po prvih uspešnih 
uprizoritvah viteških iger v letu 
1995, ko je projekt prerasel spo
sobnosti delovanja Ranča Kaja 
in Grom, je leta 1996 prevzel 
koordinacijo viteških iger Za
vod za kulturno in naravno iz
obraževanje mladih Moj Aron 
ter igre poimenoval Aronove vi
teške igre. 

Samuel Lajevec 



PRAZNOVANJE V VOJAŠNICI IVAN CANKAR 

Tank STEWART 
dobil svoje domovanje 

Vojašnica Ivana Cankarja na 
Vrhniki je ob dnevu upora proti 
okupatorju v soboto 25. aprila 
pripravila svečanost ob odkritju 
pomnika slovenske vojaške zgo
dovine - T A N K A S T E W A R T , 
ki je tako dobil pravo mesto za 
svoje domovanje. Namreč: v tej 
vojašnici na Raskovcu domuje 
tudi 54. oklepno - mehanizirani 
bataljon Slovenske vojske, ka
teri nekako nadaljuje tradicijo 
tankovskih enot na Vrhniki . 
Sam tank so uporabljali v II. 
svetovni vojni pri osvobajanju 
Slovenskega primorja in Trsta. 
Bi l je kot pomnik tankistov po
stavljen pred osnovno šolo v 
Dekanih. 

Sedanji vrhniški tankisti pa 
so ga v dogovoru s pokrajin
skim muzejem v Kopru prepe
ljali v vrhniško vojašnico, ga 
obnovili in postavili v vojašnici 
kot pomnik slovenske vojaške 
zgodovine, da se bodo trenut
kov takratnih vojnih dogodkov 
spominjali tudi mladi tankisti, 
ki prihajajo na služenje vojaš
kega roka na Vrhniko. 

N a otvoritvi so se zbrali šte
vilni tankisti vseh generacij, 
borke in borci prekomorskih 
brigad in udeleženci N O B , pred
stavniki slovenske vojske, vete

rani vojne za Slovenijo ter šte
vilni drugi gostje iz Vrhnike in 
drugod. 

Prisotne je pozdravil povelj
nik vojašnice Ivan Cankar pod
polkovnik Robert Puš in po
udaril pomen predstavljenega 
tanka S T E W A R T v njihovi vo
jašnici. Nato je besedo predal 
slavnostnemu govorniku, pred
stavniku glavnega odbora Z Z B 
in udeležencev N O B Slovenije, 
ki je povedal: »V imenu G O 
Z Z B in udeležencev N O B Slo
venije in v imenu predsednika 
Ivana Dolničarja vas prisrčno 
pozdravljam. Ob tej pri l iki izra
žam veliko hvaležnost povelj
stvu 54. oklepno mehanizirane
ga bataljona slovenske vojske, 
zahvaljujoč njihovemu razume
vanju, da danes odkrivamo ob 
prazniku dneva ustanovitve O F 
obnovljen spomenik partizan
ski tank, ki predstavlja simbol 
borcev N O B , 1. in 2. tankovske 
brigade in spomin na njihova iz
redna dejanja in njihov delež v 
N O B in osvobajanju naše do
movine Slovenije. 

Letos praznujemo 55. letnico 
ustanovitve prvih treh preko
morskih birgad in začetek pri
prav na usposabljanje bodočih 

tankistov L in 2. prekomorske 
tankovske brigade, ki so danes 
tudi tu med nami. K o se je za
hvaljujoč O F slovenskega na
roda kot vojno politični organi
zaciji N O B začel leta 1941 upor 
proti okupatorju, si nihče ni 
mogel predstavljati, da bo jeseni 
leta 1943 narodnoosvobodilna 
vojska Slovenije štela že nad 
40.000 bork in borcev. 

Mnogi med njimi so se borili 
v raznih krajih Evrope proti na-
cifašizmu. Okupirana Evropa je 
takrat ostrmela nad razvito, 
številčno in dobro organizirano 
in sijajno partizansko vojsko 
malega naroda, kar je bil v drugi 
svetovni vojni edinstven primer 
v Evropi. 

Čeprav smo borci N O B čus
tveno zazrti v preteklost in v 
vrednote N O B , je državni praz
nik dneva upora proti okupa
torju vsestranski sinonim za vse 
upore slovenskega naroda, tudi 
vojne za osamosvojitev Sloveni
je leta 1991. Ob tem prazniku 
slovenski vojni veterani, ki se 
združujemo v Z Z B in udeležen
cev N O B , Združenju veteranov 
vojne za osamosvojitev Sloveni
je in Združenju Sever vse bolj 
programsko in simbolično po
vezujemo zgodovinske dogodke 

T A N K S T E W A R T na podstavku v vojašnici Ivan Cankar na Roskovcu 

in boje generacij, ki so vsak po 
svoje prispevali k rojstvu samo
stojne slovenske države. Vse 
bliže smo tudi dogovoru, da 
bomo imeli v prihodnosti sku
pen dan veteranov in skupni 
praznik vseh borcev za svobod
no Slovenijo. To bi bil prispe
vek vojnih veteranov k boljše
mu sožitju vseh dobro mislečih 
državljanov Slovenije. V števil-

Skupna slika tankistov in lovcev N O B pred tankom 

nih občinah se ta proces zače
nja, ne glede na to, kaj o tem 
mislijo strankarski štabi na 
vrhu. 

V imenu G O Z Z B in udele
žencev N O B Slovenije se zahva
ljujem za pozornost, ki jo po
veljstvo oklepnega mehanizira
nega bataljona na Vrhniki in 
štab slovenske vojske namenja 
številnim srečanjem borcev pre-
komorcev v zadnjih letih v vo
jašnici Ivana Cankarja, tako z 
organiziranjem srečanj, razstav 
ter zapisov o teh dogodkih v ča
sopisu Slovenska vojska. Letos 
so združenja borcev organizira
la skupaj z SV sijajne prireditve, 
kot npr. Na Pohorju pri Treh 
žebljih, v Jelenovem žlebu in 
danes se pridružuje tem prire
ditvam še srečanje tu v tej vo
jašnici. Veseli smo, da je tudi 
zgodovina N O B znamenitih do
godkov in bojev, dostopna pri
padnikom mlade slovenske voj
ske in častnikom te vojske. 

Žalostne oči 

Toni žalostnih oči 
čaka njega, a ga ni, 
da ne vrne se, je pisal, 
naj si drugega dobi. 

Prihrumi ob zori vlak 
in ustavi njen korak, 
zavrtijo se drevesa 
in nebo in bel oblak. 

Toni žalostnih oči 
zdaj te nič več ne boli, 
sveča tiho dogoreva, 
dež kot solze z vej drsi. 

Frančiška Celarc Klančič 

Stara cesta 50, Vrhnika 
tel.:755 195 

Največja izbira PiVa V mestu in okolici! 

Naša vsakoletna srečanja v 
tej vojašnici so še posebej dra
gocena, ker nas borce N O B sez
nanjate z dosežki obrambne 
sposobnosti bataljona in slo
venske vojske nasploh. Teh uspe
hov se veselimo in vam želimo 
da tudi v bodoče napredka in se 
razvoj v sodobno vojsko, ki jo 
borci N O B globoko spoštuje
mo, jo imamo radi in v njo za
upamo. Še enkrat čestitke ob 
prazniku dneva upora proti 
okupatorju. Hvala.« 

S tem govorom in himno slo
venske vojske, pa je bil uradno 
odkrit T A N K S T E W A R T in iz
ročen v varstvo vrhniškim tan-
kistom 54. okmb. 

Vsi prisotni so si z zanima
njem od blizu ogledali razstav
ljeni tank in pogovor je nanesel 
na trenutke iz druge svetovne 
vojne, ko so tanki in njihovi 
tankisti počasi vendar vztrajno 
osvajali vsako ped slovenske 
zemlje ter tako prispevali velik 
delež k samostojni Sloveniji. 

V vojaškem klubu vojašnice 
je bila za vse prisotne še otvori
tev razstave »Pekrski dogodki«, 

ki je predstavila dogodke v sliki 
in besedi v letih 1990 - 1991, ko 
seje v Pekrah pri Mariboru uri
la prva generacija slovenske 
vojske takratne T O . T i dogodki 
so predstavljeni v stalni razstavi 
v vojašnici v Slovenski Bistrici 
in je na Vrhniki le del razstav
ljenih eksponatov, pač vsi tisti, 
katere so lahko pripeljali in raz
stavili. Ob tej priložnosti je raz
stavo otvoril nekdanji poveljnik 
tankistov v vojašnici Ivan Can
kar na Vrhniki Bojan Končan. 

Vsi udeleženci praznovanja 
so si na koncu z zanimanjem 
ogledali predstavitev vseh boj
nih enot, ki domujejo v vojašni
ci Ivan Cankar na Vrhniki . V o 
jaki so prikazali bojna vozila, 
opremo in številne naprave, ki 
jih uporabljajo pri svojem vo
jaškem usposabljanju. Bivši bor
ci - tankisti pa so si najraje ogle
dali najnovejše tanke in njihovo 
bojno opremo. Seveda vsi z mis
lijo, da te opreme ne bi nikoli 
več uporabili v borbi odnosno v 
prave vojaške namene, saj je bi
lo ob uporabi le-teh veliko gorja 
in žrtev. 

S.S. 

Gostitelja prireditve sta bila sedanji poveljnik vojašnice Robert PUŠ 
(levo) in Bojan Kančan (desno) bivši poveljnik tankistov 

SE PRIPOROČAMO! 
Vsak dan od 8h do 24" 
Petek - sobota do Ol" 

Predlog bralcem in sodelavcem 

Na aprilski seji komisije štirih občin za izdajanje Našega časopisa je 
bilo omenjeno, da bi lahko bralnost glasila, ki ga imate pred seboj, ne
koliko povečali. To pa na ta način, da bi ob poročilih izpuščali dolge 
sezname sponzorjev, ki organizirajo različne prireditve. Oblika takih 
objav se je razmahnila, ker tudi to glasilo na svoj način sponzorira raz
lične kulturne, turistične in športne ter različne druge dejavnosti, kar se 
je zdelo in se še zdi samoumevno. Seveda je merilo za te objave zelo 
različno: večji darovalci se razburjajo, ker so objavljeni v enaki veliko
sti kot manjši darovalci, nekateri sodijo, da se morajo zahvaliti tudi 
javno prav za vsako malenkost, ker so prepričani, da brez tega prihod
njič ne bo nič, nekateri sodijo, da je prav, če so deležni javne zahvale za 
vsako malenkost. Toda iz malenkosti je sestavljeno življenje. 

Doslej in tudi v prihodnje bomo to prepuščali dogovorom in presoji 
organizatorjev prireditev, ki si pomagajo z darovi. 

Dokler je bil časopis majhen in je bil dragocen vsak prispevek, ki ste 
ga poslali, je bilo to spodobno in prav, vendar se čedalje pogosteje doga
ja, da iz prispevkov zvemo malo in zelo na kratko o tem, kaj se je na 
prireditvi dogajalo, več pa zvemo o tem, kdo vse je prireditev podprl. 

Teh objav ne bomo ukinjali, vendar je res, da nekoliko motijo nor
malno branje časopisa, če je tega preveč. Zato predvidevamo prostor 
zadaj med oglasi, kjer bi prirediteljem te sezname še naprej brezplačno 
objavljali, še zlasti, kadar gre za različna prostovoljna društva, ki ni
kakor ne morejo tvegati še tega stroška. Tega ne bomo izpeljali na vrat 
in na nos, ampak bomo počakali, kaj o tem sodite. Če bo upor prevelik, 
bomo odnehali. 

Premislite torej o tem in če se vam ne zdi škoda papirja in znamke, to 
tudi napišite na uredništvo Našega časopisa. 

Opozarjamo pa vas še na drugo težnjo, ki jo imamo pripravi Našega 
časopisa: v naslednjih mesecih bomo poskušali v vseh štirih občinah, 
kjer tega še ni, oblikovati uredniške odbore časopisa, ki naj bi skrbeli 
za gradivo za občinske strani. Na Brezovici tak odbor že imajo in zelo 
solidno pripravi gradivo za časopis ter se pogovori o tem, kaj bo objav
ljeno. Vendar tudi tam včasih procedura zašepa, zlasti zadnje dni, ko je 
časovna stiska in marsikdo želi objaviti še kakšno informacijo, 
uredniku domov. V dobi internet a tone bi smel biti problem, je pa vča
sih treba imeti posebej srečno roko, da se informacija v časniku ne po
novi. V prejšnji številki se je zgodilo, da smo v Naš časopis spravili 
650.000 tiskarskih znakov, kar je okrog 350 tipkanih strani gradiva, 
objavljenih je bilo okrog 150 fotografij. Tega je bilo torej za srednje 
dolg roman, česar ne prebere hitro niti vešč bralec. 

Odbori so potrebni zato, da o gradivu in morebitnih pomanjkljivostih 
odločajo ljudje, ki občino oziroma kraje zelo dobro poznajo, da jim ne 
uide noben kolikor toliko pomemben dogodek. Na ta način lahko pride 
do zamere, če kaj prezremo. Zavedati se je treba dejstva, da sta stalna 
ekipa Našega časopisa z novinarske in organizacijske plati samo dva 
človeka, se pravi, da poskušamo časopis narediti z majhnimi stroški pa 
še zanimiv za občinstvo, ki mu je namenjen. 

Uredniški odbori po občinah bi pomenili, da bi tudi to glasilo še bolj 
verno, kot to dela do zdaj, odražalo dejansko podobo krajev in ljudi, ki 
v njih živijo. 

Urednik 



31. ZIMSKA SOLA V NARAVI 

i osnovne šole 
Ivana Cankarja prvič na Rogli 

O zimski šoli v naravi smo 
se pogovarjali s pomočnikom 
ravnatelja in večletnim vod
jem šole v naravi g. Alojzom 
Peternelom. 

Poveda nam je, da je prvo 
šolo v naravi, ki je bila na Za
plani, organiziral »oče« šol v 
naravi v Sloveniji g. Jože 
Beslič. 

O letošnji šoli pa smo izve
deli naslednje: 

Kakor zadnja leta so tudi 
letošnjo šolo v naravi načrto
vali v Kranjski Gor i . Kljub 
dvema načrtovanima termi
noma pa je bilo zaradi po
manjkanja snega treba pois
kati drugo možnost za uresni
čitev programa. 

Zaradi dobro izpeljanih špor
tnih dni na Rogli so se odloči
l i , da bodo letos tudi šolo v 
naravi organizirali tam. 

Dogovorili so se za obdobje 
od 29. 3. 1998 do 3. 4. 1998. 
Udeleženci so imeli izredno 
srečo z vremenom, saj je sonce 
sijalo vseh šest dni, kolikor je 
trajala šola v naravi. 

Za tiste učence, ki niso žele
li smučati , so organizatorji le
tos v program prvič vključili 
tudi druge vsebine, kot so: 
pohodi, plavanje, sankanje, 
jahanje, vožnja z bobi, sanmi 
in sanmi s konjsko vprego. 

V enaintrideseti zimski šoli 
v naravi je bilo: 
21 učencev 5.A razreda 
22 učencev 5.B razreda 
19 učencev 5.C razreda 
22 učencev 5.D razreda 
22 učencev 5.E razreda 
23 učencev 5.E razreda 
23 učencev 5.F razreda 
19 učencev 5.G razreda 
12 učencev O V I in 
4 učenci ŠPP. 

Učence so spremljali raz
redniki, štirje učitelji športne 
vzgoje, 16 zunanjih strokov
nih sodelavcev in vodja. 

Prvič sta s kamero dva dni 
učence spremljali učenki 8.F 
razreda, Tanja Bukovec in 
Ana Jurišič. Daljši posnetek si 
boste lahko ogledali na vrh
niškem kanalu. 

Šola v naravi je zelo uspela, 
saj seje smučati naučilo vseh 
42 učencev začetnikov, 

aj na koncu pohvalimo vse 
udeležence: učence za priza
devno delo in vzorno vedenje, 
razrednike in učitelje ter vadi
telje smučanja pa za dobro 
opravljeno delo! 

Za novinarski krožek: 
Nastja Pajk, 8.f 

P o n e s r e č e n 

razredničarka prinesla tabletko 
proti bolečinam, da sem lažje 

• počakal na prevoz. Vedel sem že 
tudi, da me bo v Ljubljani čakal 
ati. Pome je prišel vaditelj M i r o , 
ki je imel velik in prostoren av
to. Udobno so me namestili in 
med potio sem zaspal. Pred K l i -

p a d e c 

ničnim centrom me je že čakal 
ati. Skupaj sva odšla na ne
zgodni oddelek. Zdravnik meje 
pregledal in mi povedal, da 
imam lažji zvin. Tako se je vse 
dobro izteklo, le nekaj skrbi je 
bilo prej. 

Jernej Caruso, 5.a 

Skirce 
Mi smo male skirce, z Vrhnike doma, 
pr'šli smo se smučat, pa se nam ne da; 

Cele dneve tam, pod tisto žičnico stojim, 
čakam tista sidra, pa nobenega ne dobim; 

In čakam in čakam in smučarke stokajo 
in čakam in čakam še palce stokajo; 

Pol je pršu skira, u klane nas je nagnau, 
prec' nas je okregal, če ni b'lo kaj prav; 

A na koncu rečemo: Tu luštno je bilo, 
vsi smo živi, zdravi — domov pa moramo. 

Bilo je v petek okrog enajste 
ure, ko smo pomalicali. Med 
odmorom smo bili prosti, zato 
smo si ogledali skakalnico ob 
vznožju hribčka. 

Zvabila nas je in začeli smo 
skakati. Nekajkrat smo se spu
stili in vse je bilo v redu. K o pa 
sem šel spet, meje postalo strah, 
da bom pri pristajanju padel. 
B i l sem na vrsti. Spustil sem se 
in odrinil . To mi je šlo lepo, to
da pristanek je bil zelo boleč. 
Obležal sem na mokrem snegu. 
Takoj so se okrog mene začeli 
zbirati sošolci, nato še učitelji in 
pridrveli tudi reševalci. Pregle
dali so me in ugotovili, da me 
bodo morali odpeljati s teptal-
nim strojem do hotelov, od tam 
pa bom moral v Ljubljano. 

K o so me pripeljali do koče, 
od koder upravljajo sedežnico, 
so me položili na ležišče in me 
pokri l i . Takoj me je pregledal 
zdravnik in ugotovil, da prevoz 
ni tako nujen. Zato sem na le
žišču obležal in čakal. 

Med tem so prišli k meni raz
redničarka in sošolci. Ker sem 
imel kar hude bolečine, mi je 

Vrsta Mateje Šraj na smučarskem pobočju R O G L E 

"Z '9 

i -tj*' 

Skupina druge vsebine pod vodstvom Natalije Božič 

Malica na »MASIN ZAGI« 

Napornega smučanja je konec, sedaj pa hitro na zasluženo kosilo. 

V P T C Loka na Vrhniki so učenci osnovne šole Ivana Cankarja razstavili svoje likovne izdelke pod naslo
vom »Dišalo bo pa pomladi«. Razstava je bila od 17. aprila do 24. aprila. Razstavljene pa so bile svilene 
rutke, ki so nastale pri krožku slikanja na svilo pod mentorstvom Katarine Kobal in pa šopki, ki so nastali pri 
pouku 1F razreda pod vodstvom Jelene Mivšek. 

LOKALNA RAZVOJNA KOALICIJA 

Kako do zasnove 
prostorskega razvoja? 

Občine na Ljubljanskem bar
ju in njegovem hribovitem za
ledju bi morale v bodoče spreje
ti medsebojno usklajena stališča 
glede osnovnih usmeritev raz
voja, še posebej prostorskega. 
Osnove razvoja v prostoru naj 
bi bile izraz gospodarskih in ne
gospodarskih dejavnosti, ki naj 
bi se razvijale tako, da bi v čim 
bolj primerni in okolju prijazni 
obliki dobile svoj odraz v pros
toru. 

Usklajenost razvoja bi dose
gli tudi tako, da bi ob upošteva
nju sprejetih izhodišč nakazali 
konkretne rešitve za posamezne 
občine. Te rešitve pa bi seveda 
morale biti usklajene tudi z že 
obstoječimi ali novimi izvedbe
nimi dokumenti. V nekaterih 
primerih bi bilo treba dopolniti 
že obstoječe planske dokumen
te. 

Upoštevajoč dejstvo, da no
vega zakona o prostorskem 
planiranju še nimamo in da za
konodaja pri izdelavi občinske 
planske dokumentacije zahteva 
le upoštevanje izhodišč repu
bliškega plana, je prepuščeno 
predvsem pripravljenosti posa
meznih občin, da uskladijo svo
je razvojne zasnove. Osnove za 
usmerjanje razvoja naj bi izha
jale iz usmeritev karte razvojnih 
dilem in naj bi bile kolikor je le 
mogoče izdelane po istih princi
pih. 

Za vsako od udeleženih občin 
je potrebno izdelati strokovne 
podlage za usklajeno usmerja
nje razvoja na medobčinski rav
ni. Dokument naj bi imel zna
čilnosti regionalnega prostor
skega plana, čeprav jih sedanja 
zakonodaja še ne predvideva. 
To ne pomeni podvajanja dela 
pri pripravi planskih dokumen
tov posameznih občin, pač pa 
celo poenostavitev, saj bi na 
bolj učinkovit način prišli do 
boljših rezultatov. 

Naj navedemo nekaj temelj
nih izhodišč za usmerjanje raz
voja: 
1. R A Z V O J V P R O S T O R U 
nem zaledju Ljubljane zato je 
treba narediti vse, da bo razvoj 
poselitve, infrastrukture in de
lovnih mest uravnotežen. • 
2. S K L A D N O S T IN C E L O V I 
T O S T R A Z V O J A 
Območje L R K mora ohraniti 
svoje značilnosti in »izrabiti« 
človeške in naravne potenciale v 
čim večji meri. 
3. E N A K O V R E D N O S T ŽIV
L J E N J S K I H R A Z M E R V 
V S E H O B M O Č J I H 

Omogočiti je treba enakov
redne, vendar ne iste življenjske 
razmere, kar bo povečalo pes

trost in privlačnost območja. 
4. S K L A D N O S T NAČEL 
TRŽNOSTI S P O T R E B A M I 
S P L O Š N E B L A G I N J E 

Nasprotje med tema dvema 
načeloma se kaže na najrazlič
nejših področjih in območjih, 
pogosto tudi neopazno. L R K 
mora posebno pozornost usme
riti v razvijanje svobodne inicia
tive, vendar pa mora vedno de
lovati tudi v korist splošne 
blaginje. D o uresničevanja tega 
cilja ne bo prišlo samo po sebi, 
ampak bo treba na medobčinski 
ravni uvajati ustrezne pospeše
valne oziroma korekcijske in
strumente. 

5. I N T E G R A C I J A O K O L J A 
IN P R O S T O R A PRI S P R E J E 
M A N J U ODLOČITEV 

Skoraj vsaka razvojna odlo
čitev posredno ali neposredno 
zadeva tudi okolje. Opredeliti 
bo treba kriterije sprejemljivosti 
oziroma primernosti za različna 
območja in področja. 

6. NAČRTOVANJE V P R E 
H O D N E M O B D O B J U 

Kljub problemom v zvezi s 

tranzicijskim obdobjem in po
gostim nejasnostim planskih in 
drugih dokumentov je treba iz
grajevati vizijo prihodnjega raz
voja in njej prilagajati razvojne 
odločitve. 

7. V L O G A DRŽAVE PRI U S 
M E R J A N J U R A Z V O J A 

D a bi bila vloga države čim 
bolj učinkovita je treba oprede
liti razvojna vprašanja, ki zade
vajo celotno Slovenijo. Potreb
na je primerna razmejitev dela 
in pristojnosti med višjimi in ni
žjimi ravnemi (občina - območ
je L R K - sosednja območja -
Ljubljana). 

8. DRUŽBENO S O G L A S J E 
G L E D E R A Z V O J N I H U S M E 
RITEV 

Na medobčinski ravni je tre
ba sprejeti soglasje o temeljnih 
konceptualnih vprašanjih pri
hodnjega razvoja tega območja. 
To velja predvsem tudi za vpra
šanja, ki smo jih nakazali v toč
kah od 1. do 7. 

ŠTEFAN S K L E D A R 

IZBRANI RAZVOJNI PROBLEMI, 
KI SO TRENUTNO NAJBOLJ 
AKTUALNI NA NAŠEM OBMOČJU: 

1. R A Z V O J P O S E L I T V E 

2. U R E J A N J E P R O S T O R A 
a. Svetovanje glede ponudbe prostora za različne namembnosti 
b. Konkretizacija ciljev za posamezne pokrajinske enote 

3. N A R A V N A IN K U L T U R N A DEDI(c)ČINA 

4. K O M U N A L A 
a. Deponije 
b. Črna odlagališča 
c. Čistilne naprave 
č. Kompromisne rešitve v zvezi s čistilnimi napravami 
d. Onesnaženje vodotokov 

5. K M E T I J S T V O 
a. Izhodišča za postopno preobrazba 
b. Kmetijstvo in voda 
' " - - - i ' - K o 1 ' " K l i a n f t 7 zdravo hrano 
6. INDUSTRIJA 
a. Izhodišča za postopno preobrazbo 
b. Ohranjanje delovnih mest 
c. Varstvo okolja 

7. M A L O G O S P O D A R S T V O 
a. Svetovanje za razvoj malega gospodarstva 
b. Problem sive ekonomije 

8. T U R I Z E M 
a. Oblikovanje celostne turistične ponudbe 
b. Dopolnjevanje turizma z drugimi dejavnostmi 

9. ŠIRŠI VIDIKI V A R S T V A O K O L J A 



BOROVNIŠKI OBČINSKI PRORAČUN 

Številke za letos 

BREZOVICA PRI BOROVNICI 

Obnovljena spominska plošča 
Obnovljena plošča Na dan 

upora proti okupatorju 27. apri
la je borčevska organizacija bo
rovniške občine pripravila skrom
no spominsko slovesnost ob 
Debevčevi hiši v Brezovici pri 
Borovnici, na kateri so letos 
obnovili spominsko ploščo. Na 
njej so napisana imena treh bra
tov, ki so poleti leta 1944 padli v 
Širši in ožji bližini svojih domov. 
Zupan Andrej Ocepek, kije za

čel to spominsko slovesnost, je 
pozdravil vse navzoče, med dru
gimi so prišli tudi predstavniki 
območne organizacije z Vrhni
ke, in nekateri soborci pokojnih 
bratov, nato pa je poudaril, ka
ko občina skrbi za vse spomeni
ke v kraju in da bo tudi nadalje 
njena naloga. 

O treh bratih Debevec je po
tem govoril njihov partizanski 
tovariš Andrej Petelin iz Preser-
ja, kije bil tudi priča dogodkov, 
ob katerih sta padla dva brata. 
Plastično je pripovedoval, kaj se 
je dogajalo med akcijo v Preser-
ju, kjer so nameravali potrgati 
sporočila okupacijskih oblasti 
in pritrditi svoja. Ker je bila 
svetla noč, soju opazili. Prvega 
izmed bratov Debevcev je po
kosil rafal. 

Drugi je padel, ker niso bili 
dovolj previdni, nad domačo 
vasjo. Zajeti so hoteli domo
branca med kosci, niso pa vede
l i , da se blizu skriva še eden, kije 
alarmiral druge, in so jih priča
kali v grmovju. Tedaj je razen 
enega brata od rafala iz strojni
ce padel tudi Jože Kavčič. 

Tretji brat je padel pri Kož-
Iješkem grabnu. 

Andrej Petelinje povedal, da 

OBČNI ZBOR TURISTIČNEGA 
DRUŠTVA BOROVNICA 

Novo vodstvo in načrti 

V začetku aprila je Turistično 
društvo Borovnica pripravilo 
redni občni zbor, na katerem so 
izvolili novo vodstvo. Predsed
nik društva je postal Jože Jur-
ček, trgovec iz Borovnice, ki je 
že zdaj s svojo dejavnostjo pa 
tudi z veliko pripravljenostjo 
pomagal društvu pri njegovih 
začetnih korakih in vseh večjih 
podvigih. V novem upravnem 
odboru so ostali tudi nekateri 
člani dosedanjega odbora, tako 
da se bo nadaljevalo v prejšnjih 
letih začeto delo. Tako prevze
ma dediščino Jožeta Petrovčiča, 
prvega predsednika, brez kate
rega še zdaj ni nobene akcije v 
Peklu, sicer pa pozorno motri, 
kaj se dela v društvu, da se to ne 
oddalji od prvotnih program
skih načel. 

Društveni zbor je pozdravil 
borcjvniški župan Andrej Oce
pek, udeležilo se ga je nekaj 
občinskih svetnikov, vsekakor v 
večjem številu kot prejšnja leta, 
med njimi predsednik občin
skega sveta inž. Marjan Kržič, 
niso pa izostali tudi predstavni
ki nekaterih podjetij, planin
skega, jamarskega društva, zla
sti pa članice društva podežel
skih žensk Ajda, ki so na 
začetku tudi zapele nekaj pesmi 
za lepši uvod. Turistično druš
tvo Borovnica močno računa 
zlasti s slednjimi, ker rade pri
skočijo na pomoč, kadar je tre
ba v kraju kaj napeči ali poma
gati pri izvedbi večjih prire
ditev. 

Letos je bila opazna tudi ude
ležba kar dveh predstavnikov 
T D Blagajana z Vrhnike, med 

drugim je prišel novi predsednik 
Viktor Razdrh, ki je posebej 
omenil, da je Bistra s svojimi 
znamenitostmi tisti kraj, kjer 
društvi lahko zelo dobro sode
lujeta, še zlasti, če bo tudi vod
stvo Tehniškega muzeja Slove
nije naklonjeno zamislim iz 
obeh društev. 

Poročilo o dosedanjem delu 
in program društvenih dejavno
sti smo objavili že v prejšnji šte
vi lki Našega časopisa, zato zdaj 
samo nekaj poudarkov z občne
ga zbora. Ugotovljeno je bilo, 
da se društvo v Borovnici uve
ljavlja zlasti z nekaterimi bolj 
odmevnimi prireditvami, da pa 
seje nekoliko preveč zaprlo va
se in v svoje težave, ki so bile 
pretežno finančne narave. 

Prav tako je bilo obljubljeno, 
da bodo prostovoljci še naprej 
urejali in obnavljali objekte v 
Peklu, v skladu s finančnimi 
možnostmi. Ohranili bodo tudi 
tradicijo, da društvo za kraj 
pripravi vsaj eno veliko priredi
tev, letos naj bi bilo srečanje 
domačinov in odseljenih Bo-
rovničanov enkrat poleti. O tem 
bomo več pisali v naslednjih 
številkah Našega časopisa. 

Društvo se prav zato ne sme 
zapirati vase, ampak mora so
delovati tudi z drugimi društvi v 
občini, ki lahko prispevajo k 
prijaznejši podobi kraja. 

Novi upravni odbor je že za 1. 
maj čakala večja akcija, vsako
letni pohod okrog Planine. Po 
udeležbi lahko sodijo, daje po
hod kljub kislemu vremenu us
pel, in daje bila tudi sprememba 
cilja pohoda posrečena poteza. 

je bila hiša, na kateri je spomin
ska plošča v Brezovici pri Bo
rovnici, ki je zdaj obnovljena, 
vedno gostoljubno sprejela obis
kovalce, ki so prihajali iz gozda, 
in da od tam nikdar niso odšli 
praznih nahrbtnikov in brez 
novic, kakšni so sovražnikovi 
premiki in nameni v borovniški 
dolini. 

Slovesnost so s svojim petjem 
povzdignile članice borovniške
ga društva podeželskih žensk 
Ajda, vodi j ih Rudi Cerk, ki so 
zapele tri partizanske pesmi ob 
spremljavi harmonikarja Tone
ta Palčiča. Domačini in gostje 
so se potem zadržali še ob kraj
šem prigrizku najprej ob De
bevčevi domačiji, nato pa še pri 
gostilni Most. 

Potovanje 

v Šmarje 
Kot smo poročali , so učenci 

iz turističnega krožka na osnov
ni šoli dr.Ivana Korošca v Bo
rovnici zmagali na regijskem 
tekmovanju Turizmu pomaga 
lastna glava in se tako uvrstili 
na sklepno vseslovensko tek
movanje, ki je bilo v Šmarju pri 
Kopru. Učenci so pripravili vse 
zahtevano, se pravi razstavo, 
igrico in nalogo, ki naj bi čimbo-
lje predstavila domači kraj ter 
gosta privabila na obisk. 

Borovniški učenci so na sklep
nem tekmovanju dosegli srebr
no priznanje, kar je za udeležbo 
prvič kar dobro in spodbudno, 
pet ekip je Šmarju prejelo zlato 
priznanje. Zlasti uspešni so bili 
učenci iz krajev, kjer je turizem 
že dolgo razvit in imajo tudi vsi 
tisti, ki ga promovirajo, lažje 
delo. 

Najbrž pa bo, kakor se je po
kazalo že na tekmovanju v Bo
rovnici, treba tekmovanje, ki 
postaja vse bolj množično, te
meljito domisliti, saj je preveč 
razočaranih, ki nikoli ne zvedo, 
kaj so naredili napačno pri svo
j ih izdelkih. Turistična zveza 
Slovenija, ki to organizira, bo 
tako morala v prihodnjih letih 
postaviti zastran tega bolj trdna 
merila in tudi določiti, kdo vse 
je lahko v lokalnih komisijah 
predtekmovanj. Tako pa to sre
čanje - kar ni slabo - ostaja dru
žabni dogodek med mladimi, ki 
podobno mislijo. 

Učenci, ki prihajajo iz različ
nih okolij, so za sklepni nastop 
zelo različno opremljeni. Ima
mo vtis, daje bila zmaga na re
gijskem tekmovanju, ki so jo 
dosegli borovniški učenci, zelo 
hud zalogaj za borovniško obči
no, ker v proračunskih postav
kah uspeh pač ni bil predvidena 
postavka. Najbrž bo treba malo 
zabremzati odprte glave mladih 
Borovničanov, ki se večkrat iz
kažejo tudi zunaj občinskih plo
tov, da se uskladijo s splošnim 
povprečjem, (nč) 

Borovniški občinski svet je na 
zadnji seji le sprejel občinski 
proračun, ki ima nekaj zanimi
vih postavk, je pa pravzaprav 
seznam neizpolnjenih želja iz 
lanskega in prejšnjih let in sez
nam novih želja z nekaterimi 
številčnimi označitvami, ki bo
do ali pa ne bodo realizirane. 
Vsekakor je za marsikoga to od
ločilno leto, v katerem se bo po
kazalo, ali bodo številke na pa
pirju postale tudi meso, in ne le 
obljube, denarja za vse potrebe 
pa tako ali tako ni. Kot pravijo, 
marsikje je tudi tako, vendar 
imajo zadeve bolje razdeljene. 

Odgovor občinske uprave na 
vprašanje glede delitvene bilan
ce z vrhniško občino je, daje le
tošnja postavka planirana 20 
milijonov na strani odhodkov 
in 14,5 milijona na strani pri
hodka borovniške občine. Vrh

niška občina je svojo borovniš
ko obveznost kompenzirala ta
koj, odplačevanje svojega dolga 
pa raztegnila na 10 let. Zdaj te
čejo med občinama pogajanja o 
tem, da bi odplačevanje skrajša
li s predlaganih 10 let na 3 ali 5 
let. 

Borovniška občina kar izdat
no podpora svoje kmetijstvo, 
po lanskem razpisu je prišlo k 
njim od države 6 milijonov to
larjev, letos predvidevajo, da 
bodo lahko dobili vsaj 2,5 mil i 
jona tolarjev. Nekaj naj bi bilo 
tudi za vzdrževanje gozdnih 
cest. Sicer pa o kmetijskem pro
gramu posebno poročilo odbo
ra. 

Včasih se kdo vpraša, kako je 
s središčem Borovnice, ki kaže 
ob obnovljeni občini in cerkvi 
klavrno podobo: lastnika Cuka-

lovega hleva sta se odločila, da 
za ponujeno ceno občini ne bo
sta prodala stavbe in dajo bosta 
sama obnovila v skladu z zahte
vami spomeniškega varstva. Za
vod je planiral za obnovo mil i 
jon, prav toliko občina, ki pa je 
denar načrtovala s pogojem, da 
lastnika predložita dokaz, da 
jima je denar nakazala država. 

Letos je načrtovana tudi ogra
ja okrog športnega igrišča pod 
šolo, da bo zaradi nje onemogo
čen dostop na igrišče z vozili. 

Najbrž bo letos urejena kana
lizacija na švigljevi ulici. Naj
večji izdatek naj bi bil delo na 
pokopališču, kjer je treba pri
praviti vse načrte, vendar se pri
čakuje že letos začetek gradbe
nih del. Najprej naj bi pokrili 
potok ter pripravili na novem 
pridobljenem zemljišču vse za 
možnost prve pokope. 

Pevke društva »Ajda« na Ptuju 

Od 24. do 27. aprila 1998 je 
bila na Ptuju že 9. razstava 
Kmečkih dobrot. Letošnja raz
stava je bila v znamenju No
tranjske regije. 

Tja smo bile kot ljudske pev
ke povabljene tudi članice naše
ga društva »Ajda« iz Borovnice. 
Nastopile smo kot prve v petek 
ob odprtju razstave. Zapele smo 
dve ljudski pesmi in bile po

zdravljene z velikim aplavzom. 
Po končanem programu smo 

si ogledale knjižnico v Minorit-
skem samostanu pod vodstvom 
patra in potem še razstavo 
kmečkih dobrot. 

Z nami je bilo še nekaj naših 
članic, župan g. Ocepek, Rudi 
Cerk in ga. Julka Fortuna iz 
Podlipe. Skupaj smo preživeli 
en lep dan in z gospo Julko smo 

na poti domov prepele še veliko 
ljudskih pesmi. 

Na razstavi kmečkih dobrot pri 
Krušnih izdelkih in drobnem čaj
nem pecivu: Zlato priznanje za 
pšenični kruh z dodatki je prejela 
g. V E R A S U H A D O L N I K z Za-
larjeve 26 v Borovnici. 

Marija Suhadolnik 

Revija 
pevskih 
zborov 

Na sobotni večer 18. aprila so 
se v večnamenskem prostoru 
osnovne šole dr. Ivana Korošca 
v Borovnici zbrali pevci, ki delu
jejo v petih pevskih zborih in 
skupinah v tej občini. Kulturno 
društvo Borovnica je namreč 

D o d a t n a z a h v a l a 

Pri zahvali sodelavcev ob 
prestavitvi pesniške zbirke V o l -
terski vzdihi (objavljena je bila v 
aprilski številki Našega časopi
sa) so pomotoma izpadla imena 
sodelavcev: gledališkega igralca 
Andreja Kurenta, gdč. Sabine 
Kržič, gdč. Nine Brezovar in 
sponzorja, g. Toneta Gantarja. 

Za neljubo napako se j im 
opravičujemo in se j im zahva
ljujemo za sodelovanje. 

Naknadno smo prejeli pri
spevek še od L I K A Vrhnike, 
d.o.o. Hvala! 

Iniciativni odbor za izdajo 
pesniške zbirke 

pripravilo vsakoletno pevsko 
revijo, pri kateri niso sodelovali 
le otroški zborovski sestavi, ki 
so se dva dni prej predstavili na 
Glasbenem živ žavu. 

Tako so nastopili pevski zbor 
društva upokojencev, M e C P Z 
sv. Marjete, M O P Z štinglc, ok
tet Ljubljanskih mlekarn in na
zadnje pevke društva podežel
skih žensk Ajda. Na koncu so 
zapeli vsi pevci skupaj kot velik 
zbor, pri čemer skromno pri
pominjamo, da je šele skupna 
zasedba okrog 45 pevcev tista, 
ki bi lahko še bolj dostojno 

predstavila borovniška glasbe
na prizadevanja, čeprav je bilo 
pri vseh nastopajočih na tej revi
j i mogoče zaznati lep napredek 
od lanskega leta. Poslušalstvo v 
dvorani ni bilo številno, morda 
tudi zato ne, ker se ti sestavi 
pred Borovničani pojavljajo ze
lo pogosto in ob različnih dru
gih priložnostih. 

Za sklep večera je bilo še dru
žabno srečanje vseh sodelujo
čih, in svoj prostor je za to pri-
ložnsti na ta pevski večer gosto
ljubno odprl nekdanji gostil
ničar Jože Zalar. 

OSNOVNA SOLA 
dr. IVANA KOROŠCA BOROVNICA 
o r g a n i z i r a r a č u n a l n i š k o i z o b r a ž e v a n j e z a o d r a s l e 

i n s i c e r : 

0231. Osnove r a č u n a l n i š t v a - W I N D O W S 95 in O F F I C E 
95 - osnove 
od 18. - 22. maja 1998 o d 19 - 21 ure ( 10 u r ) 

0232. W I N D O W S 95, O F F I C E 95 - za uporabnike z 
predznanjem 
od 25. - 29. maja 1998 o d 19 - 21 ure ( 10 ur ) 

Prijave zb i ra O Š dr. Ivana K o r o š c a na telefon 746-008 
dopoldne. 
Cena tečaja je 7.000 S IT . V pr imeru večjega š tevi la prijav 
bomo 
organiz i ra l i dodatne termine. 
O S dr. Ivana K o r o š c a B o r o v n i c a 



Program pospeševanja 
pridelave hrane 

Občinski svet občine Borovnica je na nadaljevanju 31. redne seje 
16.4. 1998 sprejel Odlok o proračunu občine Borovnica za leto 1998. 

Za kmetijstvo je v proračunu namenjenih 8.000.00fr,00 SIT. S 
programom pospeševanja pridelave hrane v občini Borovnica v letu 
1998 se zagotavlja; 
1. spodbuda pitanja govedi, konj in drobnice 

— s programom se zagotavlja: 1.500.000,00 SIT 
— spodbuda: 40 SIT/kg žive teže žrebet, za drobnico 500,00 SIT/za 

kos (minimum uhlevitve je 5 plemenskih živali), za goveje pitan
ce 6.000,00 SIT/teleta (minimum uhlevitve sta 2 teleti) 

— uveljavitev: regres se uveljavlja z obračunom oz. z odkupnim 
blokom za prodane živali v občini Borovnica 

2. regresiranje semenske koruze in drugih semen 
— s programom se zagotavlja: 350.000,00 SIT 
— spodbuda: regresira se 20% prodajne cene semenske koruze, 

40% prodajne cene travnodeteljnih mešanic in 50% prodajne ce
ne brezvirusnih sadik 

— uveljavitev: regres se uveljavlja z računi na občini Borovnica oz. 
z zahtevkom Kmetijske zadruge 

3. regresiranje obresti za naložbe in obratna sredstva v kmetijstvu 
— s programom se zagotavlja: 350.000,00 SIT 
— spodbuda: regresiranje obrestne mere za dobo enega leta v višini 

100% 
— uveljavitev: naveden regres uveljavlja banka, pri kateri je posoji

lo koriščeno 

4. osemenjevanje in zdravljenje oz. zavarovanje živine 
— s programom se zagotavlja: 1.400.000,00 SIT 
— spodbuda: osemenjevanje 2.200,00 SIT/kravo, vsak kmet pre

jme premijo v višini 2.500,00 SIT/na kravo, kmetje dobijo sred
stva za vse registrirane in označene krave po seznamu iz leta 1997 

— uveljavitev: spodbudo za osemenjevanje živine bo upošteval ve
terinar, premija za vse registrirane in označene krave po sezna
mu iz leta 1997 pa bodo nakazana posameznim lastnikom živali 
prek Hranilno-kreditne službe. Prejeta sredstva kmetje namen
sko uporabijo za zavarovanje krav pri katerikoli slovenski zava
rovalnici ali za plačilo veterinarske storitve. 

5. podpora za urejanje pašnikov 
— s programom se zagotavlja: 250.000,00 SIT 
— spodbuda: 3.000,00 SIT/ha za pašnike, ki so še potrebni obnove, 

30.000,00 SIT/ha za novo urejene pašnike, vzdrževanje pašni
kov se prizna vsaki 2 leti 

— uveljavitev: programe za pridobitev sredstev pripravi svetovalna 
služba oz. ustrezna institucija, ki to nadzoruje in svetuje način 
paše 

6. konjereja 
— s programom se zagotavlja: 300.000,00 SIT 
— spodbuda: rejcem kobil se zagotavlja 30= regresa za skočnino, 

zagotavlja se tudi 500 kg ovsa za žrebca, sofinanciranje vzdrže
vanja žrebca (če ni opravljenih 30 pripustov na leto, razliko po
ravna ta program), udeležba žrebca na letnem licitiranju (pre
vozni stroški in dnevnica) ter zavarovanje žrebca 

— uveljavitev: Kmetijska svetovalna služba oz. rejec žrebca 

7. čebelarstvo 
— s programom se zagotavlja: 500.000,00 SIT 
— 250.000,00 SIT se zagotavlja za čebelarski krožek, zdravljenje in 

preventivo bolezni ter strokovni seminar. Čebelarsko društvo je 
v letu 1997 utrpelo veliko škodo, ker seje pojavila poleg varoe še 
huda ameriška gniloba in uničila 80 gospodarskih panjev čebel. 
Kot finančno pomoč pri vzpostavitvi ponovnega normalnega 
stanja čebel na območju Čebelarskega društva Borovnica se v le
tošnjem letu zagotavlja 250.000,00 SIT. 

8. izobraževanje in društva 
— s programom se zagotavlja: 550.000,00 SIT, in sicer za: 

Društvo podeželskih žena Ajda 300.000,00 SIT 
3. kmečke igre P G D Brezovica 30.000,00 SIT 
servis molznih strojev 50.000,00 SIT 
Praznik borovnic — julij 98 150.000,00 SIT 
predavanja in tečaji 20.000,00 SIT 

9. manjše melioracije 
— s programom se zagotavlja: 1.400.000,00 SIT 
— spodbuda: 50% sofinanciranje posameznih zemeljskih del; limit 

za posamezno kmetijo je 60.000,00 SIT, 50% sofinanciranje za 
redno vzdrževanje sekundarnih jarkov na kmetijskih površinah 
z jarkačem, za širitev nasada borovnic se zagotavlja tudi 
100.000,00 SIT/ha za čiščenje zaraščenih površin na Barju 

10. urejanje poti in kolovozov 
— s programom se zagotavlja: 1.400.000,00 SIT 
— spodbuda: zagotavlja se nasipni material oziroma materialna 

sredstva, financira se tudi prevoz, medtem ko živo delo organizi
rajo in opravljajo lastniki sami, zagotavlja se tudi del sredstev za 
obnovo mostov 

Za spremljavo in izvajanje navedenega programa je zadolžen Od
bor za kmetijstvo pri občinskem svetu občine Borovnica. 

Kmetijski svetovalec, g. Janez Drašler, ima uradne ure na občini 
Borovnica vsako sredo od 10. ure do 12. ure. 

P R E D S E D N I K 
O D B O R A Z A K M E T I J S T V O 

Vinko Košir, l.r. 

Nabava kolesarske čelade 
V veljavo je prišel novi Zakon 

o varnosti v cestnem prometu v 
katerem med drugim v 73. členu 
točka 3 govori da »Oseba mlaj
ša od 14 let, ki vozi kolo oziro
ma kolo s pomožnim motorjem, 
mora med vožnjo imeti na glavi 
pripeto kolesarsko zaščitno če
lado, ali čelado iz prvega od
stavka tega člena (homologira-
no zaščitno čelado). Enako vel
ja tudi za osebo, mlajšo od 14 

let, ki se na kolesu ali kolesu s 
pomožnim motorjem, vozi kot 
potnik. 

Odbor za cestno prometno 
varnost v občini Borovnica ob
vešča krajane, da lahko naročite 
kolesarske čelade za svoje otro
ke v prostorih občine Borovnica 
po ceni 2.160,00 SIT. 

O D B O R Z A C E S T N O 
P R O M E T N O V A R N O S T 

OBVESTILO 

Ž u p a n o b č i n e B o r o v n i c a o b v e š č a vse o b č a n e , daje o d 22. 
4.1998 do 22. 5.1998 v j avn i obravnavi : 

1. Osnutek sprememb in dopolni tev prostorskih sesta
v in d o l g o r o č n e g a in s r e d n j e r o č n e g a d r u ž b e n e g a p la 
na o b č i n e V r h n i k a , k i se n a n a š a j o na o b m o č j e o b č i n e 
B o r o v n i c a . 

2. Osnutek o d l o k a o spremembi in dopo ln i tv i ureditve
nega n a č r t a p o k o p a l i š č a v B o r o v n i c i . 

Osnutek obeh dokumen tov - tekstualni in graf ični del bo 
razgrnjen na o b č i n i B o r o v n i c a in na vpogled v času urad
n ih ur. 

J a v n a obravnava osnutkov bo organiz i rana v O Š dr. 
Ivana K o r o š c a v B o r o v n i c i , dne 15. maja 1998 ob 19. ur i . 

O b a dokumenta se n a n a š a t a na ureditev p o k o p a l i š č a v 
B o r o v n i c i . 

Uredi tveni n a č r t d o l o č a pogoje za urejanje obs to j ečega 
p o k o p a l i š č a , predvsem njegovega jugovzhodnega dela in 
izgradnjo novega. 

N o v o p o k o p a l i š č e je zasnovano na p r e t e ž n o nepozidanih 
p o v r š i n a h , k i leži ta ob severovzhodni in jugozahodni me
j i o b s t o j e č e g a p o k o p a l i š č a . T o sta p o v r š i n i podjetja L I -
K O (cca. 1650m2) in župn i j skega urada (cca. 280m2). 

Zasnova obsega izgradnjo večjega grobnega pol ja in do
polnitev obs to j ečega , izgradnjo poslovi lnega objekta i n 
p lo ščad i ter ureditev dos topnih pot i in p a r k i r i š č a . 

Ši r i tev p o k o p a l i š č a bo zaradi pos topka pr idobivanja 
zemlj išča izvedena v fazah. 
V I . fazi se n a č r t u j e ureditev zeml j i šč , k i so že v lasti o b č i 
ne, na katerih se bo p r idob i lo cca. 80 grobnih polj in 
zgradi la nova m r l i š k a vežica s pos lovi lno p l o š č a d j o . 
D o v o z n a pot s p a r k i r n i m i mesti do novega p o k o p a l i š č a 
in veže bo potekala iz smeri Borovn i šč i ce . 

V naslednjih letih bo potrebno pr idob i t i zemljišče za II. 
fazo razš i r i tve p o k o p a l i š č a , s katero bo tudi z a o k r o ž e n a 
o b l i k o v n a p o d o b a celotnega p o k o p a l i š č a , kot je v tem 
U N predvidena. 

Ž U P A N 
O B Č I N E B O R O V N I C A 

Andre j Ocepek l.r. 

Odlaganje gradbenih 
in kosovnih odpadkov 

Kot ste nekateri že opazili, je 
deponija gradbenih odpadkov 
na Dolu pri nogometnem igriš
ču polna, zato tam ni več mogo
če odlagati gradbenih odpad
kov. Opažamo pa kar nekaj 
manjših črnih odlagališč, pred
vsem v Brezovici in proti Peklu. 

Prosimo občane, da gradbene 
odpadke odlagajo le na za to do
ločenih lokacijah. Glede tega se 
lahko obrnete na Občino Bo
rovnica, na referentko ^za ko
munalne zadeve S<jnjo Čvorak. 

Seveda pa na tako deponijo 
ne sodijo odpadki, ki j ih lahko 

oddate na Komunalno podjetje 
Vrhnika. Kosovni odvoz pote
ka vse leto, nalepke za označitev 
kosovnih odpadkov pa dobite v 
trgovinah in na Občini Bo
rovnica. 

Še vedno pa je za nekatere 
občane najbolj preprosto take 
odpadke odpeljati v razne jarke 
in jame, pa čeprav je s tem več 
dela, kot če bi označene odpad
ke pustili na mestu, kjer vsak 
teden postavijo posodo za redni 
odvoz. 

OBČINA B O R O V N I C A 

MOTORISTI POZOR, ODBOR 
ZA CESTNOPROMETNO VARNOST 
V OBČINI BOROVNICA ORGANIZIRA 
AKCIJO VARNO NA MOTORČEK! 

N a vrata nam že kar nekaj čas trka pomlad, želja po užitkih z 
motorjem pa prevzame marsikoga. 

Odbor za cestnoprometno varnost občine Borovnica, v sode
lovanju z OŠ dr. Ivana Korošca, podjetjem C O M P A C O d.o.o. 
in Svetom za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Slovenije 
organizira akcijo V A R N O N A M O T O R Č E K . Namen akcije je 
vzbuditi zavest voznikov in potnikov, daje čelada eden pogla
vitnih dejavnikov, ki poveča varno vožnjo na motorju in opo
zoriti na nov Zakon o cestnem prometu, ki bo začel veljati pr
vega maja. 

Akcija bo potekala v maju, 12.5.1998, od 13. do 17. ure pred 
trgovino Mercator v Borovnici. 

Omenjenega dne boste čelado za motoriste lahko nabavili po 
ceni, ki bo 5.000,00 SIT cenejša od vrednosti izbrane čelade. To 
pomeni, da če si boste izbrali čelado v vrednosti 20.000,00 SIT, 
boste plačali samo 15.000,00 SIT. Cene čelad so odvisne od za
htevnosti in namena uporabe kupca; od 12.800,00 do 43.000,00 
SIT. 

Čelade s popustom boste lahko kupili vsi, ki ste stalno ali za
časno prijavljeni v občini Borovnica. 

Omenjenega dne bo v naš kraj prišel predstavnik podjetja 
C O M P A C O d.o.o, ki zastopa znamko N O L A N , tako da boste 
s strokovnjakovo pomočjo izbrano čelado pomerili in, če vam 
bo pristajala, kupili. 

Starši , pozor! C E J E VAŠ O T R O K ŠE B R E Z ČELADE, IZ
K O R I S T I T E P R I L O Ž N O S T IN P O S K R B I T E , DA B O N J E 
G O V A VOŽNJA B O L J V A R N A . 

O D B O R Z A C E S T N O 
P R O M E T N O V A R N O S T 

Na podlagi določil Statuta občine Borovnica (Naš časopis, ma
rec 1995) in Zakona o varstvu potrošnikov (Ur. 1. RS, št. 20/98) 
je Občinski svet občine Borovnica na nadaljevanju 31. redne se
je, dne 16.4.1998, sprejel naslednji 

S K L E P 
Spremeni se 8. člen Pravilnika o oddajanju poslovnih prosto

rov v najem (Naš časopis, junij 1996), tako da se glasi: 
»Izhodiščna najemnina za poslovne prostore na območju 

Občine Borovnica za mesec april 1998 znaša 200 SIT/m2 in se 
vsake tri mesece, na podlagi županovega sklepa, revalorizira z 
rastjo drobnoprodajnih cen.« 

Prvi odstavek 12. člena Pravilnika o oddajanju poslovnih 
prostorov v najem se črta. Drugi odstavek 12. člena Pravilnika 
o oddajanju poslovnih prostorov v najem pa se spremeni tako, 
da se glasi: »Najemnina se plačuje do 20. v mesecu za tekoči 
mesec« 

Spremembe bodo objavljene v občinskem glasilu Naš 
časopis. 
OBČINA B O R O V N I C A , 
OBČINSKI S V E T 

P R E D S E D N I K 
OBČINSKEGA S V E T A 

Marjan Kršič l.r. 

številka: 066/3-6/5-31/98 
Datum: 16.4.1998 

Naravoslovni 
dan 

V mesecu februarju smo še-
stošolci imeli naravoslovni dan. 
Organizirali sta ga naši učitelji
ci , k i poučujeta tehnično vzgo
jo. Ogledali smo si tovarno Liko 
v Borovnici. Na tovarniškem 
dvorišču sta nas pričakala pri
jazna vodiča. Razkazala sta 
nam notranjost tovarne. L iko v 
Borovnici obstaja že 120 let. Tu 
je našlo delo 160 ljudi. V tovarni 
zaposlujejo mizarje, električar-
je, tesarje, skladiščnike, trgov
ce. V obratu Liko-Vrata izdelu
jejo notranja vrata. Delo je 
organizirano tako, da en stroj 
opravi v?č del. Les razžagajo v 
plošče za krila vrat. Poseben 
stroj jih prelakira. Na vrata iz
vrtajo luknje za kljuko in klju
čavnico, nato jih zložijo in za
pakirajo. Spravijo jih v skla
dišče, ki mora biti temno. 

Drugi del ogleda pa je bil na
menjen spoznavanju proizvod
nje stolov v Liku-Borles, d.o.o. 
Po večini so narejeni iz bukovi-
ne, hrasta, jelše. Najboljši pa jc 
jesen. Na leto izdelajo približno 
150.000 stolov. Delo v obratuje 
večinoma strojno. Dele stolov 
delavci ročno zlepijo in sestavi
jo. Nato j ih zapakirajo v karto-
naste škatle. Tovornjaki j ih od
peljejo v trgovine. Ostanke lesa 
od stolov porabijo za kurjenje 
peči v kotlovnici, ki omogoča 
sušenje lesa v sušilnici, obenem 
pa ogreva tudi tovarno. Manjše 
kose pa prodajo posameznikom 
za ogrevanje stanovanj. 

Po končanem ogledu smo se 
zahvalili vodičema, ki sta nas v 
imenu tovarne Liko-Vrata po
vabila v jedilnico, kjer so nas 
prijazno sprejeli in pogostili. 
Obisk in pogostitev nam je 
omogočil gospod direktor, Sta
ne Berčič, za kar se mu zahvalju
jemo. 
Kaja Zorman, Jernej Suhadol-

nik, 6.b 
OŠ dr. Ivana Korošca 

Borovnica 



FENOLU D.D.: ČISTEJŠA PROIZVODNJA IN ZMANJŠEVA
NJE VPLIVOV NA OKOLJE 

Proces v zaprtem krogu 
Vzporedno z iskanjem zako

panih sodov z nevarnimi od
padki, ki so bili približno pred 
tridesetimi leti zakopani na to
varniškem dvorišču, so v Feno-
litu začeli z intenzivnejšim izva
janjem postopkov sanacije in 
vzpostavitvijo takšnih varoval
nih ukrepov, da bi bili možni 
vplivi na okolje čim manjši. 
Skrb za okolje je stalen proces 
in težko govorimo, da so v Fe-
nolitu končali s sanacijo, so pa v 
zadnjih mesecih končali s tisti
mi sanacijskimi deli, ki so po
memben in bistven korak pri 
kontinuirani skrbi za okolje. 

U t r j e v a n j e v s e h 
m a n i p u l a t i v n i h p o v r š i n . 

V preteklosti je bilo v Fenoli-
tu največji dejavnik tveganja za 
okolje neutrjeno območje skla
dišča za cisterne pomožnih su
rovin. Cisterne s pomožnimi su
rovinami so bile prostostoječe 
in skorajda v neposrednem sti
ku z zemljiščem. Zato so posto
pek sanacije pričeli s postavitvi
jo lovilnih skled za cisterne in z 
zamenjavo starih cistern. Pod 
novimi cisternami, ki so nareje
ne iz nerjavečih in visokood-
pornih materialov, so sedaj na
rejene armirano betonske lovil-
ne sklede, ki prestrežejo more
bitno izlitje iz cistern. Lovilne 
sklede imajo ob morebitnem iz
litju znatno večjo prostornino, 
kot bi bilo treba glede na skup
no količino pomožnih surovin 
oziroma prostornino cistern. 
Skupna prostornina novega skla
dišča za cisterne s pomožnimi 
surovinami pa je celo manjša, 
kot je bila pred sanacijo. V 

V Mladinskem 
klubu Slap 
izvolili 
novega 
predsednika 

Mladinski klub Slap Borov
nica je imel v petek 10. marca 
1998 redni letni občni zbor. 

Predsednik je skupaj z bla
gajnikom podal poročilo za leto 
1997. Za novega predsednika je 
bil enoglasno izvoljen Peter 
Žeželj. 

Za prihodnje leto smo sprejeli 
program, ki ga bomo po vseh 
naših močeh poskušali realizi
rati. Izlet v Gardaland bomo 
organizirali 6. junija, dogovar
jamo se tudi za koncert Adija 
Smolarja. Vabimo vas na trid
nevni izlet v visokogorje in na 
četrti Coklšpil, k i bo konec 
avgusta. 

Vabimo vas, da se nam pri
družite vsak petek ob 20. uri v 
sobi poleg knjižnice. 

Z zadnjo nedeljo v aprilu smo 
zaključili z dvoransko rekreacijo 
M K Slap v T V D Partizanu. Za 
hvaljujem se vsem, ki ste se vde-
leževali rekreacije ob nedeljskih 
popoldnevih in vas vabim na ko
lesarski izlet na Rakitno v nede
ljo, 17. maja 1998, ob 1400 iz
pred T V D Partizana.V primeru 
slabega vremena se prestavi na 
naslednjo nedeljo. 
M K Slap 

_ - _ a m m m m m\ m m m m 1 

I Z L E T V G A R D A L A N D \ 
v soboto , ö . juni ja 1998 1 

vas vab i m o na enodnev- J 
n i izlet v z a b a v i š č n i park i 

G a r d a l a n d . 1 

P o d r o b n e j š e informacije J 
dobite vsak petek po • 
2000 v pros to r ih M K • 
s i ap . ; 

M l a d i n s k i k l u b , 
Slap B o r o v n i c a • 

sklopu sanacije je predvidena 
tudi izgradnja nadstreška nad 
lovilnim bazenom oziroma ci
sternami, kar bo povečalo po
gonsko zanesljivost čistilne na
prave. 

V Fenolitu so utrdili oziroma 
asfaltirali tudi vse druge povoz-
ne in manipulativne površine in 
tako dosegli zajemanje pada
vinskih voda in kontrolo vseh 
iztokov, utrdili pa so tudi skla
dišče sodov. 

S a n a c i j a t u d i 

p o d z e m e l j s k o p o v r š i n o 
Lani so v Fenolitu pričeli iz-

kopavanti sode z odpadnimi 
snovmi; odstranili so j ih petin-
petdeset. Po predvidevanjih je 
zakopana še manjša količina 
sodov. Z iskanjem le-teh in nji
hovo sanacijo bodo v Fenolitu 
pričeli predvidoma v nasled
njem mesecu. Po končanem is
kanju zakopanih sodov bodo 
sanirali tudi zemljo pod tovar
niškim dvoriščem. 

S s o d o b n o o p r e m l j e n i m i 
l a b o r a t o r i j i h i t r e j š e 
t e r n a t a n č n e j š e 
s p r e m l j a n j e p r o c e s o v 
e m i s i j 

Fenolit v svojih sodobno op
remljenih laboratorijih nenehno 
spremlja in analizira tehnološke 
vode in njihov proces čiščenja 
na čistilni napravi. Periodično 
pa v laboratoriju spremljajo tu
di emisije v zrak in hrup. Merit
ve kažejo, da so vse emisije bis
tveno pod dovoljenimi in zakon
sko določenimi mejami. 

Pogled v prihodnost podjetja 
pa je, po besedah/ijegovega di
rektorja Slavka Zibreta, dose
ganje proizvodnega procesa, ki 
bi bil hermetično zaprt, kar 
preprosto povedano pomeni, da 
bi dosegli stopnjo, ko v samem 
proizvodnem procesu ne bi na
stajale zaznavne emisije v oko
lje. Postopki v proizvodnem 
procesu naj bi sčasoma postali 
avtomatizirani in računalniško 
vodeni. Doseganje zaprtega in 
avtomatiziranega proizvodnega 
procesa pa je ključni dejavnik v 
podjetju, ki želi biti prijazno do 
okolja in do svojih zaposlenih. 

P o d j e t j e ne m o r e b i t i 
i z o l i r a n o o d o k o l j a , 
v k a t e r e m d e l u j e 

Skrb za okolje pa se ne more 
odražati samo z zmanjševanjem 
vplivov, ki j ih ima Fenolit za 
okolje. To se dokatzje tudi z ak
tivnostmi, ki na prvi pogled niso 
povezane neposredno s podjet
jem. Fenolit skrbi tudi za svojo 
okolico in videz tovarne. Tako v 
sklopu sanacije namenja po
sebno pozornost tudi ozelenitvi 
površin in urejanju okolja zunaj 
tovarniškega dvorišča. V sklo
pu sprejemanja Ureditvenega 
načrta pa se z občino Borovnica 
pogovarjajo o skupnih aktivno
stih za ureditev prometnic. Na
vsezadnje pa je Fenolit s sofi
nanciranjem pripomogel, da so 
poglobili železniški podvoz pri 
postaji Preserje, ki je bil dolgo 
ovira za prevoz visokih tovor
nih vozil. Sedaj promet lahko 
poteka nemoteno, predvsem pa 
tovorna vozila sedaj ne obre
menjujejo več stranskih cest. 

Peter Burkeljc 

NOVOSTI V 
KNJIŽNICI 
dr. MARJE 
BORŠNIK 

BOROVNICA 

S T R O K O V N A L I T E R A T U R A 
Bogataj, J . : Smo kaj šega vi?: le
to šeg in navad na Slovenskem 
Burns, D . D . : Kako smo lahko 
srečni in zadovoljni 
Buscaglia, L . F . : Živimo, ljubi
mo in se učimo 
Farman, J . : Staršem branje pre
povedano 
Fitzsimons, C : šolska enciklo
pedija. O hrani 
Geister, L : A l i ptice res iz
ginjajo? 
Golob , B . : Vejica, nagajiva 
smejica 
Lötz, J . : Naravna in kulturna 
dediščina. Jugozahodna Evropa 
Lützner, H . : S postom kot 
prerojeni 
Mennen, P.: Drugačna knjiga 
za dekleta 
Mielke, V . : Če z otrokom ni 
lahko 
Moore, T.: Nega duše: vodnik v 
globine in svetost vsakdanjega 
življenja 
Naparstek, B. : Šesti čut 
Oxlade, C : Pogled skozi mi
kroskop 
Schwarze, M . : Čigung: vaje za 
skladnost telesa, duše in duha. 
Ta dobra zdrava hrana 

M L A D I N S K O L E P O S L O V J E 
Aro ld , M . : Živeti hočem! 
de Beer, H . : Beli medvedek, po
znaš pravo pot? 
Bos, B. : Družina Krtkovih 
Damjan, M . : Veverica in no-
sorogec 
Frančič, F.: Imej se rad 
Gantschev, L : Kje je krtek? 
Glogovec, V . Z . : Mavrični slo
nček 
Gr imm, J. : Mizica, pogrni se 
Gr imm, J . : Rdeča kapica 
Lattig-Ehlers, L . : Potovanje s 
kanujem 

Mišmaš, P.: Ptički so zažvrgole-
l i , grički so ozeleneli 
Muck, D . : Blazno resno slavni 
Orlev, U . : Žival iz mraka 
Staman, J .B. : Sinja pravljica 
žtampe-Žmavc, B.: Muc Mehko-
šapek 
Vzhodno od sonca in zahodno 
od meseca 
Zupan, D . : T r i spoznanja Drek-
ca Pekca in Pukca Smukca 
Župančič, O : Ciciban 

L E P O S L O V J E Z A O D R A S L E 
Anderson, K . J . : Ruševine 
Banič, J . : Stihov Jože z Broda 
Christie, A. j Zavesa 
Doyle, R.: Ženska, ki seje zale
tela v vrata 
Hočevar, Z. : Porkasvet 
Jančar , D . : Zvenenje v glavi 
Kersnik, J . : Kmetske slike. Jara 
gospoda 
Kokelj , N . : Milovanje 
Matičič, N . : Med lučjo in temo 
Möderndorfer, V . : Krog male 
smrti. 
Möderndorfer , V . : Ležala sva 
tam in se slinila ko hudič. 
Novak, M . : Karfanaum ali as 
killed 
Rabelais, F.: Gargantua . , 
Rihar, F.: Volterski stihi 
Tagore, R.: Spevi 
Vašte, L : Mejaši 
Walters, M . : Ledenica 

C D 
Predin, Z. : Mentol bombon 
Wonderful oldies 
Zimzelenčki 

V I D E O K A S E T E 
The best of Balaševi%o 
Frank in Jesse 
Gasilec Samo 2. 
Kalifornia 
Košarkarjev dnevnik 

U R E P R A V L J I C 
11.5. Čarovnik na obisku 
18.5. Damjan, M . : Veverica in 
nosorogec 
25.5. Praznovanje in zaključek 
pravljičnih uric 

Vsak ponedeljek ob 17. uri. 

V objektiv se je pustila ujeti Pika 
Urša N . 

Otroci prebirajo domišljijske spise o P .N . 

Borovniški Pikin svet 
V februarju smo si ogledali 

otroci razredne in otroci petih in 
šestih razredov predpremiero P i 
ke Nogavičke v M G v Ljubljani. 
Otroke 6. a razreda je gledališka 
igra spodbudila k oblikovanju 
M I N I P R O J E K T A PIKIN 
S V E T . Predstavili so ga v petek, 
24. 4. 1998 ob 18 uri v O Š dr. I. 
Korošca Borovnica. 

Predstavili so nam »mamo« 
P .N. A S T R I D L I N D G R E N , 
prebirali so domišljijske slike o 
Pik i , predstavili plakate, se na
učili pesmico, zaigrali nekaj P i -
kinih vragolij in vse to zbrali v 
glasilo z naslovom P .N. 

N a koncu so nas starše, učite
lje in druge povabljene pogostili 
s Pikinimi »spunk« kroglicami 
in nas povabili na ogled razsta
ve Pikinih plakatov. 

Otroci se zahvaljujejo svoji 
mentorici Metki Pristavec - Re-
par kot idejni vodji in organiza
torki, učiteljicama Simoni Tr-
ček in Jožici Mekinda za obliko
vanje scene, gospodu hišniku 
Marjanu Debevcu, razredničar
ki Dor i Berčič, oblikovalki gla
sila Ireni Asanovič in seveda 
naši najčudovitejši PIKI naše 
šole gospe ravnateljici Danieli 
Hanžel. 

Pa še nekaj so želeli sporočiti 
otroci 6. a; (Andrej C , Katarina 
Č., Jan D . , Tomaž D . , Alek
sander D . , Nina F . , Jože H . , 
Snježana J . , Polona K . , Saša K . , 
Uroš K . , Klemen Z . , Petra L . , 
Alen L . , Igor M . , Zoran N . , Ur
ša P., Sanja P., Lea R., Miha Š., 

Novi vodja 
borovniških 
košarkarjev 

Na ustanovnem zboru so ko
šarkarji ustanovili klub z ime
nom B O R O V N I C A *98. Precej
šen del razprave so namenili 
tudi vzrokom, ki so privedli do 
razpustitve članskega moštva v 
pretekli sezoni in možnostih 
uspešnega delovanja v nasled
njih sezonah. 

Novo vodstvo sestavljajo: 
ROMAN CENTA - predsednik 
FRAN JO MODRIJAN - podpred
sednik 
ALJOŠA ŽERJAV - tajnik 
DAVID ŠUČUR - član 
MARTIN GUŠTIN - član 

Delovali bodo v okviru matične
ga društva TVD Partizan. V tekmo
valni sezoni 1998/99 bodo nastopili 
z ekipo kadetov v II. SKL in s člani v 
3. SKL - zahod. 

Med težje naloge novega vodstva 
pa vsekakor sodi sodelovanje tre
nerja članskega moštva. 

Opraviti nameravajo tudi primo
predajo s starim vodstvom kluba ter 
organizirati dva turnirja trojk v prvi 
polovici letošnjega leta (Breg, Bre
zovica). Sredstva za delovanje bodo 
zagotovljena iz proračuna občine in 
sponzorskih prispevkov. Po večlet
nih naporih upajo tudi na uspešen 
dogovor med Občino Borovnica in 
Osnovno šolo o uporabi telovadni
ce, pri čemer so pripravljeni aktivno 
sodelovati. 

N..Č. 

Brigita T?, Boštjan t., Petra Z . in 
mentorica M-P.R-: 

1. Starši! Ne zgovarjajte se na 
svobodno vzgojo. Dajte otrokom 
več ljubezni in potem se bodo že 
znali obnašati sami. 

2. Pika in knjiga. To je neke vr
ste patentna iznajdba. 

3. Ni lahko biti majhen, ubog 
in sam. Svet je poln neznanega in 
poln stvari, ki te strašijo. In na 
vse, kar se lahko otrok zanese, so 
odrasli. 
Sabina B. 

Sem Pikina leva noga. Moram 
vam povedati, da je Pika zelo 
težka in jo je teiko nositi. Pika 
me uči, da moram biti spretna in 
hitra. Jaz se ji včasih uprem, ta
ko, da dobiva krče. Velikokrat 
moram brcati smetnjake, podira
ti stole in delati druge reči. 

Ko Pika spi, vedno premika 
noge, tako da ne morem spati. 
Zjutraj se Pika igra z Anko in 
Tomažem. Največkrat se gugajo 
na gugalnici. Pika z nogo drsa po 
tleh in tako me vse boli. 

Pika veliko hodi in jaha, plava
ti pa ne znaj. Govorice o tem, da 
pleza po zidu, so lažnive. Vsako
krat si noge in roke prekrije z le
pilnim trakom. 

V vsakih čevljih ji naredim 
luknjo in jih pošvedram. Pika sile 
redko kdaj umije noge in zato 
smrdim. 

Kljub temu sem zadovoljna, da 
sem Pikina leva noga. 

Andrej Cerk 

V resnici nisem Pika, ampak 
sem Piko. Sem vam neznani 
Nogavičkin brat. 

Večina svojega časa preživim 
na očetovi ladji. S to ladjo pre
važamo poslednje dinozavre za 
Jurski park. Jaz moram skrbeti 
za njihovo prehrano. Na dan 
pojedo na tone zelenjave in rib. 

Nekoč smo doživeli hud vi
har. Medtem, ko seje ladja ziba
la, se je z verige odtrgal mesoje
di tiranozaver. Planil sem na 
krov in začel svoj roparski po
hod po palubi. K o sem videl, da 
hoče zgrabiti svojo prvo žrtev, 
sem skočil nadenj in ga prijel za 
rep. Ker poznate moč nas, No
gavičk, mi najbrž verjamete, da 
sem ga trikrat zavrtel okoli svo
je osi in ga vrgel nazaj v kletko. 
K o se je vihar umiril , smo pro
slavljali zmago. V ta namen sva 
z ladijskim kuharjem spekla 
največjo torto vseh časov. V v i 
šino je merila meter in polj, v ši
rino pa dva metra. Ker je bilo 
jedače in pijače dovolj, smo na 
zabavo povabili tudi mornarje z 
ladje, kije priplula mimo. Kma
lu smo ugotovili, da smo pova
bili razbojnike. Njihov poglavar 
je oprezal za našim tovorom. 
Ker ni vedel, kaj prevažamo, se 
je pustil speljati v past. S svojimi 
pomočniki mi je sledil V kabino 
rastlinojedega dinozavra. Pre
strašeni in pridni kakor angel
čki so pričakali prihod obalne 
straže. Ob povratku smo obis
kali mojo sestro Piko. Spekla 
nam je polno kuhinjo piškotov. 
Vso noč smo se gostili, zraven 
pa merili svoje moči. Mornarji 
so ugotovili, da sva s Piko sko
raj enaka. 

Jan Debevec 

PELI OTROCI BOROVNICE, 
VRHNIKE IN LOGA - DRAGOMERJA 

Glasbeni živ-žav 
V organizaciji osnovne šole 

dr. Ivana Korošca Borovnica je 
bila v četrtek, 16. aprila medob
činska revija otroških in mla
dinskih pevskih zborov. V več
namenskem prostoru borovniš
ke šole se je zbralo številno 
občinstvo, ki so prišli poslušat 
mlade pevce iz Borovnice, Vrh
nike in Loga - Dragomerja. Ce
lotno prireditev so poimenovali 
Glasbeni živ-žav. 

Tako seje poslušalcem pred
stavilo osem zborov, ki so zapeli 
po tri pesmi. Ob vsakem nasto
pu so se poslušalcem sami zbori 
tudi predstavili, kar je še dalo 
večjo draž nastopom. Vsi zbori 
so bili od poslušalcev nagrajeni 
z velikim aplavzom, tako da so 
bili res poplačani za ves trud, ki 
so ga preko celega leta namenili 
pevski vzgoji. 

Nastopili so naslednji zbori:_ 
• otroški pevski zbor V V E MIŠ 
MAŠ Borovnica, pod vodstvom 
zborovodkinje Jožicec Kenig, 
na klavirju je spremljal Matjaž 
Kenig; 
• otroški pevski zbor OŠ dr. 
Ivana Korošca - Borovnica, 
zborovodkinja Alenka Petkov-
šek, za klavirjem Edo Popit, 

• otroški pevski zbor OŠ Ivana 
Cankarja iz Vrhnike, zboro
vodkinja Ljubica Jelovšek, kla

virska spremljava Helena 
Grbac, 
• otroški pevski zbor OŠ Log -
Dragomer, pod vodstvom Dra
gice Klobučar, za klavirjem 
Tjaša Rus, 
• otroški pevski zbor OŠ Ivana 
Cankarja, zborovodkinja Hele
na Grbac, na klavirju Tanja 
Matic, 
• mladinski mešani pevski zbor 
OŠ Log - Dragomer, zborovod
kinja Dragica Klobučar, klavir
ska spremljava Tjaša Rus,. 
• mladinski mešani pevski zbor 
OŠ Ivana Cankarja Vrhnika, 
pod vodstvom Helene Grbac, 
klavirska spremljava Tanja M a 
tic, 
• mladinski pevski zbor OŠ 
Ivana Cankarja, pod vodstvom 
Tanje Matic, klavirska sprem
ljava Helena Grbac. 

Tako je bila izvedena še ena 
medobčinska prireditev, ki ima 
tradicijo že več let. Sama revija 
pa ni imela tekmovalni značaj. 
Namen je bil predvsem da se 
mladi pevci predstavijo širši 
javnosti, kaj so se naučili preko 
celega šolskega leta. Zborovod
kinje pa da vidijo napredke svo
jih pevcev ter tudi kvalitete dru
gih zborov. 

S.S. 



Sedmo državno prvenstvo 
za najmlajše šahiste 

Devetnajstega aprila letos je bilo v Novem mestu sedmo ekipno 
državno prvenstvo v šahu za dečke in deklice do dvanajst let. Skupaj 
je nastopilo enainštirideset ekip mladih šahistov iz vse Slovenije. 
Med njimi so prvič nastopili mladi šahisti iz Horjula, kar j im je z na
kupom treh šahovskih ur omogočilo podjetje Janeza Grdadolnika 
Argo-nautica iz Horjula. 

Ker so mladi šahisti iz Osnovne šole Horjul prvič nastopili v tako 
močni konkurenci, si vidnejše uvrstitve niso priborili. Naj pač velja 
olimpijsko načelo: »Važno je sodelovati.« 

Mladim horjulskim šahistom več sreče na prihodnjem državnem 
prvenstvu. 

F. B. 

• 

Horjulski šahisti v Novem mestu 

Ižanci na horjulskem odru 
Gledališka skupina Pod odrom z Iga se je v režiji Alenke Jeraj 

predstavila učencem osnovne šole Horjul v tamkajšnjem prosvet
nem domu s komedijo Ladislava Novaka Ljubosumnost. 

Igralci Anja Lenaršič, Tina Platnar, Alenka Anzelc, Primož K r i 
stan in Jure Lenič, kot j ih prikazuje fotografija od leve proti desni, so 
poželi za svoje igranje med mladim horjulskim občinstvom izreden 
aplavz. Z odrsko uprizoritvijo bodo mladi Ižanci, predvsem dijaki in 
študentje, nastopili še v Dobrovi , Šentjoštu in Polhovem Gradcu. 

F . B . 

Horjulci v Udinah premagali 
vicešampiona Italije 

Zadnjo soboto in nedeljo v aprilu je bil v sklopu sejma Alpe-Adria 
v Udinah turnir v hokeju na rolerjih, v katerem je sodelovalo sedem 
ekip iz Italije in Slovenije, medtem ko se ekipa iz Celovca iz neznanih 
razlogov ni udeležila turnirja. 

V trdem bojuje ekipa Dinamitov iz Horjula v podaljšku z golom 
Janeza Bernika premagala ekipo Cortine D;Ampezzo z rezultatom 
4:3 in tako osvojila prvo mesto. 

F. B. 

— B 

Ekipa horjulskih Dinamitov — igralcev hokeja na rolerjih 

Roža in poljub za mamo 
V počastitev materinskega dne sta učiteljici prvih razredov 

osnovne šole Horjul Marina Kovač in Alenka Lavriša s svojimi 
učenci pripravili za mame svojih učencev krajši kulturni program, v 
katerem so nastopili prav vsi učenci. N a končuje vsak učenec poda
ril svoji mami rožo, ki jo je izdelal pri likovnem pouku in seveda tudi 
nežen poljubček. 
Na fotografiji: S proslave ob materinskem dnevu v horjulski šoli 

F . B. 

i / * d i r l 

l*ERNA 
Svet, povezan z elektronsko 
učilnico 

V prejšnjem šolskem letu seje učiteljica Romanda Filipič s svojim 
prvim razredom s pomočjo računalniškega mentorja Tomaža Kerna 
vključila v program I * E R N A , ki je obsegal spoznavanje in izboljša
vo tega našega sveta in skrb vsega človeštva za naš planet Zemljo. 
Letos, v drugem razredu, so se v okviru sodobnega komuniciranja 
prek interneta, ki omogoča povezavo z vsem svetom, vključili v pro
gram Medo. Tesno so sodelovali s svojimi vrstniki z Jesenic in prek 
interneta izmenjali več pisnih izdelkov in risbic, ki so nekaj časa kra
sile stene njihove učilnice. 

Na fotografiji: Horjulski učenci drugega razreda s svojimi medvedki 
F . B. 

Nova oprema v zobni 
ambulanti v Horjulu 

Zobna ambulanta v Horjulu je prej delovala v okviru zdravstve
nega doma Vič. Sedaj pa zobozdravnica dr. Violanda Lovrenčič, ki 
skrbi za zdravje zob Horjulcev že trideset let, in zobna asistentka 
Tatjana Stanovnik, ki tu dela že dvaindvajset let, opravljata zoboz
dravstvene storitve v skladu s pogodbo z Zavodom za zdravstveno 
zavarovanje. V teh dneh so v zobni ambulanti postavili nov stroj za 
zobe, ki gaje izdelala vodilna multinacionalka K A - V O iz Nemčije z 
vso pripadajočo opremo. Pred namestitvijo v zobni ambulanti v 
Horjulu so bili v naši državi postavljeni le trije taki modeli. Naj na
štejem le nekaj prednosti naprave: hitrost turbin je skoraj dvakrat 
hitrejša, kar bolniku povzroča manjše bolečine, na vseh vrtalnih ins
trumentih so zaporni ventili, ki onemogočajo prenos okužbe z bol
nika na bolnika, vrtalni deli so lahki in olajšujejo delo zobozdravni
ku, dvojni ukazi so računalniško vodeni in omogočajo usklajeno 
delo med zobozdravnikom in asistentko. Še in še bi lahko našteval 
prednosti naprave, za katero je bilo potrebno.veliko denarja. 

To je lep napredek za zobozdravstvo v Horjulu, ki bo morda še 
tako plašnega in boječega občana, ko še ne bo imel bolečin v zobeh, 
pripeljal k zobozdravniku. 

Krajani želimo, da bi zobozdravnica in asistentka še naprej uspeš
no opravljali svojo delo. 

Na fotografiji: Zobozdravnica dr. Lovrenčičeva in asistentka Sta-
novnikova s pacientko na novem stolu 

F. B. 

Odvoz kosovnega materiala 

Letos seje v Horjulu nabralo izredno veliko materiala, ki sodi v 
kosovni odvoz. Kaže da Horjulci postajajo vedno bolj osveščeni in 
tovrstne krame ne odvažajo več na divja odlagališča v gozdove, tem-
večna zbirna mesta, kjer vso staro odsluženo belo tehniko, kolesa, 
sode, televizorje, gume in kdo ve še kaj odpeljejo delavci Snage. 

Letos je bilo toliko kosovnega materiala, da ga niso mogli odpe
ljati do cvetne nedelje. Tako je krama v deževnem vremenu po svoje 
prispevala k procesiji na to nedeljo. 

Kar je med kosovnim materialom mogoče uspešno prodati, so še 
pred prihodom delavcev Snage odpeljali Romi. Med njimi sem srečal 
invalida Silvestra Račkega, ki sicer prejema invalidnino in z Romi 
živi v Grosupljem in si na tak način prisluži še kakšen tolar. Tokrat 
mu je uspelo, daje med kramo pobral moped, potreben le manjšega 
popravila. 

Krščena horjulska lepotica 
Skoraj deset metrov dolgo jadrnico, ki sojo izdelali v Argo-navtici 

v Horjulu, so zadnjo nedeljo v aprilu pripeljali v koprsko marino, 
kjer sojo splavili in svečano krstili za Uršo. Novi lastnik plavajoče 
lepotice je podjetje Tempo iz Škofje Loke. Slovesnosti so se udeležili 
delavci A R G O - N A U T I C E in še nekaj ljubiteljev jadralnega športa 
ter poslovnih sodelavcev. 

S steklenico šampanjca je jadrnico krstila lastnica Majda 
Šparovec. 

F. B. 

Steklenica šampanjca seje ob prvem udarcu razbila ob Uršinem kljunu. 

Orjaška 
butara 

Domači gospod župnik Janez 
Smrekar pri blagoslovu butar in 
zelenja 

Za letošnjo cvetno nedeljo so 
se horjulski fantje posebno iz
kazali. Izdelali so kar devet me
trov in pol dolgo butaro, ki jo je 
neslo kar pet korenjakov. Zara
di deževnega vremena in dokaj 
močnega vetra so se pred bla
goslovom zelenja in cvetja mo
rali kar potruditi, da so jo pri 
Mesarjevi kapelici dvignili pokon
ci. 

F. B. 

20 let folklorne skupine Klas 
Folklorna skupina Klas iz 

Horjula letos zaokrožuje že 
dvajset let svojega dela. V tukaj
šnjem prosvetnem domu so v 
počastitev obletnice pripravili 
jubilejni plesni večer, na kate
rem so domači folkloristi prika
zali več ljudskih plesov praktič
no iz vse Slovenije. Večina je 
bila »rojena« na vasi, zato je bi
la tudi scena na odru temu pri
merna: ob strani je stal pravcati 
miniaturni kozolec s senom in 
koruzo v latah, nasproti njemu 
pa kulisa kmečke hiše in vod
njak. 

Plesalci so ob spremljavi god
cev prikazali enajst plesov: go

renjske svatovske in delovne 
plese, gorenjski štajeriš, sloven
ska valček in polko, prekmur
ske, štajerske in belokranjske 
plese, Bovški trio, pesmi iz Po
ljanske doline ter plese s Tržaš
kega. Kar nekaj plesov je posta
vila mentorica folklorne skupi
ne Klas Barbara Kobal ob 
glasbeni priredbi Iztoka Koba-
la. Jubilejni večer, ki sta sega 
udeležila tudi predsednik Z K O 
Ljubljana okolica Franc Malo
vrh in župan Leopold Oblak, je 
tekoče povezoval Matko Zde-
šar. Za domiselno sceno pa je 
poskrbel Slavko Prebil. 

B. V . 

Na fotografiji: Silvester z mopedom, ki gaje pobral pred horjulsko 
mladežjo. 

F. B. 



Problemi z denacionalizacijo 
kaplanije in Marijinega doma 
v Polhovem Gradcu 
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R A Z L O G I Z A V R A Č A N J E so različni in ob
jektivni. Župnija že več desetletij trpi pomanjka
nje prostorov za pastoralno dejavnost in duhovno 
oskrbo svojih vernikov. Župnija nima stanovanja 
za kaplana ali duhovnega pomočnika , ki bi ga 
nujno potrebovala. Manjka učilnic in prostorov 
za pevske vaje, ni prostorov za karitas in arhiv. N i 
nobenega stanovanja za mežnarja in organista. 
Nimamo nobenega stanovanja ali stanovanj za 
cerkvene uslužbence, ki ostarijo, nobene sobe za 
goste. 

Iz teh razlogov je bilo na seji ključarjev in ŽPS v 
januarju 1993 soglasno sklenjeno, da se kaplanija 
in Marijina dvorana zahtevata nazaj v naravi. Ista 
volja je bila 19. 4. 1998 soglasno izražena z abso
lutno večino na izredni seji ključarjev in članov 
ŽPS. Treba je tudi vedeti, da razlogi za nacionali
zacijo 1. 1945 niso bili glede na župnijo velepo
sestniški, da so bili ideološki. Odvzeta je bila 
stavba v srcu župnije, kije bila župniji potrebna. 
Vsem drugim stavbam v župniji, ki danes niso živ
ljenjskega pomena (mežnarijam), smo se odrekli. 

OB N A C I O N A L I Z A C I J I so morali naši ljudje 
tako rekoč izginiti iz stanovanj, ki so bila last 
Cerkve. Takrat se ni govorilo o nobeni krivici, 
kvečjemu o pravici do odvzema. Ob denacionali
zaciji pa se spet govori o krivicah tistim, ki so si 
vzeli stanovanja. Tako govorjenje in presojanje se 

mi zdi neenakopravno pred zakonom, ki naj bi se 
boril ža pravice vseh. 

N A C I O N A L I Z A C I J A J E B I L A D R Ž A V N A 
Z A D E V A . Država je dala v nacionalizirana sta
novanja stranke, zato bi bilo logično in pravično, 
da ob denacionalizaciji tem strankam nudi druga 
stanovanja, ne pa, da ljudi, ki nimajo kam iti , po
leg vseh krivic, ki smo jih doživeli, pušča na breme 
in izziv pravemu lastniku. Če država nima v kraju 
primernih stanovanj, naj j ih zgradi in potem, ko 
bodo stanovalci lahko kam šli, vrne krivično od
vzete stavbe Cerkvi. Če ni druge rešitve, smo pri
pravljeni še počakati . 

Denacionalizacija bi morala biti hkrati sprava 
in poravnava po pravičnejšem ključu. Na žalost 
pa ta način, ki je enostranski, pogojuje nove 
spore. 

S E D A N J I N A P A D I N A C E R K E V in zahteve 
po nevračanju ustvarjajo novo krivično ozračje in 
razpoloženje do Cerkve, kije v marsičem podob
no tistemu v letu 1945. V takem ozračju ne more
mo pravično, mirno, dostojanstveno in neponižu-
joče vračati v duhu sprave, ki je ni. To pomeni 
novo mučenje Cerkve in ljudi, ki so bili ali so v te 
stvari vpleteni. To ni demokracija, ne svoboda, ne 
pravica. 

T A K O O P E V A N E T E O R I J E O N E P O T R E B 
NOSTI C E R K V E življenje v zadnjih 50 letih ni 

potrdilo. Nasprotno, v Cerkvi še vedno vidimo 
edino moralno in duhovno silo, ki more danes 
pomagati celotni družbi pred razsulom vseh 
vrednot in celo naroda samega. Cerkev je vsa sto
letja vzgajala in prosvetljevala različne narode, po 
njej so se mnogi narodi ohranili, zlasti naš sloven
ski. Se več, po njej so vsi ti narodi vstopili v krog 
kulturnih in naprednih narodov. Vsak sistem, ki 
se je Cerkvi odrekel, je zašel v globoko krizo, se 
podrl ali celo sesul. 

C E R K E V J E F I N A N Č N O VRŽENA N A C E 
STO in mora na ponižujoč način pri samem bo
goslužju prosjačiti milodare. V peti župniji sem 
že, pa v nobeni nisem videl nobenega bogastva. 
Država te njene stalne stiske noče videti in raz
umeti. Cerkev ljudem služi z najmanjšimi dohod
ki za sakralne objekte kot fizične osebe. Iz skrajno 
majhnih vsot znajo duhovniki entuziasti po mno
gih župnijah z nesebično fizično pomočjo nekate
rih izredno dobrih župljanov narediti velike in 
pomembne stvari. Cerkev še vedno vzdržuje veči
no sakralnih objektov (večino kulture). Soparti-
cipacije so deležne le nekatere cerkve s strani dr
žave ali občine ali K S . Družba še vedno ne najde 
besede zahvale in priznanja, da smo v 50 letih do
stojno ohranili pri življenju na tisoče cerkva. Po 
časopisih in medijih in v javnem življenju se še 
vedno širi lažni mit o bogastvu Cerkve. 

E N O S T R A N S K O S T S E D A N J E Z A K O N O 
D A J E O D E N A C I O N A L I Z A C I J I daje več pra
vic strankam, ki lahko ocenjujejo izboljšave v sta
novanjih, čeprav po zakonu v stanovanjih niso 
smeli početi drugega kot beliti in pleskati ter vzdr
ževati red in snago. Pravemu lastniku pa se ne pri
znava nobene stanarine in prav nobene odškod
nine za dobo 50 let. K o bo to mogoče, potem bi se 
lahko pravičneje pogovarjali. Pri ocenitvah se 
gleda na dobro strank v škodo pravega lastnika, 
manipulira se z zakoni, ki niso dorečeni. Cerkve
na zemlja ali stavbe so last Župnije Polhov Gra
dec, so last božjega ljudstva, ki sem mu predstoj

nik. Tu sem odgovoren pred ljudmi. Tako moram 
tudi delovati. Cerkvena zemlja in imovina sta 
namreč skupna, župnik je samo stanovalec v 
župnišču. 

P R O B L E M I PRI Z A H T E V K U Z A VRAČA
N J E V N A R A V I so pri vseh treh variantah 
vračanja: 
1. Pri prvi varianti se ponuja vračanje treh sta

novanja v Marijinem domu (ga. Ličar) in eno 
v kaplaniji (Završnik). N E V R N J E N D E L bi 
bil stanovanje Založnik in Plestenjak. Vendar 
naj bi bila razlika v ocenitvi stavb leta 1945 in 
1998 — 38.600 D E M . To razliko naj bi plačala 
Župnija Polhov Gradec. 

2. K o zahtevamo vrnitev obeh stavb v naravi, bi 
morali zaradi izboljšav v vseh stanovanjih po 
ocenitvi v letu 1945 in letu 1998 plačati — 
52.645 D E M . Če to vsoto plačamo, bi dobili 
nazaj v last obe stavbi, vendar bi stranke osta
le še 20 ali več let. Zaradi vzdrževanja 10 cerk
va, župnišča in gospodraskega poslopja tega 
denarja župnija nima. Pri župljanih ga ne 
upam prositi, ker se mi zdi, da razen slabe vo
lje ne bom dobil nič. Rešitev tega vprašanja se 
mi zdi enostransko in pristransko, zato mis
l im, da je potrebno počakat i , da se bodo 
»pravna vremena Kranjcem zjasnila«. 

3. Odrekli bi se stavbama in zahtevali odškodni
no. Ta bi bila ocenjena po stanju 1945 in bi se 
izplačala v dobi do 10 let. Po tej varianti bi za
radi inflacije in dolgega čakanja župnija dobi
la le malo. 

Prva in druga varianta sta tako naravnani, da 
ne vračata skoro nič. Odkupiti bi morali svoje 
lastne žulje. »Taka je zakonodaja,« je bil kratek 
odgovor na pogovoru na Dobrovi . M i pa le upa
mo, da bo zakonodaja okrog tega primera dobila 
bolj pravične poteze in rešitve. Ustrezno rešitev 
tudi za stanovalce, ki naj bi dobili enakovredna 
stanovanja. _ . . „ v 

Danijel Kaštrun 
župnik 

Čigava bo polhograjska graščina 
Polhograjska graščina je bila po vojni naciona

lizirana. Decembra leta 1945 je bila zadnja lastni
ca, Ana Delago, pregnana v Avstrijo. V tem ob
dobju je bil grad izropan, park popolnoma 

••uničen, nepremičnine pa nacionalizirane. V za
četku je bila v gradu partijska šola, kasneje od leta 
1951 do 1969 pa Osnovna šola. 

K o je bila v gradu Osnovna šola so stavbo še 
vzdrževali, v letih ki so sledila pa ni bilo nikogar, 
ki bi grad oskrboval. V njem so gostovali nekateri 
umetniki in kiparji, grad pa je vsem na očeh pro
padal. Krajane je bolelo, ko je sredi kraja nastaja
la vedno večja arhitekturna rana. Streha je začela 
zamakati, strop je propadal. Umetniki pa so se ra
je umaknili, namesto da bi grad vzdrževali in na
daljevali s svojo dejavnostjo. Da bi ustavili pro
padanje gradu, je Krajevna skupnost Polhov 
Gradec od leta 1984 do 1985 popravila streho z 
novo kritino. Krajani so prispevali ogromno časa 
in dobre volje, da bi ohranili kulturno dediščino 
svojega kraja. V času žrtvovanja krajanov ni bilo 
blizu nobenega umetnika, ki bi ponudil roko in 
pomagal pri obnovi strehe. Tudi s strani države ni 
bilo odziva. Če takrat ne bi K S Polhov Gradec 
popravila strehe bi grad postal ruševina. 

Kasneje je sledilo iskanje sredstev in po 10-tih 
letih, se je takratna občina Vič-Rudnik lotila ob
nove notranjosti. K sodelovanju je bila povablje
na tudi Kulturna skupnost Slovenije. Za obnovo 
gradu je Občina prispevala 40%, Ministrstvo za 
kulturo pa 60% potrebnih sredstev. K o je bila leta 
1994 obnova končana, seje vanjo takoj naselilo 
šest slikarjev, ki so imeli že prej sklenjene pogodbe 
z Javnim zavodom. Takratni direktor g. Zust je 
vložil tožbo, ker se niso držali pogodb, niso plače
vali najemnin ter tudi ne tekočih stroškov. Javni 
zavod je tožbo tudi dobil. Sodišče je že naročilo 
izvržbo. Na datum izvržbe je reagiralo Ministr
stvo za kulturo in izvržbo preprečilo. Samo M i n i 
strstvo j im je svetovalo naj ne plačujejo najemnin. 
Žal pa ne vemo od kod naj se pridobijo sredstva za 
tekoče vzdrževanje gradu. 

Do sedaj je Občina Dobrova-Horjul-Polhov 
Gradec vsako leto namenila 1,5 mio SIT iz občin
skega proračuna. To pa žal zadostuje le za naj
nujnejše pokritje stroškov (elektrika, voda, kuril
no olje, zavarovanje in plačilo hišnika). Grad je 
bil zaprt skoraj dve leti (zaradi tožb) in pojavila se 
je bojazen, da bo grad znova začel propadati. V 
prostorih, kjer so bili umetniki je začel odpadati 
omet in tudi parket je propadal. Ves ta čas prosto
ri niso bili prezračeni. Krajani tega nismo mogli 
gledati in tudi ne dovoliti. Zato se je v zadevo 
vn\e|aj Odbor za turizem pri Krajevni Skupnosti, 
knjižnico ter za muzej. Knjižnico je inšpekcija za
prla in prepovedala njeno delovanje. Krajevni 
muzej na Kalvariji pa je tudi potreboval nove, 
varnejše prostore. Na Kalvariji je bila krasna lo
kacija, žal pa so starejši ljudje imeli težave pri do
stopu k muzeju. Poleg tega problema pa seje po
javila tudi potreba po sanitarijah. Tako smo se v 
soglasju z go. prof. Jožico Kavčič, kije duša in sr
ce tega muzeja, odločili, da ga preselimo v grad. 
K o smo se obrnili s prošnjo na Občino, so nam ta
koj prisluhnili in nas podprli v namerah. Problem 
seje pojavil, ko je bilo potrebno sprazniti zasede
ne prostore. Po obvestilu umetnikom, naj sprazni
jo prostore, zopet ni bilo odgovora. 

Da bi se zadeva premaknila z mrtve točke, smo 
sklicali sestanek s predstavniki Občine, Sveta Za
voda, Krajevne skupnosti ter Odbora za turizem 
pri K S . N a tem sestanku smo se dogovorili , da 
prostore spraznimo, ves material in opremo popi
šemo ter pospravimo v en prostor. Vse smo posne
li s kamero ter poslikali. Prostori so bili zanemar
jeni in v obupnem stanju. K o smo prostore 
počistili smo vanje naselili knjižnico in muzej. 
Domenili smo se da prva etaža pritličja ostane za 
potrebe kraja, ostale etaže pa za potrebe Ministr
stva za kulturo. Slednji ima te prostore tudi rezer
virane, in sicer za projekt H O T E L E V R O P A . Žal 
pa so ti prazni že štiri leta. K o so na Ministrstvu 
zvedeli, daje grad zopet odprt, da v njem potekajo 
razstave in kulturne prireditve, smo prejeli poziv 
na zagovor. Sestali smo se na Ministrstvu za kul
turo, kjer so bili prisotni: župan Občine g. Oblak, 
predsednik K S g. Rutar, občinski tajnik g. Brezo-
vec, ga. Jožica Kavčič in predsednik Odbora za 
turizem pri K S g. Laznik Franci. Upali smo, da 
bomo dosegli kompromis in začeli uspešno sode
lovati. Menil i smo, da bi umetnike nastanili v 
podstrešne sobe oz. v hišo čez cesto. V te prostore 
pa bi naselili kakšno bolj odprto dejavnost. Žal pa 
z njihove strani ni bilo videti pripravljenosti za 
sklenitev sporazuma. Minister g. Školč je zahte
val, da moramo najprej vrniti ateljeje v prvotno 
stanje, nato pa bo Ministrstvo za kulturo priprav
ljeno na dogovore. Minister je nato zapustil sesta
nek, odhajati pa so začeli tudi ostali udeleženci s 
strani Ministrstva za kulturo. Predstavniki Pol
hovega Gradca in krajanov pa smo domov odšli 
brez dogovora. Mini lo je zopet nekaj mesecev in iz 
Ministrstva za kulturo smo prejeli dopis, da mo
ramo podpisati pogodbo o vračilu prostorov. Zo
pet smo j im ponudili zgornje prostore, kajti v 
spodnjih prostorih je knjižnica in muzej, toda oni 
zopet niso bili pripravljeni na pogovor. Zagrozili 
so, da bodo grad podržavili z odločbo. Prvi korak 
k izpolnitvi grožnje je b i l , da smo prejeli odločbo. 
Odločili smo se pritožiti na odločbo v predpisa
nem roku. Prepričani smo namreč, da grad 
ogromno prispeva k razvoju turizma in kulture v 
našem kraju. 

Stekli so tudi pogovori o projektu Etnobotani-
ka in Polhograjska graščina. Etnobotanika je tu
kaj že zgodovina, saj seje že grof Blagaj ukvarjal z 
nabiranjem zelišč in kuhanjem raznih olj. V gradu 
naj bi bila zeliščna domača lekarna, čajna kuhinja 
ter destilacija raznih olj. V zgornjih prostorih bi 
bila razna predavanja in delavnice. M i namreč v i 
dimo graščino, kot glasnega spodbujevalca in ini-
ciatorja podeželskega razvoja. Projekt, katerega 
avtorje ga. Vlasta Mlakar, bi pomagal pri razvoju 
okoliških kmetij, ki bi sc lahko preusmerile v pri
delavo zdravilnih.z.elišč. Snodbuial bi tudi nasta-
jekt je za sam kraj in okolico zelo zanimiv. Ce ne 
bo dodatnih dejavnosti na kmetijah ter možnosti 
zaslužka bodo še najbolj vztrajni propadli. Odšli 
bodo v.dolino in ne bo nikogar, ki bi pokosil travo 
in očistil gozdove. Skratka spremenila se bo cela 
podoba podeželja ter s tem Slovenije. Zato jih mi 
podpiramo, da bodo vsaj ti zanesenjaki in najbolj 
trdoživi obstali. 

Država bi morala prisluhniti podeželju in začeti 
vlagati sredstva tudi v podeželje in ne samo v me
sta. Tu so naše korenine in posebnosti Slovenije 
po katerih smo in bomo tudi v prihodnosti prepo
znavni v Združeni Evropi in po svetu. 

Franc Laznik 
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NOV UČNI PROJEKT UČENCEV 2.B RAZREDA NA DOBROVI 

Od žita do kruha 
N i še dolgo, kar so učenci 2.b 

razreda osnovne šole na D o 
brovi s svojo učiteljico Vi lmo 
Snoj spoznavali mleko in mleč
ne izdelke. Že so se lotili spoz
navanja še bolj nepogrešljive 
dobrote našega vsakdana — 
kruha. Na predstavitvi projek
ta, ki so ga poimenovali Dober 

dan, kruh, so učenci, opasani s 
predpasniki pekarne Piskač, v 
sliki in besedi prikazali, kaj vse 
so počeli, da bi čimbolj spoznali 
pot do kruha. Obiskali so stari 
mlin in pekarno Piskač, ugotav
ljali, kakšen kruh prevladuje v 
domači prehrani, kakšnega so 
(v enem tednu) jedli doma in v 

i P I t ; 

Pomlad — čas za sajenje smrečic 
Letošnje dolgotrajno deževno aprilsko vreme je bilo vse prej kot pri

merno za delo na vrtu. Zato so ga mnogi izkoristili za razna druga 
spomladanska opravila, tudi za sajenje smrečic. 

B . V. 

šoli za malico in kateri kruh je 
hranilno najbogatejši. Pisali so 
spise na temo o kruhu, sestavlja
li križanke, zbirali stare prego
vore na to temo ter risali klasje. 
Za poskus so pšenična zrna 
vsadili v več lončkov in opazo
vali, kako pšenica vzkali v raz
ličnih pogojih. 

Sadove svojega štirinajstdnev-
nejja dela so učenci 2.b razreda 
OS" Dobrova sestavili v pre
gledno razstavo. V avli pred 
njihovo učilnico so razstavili 
običajna žita — pšenico, oves, 
proso, ajdo in koruzo, zraven 
pa še razne vrste moke, pšenični 
zdrob in otrobe. Manjkal ni tudi 

spekla gospa Minka, ter nekda
nji pekarski pribor — burkle, 
lopar, grebljico in še kaj. Na 
stenah učilnice pa so bile poleg 
akvarelov klasja razstavljene she
me, kako pečejo kruh, in she-
matski prikaz pridobivanja kru
ha od setve pšenice do pridobi
vanja moke. Prikaz so opremili 
s pravimi vzorci zrnja, klasja in 
vzkaljene pšenice. 

Branko Vrhovec 



SENTJOST 

Občni zbor ŠD Šentjošt 
Na smučišču v Šentjoštu (Ko-

geljč) je do lanske smučarske se
zone še obratovala stara vlečni
ca, ki pa za smučarje - predvsem 
mlajše ni bila povsem brez ne
varnosti. Zato so se v društvu že 
dalj časa prizadevali za nado
mestitev stare vlečnice z novo 
oz. rabljeno, ki bi bila tehnološ
ko in varnostno na višji ravni, 
kot takratna. Sledila je nabava 
rabljene vlečnice tipa Bizjak, 
takoj po lanski sezoni pa tudi 
ureditev smučišča (meloracija 
terena). Vložiti je bilo potrebno 
3500 prostovoljnih delovnih ur, 
daje danes smučišče pripravlje
no na tehnični pregled. 

Glede na število prostovolj
nih delovnih ni težko ugotoviti, 
kaj je bila glavna smernica po
govora na revdnem letnem ob
čnem zboru Športnega društva 
Šentjošt, na prvo aprilsko sobo
to ob pol osmih zvečer. Sedaj na 
smučišču stoji tudi manjša lična 
hišica, v kateri je elektrooprema 
in p ros tor ja prodajo smučar
skih kart. Še vedno pa bo obra
tovala mala ali tudi t.i. otroška 
vlečnica (80 m), ki zmore prepe
ljati 400 smučarjev na uro. 

Kljub natrpanemu urniku z 
smučarijo pa je lani spomladi in 
poleti pred Osnovno šolo Šent
jošt potekala že četrto leto za
pored liga v malem nogometu. 
Le ta se bo letos pričela 8. maja. 
Vsak petek zvečer se j ih je od 
desetih prijavljenih ekip osem 
pomerilo, najboljša pa je na 
koncu lige prijela tudi pokal. V 
tem letnem času je društvo sku
paj z Brunarico Grič organizira-

ŠENTJOŠT 

lo tudi kolesarsko tekmo iz 
Horjula v Šentjošt. Z ostalimi 
krajevnimi društvi pa tudi vsa
koletno prireditev družabnih 
iger brez meja in nogometno 
tekmo: poročeni in neporočeni. 

Ker na mladih svet stoji, so v 
novi upravni odbor izvolili veli
ko količino mladega kadra. 
Ostalo je nekaj starejših, ki bo
do mladim kazali smernice vo
denja društva in j ih tako nekoč 
pripravili na samostojno vode
nje. Predsedniku društva Robi-
ju Oblaku je kljub njegovemu 
nasprotovanju volilno telo po
daljšalo mandat še za eno leto. 
Obrazložitev je poznavanju za
dev, ki se tičejo vlečnice in izpe
ljava tega projekta do konca. 

»V minuli sezoni smo z iz
gradnjo vlečnice ustvarili večji 
finančni primanjkljaj, zato v le
tošnjem letu ne načrtujemo kak
šnih večjih del, ampak le manjša 
in nujno potrebna« pravi pred
sednik društva Robi Oblak. Ta
ko bodo uredili dvorišče pred 
smučiščem, skupaj s K S Šent
jošt uredili stezo (postavili rob
nike) do igrišča pred šolo. Pa ne 
samo to, temveč tudi širitev ne
varnega odseka ceste pred šolo. 
zelo pa so zainteresirani za izpe
ljavo smučarske tekme v veles
lalomu mestnim in primestnim 
občinam, iz katerega že imajo 
izkušnje, saj so pred desetimi le
ti to tekmovanje že uspešno iz
peljali. Seveda pa je pogoj za to 
in druge načrtovane smučarske 
tekme sneg, ki ga pa letos ni bilo 
ravno v izobilju. 

Gašper Tominc 

Folklora pripravlja 
Šentjoške plese 

Šentjoška folklora je pred leti 
nekoliko zamrla, samo ni bilo 
ustrezne osebe za poučevanje 
narodnih plesov, vse dokler ni 
domače kulturno društvo našlo 
Anite Velkavrh iz Brezij. Takoj 
sta se pod njeno taktirko orga
nizirali dve skupini - mlajša in 
starejša. Mlajša šteje 16 članov, 
ki se učijo belokranjske plese in 
j ih bodo odplesali na Reviji fol
klornih plesov 9. maja v Šent
joštu. Starejša plesna skupina 
pa šteje 13 članov, ki se učijo go
renjske plese. 

Ker število članov narašča pa 
vse bolj vpije tudi problem o 
garderobi. O njej je govora že 
skoraj 10 let, letos pa so na pod
strešju kulturnega doma le zače
li gradbena dela. Tako so zidar
ska dela končana, na vrsti so le 
še mizarji. Garderobno sobo si 
bodo folkloristi delili z dramsko 
skupino. 

Zadali pa so si folkloristi še 

večjo nalogo, kot je le izgradnja 
garderobe, saj naj bi se naučili 
izvirne šentjoške plese. »Naučili 
se j ih bomo od starejših doma
činov, ti pa imajo ohranjene tu
di fotografije, ki naj bi bile pod
laga za izdelavo pristnih fol
klornih oblačil,« pravi Peter 
Malovrh (harmonikar pri fol
klorni skupini). »Moški naj bi 
nosili klobuk, belo srajco, laj-
bič, nizke čevlje in hlače »pum-
parice« iz blaga, iz kakršnega so 
tudi lovske hlače. Dekleta pa 
bodo imela prav tako nizke čev
lje, ruto in pa rožasto obleko.« 

Projekt naj bi bil primerno 
prikazan kot celovečerni pro
gram aprila oz. maja naslednje
ga leta. Sodelovalo naj bi še 
okrog 30 domačinov, ki bi pri
kazali stare običaje. Vsekakor 
pa ne bo šlo brez dobre volje 
sponzorjev, saj je izdelava obla
čil vse prej kot poceni. 

Gašper Tominc 

radio urhirilka 
tel: 061/757262, id/fax: 061/757261 

hvirnezi 
Vsi, ki se vozijo v Šentjošt, 

predvsem pa ljudje, ki čakajo na 
avtobus, opažajo, da je baraka na 
avtobusni postajo Pod Pil že dalj 
časa /pol leta/podrta in iz tedna 
v teden vsr ht.l,i m^l-J'^. 

„; „„ j„ -,^a„u postavili nazaj, 
vendar pa je v takem položaju 
zdržala le do prvega konca tedna, 
če ne še manj. Sčasoma so se raz-
vedela imena storilcev in potre
ben je bil nekoliko trši ukrep do
mačinov, da se je vandalizem 
prenehal. Vendar pa te storilce še 
zmeraj navdaja navdih izvirnosti, 
tako da včasih na plesu v Šentjoš
tu kdo enostavno zabriše polno 
steklenico refoška v belo fasado 
kulturnega doma. 

Druga skupina izvirnežev pa 
včasih podre celo skladovnico 
drv, za nameček pa še zvali be
tonske cevi po bregu. Prevrača-

ni tuje. če pa v bližini stoji še kak
šen prometni znak pa poslej ver
jetno ne bo več stal. Kljub temu, 
da so bili opozorjeni, z ravnanjem 
niso prenehali, vse dokler niso bi
li zasačeni na licu mesta. Sledilje 
obisk policije na domu in od ta
krat dalje naj bi znaki stali na 
mestu - dokler ne pridejo novi 
izvirneži. 

Kulturno društvo 
Ivan Cankar Šentjošt 

Prizor iz »Markolte« 

35. srečanje 
gledaliških skupin 

V dvorani Prosvetnega doma 
v Horjulu se je končalo že 35. 
zaključno srečanje amaterskih 
gledaliških skupin, ki delujejo 
na območju nekdanje občine 
Ljubljana-Vič-Rudnik. V zadnji 
sezoni, 1997/98, se je s svojimi 
deli predstavilo pet društev, še
sto, K P D Ivan Cankar iz Šent-
jošta , pa še ni imelo premiere. 
K U D Janez Jalen iz Notranjih 
Goric-Plešivice je postavil na 
oder delo Reva Coonieja »Po
kvarjeno« (režija Janez C i m -
perman), P D Horjul šaloigro 
nobelovca Daria Foja »Markol-
fa« (režija Franci Končan) , 
K P D Rob delo Franca Šaleške
ga Finžgarja »Razvalina življe
nja« (režija Niko Peterlin), 
K U D Ig je uprizorilo igro La 
dislava Novaka »Ljubosum
nost« (režija Alenka Jeraj), 

K U D Primož Trubar Velike 
Lašče pa komedijo Daria Foja 
»Še tat ne more pošteno krasti« 
— »Pleskarji nimajo spominov« 
(režija Peter Militarov). 

O delu društev je na zaključ
nem srečanju v Horjulu posebej 
spregovoril predsednik Zveze 
kulturnih društev Ljubljana oko
lica Franc Malovrh. Povedal je, 
da je to srečanje že petintridese
to po vrsti in da so se v tem času 
društva predstavila praktično v 
vseh večjih krajih (nekdanje 
občine Ljubljana-Vič-Rudnik). 
N a zaključnem srečanju se je 
ponovno predstavilo Prosvetno 
društvo Horjul s Fojevo »Mar-
kolfo«, na kraju pa so predstav
nikom društev podelili posebna 
priznanja. 

B. V . 

DOBROVA— KUD DOLOMITI 

Pa ne tukaj, Janez!? 

Narava je v razcvetu. V teh 
pomladanskih dneh pa oživijo 
tudi naša čustva. Preplavlja nas 
ljubezen in življenje se nam ob 
toplem soncu zdi prijaznejše. 

K našemu dobremu počutju 
pa pripomore tudi smeh. Tega 
je bilo na pretek v soboto, 18. 
aprila, ko je Dobrovo, na pova
bilo K U D Dolomit i , obiskala 
Gledališka skupina A V A , s ko
medijo z naslovom Pa ne tukaj, 
Janez?! 

Da bo večer nekaj posebnega, 
so obiskovalci spoznali že ob 
prihodu. Scena je bila z odra 
prestavljena v dvorano, gledalci 
pa so svoje mesto dobili tudi na 
odru. 

V predstavi, ki je bila jezi
kovno postavljena v okolico 
Tržiča, smo sočustvovali s kmeč
kim fantom Janezom, kije hotel 
vzbuditi pozornost pridnega 

kmečkega dekleta Neže. In če si 
ga postavimo za zgled, bomo 
ljubljeni osebi za darilo kupili 
straniščno kr tačko, saj se bo 
obdarjeni ob njej vsak dan 
spomnil na nas. Problemi lju
bimcev, bi se kljub njuni nerod
nosti rešili sami po sebi, če ne bi 
vaškega miru nepričakovano 
zmotili ekstravagantni meščan
k i , ki se jima je pokvaril avto
mobil. Razigrana Helena in de
presivna Duša sta bili prisiljeni 
prespati v gostilni Pri Marički. 
Gostilničarka jima je z veseljem 
ponudila sendvič. Damici pa sta 
j i razložili, da imata v sendviču 
raje salamo kot veselje. 

Ob takih in drugačnih ver
balnih in situacijskih duhovito
stih je kar prehitro prišel čas za 
bučen aplavz, ki so si ga zasluži
li igralci. 

Mojca Kucler Dolinar 

Občina Dobrova - Horjul - Polhov Gradec 
objavlja prosto delovno mesto 

- pisarniški referent 
za opravljanje administrativno tehničnih del, 
vodenje evidenc, urejanje dokumentarnega 
gradiva in delo s strankami. 

Pogoji: 
- IV. ali V. stopnja izobrazbe administrativne ali 

druge ustrezne smeri 
- tri leta delovnih izkušenj 
- znanje za opravljanje dela z računalnikom* 
- trimesečno poskusno delo 
- samostojnost dela 

Poleg navedenih pogojev mora kandidat izpolnjevati 
tudi druge pogoje na podlagi Zakona o delavcih v 
državnih organih. 

Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas - eno 
leto s polno zaposlitvijo (nadomeščanje delavke na 
porodniškem dopustu). Prijavo s kratkim življenje
pisom in dosedanjimi delovnimi izkušnjami ter doka
zili o izobrazbi pošljite v roku 10 dni po objavi na 
naslov: Občina Dobrova - Horjul - Polhov Gradec, 
1356 Dobrova. 

Še vedno peče kruh doma 
Upam si trditi, da takega kruha, kot ga speče v domači kmečki 

krušni peči Kavčičeva Ci lka , po domače Dojnkova Cilka iz Male L i -
gojne, ni mogoče kupiti v nobeni prodajalni kruha. Zaupala mi je, da 
je mogoče dobiti najboljšo moko na Krasu v mlinu nekje pri Pivki . 

Včasih so v vsaki kmečki hiši doma pekli kruh, ker ga ni bilo mož
no kupiti v trgovini. Od trdnosti grunta je bilo odvisno, ali so spekli 
ovsenjak, črn, bolj ali manj s krompirjem pomešan, saj je bil bel kruh 
le za praznike. Kavčičevo mamo sem presenetil, prav ko je testo po
lagala v peharje za vzhajanje. K o sem se pozneje vrnil k Dojnkovim, 
sem na mizi zagledal devet zlato rumenih hlebcev kruha, vsa hiša pa 
je prijetno dišala po sveže pečenem kruhu. 

Na fotografiji: Kavčičeva mama pri peki kruha 
F. B. 

V. PRVENSTVO 
HARMONIKARJEV NOTRANJSKE 
»BABNA GORA 98« 

Turistično društvo Vetrnik razpisuje 
V. prvenstvo harmonikarjev Notranjske na diatonično harmoniko 
»Babna Gora 98«, 
ki bo hkrati izbirno tekmovanje za 18. Zlato harmoniko Lju-
bečne. Tekmovanje se bo odvijalo v nedeljo, 28. junija 1998, na 
Babani Gor i pri Polhovem Gradcu, s pričetkom ob 15. uri. 

Tekmovalci bodo razvrščeni v pet kategorij: 
I. kategorija do 14 let (vključno 
II. kategorija od 15-25 let starosti 
III. kategorija od 26 — 40 let starosti 
IV. kategorija od 41-60 let starosti 
V . veterani — starejši od 60 let 

Za nagrado Notranjske »BABNA G O R A 98« se lahko poteguje 
tekmovalec iz področja Notranjske. Za izbiro na tekmovanju 
18. Zlate harmonike Ljubečne pa vsi tekmovalci. 
Tekmovalec zaigra skladbo po lastnem izboru, v trajanju do 
treh minut. Zaželjene so predvsem skladbe ljudskega izbora. 
Strokovna žirija bo ocenjevala: 
— izbor skladbe 
— točnost melodične in harmonske interpretacije 
— ritmično intepretacijo 
— dinamiko 
— poustvarjanje skladbe 
— nastop tekmovalca 

Razglasitev in podelitev nagrad bo takoj po končanem 
tekmovanju. 

V kolikor igrate na diatonično harmoniko, izrežite prijavnico in jo 
pošljite na naslov, Turistično društvo Vetrnik, Babna Gora, 1355 
Polhov Gradec. 
Prijave sprejemamo do 15. junija 1998. Informacije na tel.: 
(061) 645-164, 645-160 po 19. uri. 

PRIJAVNICA 

P r i i m e k i n i m e 

D a t u m r o j s t v a 

N a s l o v 

P o š t a 

T e l e f o n 

N a s l o v s k l a d b e 

R i t e m 

V a š u č i t e l j a l i g l a s b e n a š o l a 

K r a j i n d a t u m , p o d p i s 

T D V e t r n i k 



Letos že peta pevska revija na 
Lovrencu pa plesna revija na Dobrovi 

Pod sliko: Tone Potočnik kot prireditelj pozdravlja vse pevce in obisko- Pridružite se nam; smo mladi in veseli, željni plesa, 
valce na lanski reviji. 

Odpadkov kot že dolgo ne 
Med letošnjim spomladanskim odvozom kosovnih odpadkov so 

komunalci v Horjulu imeli dela čez glavo. Najrazličnejše odslužene 
šare seje namreč nabralo toliko, kot že dolgo ne. Na nekaterih zbir
nih mestih so se pojavili celo odrabljeni avtomobili, ki so že pravcata 
nadloga v tukajšnjem okolju. Čc bi pobrali vse zokoliških divjih od
lagališč, bi bilo kosovnih odpadkov zagotovo vsaj še enkrat toliko... 

B. V . 

Prejeli smo: 

Brezje: Odgovor na članek 
Novo igrišče za več športov 

S Tonetom Potočnikom, pred
sednikom društva P A N O R A 
M A z Dobrove smo se pogovar
jali o prireditvah, ki jih to 
društvo že po tradiciji priprav
lja v mesecu maju. Povedal nam 
je, da bodo na plesni reviji, ki bo 
v dvorani na Dobrovi v torek 
,12. maja ob 17. uri, nastopile 
plesne skupine iz Ljubljane, Ve
likih Lašč, Preserja in iz drugih 
krajev Ljubljane in okolice, 
domače društvo Panorama pa 
bo sodelovalo z vsemi sedmimi 
skupinami od otrok iz vrtca do 
8. razreda. Plesalo bo skoraj 400 
plesalcev, ki bodo nastopili v 
različnih kostumih in z različ
nimi koreografijami tako, da bo 
revija prava paša za oči. 

Revijo letos na dobrovskem 
odru že tretjič prireja Panorama 
in Z V E Z A K U L T U R N I H D R U 
ŠTEV L J U B L J A N A O K O L I 
C A . 

Tone Potočnik pa nam je opi
sal še drugo večjo prireditev v 
izvedbi Panorame in sicer letos 
že 5. S R E Č A N J E N A G O R I 
P A N O R A M A , ki ga pripravlja
jo planinci in pevci, člani druš
tva Panorama. 

Več kot tristo moških in žen
skih glasov je pred slabima 
dvema tednoma obiskalo naš 
kraj. Z avtomobili in avtobusi 
se niso pripeljali zaradi ogleda 
turističnih zanimivosti, temveč 
zaradi nastopa na 28. Reviji 
odraslih pevskih zborov. Prire
ditev vsako leto organizira Zve
za kulturnih društev Ljubljana 
okolica. Soorganizacijo pa je le
tos prevzel Mešani pevski zbor 
K U D Dolomiti . 

N a prireditvi so sodelovali 
zbori iz okolice Ljubljane, od 
Brezovice pa do Velikih Lašč. Iz 
naše občine pa so se predstavili 
pevci z Briš, Črnega vrha, Do
brove, Horjula in Polhovega 
Gradca. Pesmi so nas vodile na 
vse štiri strani neba naše dežele, 
pa k našim sosedom in tudi na 
druge celine. Petje je spremljala 
polna dvorana občinstva. Iz pr
vih vrst pa sta j ih ocenjevala 
strokovna sodelavca za glasbe
no dejavnost profesorja Mi ro 
Koko l in Cvetko Butkovič. 

Z besedami pa sva predvsem 
pevski večer dopolnila povezo
valca Matko Zdešar in Mojca 
Kucler Dolinar. 

Gostujoče je ob prihodu pri
čakala prijazna dobrodošlica in 
priložnost za generalko pred 
pomembnim nastopom. Sezna
nili so se s potekom prireditve, 
dvorano in odrom, ki so ga tudi 
tokrat krasili cvetlični aranžma
j i Francija Preka. Čas pred na
stopom so pevci preživeli na 
zgornji šoli na Dobrovi, kamor 
so j ih prijazno usmerili gasilci 
dobrovskega gasilskega druš
tva. Pazili pa so tudi na pravilno 
parkiranje in varnost. Prav njim 
gre zahvala, da dan po priredit
vi ni bilo poškodb ne na travi ne 
na avtomobilih. Mešani pevski 

Planinski pohod na Lovrenc 
nad Polhovim Gradcem se bo 
zaključil s pravo pevsko revijo, 
na kateri bodo nastopili pevski 
zbori s področja občine Dobro
va - Horjul - Polhov Gradec ter 
zbori iz širše ljubljanske okoli
ce, Grosuplja, Poljanske doline, 
Logatca in drugod. 

Planinci pripravljajo pevsko 
srečanje z g. Pavletom Setničar-
jem, gospodarjem kmetije PRI 
L O G A R J U nekaj metrov pod 
vrhom Lovrenca nad Polhovim 
Gradcem, ki leži 824 metrov 
nad morjem. Domačini imenu
jejo Lovrenc tudi Gora , zato 
srečanje na Gor i ! 

Pevci so dosedaj na vseh revi
jah zagotovili lepo vreme in 
upajo, da bodo uspeli tudi petič. 
Obiskovalci bodo deležni iz
rednega razgleda po slovenskih 
gorah obenem pa uživali pri po
slušanju slovenske pesmi, zato 
za preliti znoj na strmi poti ni
komur ne bi smelo biti žal. Pri
reditev bo ob vsakem vremenu, 
saj se pravi planinci ne smejo us
trašiti kakšne kaplje dežja, pri
reditelji pa bodo zagotovili tudi 
streho v primeru dežja. 

zbor se zahvaljuje tudi vsem 
ostalim sodelavcem, ki so po
magali pri organizaciji. 

Spoznali smo, da nam je sku
pinska glasbena dejavnost lah
ko zgled, pri katerem se različ
nosti družijo v harmonično so-
žitlje. 

Predsednik Z K D Ljubljana 
okolica Franc Malovrh je v 
uvodnem nagovoru povedal, da 
so na prvi reviji pred osemind
vajsetimi leti nastopili vsega 
štirje zbori in da so se revije od
vijale vsako leto v drugem kra
ju . To pot so seje udeležili tudi 
župani novonastalih občin, iz 
katerih so bili nastopajoči zbo
ri. 

Med prek štirideset zapetimi 
pesmimi je poslušalstvo eno sli
šalo prvič. Ženski zbor Roza-
munda Turjak, ki deluje v sklo
pu tamkajšnjega K U D Marij 
Kogoj, je namreč prvikrat zapel 
pesem »Rozamunda« na Turja
ku živečega skladatelja Jakoba 
Ježa. Zbor je vodila kar njegova 
žena Olga Jež. Pevke so se pred
stavile tudi s pesmijo Franza 
Schuberta »Lipa«. 

Moški oktet K U D Marij K o 
goj s Turjaka se je predstavil z 
Vračkovo »Imam tri ljubice« in 
narodno v priredbi A . Vračka 
»Cvete dekletu rožmarin« (umet
niški vodja Štefan Zrnec). 

Daleč najbolj pa je ogrel dlani 
poslušalcev Fantovski oktet Do
lomiti z Dobrove. Pesem »Se 
treba bo oženit« priljubljenega 
kantavtorja Adija Smolarja je 
umetniški vodja Borut Dolinar 
priredil nekoliko po svoje, in 
nastala je posrečena kombinaci-

P E T O SREČANJE N A G O 
RI bo v soboto 30. maja s pri-
četkom ob 15. uri. Po reviji bo
do dobili priložnost tudi domači 
harmonikarji in planinci, ki bo
do na pohodu na strmo Goro še 
vedno toliko pri močeh, da si 
bodo upali tudi zaplesati. Lani 

ja zborovskega petja in svvinga. 
Avditorij je tudi kar dvakrat 
lahko prisluhnil priljubljeni Vo-
dopivčevi »Žabji svatbi«. Naj
prej jo je zapel vse kvalitetnejši 
Moški oktet Orfej K U D Iška 
vas (taje zapel tudi pesem »So 
ben mi o'ha bon tempo« O. 
Vecchia — umetniški vodja V i 
da Kopač) , nato pa še Moški 
zbor Ig. 

Priznani Mešani pevski zbor 
P D Horjul je pod vodstvom 
Aste Jakopič zapel Bachovo 
»Psallite deo nostro« in koroš
ko v priredbi O. Deva »Stoji 
hártele ' zahranjen«. Predstavili 
pa so se tudi Moški oktet 
Podpeč-Preserje (umetniški vod
ja Karlo Ahačič), Oktet Podol-
nica P D Horjul (umetniški vod
ja Asta Jakopič) , Moški zbor 
Črni vrh (zborovodja Marko 
Jankovec), Ženski zbor Floren-
ce (zborovodja Karlo Ahačič), 
Moški zbor P D Horjul (zboro-
vodkinja Asta Jakopič) , Moški 
zbor Ig (zborovodja Anton Gla -
van), Moški zbor Primož Tru
bar Velike Lašče (zborovodja 
Jože Gačnik) , Moški zbor K U D 
Dolomit i Dobrova (zborovodja 
A l b i n Košir), Ženski zbor P D 
Horjul (zborovodkinja Asta Ja
kopič), Mešani zbor K D Po-
grajski slavčki Polhov Gradec 
(zborovodkinja Marija Nart-
nik), Mešani zbor K U D D O 
L O M I T I Dobrova (zborovodja 
Borut Dolinar), Moški zbor 
K P D Barje (zborovodja Ven-
česlav Zadravec) in Moški zbor 
Briše pod vodstvom Marjana 
Malovrha. 

B. V . 

Folklorna skupina Polhov 
Gradec deluje že 7 let. Vsako le
to se nam pridruži tudi nekaj 
novih članov. Medse pa vabimo 
še vse, ki bi želeli z nami ohra
njati kulturno dediščino. 

Vaje imamo ponavadi enkrat 
na teden, pred nastopi pa tudi 
večkrat. V zadnjih letih se ude
ležujemo intenzivnih vaj, ki po
leg napornega dela omogočajo 
bližnje spoznavanje med člani. 
Letos so naše intenzivne vaje 
potekale v Kranjski Gor i . Čez 
dan smo naporno vadili, zvečer 

so številne planinke in planinci z 
navdušenjem pozdravili tak do
datek k reviji, zato člani Pano
rama ne vidijo razloga, da tudi 
letos ne bi ponudili obiskoval
cem revije še plesne užitke ob 
kleni domači glasbi. 

M.P . 

R E N A U L T 
K r a j e v n a skupnost 
D o b r o v a 
V o d o v o d n i odbor D o b r o v a 

O B V E S T I L O 
V o d o v o d n i odbor D o b r o 

va o b v e š č a vse krajane, da 
bo p redv idoma o d 10. do 31. 
maja 1998 potekalo redno 
vzd rževan j e in čiščenje zaje
tij ter glavnih cevovodov v 
sistemu vodovoda D o b r o v a . 

Z a r a d i tega bodo nastaja
le o b č a s n e motnje v uporab i 
vode in tudi motnost vode. 
Za to p ros imo vse uporabn i 
ke vodovoda D o b r o v a , k i 
zajema naselja D o b r o v a , Su-
j jca , Gabrje , Selo, H r u š e v o , 
Ž i r o v n i k o v graben, Stranska 
vas, R a z o r i , D r a ž v e n i k in 
K o m a n i j a , za razumevanje. 
V pr imeru motnost i vode je 
treba vodo pred uporabno 
prekuhavat i . 

Predsednik 
Vodovodnega odbora 

D o b r o v a 
Janez Oven 

pa smo poskrbeli za skupno 
zabavo. 

Pogosto sodelujemo na raz
nih prireditvah in s svojim ple
som pripomoremo k živahnej
šemu vzdušju. Vsako leto svoje 
celoletno delo predstavimo na 
reviji folklornih skupin, ki bo 
letos 9.5.1998 v dvorani Jakoba 
Trobca v Polhovem Gradcu. 
Vse vas prisrčno vabimo, da 
nam z vašim obiskom polepšate 
večer. 

Marija Janša in 
Barbara Malovrh 

Prav je, da občani občine 
Dobrova-Horjul-Polhov G r a 
dec preberete tudi drugo stran 
zgodbe glede »novo nastalega 
večnamenskega igrišča v Brez
ju«. Neuradno smo izvedeli, da 
je Ministrstvo za kmetijstvo in 
gozdarstvo izdalo prepoved na
daljnje gradnje omenjenega igriš
ča in da mora ŠD Brezje do 
konca tega meseca (maja) vzpo
staviti prvotno stanje na parceli 
št. 653/26, k.o. Dobrova. 

Predsednik športnega druš
tva trdi, da gradijo na pašniku 
šeste kategorije in k temu še do
daja, da ne vidi hujšega posega v 
naravo. Po informacijah, ki 
smo jih dobili od uradnice na 
Geodetskem zavodu Slovenije, 
parcela sodi v območje kmetij
sko obdelovalnih površin prve 
kategorije in kot taka spada 
med varovana območja. K temu 
bi radi dodali, daje v neposred
ni bližini gozd, zato se okoliški 
prebivalci upravičeno bojimo 
uničenja živalstva in rastlinstva 
tega območja. Upamo, da se tu
di kmetje, ki so lastniki bližnjih 
zemljišč, zavedajo tega. 

Na sestanku smo predlagali, 
da naj bi (če je sploh potrebno) 
igrišče zgradili v samem centru 
vasi, kjer je gostota prebivalstva 
največja in kjer bodo imeli tudi 
otroci varen dostop, saj je vsem 
dobro znano, daje cesta Dobro-
va-Horjul vedno bolj prometna. 
Tudi izstop z glavne ceste na 
dovozno pot do sporne parcele 
je zelo nevaren. Skratka, pre
pričani smo, da so izbrali po
polnoma napačno parcelo za 
športne dejavnosti in da je bil 
denar glavno vodilo pri na
kupu. 

K vsemu bi radi dodali še to, 
da se je ŠD Brezje že od vsega 
začetka »projekta« lotilo na na
pačnem koncu. Okoliškim vaš-
čanom bi morali najprej natan
čno predstaviti svoje načrte in 

od nas pridobiti soglasja. Med 
nami živijo tudi starejši in inva
lidni ljudje, ki imajo pravico do 
miru. 

Na koncu bi radi pozvali tudi 
občino, naj zaščiti naše interese 
in naj v prihodnje ne dopusti več 
takšnih nepravilnosti, kot je bi
lo nalaganje odpadnega asfalta 
na omenjeno parcelo. Le-ta bi 
moral, po našem mnenju, kon
čati na urejenem odlagališču. 
Ločimo ga tudi od gramoza, saj 
smo nehote morali poslušati 
številne vožnje težkih tovornja
kov mimo naših hiš. Na večkrat 
omenjeni parceli so se še pred 
nedavnim pasle srne, zato ne 
dovolimo, da ha m »zasvinjajo« 
še ta delček Slovenije. Menimo, 
da bi se morala občina osredo
točiti na že zgrajeni objekt na 
Šujici in šele nato razmišljati o 
morebitnih novih gradnjah. Upa
mo, da bodo zmagala demokra
tična in pravna načela in da bo 
tudi ŠD Brezje že enkrat postalo 
odgovorno za svoja dejanja. 

Ogorčeni in ogroženi vaščani 
Brezja 

Nadležno 

plakatiranje 
Plakati postajajo za Horjul že 

pravcata naloga, saj se pojavljajo 
praktično že povsod, od zidov in 
drevja do osrednjega avtobusne
ga postajališča v kraju. Nihče pa 
jih ne odstrani. Prav zato so na 
KS Horjul odločni, da temu na
pravijo konec. Kakor hitro bo 
mogoče, bo KS izdelala odlok o 
prepovedi divjega plakatiranja. 
Še pred tem pa bo treba seveda 
najti primeren prostor za obeša
nje plakatov in nekoga, ki bo 
skrbel zanje. Na sosednji Vrhniki 
je tak odlok že nekaj let v veljavi. 

B. V. 

Z 28 SREČANJA PEVSKIH ZBOROV NA DOBROVI 

Trnova pot do kakovostnega petja 

Folklorna skupina 
Polhov Gradec 

Moški zbor s Črnega vrha 



Kultura 

Knjižnica Notranje Gorice 
Pomladni koncert pihalne 
godbe Alpina iz Žirov 

V februarski številki Našega 
časopisa sem predstavila delo
vanje knjižnice v Rakitni in vam 
za naslednjo številko tudi ob
ljubila prispevek o knjižnici v 
Notranjih Goricah. Za l je ta 
prispevek moral čakati nekaj 
časa, daje Robert Čuden, ki se
daj vodi knjižnico, prišel do po
datkov o zgodovini te knjižnice. 
Zato se že na začetku opraviču
jem, če bodo morda informacije 
pomanjkljive in netočne, saj ni 
vodene nobene evidence o knjiž
ničarjih in sploh o zgodovini 
knjižnice. 

Robert Čuden že nekaj časa 
raziskuje korenine knjižničnega 
delovanja v Notranjih Goricah, 
zato tudi na tem mestu in ob tej 
pri l iki naproša vse, ki bi karkoli 
vedeli, da mu to sporočijo. 

Zgodovina knjižnice se je za
čela z ustanovitvijo 11. februar
ja 1951, z imenom Ljudska 
knjižnica kulturnoumetniškega 
društva Zadrugar. Po vsej ver
jetnosti je bila nastanjena v te
danji šoli, kjer je ostala do leta 
1957. Ob koncu leta 1954 je bilo 
evidentiranih 319 zvezkov in 
vpisanih 98 bralcev s 663 eno
tami izposoje na leto. Kot prvi 
član je bil vpisan Anton Čot , 
prvi znani knjižničar pa je bila 
od 17. januarja 1960 A n i Sojer. 
Kasneje je bilo še okoli deset 
knjižničarjev, žal pa vsi niso 
znani (Danica Pleško, Anica 
Velkavrh, Alenka Kenk, Lil ja-
na Lože j , Dragica Popit, Melita 
Petrič, Ervin Kušar, Darja K u -
šar in drugi). 

Knjižnica je leta 1994 prene-

Ob priložnosti prevzema in 
blagoslovitve kipa svetega Flor
jana se spodobi, da v nekaj be
sedah podamo zgodovinske po
datke tega društva, katerega v 
nuji potrebujemo prav vsi brez 
razlik. Požar oziroma ogenj ne 
pozna ovir in meja, zato mora
mo biti vedno pripravljeni, da 
to gorečo požrešno pošast ukro
timo. In prav take, pogumne jn 
urne fante ima tudi Rakitna. Že 
ves čas svojega obstoja nam, do
kazujejo, da so pripravljeni ved
no, seveda pa si tudi želijo, prav 
tako kot mi, da bi bila njihova 
intervencija potrebna čim red
keje. 

Pa poglejmo malce v zgodo
vino društva. N a občnem zboru 
19. junija 1924 se je ustanovilo 
Prostovoljno gasilno društvo 
Rakitna. 29. junija 1929 je bila 
otvoritev gasilskega doma, ki so 
ga gradili kar nekaj let, denar pa 
so, kot ga še danes, pridobivali z 
veselicami, zbiranjem lesa in 
denarnimi prispevki. Imeli so 
ročno črpalko in sto metrov ce
vi. Da pa naloga gasilcev ni bila 
le gašenje požarov, dokazuje 
pl(?dno izvajanje raznih iger, 
kar za tisti in še kasnejši čas 
pomeni, da so bili nosilci kultu
re v vasi. Takrat so imeli gasilci 
edini radio v vasi. Disciplina in 
red sta bila zelo stroga, saj je 
prihajalo do izključitev že, če 
člana ni bilo trikrat na sejo ali 
delovne akcije. 

Leta 1933 so gasilci doživeli 
eno večjih, če ne kar največjo 
preizkušnjo. Velik požar v Bor-
štu je namreč uničil 13 gospo
darskih poslopij in 4 stanovanj
ske hiše. D o vojne vihre je 
društvo delovalo neprekinjeno, 
med vojno pa je mirovalo, saj je 
primanjkovalo mož, pa tudi 
dom je bil požgan. Takoj po 
vojni se je razvoj društva nada
ljeval, žal pa v letih od 1948 do 
1952 društvo ni delovalo. Toda 

hala delovati, z 12. marcem 
1997 pa je vodenje knjižnice 
prevzel Robert Čuden, ki te na
loge ne opravlja zgolj iz veselja, 
ampak tudi iz poklicnega vidi
ka, saj že drugo leto študira bi-
bliotekarstvo na Filozofski fa
kulteti v Ljubljani. Knjižnica 
danes domuje v prostorih kra
jevnega doma, natančneje v pr
vem nadstropju. Odprta je vsa
ko sredo med 18. in 20. uro in 
ima 26 dejavnih članov. 

V letu 1997 je knjižnica pri
dobila 323 knjig z nakupom in 
95 z darovi, od tega jih je 52 po
darila gospa Breda Skubic, ka
teri se knjižnica tudi zahvaljuje. 
Tako ima sedaj kar 2531 enot 
knjižnega gradiva in 50 vide-
okaset (filmi in risanke). Knjiž
nico denarno podpira Ministr
stvo za kulturo' preko občine. 
Matična knjižnica Prežihov V o -
ranc kupuje knjige po želji 
knjižnice oziroma bralcev, knjiž
no gradivo katalogizira, zavije, 
opremi z napisi, izdela katalož-
ne listke in podobno, v knjižnici 
v Notranjih Goricah pa knjigo 
vpišejo v lokalno inventarno 
knjigo in dodajo listek za izposo
jo. 

Knjižnica ima, glede na svojo 
majhnost, kar dobro izbiro gra
diva: večino knjig za domače 
branje, knjige s področja zgo
dovine, privlačno branje za pro
sti čas (napete kriminalne zgod
be, zgodbe iz življenja bogatih 
in slavnih in podobno), sloven
ske in svetovne klasike leposlov
ja, pravljice in slikanice za otro
ke in drugo. Med najbolj brani-

GASILCI 

po ponovni oživitvi so gasilci 
zbrali svoja orodja, j ih očistili in 
se skupaj z vaščani lotili obno
vitve kraja. Tako so pomagali 
pri napeljavi elektrike (1954) in 
telefona (1959). Do leta 1961 so 
imeli ročno brizgalno, v tem le
tu pa so dobili za tedanje čase 
časti vredno motorno brizgalno 
S O R A 800 I. 

Ob 40-letnici leta 1964 je 
društvo razvilo prvi društveni 
prapor, čez sedem let pa je dobi
lo nov orodni avtomobil I M V 
1600 in leta 1973 motorno briz
galno Rosenbauer. Le-ta je bila 
v veliko pomoč in še danes služi 
svojemu namenu. Od leta 1975 
se je društvo posodabljalo in 
dom obnavljal, staro orodno 
vozilo I M V so zamenjali z no
vim T A M . Leta 1996 je društvo 
razvilo tudi svoj novi prapor, 
saj je bila zamenjava potrebna 
zaradi osamosvojitve Slovenije. 
Danes je dom lično in primerno 
urejen ter ogrevan v zimskem 
času, razvoj pa sili tudi gasilske 
čete k posodobitvam. Prizade
vanja za pridobitev avtocisterne 
ostajajo, saj potrebnega denarja 
ni, tako s strani samega društva 
kot s strani občinske gasilske 
zveze. Problem je delno rešen s 
staro avtocisterno F A B , ki jo je 
iz gasilskega društva Brezovica 
pripeljal gospod Šebenik 21. ju
nija 1997 ob 10.26 uri, ko so ra-
kiški gasilci vozilo prevzeli in 
preizkusili črpalko. Prav ta ci
sterna pa je v letošnjem letu že 
veliko pomagala, namreč pri 
dveh travniških požarih v Ža-
hribih blizu počitniških hišic, 
28. in 30. marca. Pri slednji akci
j i so sodelovali tudi gasilci iz 
prostovoljnega gasilskega druš
tva Brezovica. 

V soboto, 9. maja ob 18. uri 
bo pred gasilskim domom kra
tek kulturni program in blago-

mi so nove knjige, knjige iz 
založbe Vale-Novak (zbirka 
Knjige iz Peglezna, na primer 
Alkimist), med avtoricami pa je 
priljubljena Victoria Holt . 

Želje knjižničarja Roberta Čud
na niso prav nič drugačne od 
vseh knjižničarjev; želi si še več 
obiska (čeprav je tudi sedaj za
dovoljen, saj ima okrog 6 do 8 
obiskovalcev na dan z izposojo 
40 do 50 knjig na dan), večji do
datno opremljen prostor, sprot
no dotacijo denarja za nakup 
knjig, sčasoma pa seveda poso
dobitev in avtomatizacijo ozi
roma računalniško obdelavo in 
dostop do Interneta. 

Z novo močjo in zagnanostjo 
mladega, nadebudnega knjižni
čarja kraju ne grozi strah, da bi 
bralna kultura zamrla, seveda 
pa vse ni odvisno le od tega. 

Vedno in povsod pa je bila 
knjižnica središče znanosti in 
kulture, in v Notranjih Goricah 
držita ta sloves pokonci prav 
knjižnica in zelo uspešna dram
ska ustvarjalnost kulturno-umet-
niškega društva Janez Jalen. 
Upajmo, da se bodo želje Ro
bertu Čudnu uresničile in da mu 
ne bo zmanjkalo zamisli in na
vdušenja. Se enkrat pa pozivam 
vse, ki bi karkoli vedeli o zgo
dovini knjižnice, da se oglasijo v 
knjižnici in pomagajo dopolniti 
mozaik. 

Na koncu se Robertu zahva
ljujem za pogovor in za njegov 
trud, ki ga je vložil v iskanje 
podatkov. 

Alenka Kovacič 

slovitev kipa svetega Florjana, 
zavetnika pred ognjem. Načrti 
in želje po kipu zavetnika so tleli 
že nekaj časa, sedaj pa so se raz
plamteli. Glavna pobudnika sta 
gospod Jože Suhadolnik in gos
pod Marjan Turšič, ki sta s po
močjo prispevkov krajanov, las
tnikov počitniških hišic in ljudi 
dobre volje zbrala potreben de
nar in poiskala gospoda Brane
ta Veglja, kije kip izdelal. K i p je 
že v društvu in čaka na blagos
lov ter na častno mesto v gasil
skem domu. 

N a koncu naj povem še nekaj 
o gradivu, ki ga lahko preberete 
o rakiških gasilcih. Gospod Ja
nez Klemene je zgodovino gasil
stva v Rakitni opisal v svoji 
knjigi Rakitna skozi čas, kjer je 
podatke zbral na tančno in do
sledno, v kroniki Rakitna 1953 
-1962 pa je v verzih podal kro
nološka dogajanja v vasi na ša
ljiv način. 

Čisto nazadnje pa naj povem 
še to: gasilci so ljudje, k i j ih po
trebujemo v največjih težavah, 
vedno in povsod. Naši rakiški 
fantje in možje nam to dokazu
jejo in mi j im zaupamo že več 
desetletij. Zato se j im zahvalju
jemo in j im zahvalo izražamo s 
svojim zaupanjem. 

Leta 1952 so na koncu zapis
nika zapisali »Vse za skup
nost!«. Upajmo, da je to še ved
no vzklik, ki bi izražal našo 
medsebojno povezanost in po
moč, tudi izven nevarnih situa
cij. Na pomoč! 

Alenka Kovačič 

Ozvočevanje prireditev 
Demo snemanja 

tel.: 6 5 3 - 7 5 3 

Slovenska pesem 

Pesmi slovenske so se pomnožile, 
že mnoge ljudi povezale in razvedrile. 
Naj se naše pesmi še bolj razživijo, 
da se po celem svetu razkropijo. 

Naj muzikantje tudi v tujino gredo, 
pesmi slovenske s seboj v svet poneso. 
Tudi kasete in CD so povsod v 
prodaji, 
saj pesmi slovenske imajo vsi radi. 

Naj pesem slovenska greje naša srca, 
povezuje vse ljudi od meja do meja. 
Saj Slovenke in Slovenci smo radi 
veseli, 
zato naše pesmi vedno radi bomo peli. 

Kristina Kaplan 

Na Markovo soboto se je na 
Markovi procesiji v Vnanjih 
Goricah zbralo tradicionalno 
lepo število ljudi iz okoliških 
krajev. Letošnje srečanje je po
pestrila pihalna godba Alpina iz 
Žirov, ki je imela kasneje v do
mu krajanov tudi pomladni 
koncert. Za vse tiste, ki so prezr
li ta lep dogodek, pa nekaj besed 
o godbi in programu, kije pote
kal dobro uro. 

k u l t u r n o d r u š t v o R a k i t n a 

K r a t k a 

p r e d s t a v i t e v Ž i r o v 

Žiri so občina s približno 
5.000 prebivalci. Ležijo na meji 
med Notranjsko in Gorenjsko 
na nadmorski višini okrog 500 
metrov. Znane so po tovarni 
Alpina in izdelovanju čipk. Ve
čina delovne sile je zaposlena 
kar v Žireh. Radi se pohvalijo z 
največjim zadružnim domom v 
Sloveniji, pa tudi njihova cerkev 
svetega Martina je ena večjih. 

P i h a l n a j g o d b a 
A l p i n a Z i r i 

Okrog leta 1906 so takratni 
gasilci v Žireh ustanovili gasil
sko godbo na pihala. Delovala 
je vse do prve svetovne vojne. 
Po končani moriji so ponovno 
začeli z vajami in tako zopet na
stopali po krajih okrog Žirov 
vse do leta 1940. K o je spet pri
šla svoboda, je godbo vzela pod 
okrilje takratna tovarna šport
nih čevljev Žiri. Tako je bilo do 
leta 1947, to je do ustanovitve 
današnje Alpine Žiri, k i j i od ta
krat naprej zvesto stoji ob strani 
in j i pomaga pri delovanju. 

Letos mineva 51 let rednega 
in tudi uspešnega dela. Med tem 
časom se je izmenjalo več diri
gentov in predsednikov. Sedanji 
dirigent je profesor Mi lan Mat i -
čič, v pomoč pa sta mu predsed
nik Roman Stanonik in pod
predsednik V i k i Žakelj. Godba 
je v svoji skupini dosegla precej 
visok ugled in je na tekmovanju 
trikrat zapored dobila zlato od-
ličje. Za amatersko godbo pa je 
še posebej pomembna izdaja 
lastne kasete in zgoščenke, ki so 
jo godbeniki posneli ob 50-
letnici godbe. 

Program je vešče povezoval 
Marko Črtalič, kije zaposlen na 
škofjeloški območni izpostavi 
zveze kulturnih organizacij. 
Sklop narodnih in umetnih 
skladb, katere je izbral dirigent, 
se je lepo vklapljal v pomladni 
večer, ki je po dolgem času vsem 
naklonil topel in sončen zaklju
ček tedna. 

Meta Kastelic 

Predstavitev 
občin v 
Ljubljani 

Od 6.-29. 5. 1998 se bodo obči
ne Borovnica, Brezovica, Do
brova - Horjul - Polhov Gradec, 
Ig, Škofljica in Vrhnika pred
stavile Ljubljančanom in njiho
vim obiskovalcem s turistično 
ponudbo v atriju L J U B L J A N 
S K E G A M A G I S T R A T A . 

Prostovoljno gasilsko 
društvo Rakitna 

P l a n i n s k o d r u š t v o P o d p e č - P r e s e r j e v a b i 

v n e d e l j o , 2 4 . m a j a 1 9 9 8 n a 

SREČANJE NOTRANJSKIH 
PLANINCEV NA KRIMU 

O b 8.30 se b o m o zb ra l i pred osnovno š o l o Preserje in 
odš l i peš na K r i m , ob 12. u r i pa bo na v rhu pozdravni 
nagovor in kratek ku l tu rn i p rogram. Z a hrano, p i j ačo in 

zabavo bo poskrbl jeno. 

Vabljeni! 

P r o s t o v o l j n o g a s i l s k o d r u š t v o R a k i t n a 

v a b i n a k r a t e k k u l t u r n i p r o g r a m o b 

B L A G O S L O V I T V I K I P A 
S V E T E G A F L O R J A N A , 

k i b o v soboto , 9. ma j a 1998 ob 18 . u r i p r e d g a s i l 
s k i m d o m o m ! 

N a p o m o č ! 

N a internetu se pr ipravl ja d o m a č a stran o b č i n e Brezo
v ica . Vabl jena so vsa d r u š t v a , k i b i želela predstavit i svo
jo dejavnost na tem mediju, da č impre j pošl je jo prispevke 
na disket i , p r i lož i t e pa l ahko tudi fotografije. Z a v p r a š a 
nja pa l ahko p o k l i č e t e po mob. : 041 638 438. 

M C K Barje z zaledjem 
M e t a Kastelic 

Nova pot 5 
1357 Notranje Gor ice 

VABILO! 

V a b i m o vas , d a s i v soboto , 9. ma j a 1998 ob 20 . u r i 
v p o d r u ž n i č n i š o l i R a k i t n a og leda te v e s e l o i g r o 

C v e t k a G o l a r j a z n a s l o v o m D v e neves t i . G o s t u j e 
i g r a l s k a s k u p i n a k u l t u r n e g a d r u š t v a Š e n t j a k o b . 

V a b l j e n i ! 

O b č i n a B r e z o v i c a i n 
D r u š t v o l i k o v n i h s amo
ra s tn ikov L j u b l j a n a 

prirejata 

3. ex tempore Breza 98 

od 22. do 24. maja 1998 v 
Podpeči. 

S tem programom občina 
Brezovica kot pokrovitelj in 
Društvo likovnih samorast-
nikov Ljubljana nadaljujeta 
s tradicionalnimi likovnimi 
prireditvami v občini. V 
povezavi z drugimi kultur
nimi dejavnostmi želimo na 
ta način vzpodbuditi hitrej
ši razvoj ljubiteljskih de
javnosti, posebej likovne, in 
tako omogočiti občanom in 
drugim udeležencem ex tem-

pora, da pobliže spoznajo 
lepote kraja. 

Tema extempora: 
Arhitekturna in naravna de
diščina v občini Brezovica, 
življenje in delo ljudi pod 
Krimom. 

Tehnični pogoji: 
Dopustne so vse običajne 

risarske, grafične in slikar
ske tehnike. Slike so lahko 
velike od 30 x 40 cm do 50 x 
70 cm. Ob žigosanju vsak 
prejme listek, katerega iz
polnjenega prilepi na hrbt
no stran slike, ki je opre
mljena z okvirjem in obe
šali. 

Žigosanje podlag: 
Podlage se žigosajo v kul

turnem domu v Podpeči na 
dan začetka p* tempora in 

sicer v petek, 22. maja od 10. 
do 12. ure, v soboto, 23. maja 
od 8. do 16. ure in v nedeljo, 
24. maja od 10. do 11. ure. 

Žigosanje izvaja Društvo 
likovnih samorastnikov. 

Postavitev in odprtje 
razstave: 

Dela bodo razstavljena v 
kulturnem domu v Podpeči, 
kjer je že prirejen prostor za 
razstavljanje. Razstava bo 
odprta do vključno 31. ma
ja 1998. Ponovitev te raz
stave bo v Galeriji likovnih 
samorastnikov v Črnučah 
od 3. do 17. junija 1998. 

Odprtje razstave s krat
kim kulturnim programom 
bo v kulturnem domu Pod-
peč v nedeljo, 24. maja ob 
18. uri. 

* Meta Kastelic 



TURIZEM 

Brezovica ima svoj 
prvi turistični prospekt 

Zamisel za prospekt seje po
rodila lanskega oktobra in ta
krat seje osnovala tudi skupina, 
kije več mesecev pripravljala in 
zbirala gradivo. Prospekt je iz
šel v petek, 17. aprila. Predstavi
li smo ga na prireditvi z naslo
vom od Brezovice do Rakitne. 

Prospekt sestavlja večja, na 
zunanjih straneh plastificirana 
mapa s panoramo Brezovice, 
občinskim grbom in imeni vseh 
16 krajev občine. Hrbtno stran 
so napolnili številni sponzorji, 
ki so s svojimi prispevki pokri l i 
polovico stroškov izdaje pro
spekta. Na notranjih straneh 
najdemo panorame in opise več
j ih krajev, to je Brezovice, Vna-

njih Goric, Notranjih Goric, 
Podpeči, Preserja in Rakitne. 

Za vsakega od teh krajev pa je 
izšel tudi manjši prospekt, v ka
terem so opisani tudi zaselki in 
manjši kraji. V sliki in besedi 
smo predstavili tako turistične, 
kulturne in zgodovinske zani
mivosti kakor tudi utrip in živ
ljenje kraja preko posamezni
kov ali društev. Tako smo v 
sklopu šestih manjših prospek
tov predstavili po eno gasilsko 
društvo, pevski zbor, lovsko 
družino, gledališko skupino in 
tako naprej. 

Večji del fotografij je posnel 
Peter Svete, ki je bil istočasno 
tudi oblikovalec prospekta. Be

sedila sva se lotili skupaj z Mar
jeto Susman-Janža, sam izbor 
in urejanje gradiva je bilo moje 
delo, lektorica pa je bila Miriam 
Urbanec. Zahvala velja vsem 
sodelavcem po krajih, ki so po
magali pri zbiranju podatkov, 
vsem fotografom, posebej pa 
tiskarju Peklaju, ki je kako
vostno opravil svojo nalogo. 

Prospekti so že odposlani v 
pisarne tur is t ično-informat iv-
nih središč po celi Sloveniji, kjer 
j ih imajo na voljo vsi, ki si želijo 
ogledati naše kraje, priti k nam 
na obisk, izlet in spoznati naše 
ljudi, delo, življenje. 

Poleg prospekta je izšla tudi 
serija štirih razglednic: dve nosi

ta motive iz Rakitne, na eni so 
Podpeč, Preserje in Jezero, na 
eni pa Brezovica, Vnanje in No
tranje Gorice. Razglednice je 
moč dobiti na poštah od Brezo
vice do Rakitne. 

Beseda zahvale naj najde tudi 
občinske svetnike in občinsko 
upravo, ki so podprli izdelavo 
prospekta in, nekateri, zelo de
javno priskočili na pomoč. 

Sredi dela in priprav pa smo 
že s pregledno karto občine 
Brezovica, na kateri bodo vri
sane pravkar potrjene kolesar
ske poti, planinske poti, spreha
jalne steze, trim proge, vzletišča 
za zmajarje ter seveda vse turi
stične, zgodovinske in druge 
zanimivosti, ki j ih je moč najti 
na tem kosu Barja. Ponovno 
naprošam vse, ki vas ta tema 
zanima, da se mi čimprej javite. 
Pogovorili se bomo o vaših že
ljah. Izid pregledne karte pa na
črtujemo za konec leta, predvi
doma oktobra. 

Z željo, da bi bilo naše delo 
vsem v korist in dobro, se od vas 
poslavljam in vas lepo pozdrav-
! J a m ! Meta Kastelic 

MLADI DOPISNIKI POROČAJO • MLADI DOPISNIKI POROČAJO 

O G L E D MESTA IN 
PORODNIŠNICE 

Zjutraj smo se z avtobusom 
peljali v Ljubljano. Najprej smo 
si ogledali spomenik Franceta 
Prešerna. Spomenik stoji na 
Prešernovem trgu. Pred spome
nikom smo se tudi slikali. Nato 
smo odšli v mestno porodnišni
co. To je zelo lepa in velika 
stavba. Videli smo porodno so
bo, kjer se rodijo dojenčki. Naj
bolj mi bo ostalo v spominu, ko 
mi je babica dala v naročje do
jenčka, bila je deklica. 

Gregor Šebenik, 2,c, 
osnovna šola Notranje Gorice 

NA PODELITVI 
PRIZNANJ V 
MARIBORU 

K o mi je učiteljica povedala, 
da so na natečaju Podobe voda 
izbrali moji dve uganki, sem bi
la zelo vesela. Izbrali so tudi spis 
o polžu in mravlji, ki gaje napi
sala Laura iz drugega c razreda. 

V sredo, 22. aprila smo se z 
mentorico Zdenko Oblak od
pravili v Maribor. Po nekaj 
urah vožnje smo prispeli. Pois
kali smo Grajski trg, kjer naj bi 
bila prireditev. Zaradi dežja je 
bila prestavljena v poročno dvo
rano starega rotovža. Začetek je 
bil ob dvanajstih. 

Zbranih je bilo približno sto 
otrok s svojimi mentorji, z raz
ličnih koncev Slovenije. Ker bi 
trajalo predolgo, če bi vsak av
tor prebral svoj prispevek, smo 
prebrali samo najzanimivejše. 
Med njimi je bila tudi ena izmed 
mojih ugank. Vsi prispevki so 
mi bil i zelo zanimivi. Na koncu 
je vsak dobil knjigo Luča Buča 
in priznanje. Preden pa smo se 
poslovili, so nas pogostili s 
sendvičem in sokom. Tega za
nimivega dne se bom rada 
spominjala. 

Sara Križman, 3.c, 
Laura Ogorevc, 2.c, 

osnovna šola Notranje Gorice 

KAKO SE IMAMO 
PRI GASILSKIH 
VAJAH 

Meni je pri gasilskih vajah 
všeč. Učimo se, zabavamo, igra

mo...! Pri gasilskih vajah se ve
liko naučimo. Med drugim se 
učimo tudi o reševanju iz ognja. 
Učimo se tudi druge reči, kot so: 
kako pogasiti manjši požar, ga
silska oprema, vrste požarov, 
gasilski čini, kaj je gasilsko 
društvo, gasilska taktika, ne
varnosti ob požaru in zaščitni 
ukrepi ter še in še. Pri gasilskih 
vajah sem se veliko naučila in 
tudi naigrala. Zal so gasilske va
je samo od 17. do 18. ure. Naša 
učitelja sta Stane in Janez. Vel i 
ko vadimo tudi z vedrovkami. 
Hodimo tudi na tekmovanja. 
Enkrat smo bile tretje. 

Najbolj pa je pomembno, da 
se veliko naučimo in se imamo 
lepo! 

U G A N K I 

V morju živi, 
brez nog preživi, 
ko prideš do nje, 
je že bogvekje. 
(riba) 

Ponoči bedi 
v jami preži. 
Z dvestotimi zobmi 
žrtev ulovi in 
jo zdrobi. 
(lisasta murena) 

Sara Križman, 3.c, 
osnovna šola Notranje Gorice 

mentorica: Zdenka Oblak 

O D P R T J E P I S A R N E 
P L A N I N S K E G A 

D R U Š T V A 
P O D P E Č - P R E S E R J E 

Obveščamo vas, da bo 
pisarna planinskega 

društva Podpeč-Preserje 
odprta vsak drugi torek v 
mesecu med 19. in 20. uro 
v Preserju nad trgovino. V 
tem času bo na razpolago 

tudi telefonska številka 
041/686-717. V pisarni 
boste dobili nasvete in 
literaturo, poravnali 

članarino in bili obveščeni 
o izletih in pohodih. 

Planinsko društvo 
Podpeč-Preserje 

Krimski komarjev 
kros 1998 

Kolesarska tekma z gorskimi kolesi se bo odvijala v nedeljo, 24. 
maja 1998 s startom in ciljem v Podpeči. Pričakujemo številne 
kolesarske navdušence iz cele Slovenije, vas, spoštovani občani 

Brezovice, pa vabimo, da jih pridete bodrit in spremljat na startu, ki 
bo pred Hojo, in na cilju, ki bo na zemljišču Igorja Pristavca, na 

pristajalni stezi za lahka motorna letala. 

ŽIVLJENJE 
JE KRUTO 

Nekega dne je začelo deževa
ti. Jaz, uboga mravljica, se ni
sem mogla nikamor skriti. M i 
mo seje priplazil polž in me vzel 
v svojo hišico. Vsula seje prava 
toča. Bila sva blizu Jakčeve hi
še. Začel je pihati veter. Saj se 
hecam, bil je sesalec in naju je 
posesal. Veste, Jakčeva mama 
ne mara malih žuželk. Ona ima 
rada velike pošasti: pse, dino
zavre, kače, slone, mačke in ve
liko drugih pošasti. Doma je 
imela vsaj tri , to sem slišala, ko 
je izklopila sesalec. Papiga seje 
drla na vse grlo, v predsobi je 
lajal pes, na vrtu pa je trobil 
slon. Ker sem bila radovedna, 
sem se vzpela po cevi proti iz
hodu. K o sem končno prispela 
do vrha, sem bila zelo zelo utru
jena. Gospodinja me je opazila 
in me zdrobila s konico prsta. 
Blagor polžu, ker je ostal v 
sesalcu. 

Laura Ogorevc, 2.c, 
osnovna šola Notranje Gorice 

KAJ BI D E L A L A 
KOT GASILKA? 

Če bi bila gasilka, ne bi samo 
gasila, pač pa bi tudi prepreče
vala požare in opozarjala ljudi, 
kaj morajo storiti, da preprečijo 
požar. Pomagala bi ljudem v 
stiski, tudi če ne bi gorelo, kajti 
tudi gasilci morajo obvladati 
prvo pomoč. Pogasila bi hiše, 
da bi lahko ljudje živeli naprej, 

opozarjala bi tiste, ki še niso 
seznanjeni s požari in ne vedo, 
kaj delajo; če bi lahko, bi pre
prečila požar. Res je, da sem še 
mlada, vendar sem se pri gasil
skih vajah že toliko naučila, da 
če že ne drugega, vsaj preprečim 
poškodbo ali požar, pa tudi 
pomagam poškodovancu, saj se 
pri gasilskih vajah ravno sedaj 
učimo, kako pomagamo poško
dovancu. 

Se veliko stvari je, ki jih 
opravlja gasilec, a jaz sem opisa
la samo to. 

Maja Kočevar, 5.b 

PRVA P O M O Č 
Pri gasilskih vajah smo se uči

l i , v kakšen položaj postaviti 
nezavestnega in v kakšen polo
žaj postaviti krvavečega. To 
morajo po mojem vedeti vsi. 

Če leži nezavestni na hrbtu 
(drugače ga tako postavimo 
mi), mu pokrčimo levo nogo, 
desno nogo potisnemo ob boke, 
primemo nezavestnega za pokr-
čeno koleno in levo roko ter ga 
previdno prevalimo. K o leži ne
zavestni na trebuhu, mu potis
nemo levo nogo proti glavi, levo 
roko mu položimo ob glavo, 
glavo mu potisnemo tako, da 
nima nagubanega vratu, ter mu 
desno roko potisnemo približno 
45 stopinj od trupa. 

Če tisti, ki krvavi, leži na hrb
tu (drugače ga tako postavimo 
mi), mu položimo roki ob telo, 
noge pa mu dvignemo v zrak ter 
mu jih nekako podložimo. Šele 
potem začnemo iskati točko, 
kjer krvavi. 

KRATKE NOVICE 

Dramska skupina z Menišije 
je v domu krajanov v Vnanjih Goricah nastopila z veseloigro Stari 
grehi in dodobra nasmejala občinstvo. Mlada igralska zasedba že 
tradicionalno obiskuje naše kraje in je v razdobju dveh tednov kar 
dvakrat nastopila v naši občini, kasneje tudi na Rakitni. 

Šolarji v Notranjih Goricah 
v lepših prostorih 

Podružnično osnovno šolo, kjer znanje nabira preko 80 učencev, 
so pleskarji sveže prepleskali, ograji dodali živorumene tone, mizarji 
Mizarstva Sojcr pa so v telovadnici obložili stene in prebrusili par
ket. Sedaj je veselje za obisk šole toliko večje, kajne, otroci? 

Meta Kastelic 

Oživljen stari običaj 
Po velikonočnem žegnu seje staro in mlado razigralo ob trkljanju 

pirhov. Zmagal je tisti, kije zadel največ jajc in j ih s tem tako pobral. 
Običaj so obudili mladi iz župnije Notranje Gorice. 



POVZETEK 33. REDNE SEJE 
OBČINSKEGA SVETA OBČINE BREZOVICA 

Problem z zemljiščem še traja 

STRANKE 

Glavna tema 33. redne seje 
občinskega sveta (23.4.98) je bi
la problematika rekonstrukcije 
Tržaške ceste. Pri tej točki je so
delovala tudi Komisija za re
konstrukcijo Tržaške ceste, kije 
bila določena oz. potrjena na 
zboru krajanov na Brezovici. 
Ves potek aktivnosti in proble
mov okoli rekonstrukcije Tr
žaške ceste je podal g. Anton 
Sebenik, ki je tudi predsednik te 
komisije. 

Aktivnosti so dobro potekale 
vse dotlej, dokler se ni pojavil 
problem z zemljiščem, kjer stoji 
avtobusno postajališče pri kri
žišču s Podpeško cesto. Pojavile 
so se dvovrstne informacije o 
lastništvu tega zemljišča, na eni 
strani je to družbena lastnina -
cestni svet, kar dokazujejo tudi 
stare mapne kopije, druga stran 
- lastništvo zopet dokazuje gos
pod Trobec A l b i n , ki ne izkazu
je naklonjenosti rešitvi proble
ma in pričetku rekonstrukcije 
Tržaške ceste. 

Po daljši razpravi je občinski 
svet soglasno sprejel naslednje 
sklepe: 
• Sproži se postopek razvelja
vitve gradbenega dovoljenja št. 

351-37/95 z dne 7.8.1996, na 
ime Trobec Albina , Remškarje-
va 27, Brezovica, ker ne izpol
njuje z zakonom predpisanih 
zahtev. 
• Sproži se postopek za razve
ljavitev pogodbe št. 190/95 z 
dne 26.6.1995 o komunalnem 
urejanju stavbnega zemljišča, 
ker komunalni prispevek ni bil 
plačan v skladu s cenami K S 
Brezovica in Občine Brezovica. 

• Sproži se postopek za določi
tev meje med Podpeško cesto, 
pare. št. 3533/1 in parcelo 
367/1 k.o.Brezovica ter se od
strani vse gradnje (škarpe), ki so 
na črno postavljene na parceli 
Podpeške ceste. 
• Sproži se postopek za zaprtje 
izhoda na Podpeško cesto, ki ni 
bil zgrajen v skladu z dokumenta
cijo. 
• Sproži se postopek za plačilo 
spremembe namembnosti zem
ljišča parcele 366/1 in 267/1 k.o 
Brezovica. 
• Ustavijo se vsi postopke de
nacionalizacije poslopja na par
celi 367/1 k.o. Brezovica in 
sproži postopek za revizijo do 
sedaj izvedenih sklepov. 

• Sproži se postopek za sprejem 
prostorsko izvedbenega akta za 
Tržaško cesto in sproži se na
cionalizacija dela parcele 366/1 
k.o Brezovica, kjer leži sedanja 
avtobusna postaja. 
• Sproži se postopek za ugoto
vitev zgodovine lastništva zem
ljišča, kjer leži sporna avtobus
na postaja. m 

• Sproži se postopek za ponov
no odprtje Remškarjeve ceste v 
Radni, ki pelje čez dvorišče hiše 
št. 27. 

Za izvedbo teh sklepov je za
dolžen župan Drago Stanovnik, 
ki naj pridobi ustrezne strokov
ne službe za operativno izvedbo 
postopka. Sklep se začne izvaja
ti takoj. Občinski svet je dal žu
panu rok 6.5.1998. 

Pod županovo točko pa je bil 
tudi sprejet sklep o varnih kole
sarskih poteh čez Barje. Župan 
je občinski svet informiral tudi 
o nameravani zaposlitvi dveh 
delavk na področju kulture in 
turizma, ter Krajevnih skupno
stih kjer delujeta. 

Občinski svet je sprejel še 
druge sklepe in sicer: 
• pooblastil je Miklič Janeza, 

da pridobi informacije o najetju 
ugodnih kreditov za odplačilo 
dolga izvajalcu prizidka OŠ 
Brezovica. Pogodbo o najemu 
kredita podpiše župan Drago 
Stanovnik. 
• potrdil je predlog J K P Brezo
vica za povišanje cene vode in 
sicer za gospodinjstvo v višini 
98,00 SIT, ter za gospodarstvo 
164,00 SIT po m3. 
• na predlog nadzornega sveta 
J K P Brezovica je sprejel za
ključni račun za leto 1997. 
• sklep o izločitvi Podružnice 
Cerkno - Lekarne Idrija iz Jav
nega zavoda Lekarna Ljublja
na. 
• imenovana sta bila dodatna 
člana v Komisijo za volitve in 
imenovanje in sicer: Hlebec Ra
do in Čuden Marko. 

Niso pa bili sprejeti predlogi 
finančno-premoženjskega odbo
ra in pa pobuda - predlog za no
vo imenovanje predstavnikov 
občine Brezovica v Svet OŠ Pre-
serje, ki jo je predlagalo šest 
svetnikov občinskega sveta. 

Povzetek pripravila: 
Tajnica občinskega sveta: 

Ivanka Stražišar 

Beseda sinoda izhaja iz gr
škega jezika in pomeni skupna 
pot (syn - s, z; odos - pot) ali tudi 
zbor oseb, ki pridejo skupaj, da 
bi preudarili in odločali o po
membnih vprašanjih. V zahod
nem krščanstvu so škofje skli
cevali sinode zato, da bi spreje
mali pomembne odločitve v 
stvaren verskega nauka in cerk
vene discipline ter da bi lahko 
pretresli pastoralna vprašanja 
za posamezno področje. 

Ze v svojem pastirskem pis
mu za adventni čas so naši škof
je napovedali začetek sinode v 
Cerkvi na Slovenskem. Ob kon
cu februarja pa je bila izdana 
brošura , v kateri so prve smer
nice za sinodo, ki naj bi služile 
predvsem kot odprta vprašanja 
za pogovor o sinodi na Sloven
skem. Te smernice naj bi torej 
služile za pogovor in razmislek 
v različnih skupinah, pa tudi 
vsak posameznik je povabljen k 
temu, da besedilo smernic teme
ljito premisli. Na takšen način 
bi mogli oblikovati skupna in 
posamezna stališča, pričakova
nja in zahteve, ki j ih ima v 
Cerkvi določena skupina ali po
sameznik. Prav tako naj bi se 
oblikovali predlogi za konkret
ne možnosti uresničevanja. 

K pogovorom, razmisleku in 
predvsem molitvi smo povab
ljeni vsi verni, saj bi brez sode
lovanja vernih in drugih ljudi, ki 
j im krščanstvo ni tuje, morda 
naredili le dober program, ki pa 
bi najbrž ostal le na papirju, 
brez večjega vpliva na življenje. 
Samo široko sodelovanje vseh 
bo iz sinode naredilo narodno 
duhovno gibanje, ki lahko spre
meni našo stvarnost. Le tako 
bomo pripomogli, da se uresniči 
namen sinode v Cerkvi na Slo
venskem, ki ga lahko povza
memo z naslednjim besedilom 
slovenskih škofov: 

»Katoliška cerkev na Sloven
skem, zvesta Jezusu Kristusu, 
zmagovalcu nad smrtjo, v obče
stvu z vesoljno Cerkvijo in s Pe

trovim naslednikom ter vsemi 
dobrohotnimi ljudmi, želi na 
pragu tretjega tisočletja premis
liti svojo dosedanjo pot in se za-
tei v prihodnost. V skladu s svo
jo tisočletno povezanostjo in 
solidarnostjo s slovenskim na
rodom, z vso močjo obnavlja 
svojo zavzetost za življenje in za 
prihodnost slehernega človeka 
in celotnega naroda. To je še 
zlasti nujno zaradi velikih spre
memb in usodnih izzivov, pred 
katerimi stoji vse človeštvo. 
Zato želi Cerkev s sinodo po
globiti svojo vero, upanje in lju
bezen, ter v luči živega izročila 
izpolniti poslanstvo v svojih 
skupnostih, kakor tudi v slo
venski družbi in državi.« 

Branko Potočnik, kaplan 

•i • V r m V r r i i i V i V i V E V i V A V i V A V i V A ' A W W 

Odgovorna članek Nova 
sestava Turističnega 
društva Rakitna 

V prejšnji številki Našega časopi
sa je bil na strani 22 pod naslovom 
Nova sestava Turističnega društva 
Rakitna objavljen intervju z go. 
Marjeto Susman-Janža. Zal seje ge. 
Susman v intervjuju zareklo kar ne
kaj netočnosti, na katere je pač tre
ba opozoriti. 

Gospa Marjeta Susman namreč v 
intervjuju pravi takole: »Po dolgih 
letih prosjačenja na Krajevni skup
nosti Rakitna je turistično-društvo s 
pomočjo župana Draga Stanovnika 
in gospoda Janeza Reparja končno 
uspelo urediti nekaj komunalnih 
zadev.« 

Žal to ne drži. Rakičani dobro 
vemo, daje vse komunalne zadeve v 
Rakitni zgradila in v preteklosti tudi 
vzdrževala ravno Krajevna skup
nost Rakitna, Turistično društvo pa 
je delovalo bolj na papirju kot zares. 
Krajevna skupnost je tako v prete
klosti zgradila vodovod, uredila in 
asfaltirala krajevne ceste in cesto na 
Rakitno, uredila center vasi ter po
kopališče, kjer je izgradila tudi mr
liško vežico, da ne govorimo o tem, 
da smo samo zaradi dela in truda 
krajevne skupnosti Rakičani dobili 
svojo telefonsko centralo in čez 300 
novih telefonskih priključkov, na 
katere bi - če bi krajevne skupnosti 
ne bilo - najbrž čakali še vrsto let. S 
pomočjo krajevne skupnosti je bil 
zgrajen tudi sistem kabelske televi
zije na Rakitni, krajevna skupnost 
Rakitna pa je materialno in tudi si
cer mnogo pomagala vsem druš
tvom (tudi turističnemu), ki so de
lovala pri nas. 

zaposlila koga, ki bi skrbel za red in 
čistočo. 

Vse to je krajevna skupnost nare
dila sama, z lastnim delom in brez 
pomoči župana g. Stanovnika. Celo 
nasprotno! Ne da Občina Brezovica 
in župan krajevni skupnosti Rakit
na niso nič pomagali, pač pa soji pri 
njenem delu tudi večkrat nagajali. 
Prva poteza občine Brezovice je bila 
poleg tega, da so si na občini uredili 
krasne prostore ter kupili mobitel in 
avto ta, daje Krajevni skupnosti na 
Rakitni (pa tudi ostali krajevnim 
skupnostim v občini) odvzela status 
pravne osebe, žiro račun in vso last
nino ter s tem onemogočila nadalj-
no delo. Krajevna skupnost Rakit
na je namreč že imela izdelane 
načrte za ureditev kanalizacije, do
končno ureditev lastništva jezera ter 
turistični razvoj kraja, a kot kaže, se 

i ti načrti - odkar je vajeti v svoje roke 
prevzela Občina Brezovica - ne bo
do uresničili. 

V nadaljevanju intervjuja ga. Mar
jeta Susman tudi pravi, da bi »z ve
seljem zaposlili tudi javnega delav
ca, ki bi skrbel za čistočo in red«. 
Morda je ga. Susman že pozabila -
ostali Rakičani ]5a prav gotovo niso 
- da je Rakitna že imela zaposlene 
javne delavce, ki so skrbeli za čisto
čo, red in urejanje komunalnih za
dev. Ne samo enega, pač pa tri! A 
odkar je nova občina KS Rakitna 
odvzela vse pristojnosti proti volji 
ljudi (Rakičani smo na referendumu 
glasovali za večjo samostojnost in 
za samostojno občino!), nimamo 
nobenega javnega delavca, ki bi 
skrbel za red in čistočo. Rakitna, 
predvsem pa okolica jezera, je zato 
čedalje bolj zanemarjena, zato ver
jamem da bi ga. Susman z veseljem 

Kot torej vidimo, je ravno obrat
no res. Komunalne zadeve na Ra
kitni je zgradila Krajevna skupnost 
Rakitna sama, razvoj Rakitne pa je 
zastal ravno zahvaljujoč gospodu 
županu in njegovi občini Brezovica. 

Za konec pa še to. Krajevna 
skupnost so ljudje. Krajevna skup
nost ne bi naredila niti polovice tega 
kar je, če nekateri posamezniki v 
razvoj kraja ne bi vzložili ogromno 
svojega dela, časa in energije, in če 
ne bi pri tem solidarno pomagali 
tudi krajani. In medtem, ki so bivši 
predsednik KS Rakitna Peter Ko-
vačič, tedanji tajnik in člani sveta 
KS svoj trud in energijo vlagali za 
skupno dobro - v razvoj kraja, so 
nekateri, ki so sedaj najbolj glasni 
delali predvsem zase in za svojo 
»štacuno«, za razvoj kraja pa nič. 

Matej Kovačič 

Matej, ob tvoji razgledanosti 
se čudim, da se tako oklepaš 
starega sistema, saj gotovo veš, 
da so bile Kardeljeve K S edin
stvene v svetu in takega sistema 
K S ni v nobeni drugi državi. B i 
le so dobre za čas razvoja elek
trike, telefonije, komunalne in
frastrukture. Sedaj pa so premajh
ne in je njihovo vlogo prevzela 
občina, oziroma posamezne služ
be. Za Evropo je še občina pre
majhna, saj je možno dobiti f i
nančno podporo le v tesni pove
zavi z več občinami. Tudi po 
moji zaslugi je Rakitna že v »de
želi suhe robe« pa tudi v skup
nosti občin »barja z zaledjem«. 

Res, v Rakitni in tudi v drugih 
krajih je bilo v preteklosti nari
sanih že kar nekaj dragih pro
jektov za vsemogoče stvari. Čud
no pa je da jih ob svoji vsemogoč
nosti niste realizirali v času 
vladavine. Marsikje so si pač 

tudi na ta način postavili spome
nike. 

V zvezi z javnimi deli naj po
vem, da sedanja javna delavca 
naredita za Rakitno veliko več, 
kot pa so kdaj koli prej naredili 
trije. Pomoč starejšim ljudem v 
stiski, ali pa delo na poštnem 
uradu je za ljudi veliko bolj dra
goceno, kot pobiranje smeti in 
popivanje po kraju. In to ob 
podobnih polenih, kot je na-
primer tudi tvoje pismo. Zaradi 
prostorske stiske bom naštel res 
samo nekaj komunalnih zadev: 
kontejnerji po vikend naselju, 
nov betonski pokrov na parki
rišču pri »Štacuni«, saj je stari 
predstavljal smrtno nevarnost 
za mimoidoče, sanacija jaška 
pri šoferju avtobusa na poti 
proti zdravilišču, soglasje za 
nadstrešek pri »Štacuni«... 

Dragi Matej, okolica jezera je 
tudi tvoje ogledalo. Povabim te, 
da se vključiš v kulturno druš
tvo in morda celo pomagaš pri 
prevzgoji kulture obnašanja v 
Rakitni. . . Občina pa tudi še ni 
kupila avta za župana! 

Ža lastno nedelo in zgrešen 
pristop pa poišči krivce v svoji 
bližini. 
Pa vse dobro še želim Tebi in 
vsem ostalim! 

Drago Stanovnik 

Kulturno-prireditveni center 
In okrepčevalnica 

W 0 I I 

Občni zbor 
Slovenske ljudske stranke, 
podružnice Brezovica 

Članice in člani ter simpati-
zerji podružnice SLS Brezovica 
smo si že izbrali svoj dan v letu. 
To je velikonočni ponedeljek, 
ko je odmev praznikov še naj
večji, pa še dela prost dan je. Le
tos smo se kar dvakrat zbrali v 
domu krajanov Vnanje Gorice, 
na Planinci in v Rakitni. Vse na
šteto in še kaj nas je spominjalo 
na dogodke pred enim letom, 
ko smo na velikonočni ponede
ljek privzeli občinski grb, zasta
vo in svečano pesem. Letos pa 
smo okrepili vodstvo naše po
družnice, kar ugodno vpliva tu
di na pridobivanje novega član
stva. Prvi pa smo spremenili 
tudi sestavne enote in j ih pred
stavili v prvem prospektu obči
ne. Tako sta sedaj občina Bre
zovica in podružnica SLS Brezo
vica sestavljeni iz naslednjih 
naravnih celot: Brezovica, Vna
nje in Notranje Gorice, Podpeč, 
Preserje in Rakitna. 

Na občnem zboru nas je s svo
jo prisotnostjo in spodbudnimi 
besedami nagovorila gospa Ber-
ta Jereb. Povabilu pa se je od
zval tudi predsednik podružnice 
SDS Brezovica gospod Janez 
Miklič. Ocenili smo dosedanje 
delo naših svetnikov, župana in 
podružnice kot celote. Na vseh 
področjih je bilo veliko nareje
nega ob minimalni birokraciji 
in prakt ično brez sestankova-
nja. Naša stranka je največ po
magala vsem prostovoljnim skup
nostim in posameznikom-talen-
tom. Sadovi tovrstnega delo
vanja so že vidni skoraj na 
vsakem koraku. Po pobudi lov
ca gospoda Staneta Čudna smo 
se veliko pogovarjali tudi o eko
logiji in ohranjanju naravnega 
ravnovesja stvarstva, kar je bilo 
koristno za vse in je predstavlja
lo tudi pomemben temelj nada
ljnjega delovanja. 

Seveda smo se dotaknili tudi 
še mnogih drugih aktualnih 
tem, med katerimi so gotovo na
jaktualnejše sledeče: 

- priprave na lokalne volitve, 
- nadaljnje delovanje vsem lju
dem v korist, 
- povezovanje vseh interesov na 
dolgoročnih, vsem koristnih te
meljih, izgrajevanje odnosov na 
tradicionalnih vrednotah, utr
jevanje varnega bivanja, iskanje 
varnih poti ter rekreacijskih po
vršin in poligonov, določitev, 
označitev, obnavljanje in ohra
njanje naravnih področij (rezer
vatov), 

- iskanje, odkrivanje, zbiranje in 
ohranjanje kulturne dediščine, 
- usmerjanje v turizem kot vir 
preživetja na obrobju glavnega 
mesta Slovenije. 

- Ob ekološki problematiki po
udarjamo skrb za red in varnost 
vseh, pričakujemo pospešen raz
voj nenevarnih snovi, ki naj na
domeščajo strupene, pa tudi 
ukrepe pristojnih, da sistema
tično izločijo iz prometa in upo
rabe okolju škodljive snovi. 

Gospa Berta Jereb je pouda
rila potrebo po političnem de
lovanju in uspehe Slovenske 
ljudske stranke v dosedanjem 
mandatu, odkar smo v vladi. 
Izpostavila je sledeče: 

- lokalno samoupravo, 
- novi zakon o zdravstvu, 
- v šolstvu smo prodrli z našimi 
strokovnjaki, 
- zastopani smo tudi v znanosti, 
- zelo smo bili enotni v zadevi za 
obrambno ministrstvo. 
- Stranka nudi denarno pod
poro podružnicam, izkoristite 
jo, prav tako pa tudi 18 poslan
cev v državnem zboru, skozi ka
tere lahko dosežete marsikaj... 
- Vabljeni ste na 10. obletnico 
ustanovitve kmečke zveze v 
Unionski dvorani. 
- Začnite ustanavljati zveze v 
podružnicah, kot so upokojen
ska zveza, kmečka, naravovar
stvena in druge. 
- Vabljeni ste na letošnji tabor 
Slovenske ljudske stranke, ki bo 
v Kopru. 

Ob koncu pa smo izvedeli še 
naslednje dobre novice: 
- S Svete Ane nad Podpečjo bo
do svetili reflektorji Slovenske 
ljudske stranke. 
- Naš svetnik gospod Tone Sla
na je uredil podhod pod avtoce
sto na Brezovici in na ta način 
otrokom omogočil še eno varno 
pot v šolo. 
- Upam, da bo čimprej zaživela 
zamisel o pomoči ljudem v stiski 
skupaj z društvom mladih. 
- Pod vodstvom Stanka Buserja 
urejamo botanično pot v pod-
peškem kamnolomu. 
- Dobro je sodelovanje z var
nostno službo Rival. 
- Ljudje moramo čutiti varnost, 
družabnost in medsebojno nad
grajevanje. 
- Občinski nadzorniki bodo v 
kratkem, v sodelovanju z var
nostno službo Rival , začeli izvr
ševati svoja pooblastila. 

Drago Stanovnik 

Mednarodno srečanje 

KOROŠKE HARMONIKE 

po Slovenij i (1996) in Italiji (1997) p rv ič v Avs t r i j i 

7. junija 1998 v kulturni dvorani Pusarnitz, 
občina Lurnfeld na Koroškem 

H a r m o n i k a brez meja 

pod varstvom ž u p a n a Rudo l f a Har t l i eba in 
p o d ž u p a n a vzbgm. F ranza W o l b a r t a 

Spored: 
11.00 Radio Koroška snema in p r e n a š a 
12.00 Z a vas igrata Helmut in Ferdl 
13.00 Pozdrav igralcev harmonike iz Slovenije in Italije 
13.30 Tekmovanje Koroške harmonike brez meja 

V a š e g a p r ihoda se veselijo prijatelji k o r o š k e harmonike . 

T v r d k a M i i l l e r razstavlja svoje nove modele. 



FOTOREPORTAŽA ŽUPANOVA BESEDA 

V S A K D A N U M I R A S T A R O I N 
S E R O J E V A N O V O Ž I V L J E N J E 

Naslovna zakonitost je tako preprosta, dajo hi
tro razume že vsak otrok in seveda tudi vsak do
bronameren človek. Zal pa tega ne znajo razumeti 
tisti, ki zavirajo razvoj in pri vsakem našem to
vrstnem uspehu vidijo strah in trepetajo pred iz
gubo v preteklosti pridobljenih privilegijev. Sku
paj preživeti čas potrjuje, da ustvarja dobro naše 
medsebojno zaupanje. Tovrsten napredek koristi 
prav vsem, seveda pa je sorazmeren s številom v to 
prepričanih ljudi. 

D O B E R G O S P O D A R 

Vloga dobrega gospodarja, ki mi jo predpisuje 
zakon, nikakor ni v tem, da vse samo hvalim. Po
glejte, dober gospodar res ne skopari s pohvalami, 
pa tudi ne s kritiko. Dober, moder človek si z obo
jim pomaga in postane še boljši. Dobro podpira in 
opozarja na manj dobro, seveda z namenom, da 
bi vse trajno koristilo vsem. Nespametni pa raz
metava prazne besede in s tem razkriva svojo pra
vo srčno kulturo in razgledanost. V prispodobi 
ubija zato, da bi dokazal ta nesmisel. 

M I N U T A I Z G U B L J E N A N E 

P O V R N E S E N O B E N A 
N i dovolj, da se tega samo zavedamo, pač pa 

moramo tako tudi živeti. O kakovosti izživetega 
časa pa pričajo sledi, katere pušča za seboj vsak 
posameznik. Življenje seveda teče naprej. S seboj 
pa prinaša tudi rezultate našega sobivanja. Zal so 
posledice ponesrečene vzgoje marsikje že vidne in 
potrjujejo moje pisanje. Seveda pa je tudi to raz
log, da si med seboj pomagamo in živimo kot ena 
družina. 

Z A K O N O 
L O K A L N I S A M O U P R A V I 

mi zapoveduje, da skrbim za zaupano kot do
ber gospodar. To pa pomeni, da spoštujem lju
dem in domovini naklonjene zakone. Kot dober 
gospodar se moram obnašati tudi v primerih, ko 
so zakoni zaradi spolitiziranosti v nekaterih delih 
nedvomno škodljivi in usmerjeni proti zdravi pa
meti. Takrat seveda odtehta medsebojni posvet in 
dogovor, podobno kot se je to zgodilo ob osa
mosvojitvi domovine Slovenije ali kot so se roje
vale uspešne delavnice in podjetja. 

P R O R A Č U N S K I D E N A R 
Čigav je proračunski denar? A l i je od tistih, ki 

ga prejemajo po ključu že od nekdaj, od tistih, ki 
so bolj glasni ali od tistih, ki pokažejo največje 
rezultate? 

Denar je od davkoplačevalcev! Razdeljen pa 
mora biti med vse porabnike. Za delitev skrbi žu
pan ob pomoči izvoljenih ljudi in občinske upra
ve. V tem smislu pa si torej jemljem vso pravico in 
lahko vedno komentiram sadove na posameznih 
področjih. Prav tako pa tudi pričakujem red, ki ga 
lahko vzpostavi država. Ta bo pošten toliko, ko
likor ga bomo pomagali vzpostavljati sami med 
seboj. Prihaja čas, ko nas bo okolje prisililo iz po
trošništva v skromnejši način življenja. Pri tem pa 
vas spet vabim k razumevanju med seboj in k pra
vilnemu razumevanju tudi teh vrstic. 

L E T O V O L I T E V 
Prav posebej čudovita priložnost za ocenjeva

nje in primerjavo delovanja je tudi predvolilni čas. 
Še posebej je to zanimivo v občini Brezovica, ka
tera je nastala iz revne občine Vič in po vzorcu 
slovenske osamosvojitve uredila kar nekaj ključ
nih področij , med katerimi so najpomembnejša 
sledeča: dobro sodelovanje med skupnostmi in 
ustanovami, izboljšani gmotni pogoji dela v šolah 
in zdravstvu ter varne poti in še marsikaj. 

N I Č N E P R I D E S A M O O D S E B E 

Večina mi že iz lastnih izkušenj potrdi, da samo 
od sebe pride kvečjemu le slabo. Za dobro pa seje 
potrebno vedno potruditi. Seveda ne samo z be
sedami, pač pa predvsem z dejanji in medseboj
nim neprestanim sprejemanjem in sodelovanjem. 

Lahko se je peteliniti nad sočlovekom, vendar 
bi bilo še bolj pošteno pred tem pokazati sadove 
lastnega dela! 

P O M L A D N I M E S E C I 

- P R I L O Ž N O S T Z A 

E K O L O Š K O O S V E Š Č A N J E 
Ste že kdaj pomislili, kako enostavno je razvrš

čanje smeti v gospodinjstvu? Potrebno je samo 
odrezati vrat plastični steklenici ali vrh embalaži 
od soka, pa že imamo mini zabojnike, v katere 
lahko ločeno shranjujemo odpadke za v večji za
bojnik (polivinil, druga embalaža in podobno) in 
za na kompostni kup (olupki, ostanki in podob
no). Zelo dober predelovalec organskih odpad
kov je tudi koza, ki ob tem daje še zdravo mleko... 

U T R I N E K Z Z A D N J E S E J E S V E T A 
Sklep Sveta Občine Brezovica za izboljšanje 

prometne varnosti pešcev in kolesarjev, sprejet 
23. aprila 1998: 

Svet Občine Brezovica se strinja s strani župana 
predlagano označitvijo varnih kolesarskih smeri 
oziroma poti (bližnjic) po obstoječih občinskih in 
poljskih poten ter kolovozih. Pri dveh parcelah 
(ob Ljubljanici in Drobtinki) pa sta prehod dovo
lila lastnika. 

Predlagane smeri varnih kolesarskih poti preko 
občine Brezovica: 

1. - Ljubljana - Bevke - Vrhnika - Horjul - Pol
hov Gradec - Logatec... 

2. - Ljubljana - Podpeč - Pako - Borovnica - Bis
tra - Pokojišče.^. 

3. - Podpeč - Črna vas - Ljubljana - Tomišelj - Ig 
-Rakitna Cerknica... 

4. - Vnanje Gorice - krožna podeželska kolesar
ska pot 

Z določitvijo namena cest in označitvijo so iz
polnjeni pogoji, da se nanje usmeri pešce in kole
sarje ter v okviru pristojnosti občinske redarske 
službe nadzira njihovo obnašanje. 

Vse tovrstne dejavnosti potekajo v povezavi s 
pristojnimi službami ministrstev, lastniki in meja
ši površin in v dogovoru z ostalimi skupnostmi, 
prisotnimi na tem področju. 

Drago Stanovnik 

N A M E S T O K R I T I K E 
P R E P O T R E B N E G A 
P R O M E T N E G A Z A K O N A 
p o d a r j a m o s k u p a j z m o j i m i B o b r i vse 
l j u d e m n a s l e d n j o ž e p o s n e t o p e s e m : 

Danes nisem več miličnik 

Da miličnik bom, sem sanjaj ko fantič sem bil še mlad, 
da falote bom preganjal, sem si rekel že takrat. 

Sanje so meso postale, ko sem šolo dokončal, 
me do kruha pripeljale, res miličnik sem postal. 

Potem ko vrag je vzel državo, čas povozil star režim, 
nam oprali so vest in glavo in posodobili kostim. 

So prebarvali vozila, v pokoj MILICO poslal', 
policistkam skrajšal' krila, MARICO preimenoval'. 

Refren: 
Danes nisem več miličnik, danes nisem, Bog ne daj! 
Pa navrgli so kak fičnik in že sem tu kot policaj. 

Splošno javna sem oseba, uradno notranji organ, 
v praksi kajpak varuh reda, dejansko nič kaj spoštovan! 

Šale ni o policajih, s policaji šale ni, 
pazi pa naj v teh krajih, kdor resnico govori! 

Besedilo: Vili Bertok 
Glasba: Jože Skubic 

Ž U P A N O V A Z A H V A L A 
Vsem organizatorjem srečanj, kulturnih in 

športnih prireditev in vsem sodelavcem z željo, da 
bi med seboj dobro sodelovali skozi celo leto in si 
tako razdelili delo, da bi s čim manjšimi napori 
dosegli čim večje učinke pri ljudeh, katerim je tudi 
vse to naše delo namenjeno. 

Po zaslugi dobrih ljudi in velikega števila sode
lujočih imamo bogato lastno ponudbo in veliko 
prijateljev znotraj in izven meja naše domovine. 
Hvaležen sem torej vsem, ki na katerikoli način 
delujete v korist naše domovine in njenih sestav
nih delov. 

Drago Stanovnik 

Naše uspešno povezovanje vseh ljudi in na ta način 
pridobljene rezultate je pohvalil tudi naš predsednik 
gospod Milan Kučan. 

Pred našim grbom na Magistratu sva se srečala s 
predsednikom državnega zbora gospodom Janezom 
Podobnikom. 

Sad prizadevanj v prid ene domovine v smislu ene 
družine je tudi sprejem pri nadškofu in metropolitu 
gospodu Francu Rodetu. 

Z velikima dobrotnikoma škofom gospodom Lojze
tom Uranom in žalostnogorskim župnikom gospo
dom Lojzetom Kočarjem pa smo se srečali kar v 
naši najmanjši vasici, Planinci. 

Z direktorjem Slovenskih železnic pa je stekel po
govor tudi o dodatnih postajališčih na področju naše 
občine. 

Od 10. februarja naprej smo se v mnogih občinah 
tudi v okviru Vitre pogovarjali o bližajočem se dej
stvu - Evropi. Nazadnje v Rakitni, skoraj na hrvaški 
meji med Cabrom in Loškim Potokom ter skoraj na 
italijanski meji v Komnu. Povsod so bili prisotni tudi 
sosedje, tako iz Italije kot tudi iz Hrvaške, od koder 
so prišli tudi župani in županja ter podminister hr
vaške vlade za gospodarstvo (v sredini). 

Srečali pa smo se tudi v občini Zreče in si izmenjali 
dragocene izkušnje s področij preskrbe s pitno vodo 
in turizma. 

Življenje nas torej obsipa z dobrimi stvarmi. Neka
tere je uspelo ohraniti tudi ob pomoči gospe Melani-
je Šter in televizije M M TV - P O P TV. 

Pa tudi srečanje z Natašo, Julijanom in Juretom z 
Radia Ognjišče je prineslo zanimivo oddajo. 

Zapisal in fotografiral: Drago Stanovnik 

V a b l j e n i ste n a 

SREČANJE IN POGOVOR 
O ŠOLSKEM SISTEMU 

z n a d š k o f o m Francetom Rode tom 

v d o m u krajanov Vnanje Gor i ce 
v petek, 15. maja 1998 ob 19.30. 

O B V E S T I L O 

V želji po preprečitvi zme
de, ki jo povzroča podvaja
nje prispevkov v našem 
občinskem glasilu (včasih 
celo z različnimi podatki o 
isti stvari, na primer pri va
bilih na prireditve), vse av
torje naprošamo, da gradi
vo za brezoviške strani Naše
ga časopisa pošiljate na 
sledeči naslov: 

Občina Brezovica 
Časopisni svet 

Tržaška cesta 390 
1351 Brezovica 

Rok za oddajo gradiva je 
teden dni pred datumom, ki 
je vsakič sproti objavljen v 
Našem časopisu. Le tako 
ima namreč občinsko ured

ništvo dovolj časa, da vaše 
prispevke uredi, razporedi 
in po potrebi uskladi z dru
gim gradivom. Za gradivo, 
ki ni poslano na zgornji na
slov ali osebno vročeno 
članom časopisnega sveta, 
brezoviško uredništvo ne 
prevzema odgovornosti, 

brezoviško uredništvo 



Na podlagi 18. člena zakona o 
spremembah in dopolnitvah zako
na o lokalni samoupravi ( Uradni 
list RS, št. 70/97) in 18. člena Statu
ta Občine Brezovica (Naš easopis, 
maj 1995) je Občinski svet občine 
Brezovica na 32. redni seji občin
skega sveta, dne 26.3.1998 
sprejel 

S P R E M E M B E I N 
D O P O L N I T V E S T A T U T A 

O b č i n e Brezovica 
1. člen 

V statutu Občine Brezovica (Nafi 
easopis maj 1995) se za 6. členom do
da 6. a člen, ki glasi: 

Pobudo za ustanovitev, ukinitev 
ali spremembo območij ožjih delov 
občine lahko da zbor krajanov ali 
10 odstotkov prebivalcev dela obči
ne. Občinski svet mora pobudo ob
vezno obravnavati. 

2. člen 
Za 6. a členom se doda 6.b člen, ki 
glasi: 

Pred ustanovitvijo ožjih delov 
občine ali pred spremembo njihovih 
območij mora občinski svet na zbo
rih krajanov ali na referendumu 
ugotoviti interes prebivalcev posa
meznih območij v občini, kjer naj bi 
bili ustanoviljeni oziroma spreme
njeni ožji deli občine. Ugotovljeni 
interes se nanaša na ime in območje 
ožjega dela občine. 

3. člen 
35. člen se spremeni, tako da glasi: 

Nadzorni odbor je najvišji organ 
nadzora javne porabe v občini. V 
okviru svoje pristojnosti nadzorni 
odbor: 

- opravlja nadzor nad razpolaga
njem s premoženjem občine; 

- nadzoruje namenskost in smo
trnost porabe sredstev občin
skega proračuna; 

- nadzoruje finančno poslovanje 
uporabnikov proračunskih sred
stev. 

Nadzor vsebuje ugotavljanje za
konitosti in pravilnosti poslovanja 
pristojnih organov , organov in or
ganizacij porabnikov občinskega 
proračuna in pooblaščenih oseb, z 
občinskimi javnimi sredstvi in občin
skim javnim premoženjem in oce
njevanje učinkovitosti in gospodar
nosti porabe občinskih proračun
skih sredstev. 

Delo nadzornega odbora je jav
no. Nadzorni odbor je pri svojem 
deli dolžan varovati osebne podatke 
ter državne, uradne in poslovne 
skrivnosti, ki so tako opredeljene z 
zakonom, drugimi predpisi ali z akti 
občinskega sveta in organizacij upo
rabnikov proračunskih sredstev in 
spoštovati dostojanstvo, dobro ime 
in integriteto posameznikov. 

Nadzorni odbor o svojih ugoto
vitvah, ocenah in mnenjih izdela 
poročilo s priporočili in predlogi. 
Občinski svet, župan ter organi po
rabnikov občinskih proračunskih 
sredstev so dolžni obravnavati po
ročilo nadzornega odbora ter upoš
tevati njegova priporočila in pred
loge v skladu s svojimi pristoj
nostmi. 

Nadzorni odbor najmanj dvakrat 
letno poroča občinskemu svetu o 
svojih ugotovitvah. 

4. člen 
36. člen spremeni in se glasi: 

Člane nadzornega odbora imenu
je občinski svet. 
Člani nadzornega odbora opravlja
jo svoje naloge nepoklicno. 
Član nadzornega odbora ne more 
biti član občinskega sveta, župan, 
podžupan, člani svetov krajevnih 
skupnosti, tajnik občine, delavci 
občinske uprave, člani poslovod
stev, ki so uporabniki proračunskih 
sredstev. 

Strokovno in administrativno po
moč za delo nadzornega odbora za
gotavlja župan in občinska uprava. 

PREJELI SMO 

ZAHVALA 
Podpisana Anica Janša, Mav-

sarjeva c. 43, Notranje Gorice, 
se zahvaljujem vsem tistim kra
janom v Notranjih Goricah, ki 
vabijo mojega moža Branka 
Janšo k sebi domov, da j im 
podpira lenobo, za zahvalo mu 
dajo denar za cigarete, a j ih po
rabi za pijačo, nekateri pa tudi 
mesne izdelke, da j ih proda na
prej. Zahvaljujem se tudi tistim 
osebam, ki ga »nasamarijo«, da 
sem bila z njimi po gorenjskih 
hotelih ljubica. Zal ljubimcev ne 
poznam. Hvala še enkrat vsem 
tistim krajanom in hujskačem. 
Naj uživajo, tudi njih bo dolete
la še kakšna boleča beseda ali 
dejanje. 
Upam, da ima vsaka palica dva 
konca. 

Anica Janša 

Posamezne posebne strokovne na
loge nadzora lahko opravi izvede
nec, ki ga na predlog nadzornega 
odbora imenuje občinski svet. 

Za razrešitev članov nadzornega 
odbora se primerno uporabljajo 
razlogi iz določbe 37.a člena Zako
na o lokalni samoupravi. 

Člani nadzornega odbora so ime
novani na podlagi liste kandidatov z 
večino glasov navzočih članov občin
skega sveta. Listo kandidatov dolo
či predsednik občinskega sveta na 
podlagi predlogov najmanj četrtine 
članov občinskega sveta, zainteresi
ranih organizacij v občini in ob
čanov. 

5. člen 
42. člen se dopolni, tako da glasi: 

Pobudo za ustanovitev, ukinitev 
ali spremembo območij ožjih delov 
občine lahko da zbor krajanov ali 
lOodstotkov prebivalcev dela obči
ne. Občinski svet mora pobudo ob
vezno obravnavati. 

Pred ustanovitvijo ožjih delov 
občine ali pred spremembo njihovih 
območij mora občinski svet na zbo
rih krajanov ali na referendumu 
ugotioviti interes prebivalcev po
sameznih območij v občini, kjer naj 
bi bili ustanoviljeni oziroma spre
menjeni ožji deli občine. Ugotovlje
ni interes se nanaša na ime in ob
močje ožjega dela občine. 

6. člen 
.Za 42. člen se doda nov 4^a člen, ki 
glasi : 

Število članov sveta krajevne skup
nosti določi občinski svet. Glede od
ločanja krjevnega sveta se smiselno 
oporablaja določba 27. člena tega 
statuta. 

7. člen 
Za 42. a členom se doda nov 42 b člen, 
ki glasi: 

Interes krajanov krajevne skup
nosti v občini zastopa predsednik 
sveta krajevne skupnosti ali druga 
poblaščena oseba s strani sveta kra
jevne skupnosti kot njen predstav
nik. 

8. člen 
43. člen se spremeni in glasi: 

Svet krajevne skupnosti občin
skemu svetu predlaga odločitve, ki 
se nanašajo na krajevno skupnost. 
Občinski svet mora pred sprejetjem 
odločitve, ki se nanaša na krajevno 
skupnost, pridobiti mnenje sveta 
krajevne skupnosti. 

Zupan ima pravico biti navzoč in 
razpravljati na sejah krajevnega 
sveta, brez glasovalne pravice.% 

9. člen 
Za 43. člen se doda nov 43. a člen, ki 
glasi: 

Krajevna skupnost, opravlja na
loge, ki se nanašajo pretežno na 
njene prebivalce in sicer: 

- lokalne javne službe 
- vzdrževanje krajevnih cest, poti, 

jarkov in drugih javnih površin 
- upravlja s premoženjem name

njenemu za potrebe krajevnega 
prebivalstva. 

- pospešuje kulturne in druge druš
tvene dejavnosti 

Podrobneje se naloge, ki se pre
nesejo v izvajanje krajevnim skup
nostim določijo z odlokom 

10. člen 
44. člen se spremeni in glasi: 

Organ krajevne skupnosti je svet 
krajevne skupnosti. 

Svet volijo volivci s stalnim pre
bivališčem v krajevni skupnosti za 
štiri leta. Postopek in način volitev 
določa zakon. 

11. člen 
51. člen se spremeni in glasi: 

Zbor občanov skliče župan na 
lastno pobudo, na pobudo občin
skega sveta ali na zahtevo najmanj 
10 odstotkov volilcev v občini, zbor 
občanov v krajevni skupnosti pa 
tudi na pobudo najmanj 10 odstot
kov volilcev v tej skupnosti ali na 
pobudo njenega sveta. 

12. člen 
52. -člen se spremeni in glasi: 

Občinski svet lahko o kakšnem 
svojem aktu ali drugi odločitvi raz
piše referendum na lastno pobudo, 
mora pa ga razpisati, če to zahteva 
najmanj 10 odstotkov volivcev v 
občini. 

pravico glasovati na referendu
mu imajo vsi občani, ki imajo pravi
co voliti člane občinskega sveta. 

Odločitev na referendumu je spre
jeta, če zanjo glasuje večina voliv
cev, ki so glasovali. 

13. člen 
54. člen se spremeni in glasi: 

Občinski svet oziroma župan 
lahko razpišeta svetovalni referen
dum o posameznih vprašanjih po
sebnega pomena, da se ugotovi vo
lja občanov. 

Svetovalni referendum se lahko 
razpiše za vso občino ali za njen del. 

Svetovalni referendum se mora 
razpisati tudi na zahtevo najmanj 10 
odstotkov volivcev v občini oziro

ma krajevni skupnosti. 
Svetovalni referendum ne zavezu

je občinskih organov. 
Glede izvedbe svetovalnega refe

renduma se smiselno uporabljajo 
določbe 52. in 53. člena tega statuta. 

14. člen 
55. člen se spremeni in glasi: 

»Najmanj 10 odstotkov volivcev 
v občini lahko zahteva izdajo ali 
razveljavitev splošnega akta ali dru
ge odločitve iz pristojnosti občin
skega sveta oziroma drugih občin
skih organov. 

Če se zahteva nanaša na razvelja
vitev splošnega akta občinskega 
sveta, mora ta obravnavo zahteve 
uvrstiti na prvo naslednjo sejo, o 
njej pa odločiti najkasneje v treh 
mesecih. 

Če se zahteva nanaša na druge 
odločitve občinskih organov, mora 
pristojni organ o njej odločiti naj
kasneje v enem mesecu. 

Glede postopka vložitve zahteve 
iz prvega odstavka tega člena se 
smiselno uporabljajo določbe za
kona o referendumu in ljudski ini
ciativi, ki urejajo ljudsko inicia
tivo.« 

15. člen 
56. člen sespremeni in glasi: 

Sistemizacijo delovnih mest v 
občinski upravi določi župan. O 
imenovanju oziroma sklenitvi de
lovnega razmerja zaposlenih v občin
ski upravi odloča župan oziroma po 
njegovem pooblastilu tajnik občine. 
Podrobnejša organizacija občinske 
uprave se na predlog župana določi 
z odlokom. 

16. člen 
57. člen se spremeni in glasi: 

Občinsko upravo vodi župan. 
Župan je za izvajanje občinskih 

predpisov in odločitev občinskega 
sveta odgovoren svetu. 

Za neposredno izvajanje nalog 
uprave skrbi tajnik občine, ki ga 
imenuje župan. 

Zupan lahko pooblasti tajnika 
občine za podpisovanje določenih 
aktov poslovanja. 

17. člen 
59. člen se spremeni in glasi: 

»Za delo urada je tajnik občine 
odgovoren županu.« 

18. člen 
60. člen se spremeni in glasi: 

»Upravne naloge občinske upra
ve opravljajo tajnik občine in drugi 
strokovno tehnični delavci, določe
ni s sistemizacijo delovnih mest.« 

19. člen 
61. člen se spremeni in glasi: 

Za zaposlene v občinski upravi se 
uporabljajo predpisi o delovnih 
razmerjih in plačah, ki veljajo za de
lavce v državni upravi. Pri tem se 
lahko za delovno mesto tajnika 
občine določi količnik za določoitev 
osnovne plače največ v višini, ki ne 
dosega količnika delovnega mesta 
načelnika upravne enote. 

20. člen 
63. člen se spremeni in glasi: 

»Posamične akte iz izvirne pri
stojnosti občine izdaja tajnik obči
ne, ki lahko pooblasti delavce upra
ve, ki izpolnjujejo zakonske pogoje 
za odločanje v upravnih stvareh, za oprav-
ljanje posameznih dejanj v postop
ku ali za vodenje celotnega postop
ka in za odločanje v upravnih 
stvareh. 

Osebe iz prejšnjega odstavka od
ločajo tudi o upravnih stvareh iz 
prenesene državne pristojnosti in na 
podlagi javnih pooblastil, če ni z za
konom drugače določeno.« 

21. člen 
65. člen se spremeni in glasi: 

Tajnik občine skrbi in je odgovo
ren za dosledno izvajanje zakona o 
splošnem upravnem postopku in 
drugih predpisov o upravnem po
stopku. 

Zupan mora zagotoviti vodenje 
evidence o upravnih stvareh v skla
du s predpisom Ministrstva za no
tranje zadeve. 

22. člen 
68. člen se spremeni in glasi: 

O izločitvi župana odloča občin
ski svet. 

O izločitvi tajnika občine odloča 
župan. 

O izoločitvi uradne osebe odloča 
župan, če pa upravo vodi po po
oblastilu župana tajnik občine, od
loča o izločitvi uradnih oseb tajnik. 

23. člen 
121. člen se spremeni in glasi: 

Statut prične veljati petnajsti dan 
po objavi. Z dnem veljavnosti tega 
statuta prenehajo veljati začasni 
statutarni sklepi. 

Postopki za spremembo statuta 
so enaki postopkom sprejema. 

Predlog za spremembe oziroma 
dopolnitve lahko da tretjina članov 
sveta, župan ali 10 odstotkov volil
nih upravičencev v občini. 

24. člen 
Spremembe in dopolnitve Statua 

Občine Brezovica, zaenejo veljati 
takoj po objavi v Uradnem listu. 

ftev.: izv. 13/98 
Datum: 1.4.1998 

Predsednik sveta 
Leopold PRISTAVEC 

Na podlagi 25. člena zakona o 
pokopališki in pogrebni dejav
nosti ter o urejanju pokopališč 
(Uradni list SRS, št. 34/84 in 
Uradni list SRS št. 26/90), 3. in 
5. člena zakona o prekrških 
(Uradni list SRS št. 25/83, 
42/85, 47/87,5/90, uradni list 
RS št. 10/91, 13/93, 66/93 in 
statuta Občine Brezovica, je 
občinski svet Občine Brezovica 
na 32. redni seji, dne 26.3.1998, 
sprejel 

O D L O K 
o pokopal iški in pogrebni 
dejavnosti ter o urejanju 

pokopal i šč v občini Brezovica 

I. SPLOŠNE DOLOČBE 

1. člen 
S tem odlokom se določa način 

opravljanja pokopališke in pogreb
ne dejavnosti ter urejanje in vzdrže
vanje pokopališč na območju Obči
ne Brezovica. 

2. člen 
Pokopališka in pogrebna dejav

nost ter urejanje pokopališč je ko
munalna dejavnost posebnega druž
benega pomena in obsega pogrebne 
storitve in oddajanje prostorov za 
grobove v najem, vzdrževanje, raz
delitev zvrsti grobov in prekopi 
grobov. 

3. člen 
Pokopališče je komunalno sani

tarni objekt s katerim upralja Javno 
komunalno podjetje Brezovica, ozi
roma Krajevna skupnost. 

Upravljalca določi občinski svet 
Občine Brezovica, na predlog Sveta 
KS. 

4. člen 
Llpravljalec pokopališča opravlja 

pokopališko in pogrebno dejavnost 
in ureja pokopališča na krajevno 
običajen način, z dostojanstvom do 
umrlih. 

5. člen 
Na območju Občine Brezovica so 

pokopališča v naslednjih krajevnih 
skupnostih: 
KS Brezovica: Brezovica 
KS Vnanje Gorice: Vnanje Gorice 
KS Notranje Gorice: Notranje Gorice 
KS Podpeč-Preserje: Preserje 

KS Rakitna: Rakitna 

6. člen 
Pokopališče ima pokopališki oko

liš z območja katerega se praviloma 
pokopljejo umrli.Okoliš predstavlja 
območje posamezne KS. 

Neindentificirana trupla se po
kopljejo na najbljižjem pokopa
lišču. 

7. člen 
O ustanovitvi novih, razširitvi in 

opustitivi obstoječih pokopališč, od
loča občinski svet na predlog župa
na, oziroma posameznega Sveta 
KS, po predhodnem soglasju sani
tarne inšpekcije. 

II. UREJANJE POKOPALIŠČ 
8. člen 

Pokopališče se zgradi, razširi in 
ureja z ureditvenim načrtom, ki je 
sestavni del pravilnika o pokopališ
kem redu. 

Ureditveni načrt je sestavljen iz 
situacije pokopališča z vrisanimi 
grobnimi polji, z oštevilčenimi gro
bovi, objekti in komunalnimi pri
ključki. 

Pravilnik o pokopališkem redu za 
posamezno pokopališče sprejme ob
činski svet na predlog upravljalca 
pokopališča, oziroma krajevne skup
nosti. 

9. člen 
S pravilnikom o pokopališkem 

redu se predpisuje način in čas po
kopa, zvrsti grobov in označevanje, 
tehnične normative za grobove, 
vzdrževanje reda, čistoče in miru na 
pokopališču in spremljajočih objek
tih, postavljanje, spreminjanje in 
odstranitev spomenikov ali obnovo 
grobnic in vsak drug poseg v pro
stor na pokopališču. Ureditve gro
bov, ki so bile opravljene do uvelja
vitve tega odloka, ostanejo še naprej 
v veljavi. 

10. člen 
Pokopališče mora biti ograjeno z 

zidom ali žično ograjo z živo mejo, 
imeti mora mrliško vežico primerno 

velikosti pokopališča, prostor za 
hrambo orodja, urejena mesta za 
odlaganje odpadkov, oskrbo z vodo 
in elektriko ter dostop do pokopa
lišča z motornim vozilom. 

11. člen 
Pokopališča v Občini Brezovica 

so razdeljena na naslednje zvrsti 
grobov: 
- enojni grobovi, dvojni grobovi, 
otroški grobovi, grobnice (klasični 
grobo vi)-žarni grobo vi-grobišča-pro-
stor za anonimne pokope-prostor 
za raztrositev pepelaGraditev novih 
grobnic na pokopališčih ni dovolje
na. 

12. člen 
Velikost grobov, širino glavne 

dostopne poti, poti med vrstami 
grobov in poti med grobovi se dolo
či s pravilnikom o pokopališkem 
redu, ki mora biti prilagojena teh
nologiji pokopavanja, ne smejo pa 
presegati naslednjih normativov: 

- širina glavne dostopne poti: 
max. 1,50 m 

- širina poti med vrstami grobov: 
max. 1,20 m 

- širina poti med grobovi: max. 
0,30 m 

- globina groba: min. 1,80 m 
- enojni grob: širina 0,80 do 1,00 

m, dolžina 2,00 m 
- dvojni grob: širina 1,60 do 1,80 

m, dolžina 2,00 m 
- žarni grob: širina 0.70 do 1,00 m, 

dolžina 0,70 do 1,00 m 
- otroški grob: širina 0,70 do 1,00 

m, dolžina 1,00 do 1,50 m 
Če se žara shrani v enojni, dvojni, 

trojni ali otroški grob, se tak grob 
ne smatra kot žarni grob. 

Grobišča so prostori za skupen 
pokop večjega števila pokojnikov 
ob morebitnih elementarnih in dru
gih nesrečah, v izrednih ali vojnih 
razmerah ter skupna grobišča. 

Med skupna grobišča spadajo tu
di obeležja v spomin žrtvam vojn in 
obstoječa kostnica na Sodnem 
vrhu. 

Za skupna grobišča skrbi Občina 
Brezovica. 

Pokopi na skupnih grobiščih se 
opravijo na osnovi pristojnega or
gana za notranje zadeve. 

V primeru več zaporednih poko
pov sejama poglobi tako, da znaša 
plast zemlje najmanj 1,50 m. Uprav
ljalec pokopališča pa v skladu z za
konom o pokopališki in pOgrebni 
dejavnosti, določi še druge primere, 
v katerih se mora jama poglobiti. 

Določila prvega odstavka tega 
člena veljajo le za ureditev grobov, 
ki se bodo urejali po uveljavitvi tega 
odloka. Ureditve grobov, ki so bile 
in bodo opravljene do uveljavitve 
tega odloka, ostanejo še naprej v 
veljavi. 

13. člen 
Najemnik groba je dolžan poskr

beti, da je grob stalno vzdrževan in 
urejen. 

Če je grob tako zanemarjen ali 
zapuščen, da ogroža varnost ljudi in 
sosednjih grobov ali če kvari videz 
in izgled sosednjih grobov in sam 
izgled pokopališča, se smatra, daje 
grob zapuščen. 

Upravljalec pokopališča lahko 
tak grob na predlog Sveta KS, na
jemniku odvzame, 

III. NAČIN POKOPA 
14. člen 

Žare s pepelom umrlih se shranju
jejo v žarnih grobovih ali obstoječih 
grobovih in grobnicah. 

V enem žarnem grobu je lahko 
shranjenih tudi več žar v skladu z 
ureditvenim načrtom in pravilnika 
o pokopališkem redu. 

15. člen 
Ggrobove je dovoljen pokop sa

mo v krstah iz trdega ali mehkega 
lesa, v skladu s pravilnikom o po
kopališkem redu. 

16. člen 
Na vseh grobovih velja obvezna 

mirovalna doba najmanj deset let. 

17. člen 
Prevoz pokojnika se sme opraviti 

le s posebnim mrliškim vozilom, ka
terega preskrbi upravljalec pokopa
lišča ali organizator pogreba. 

18. člen 
Pogrebna svečanost se opravi na 

krajevno običajen način in se določi 
s pravilnikom o pokopališkem redu. 

IV. PRIJAVA POKOPA IN 
SKLENITEV NAJEMNE 
POGODBE 

19. člen 
Pokop odredi mrliški preglednik 

in tudi določi okviren čas pokopa. 
Praviloma mora poteči od trenutka 
smrti do pokopa najmanj 36 ur. 

Točen čas določi upravljalec po
kopališča v dogovoru s svojci pokoj
nika. 

Po ugotovljeni smrti se pokop 
prijavi upravljalcu pokopališča, s 
katerim se dogovori o vseh pokopa
liških in pogrebnih storitvah. Po

kop se lahko opravi, ko so predlo
ženi vsi dokumenti, ki jih izda 
pristojen upravni organ. 

20. člen 
Sorodniki pokojnika oziroma na

jemniki groba sklenejo z upravljav
cem pokopališča najemno pogod
bo, ki mora vsebovati: 
- podatke o grobu,- obveznosti na
jemnika in upravljalca,- čas najema, 
ki ne sme biti krajši od 10 let,- višino 
najemnine,- rok rednega plačila, -
splošna določila 

21. člen 
Višino najemnine določa občin

ski svet na predlog upravljavca 
pokopališča. 

V. PRAVICE IN DOLŽNOSTI 
U P R A V L J A L C A 
POKOPALIŠČA 

22. člen 
Upravljavec pokopališča: 

- ugotavlja pravilnost pokopališ
kih dokumentov za dovolitev 
pokopa, 

- poskrbi za izdelavo ureditvenih 
načrtov, 

- vodi ustrezno evidenco dohod
kov in izdatkov ter v zvezi s tem 
tudi finančno poslovanje za vsa
ko pokopališče posebej, 

- organizira opravljanje pokopov 
in prekopov grobov, 

- oddaja prostore za grobove in 
vodi evidenco sklenjenih po
godb, 

- daje soglasje k načrtom za ure
ditve grobov in postavitev spome
nikov, 

- vodi evidenco o grobovih in po
kopanih osebah, 

- sklepa pogodbe in izdaja splošne 
akte, s katerimi se ureja oprav
ljanje pogrebnih in pokopaliških 
storitev, v skladu s tem od
lokom, 

- skrbi za izvrševanje določil tega 
odloka in pravilnika o pokopa
liškem redu, 

- opravlja redno vzdrževanje po
kopališč in spremljajočih objek
tov v skladu z določili tega odlo
ka in pravilnika o pokopališkem 
redu, 

- opravlja in organizira investicij
ska dela, na osnovi sklepa Sveta 
KS ali sklepa občinskega sveta. 

VI. DRUGE DOLOČBE 
23. člen 

Na pokopališčih je prepovedano: 
- nedostojno vedenje, vpitje, kri

čanje, razgrajanje, 
- stopanje in hoja po grobovih -

vodenje psov in drugih živali po 
pokopališču in v mrliško vežico, 

- odlaganje odpadkov izven za to 
določenih mest, 

- trganje cvetja in zelenja na gro
bovih, 

- vožnja s kolesi in drugimi vozili 
ali njihovo shranjevanje na poko
pališčih, 

- onesnaženje ali poškodovanje 
pokopaliških objektov in na
prav, nagrobnikov, grobov in 
nasadov, 

- razmetavanje sveč, svetilk, ven
cev cvetja in drugih predmetov, 

- oddajanje grobov brez soglasja 
upravljalca pokopališča, 

- pokopavanje pokojnika na tu
jem grobu brez soglasja najem
nika groba in upravljalca poko
pališča, 

- postavljanje in odstranjevanje 
nagrobnikov brez soglasja uprav
ljalca pokopališča 

24. člen 
Pokopališke poti, zgradbe, ograje 

in druge komunalne naprave mora 
vzdrževati upravljalec pokopališča. 
Za cerkvene objekte v sklopu poko
pališča skrbi cerkev sama. 

Za red in vzdrževanje pokopališ
ča je odgovoren upravljalec poko
pališča. 

Za red in vzdrževanje grobov so 
odgovorni najemniki grobov. 

Upravljalec pokopališča in na
jemnik groba lahko skleneta poseb
no pogodbo o vzdrževanju groba. 

VII. KAZENSKE DOLOČBE 
25. člen 

Kršitelje tega odloka in pravilni
ka o pokopališkem redu se kaznuje 
v skladu z odlokom o javnem redu 
in miru Občine Brezovica. 

VII. PREHODNE IN KONČNE 
DOLOČBE 

26. člen 
Upravljalec pokopališča je dol

žan v roku štirih mesecev po uvelja
vitvi tega odloka sprejeti pravilnik o 
pokopališkem redu. 

Upravljalec pokopališča uskladi svo
je poslovanje s tem odlokom v roku 
enega leta od njegove uveljavitve. 

27. člen 
Ta odlok začne veljati osmi dan 

po objavi v Uradnem listu RS. 

Številka: izv. 14/98 
Brezovica, dne 1.4.1998 

Predsednik občinskega sveta: 
Leopold Pristavec 



ŠPORTNO RITMIČNA GIMNASTIKA 

Novo ustanovljeni vrhniški 
klub prireditelj prvega turnirja 

Vrhniške ritmičarke, ki so tekmovale na 2. prvenstveni tekmi v ŠRG. 

Vrhniški klub Špor tno rit
mične gimnastike je 18. aprila 
izpeljal 2. prvenstveno tekmo v 
ritmični gimnastiki za mlajše 
deklice, deklice in kadetinje. 
Tekma je bila v dvorani osnov
ne šole Ivana Cankarja na Vrh 
niki, katero sije ogledalo veliko 
število ljubiteljev te športne pa
noge na Vrhniki . Marljivi šport
ni delavci so turnir pripravili na 
najvišji organizacijski plati ter 
tako nadaljevali tradicijo do
brih organizacij prejšnjih tekem 
in mednarodnih turnirjev. Tudi 
mlade vrhniške ritmičarke so 
prikazale dobre vaje, tako da se 
za prihodnost ni bati. Kot ve
mo, so najboljše vrhniške ritmi
čarke, ki sedaj že nastopajo v 
članski konkurenci, zapustile 
vrhniški klub ter odšle s trener
ko Mohar Spelo v Ljubljano. 

Med najboljšimi deklicami je 
nastopilo 16 tekmovalk, med 
njimi 6 iz domačega kluba. Na
stopile so s kolebnico in vrstni 
red je bil naslednji: 

1. Neja Jerant (Nar. dom — 
Ljubljana) 14,800 

2. Polona Zajec (Studenci — 
Maribor) 14,033 

3. Živa Kocjančič (Šiška — 
Ljubljana) 13,600 

4. Tea Križman (Vrhnika) 
13,567 

in 12. Eva Ličof, 13. Nina Mr -
šič, 14. Maja Ramič, 15. Špela 
Jerina in 16. Tina Grom (vse 
Vrhnika). Pri skupinskih vajah 
pa so slavile mlade ritmičarke iz 
Maribora (Studenci), druge so 
bile iz ŠD Partizana Moste 
(Ljubljana) in tretje mlade tek
movalke domačega KŠRG Vrh-

Kickboxing sekcija postaja 
vse uspešnejša. Letos smo se 
udeležili treh tekmovanj in ene
ga sodniškega seminarja, ki ga 
je vodil W A K O , sodnik A klase, 
Darko Filiput, mojster taek-
wondoja 5. dan. Dve tekmova
nji za mladince in člane v kate
goriji S E M I contact sta potekali 
zelo uspešno, saj je naš sodnik 
prvič sodil šele na drugem tek
movanju 2. dela državnega pr
venstva kickboxing zveze Slo
venije. V kategoriji L I G H T 
contact, kjer smo tekmovali iz
ključno člani, pa je bilo lepo vi
dena tehnična premoč starejših 
borcev, ki usklajeno kombinira
jo ročno in nožno tehniko, ki 
ima v neprekinjeni borbi abso
lutno prednost pred ročno. Ta
ko sta v svojih težnostnih kate
gorijah izstopala Tomaž Ba-
rada, (klub Branik Hwarang) 
dvakratni svetovni prvak, in pa 
Marcel Fekonja (kickboxing 
Ptuj). V prihodnjem letu name
ravamo razširiti dejavnost kic
kboxing tudi med osnovnošol
ske otroke, saj je kicboxing 
S E M I contact najvarnejša tek
movalna borilna veščina, kjer je 
tekmovalec skoraj popolnoma 
zaščiten, in jo pr iporočamo 
vsem tistim, ki neučakano po
skušajo preizkusiti svoje znanje 
na borišču. Poškodbe so zelo 
redke in prav zato se tekmova
lec lahko že zelo zgodaj prične 
boriti in se pripravljati tudi za 
druge, bolj zahtevne discipline, 
kjer je potrebnega več znanja in 
izkušenj. V prihodnjem letu 
jahko v našem klubu pričaku
jemo tudi državnega prvaka 
Davorina Gabrovca iz Ptuja, ki 
bo prišel študirat v Ljubljano. V 
jeseni pa si lahko obetamo 
tehnično-borbeni seminar s To
mažem Barado, svetovnim kick
boxing prvakom in tudi evrop
skim prvakom v taekwondoju. 
Tako bomo končno imeli mož
nost tudi na Vrhniki videti ak
tualne borce svetovnega pome
na. Še nekaj boljših rezultatov s 
tekmovanj prejšnjega meseca. 
Tekmovalo je 20 tekmovalcev iz 
kluba Vrh , in to v S E M I in 

L I G H T contactu. 
Rezultati 2. kola državnega 

prvenstva kickboxing S E M I con-
tact v Novi Goric i : mladinke 
(+60 kg) 3. mesto Nina Vehar; 
mladinci (-79 kg) 3. mesto M i -
lovan Radovič, (-63 kg), 4. me
sto Anton Šivic; člani (-63 kg) 3. 
mesto Siniša Tubič. 

Rezultati 1. kola državnega 
prvenstva kickboxing L I G H T 
contact v Ormožu: 

člani (-63 kg); 2. mesto Janez 
Obreza. 

Pohvale veljajo predvsem za 
tehnično pravilnost borjenja A n 
tonu Šivicu in izjemni borbeno
sti Siniše Tubiča ter Benjamina 
Tomšiča. Naj pohvalimo tudi 
celotno ekipo, saj je večina tek
movalcev naše selekcije, ki j ih 
nismo omenili, tekmovala prvič 
na večjem prvenstvu. Vse to ka
že na dobro in vztrajno delova
nje naše sekcije, ki je v dobrem 
letu in pol dosegla take rezulta
te. Slišimo sicer, da je v naši 
občini kar nekaj potencialnih 
kandidatov, ki se ponašajo z 
znanjem borilnih veščin, vendar 
jih na tekmovanja, kljub vsem 
ugodnostim, ki j im jih ponuja
mo, ne moremo zvabiti. Le 
zakaj? 

K a r a t e n a V r h n i k i i n 
n j e g o v a p r i h o d n o s t 

Začetnika karateja na Vrhni
ki sta g. Džemal Mustafič in g. 
Bojan Zuber ob mentorski po
moči dr. Jorgea in g. Takashija. 
Zaradi želje po večji samostoj
nosti je g. Mustafič ustanovil 
Karate klub Vrhnika in le še so
deloval z omenjenima mentor
jema, razšel pa seje tudi z g. Žu-
brom, kije imel večje ambicije^; 
kontaktnih borilnih športih. Za
to se je vrhniški karate pozneje 
razvijal v tradicionalno smer in 
se ukvarjal predvsem z izvaja
njem kat in tradicionalnem tre
niranjem karateja. Pridružili so 
se manjši karate asociaciji I T K F 
(in ne večjemu W U K O - j u , ki je 
že takrat poudarjal posodobitev 
v karateju), kjer spontano bor-

nika. V nekoliko starejši kate
goriji — deklic, ki so tekmovale 
z dvema rekvizitoma (žoga, 
obroč) je bil naslednji vrstni red: 

1. Andreja Žegarac (Nar. 
dom — Ljubljana) 32,167 

2. Kaja Sindič (Šiška — Ljub
ljana), 32,117 

3. Špela Gala (Nar. dom — 
Ljubljana) 30,867 

na 5. mesto seje uvrstla Tina 
Križman (Vrhnika) 29,300; 8. 
Ana Kovač, 10. Nadia Solina, 
12. Neža Petelin in 13. Barbara 
Rode (vse Vrhnika). 

Nastopilo je 15 tekmovalk. 
Pri skupinskih vajah deklic pa je 
bil vrstni red: 

1. Narodni dom — Ljubljana 
2. Šiška — Ljubljana 
3. Klub ŠRG Vrhnika 
4. Studenci Maribor 
Pri kadetinjah so nastopile le 

tri tekmovalke, ki so nastopile s 
štirimi rekviziti. Vrstni red je 
bil : 

1. Tjaša Šeme (Partizan — 
Moste) 64,967 

2. Saša Majorič (Partizan — 
Moste) 61,450 

3. Maja Jeremič (Partizan 
—Moste) 61,133 

Izvedbo same tekme pa so 
omogočili: Osnovna šola Ivana 
Cankarja, VegoS, d.o.o., trgo
vina Nanča — Spodnje Škofije, 
Cankarjeva založba, d.d., L B 
—Enota Vrhnika, BIROKOP, FDE-
S I G N — reklamni atelje, Špor
tna zveza Vrhnika in Komunal
no podjetje Vrhnika. 

S. S. 

KARATE KLUB VRH 

jenje ni bilo tako pomembno, 
kot je bila pomembna tradicio
nalna tehnika zaradi tradicio
nalne tehnike same. Tako je ka
rate postal le »duhovna« veš
čina, katere uporabne vrednosti 
ni bilo videti. To pomanjkanje 
smo takrat opazili tudi nekateri 
tekmovalci z vrhniške občine, ki 
smo takrat trenirali v Ljubljani 
in se odločili, da začnemo na 
Vrhniki predvsem s tekmoval
nim borbenim športnim karate-
jem. Presenetile so nas pred
vsem govorice, da je karate 
nekakšno mahanje po zraku in 
neka neuporabna tradicionalna 
zadeva, ki sploh nima nikakr
šnega pomena. Tako v prvih 
mesecih prakt ično ni bilo odzi
va, saj karateja nobeden ni je
mal resno — češ to je veščina za 
o'troke. Nato so se pojavili prvi 
radovedneži, od katerih jih je bi
lo nekaj tudi mojstrskih kandi
datov in dva mojstra, ki so vča
sih trenirali v Verdu pri g. 
Mustafiču. Le-ti zdaj vneto tre
nirajo že nekaj časa, razlika 
med tradicionalno in športno 
tehniko (slednja je mehkejša, 
naravnejša in uporabnejša v 
samoobrambi) pa se j im zdaj zdi 
ogromna, a to je s treningom 
mogoče hitro osvojiti. Tako 
smo z zavzetim delom zadnji 
dve leti dobili tudi že prve inter
ne trenerje skupin, ki se lahko 
pohvalijo s sorazmerno veliko 
znanja za dve leti treninga, ki so 
ga imeli na voljo. Na tekmova
nja za državno prvenstvo jih 
bomo napotili prihodnjo po
mlad, vmes pa bodo odtekmo-
vali nekaj lažjih medklubskih 
srečanj. 

V aprilu smo se v prostorih 
Športne zveze Vrhnika srečali s 
predstavnikoma Karate kluba 
Vrhnika. Predlog o združitvi de
la K K Vrh in K K Vrhnika sta g. 
Mustafič in g. Tomšič zavrnila; 
navajala sta različne težave, ki 
bi pri tem nastale. Naš predlog 
je obsegal predvsem zmanjšanje 
stroškov, ki nastajajo z obsto
jem dveh klubov. Stroški dveh 
klubov, ki se tako lepo dopol

njujeta, eden s specializirano 
tradicionalno tehniko in eden s 
specializirano športno tehniko, 
se podvajajo pri najemu ločenih 
terminov za telovadnice, pri lo
čenem prevozu na tekmovanja, 
računovodstvu dveh klubov, pri 
članarini v Karate zvezo Slove
nije, ki jo vsak klub plačuje 
zase, pri šolanju sodnikov za 
vsak klub posebej, za šolanje 
trenerjev za vsak klub posebej, 
pri nabavi opreme za treniranje 
itn. Z obstojem dveh klubov je 
zaradi zmede v poznavanju tudi 
težje dobiti sponzorje oziroma 
donatorje. Vprašamo se lahko 

le, komu služijo take razmere in 
kako dolgo ter kakšna logika 
stoji za takim početjem? 

Ker omenjenega sodelovanja 
ni in po vsej verjetnosti ga tudi 
ne bo, smo se v K K Vrh odločili, 
da bodo prihodnje leto pričeli 
tudi naši karateisti z intenziv
nim treningom kat (Karate klub 
Vrhnika pod okriljem g. Musta-
fiča poskuša z rekreativnim te
čajem boksa že drugič, ko j im je 
prejšnji tečaj že propadel), in si
cer pod vodstvom strokovnih 
trenerjev. V jeseni pa namera
vamo po vsej verjetnosti pridru

žiti močnejšemu ljubljanskemu 
karate klubu in tako zagotoviti 
našim karateistom še več stro
kovnega znanja, tekmovanj do
ma in po svetu ter predvsem za
nimivega druženja v tem lepem 
olimpijskem športu. 

S tem člankom bomo verjet
no spet dvignili nekaj prahu, 
vendar vse to služi le k izboljša
nju razmer v karate športu, kije 
bil še lani v vrhniški športni zve
zi označen kot tretjerazredni. 
Tega pa si pravzaprav sploh ne 
zasluži. 

J . O. 

Uspešno 
delo mladih 
karateistov 

Po krajšem »predahu« se po
novno vračamo na športne stra
ni Našega časopisa. Vendar ta 
»predah« je bil le oglaševalske 
narave. Kdor pozna Karate 
klub Vrhnika, ve da ima le-ta na 
Vrhniki že dolgoletno tradicijo 
in da je še vedno dejaven. Tre
ningi se pod strokovnim vod
stvom trenerja Mustafič Dže-
mala (črni pas 4. dan) izvajajo še 
vedno v Domu krajevne skup
nosti Verd, in sicer v ponede
ljek, sredo in petek od 18.00 do 
20.00 ure. 

V klubu je v tem času prišlo le 
do te spremembe, da je izstopil 
iz članstva Zveze tradicionalne

ga karateja Slovenije (katera je 
član I T K F — International tra-
ditional karate federation) ter 
postal član Karate zveze Slove
nije, kjer je včlanjenih večje šte
vilo klubov, kar pomeni hujšo 
konkurenco na tekmovanjih. V 
klubu pa še vedno gojimo tradi
cionalni karate, pri čemer pre
vladuje izvajanje kat (forme), v 
zadnjem času pa se posvečamo 
tudi borbam. 

Seveda pa se še naprej udele
žujemo tekmovanj, k i j i h orga
nizirajo slovenski klubi, če pa 
bodo denarne zmožnosti do
puščale, pa se bomo udeležili 
tudi kakšnih mednarodnih te
kem. Tako seje naš klub udele
žil 1. pokalne tekme, ki je bila 
dne 15. 2. 1998 v Trbovljah, in 
sicer v kategoriji malčkov in 
malčic, mlajših dečkov in mlaj
ših deklic ter starejših dečkov in 
deklic. Med 372 tekmovalkami 
in tekmovalci iz 32 slovenskih 
klubov je bilo tudi naših 7 tek
movalk in tekmovalcev. 

V kategoriji mlajših deklic so 
se v izvajanju kat v polfinale in 
sicer na 7. mesto uvrstile Sanela 
Mustafič in na 8. mesto Sandra 
Mustafič. 

V borbah v kategoriji starej
ših dečkov pa se je v finale uvr
stil na 4. mesto Ivan Brkič. 

19. 4. 1998 je v Velenju pote
kala 1. pokalna tekma v borbah 
za mlajše in starejše mladinke in 
mladince. Naš klub so v konku
renci 139 tekmovalcev iz 33 
klubov zastopali perspektivni 
tekmovalci Miha Rivo, Herman 
Gabrovšek in Lidija Brkič. M i 
ha Rivo se je v konkurenci 36 
tekmovalcev v kategoriji mlaj
ših mladincev (po starosti sodi v 
kategorijo mladih šolarjev, ven
dar pravila dopuščajo nastopa
nje mlajše kategorije v starejši) 
uvrstili v polfinale. 

Vabimo vse ljubitelje borilnih 
veščin, da se nam pridružijo in 
spoznajo lepote tega športa. 

Predsednik kluba 
Džemal Mustafič 

6 . t r a d i c i o n a l n o 

o d p r t o 

p r v e n s t v o 

- s t r e l j a n j e 

z z r a č n o p u š k o 

V Vojašnici Vrhnika («na 
Košacah«) smo v petek, 10. 
aprila, že šestič zapored ob 
obletnici ustanovitve Učnaga 
centra Slovenske vojske organi
zirali in izvedli prvenstvo v stre
ljanju z zračno puško. 

Tako kot vsa leta do sedaj, so 
se našemu vabilu odzvala razna 
društva in organizacije s širšega 
področja občine Vrhnika. Tek
movalo je 12 ekip in 41 posa
meznikov. 

Vsi udeleženci tekmovanja so 

Vrstni red ekip je bil: 

lahko poleg strelskega tekmo
vanja z zračno puško tudi pre
verili svoje strelske sposobnosti 
na učnem pripomočku — tre-
nažerju za urjenje v strelskih 
veščinah. 

Vse ljubitelje strelskih veščin 
pa vabimo, da se tudi v bodoče 

udeležite naših tekmovanj. Naša 
želja je tudi, da tradicionalno 
prvenstvo v streljanju z zračno 
puško Športna zveza Vrhnika 
uvrsti v športna tekmovanja 
občine Vrhnika in s tem približa 
to špor tno zvrst čim večjemu 
številu občanov. 

Posamezniki do 10. mesta pa so se uvrstli: 

Mesto Priimek in ime Ekipa Število krogov 

1 Pasarič Jože SD Vrhnika 188 

2 Lampreht Bojan SD Vrhnika 183 

3 Krošelj Vladislav D U Podutik 178 

4 Ravnikar Vladimir SD Vrhnika 177 

5 Gyoha Goran Pehotna četa 172 

6 Gutnik Franc DI Vrhnika 172 

7 Grom Janez SŠTS Ljubljana 171 

8 Grom Aljoša K S Stara Vrhnika I 170 

9 Grom Marjan K S Stara Vrhnika I 169 

10 Doljšak Darko Poveljniška četa I 168 

Mesto Ekipa Število krogov 

1 SD Vrhnika 548 

2 K S Stara Vrhnika I 502 

3 SŠTS Ljubljana 492 

4 Pehotna četa 487 

5 D U Podutik 461 

6 Poveljniška četa I 450 

7 K S Stara Vrhnika II 432 

8 Poveljstvo I 408 

9 Minometna četa 406 

10 Zaledna enota 404 

11 Poveljniška četa II 378 

12 Poveljstvo II 317 

Torej, nasvidenje v mesecu 
aprilu 1999. 

K . N . 

Ljubitelji 
košarke! 

Pod okriljem M S K D 
Verd so se zagrizeni rekrea
tivni igralci košarke zbrali k 
pripravi serije turnirjev pri
ljubljene igre na en koš v 
trojkah. Turnirji bodo po
tekali vsakih 14 dni vse tja 
do septembra, ko se bomo 
zbrali na zaključku tekmova-
nja-mastersu. 

Posamezni turnirji se bo
do točkovali, pomembne 
bodo tudi zmage na posa
meznih turnirjih. 

Prvi, otvoritveni Turnir v 
trojkah, bo tako že v sobo
to, 23. maja 1998, ob 15. uri 
v Športnem parku Vrhnika. 
Prijavite se lahko na sam 
dan tekmovanja ali na tel. 
752-332 (Justin). Igra se po 
prirejenih streetball pravi
lih, ki bodo razobešena na 
oglasi deski v športnem 
parku. V ekipo se lahko pri
javijo trije igralci in ena 
rezerva. 

Pravice nastopa pa nima
jo registrirani igralci B in 
višje lige! Vljudno vabljeni! 
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NTK Selda 
-Pack 
Preserje v 
play-offu 

Redni del tekmovanja v 1. 
slovenski namizno teniški ligi je 
končan. Jesenski prvak N T K 
Selda — Pack Preserje je tudi v 
spomladanskem delu ostal na 
prvem mestu. Tako so se ures
ničili vsi načrti marljivih na
mizno teniških delavcev iz Pre-
serja, da se po prvem delu 
tekmovanja uvrstijo med prve 
štiri ekipe, kar prinese možnost 
nadaljevanja tekmovanja v 
play-offu. V nadaljnje tekmo
vanje so se uvrstle prve štiri eki
pe in najboljši izhodiščni polo
žaj ima ekipa N T K Selda — 
Pack Preserje, ki se bo v pol-
finalu na dve zmagi pomerila z 
ekipo N T K Radgona iz Gornje 
Radgone. Drugi par sta Mak-
simarket Olimpija iz Ljubljane 
in Moravske Toplice Sobota. 

Uspeh ekipe iz Preserja je 
resnično velik, saj je bila 1. slo
venska namiznoteniška liga le
tos zelo kvalitetna in izenačena. 
Ekipe so se okrepile z mladimi 
kvalitetnimi igralci, nekatere pa 
tudi z zelo dobrimi tujci. Res je, 
da so v spomladanskem delu 
Preserci izgubili dve ligaški tek
mi, vendar so pokazali izredno 
homogenost in borbenost v vseh 

tekmah. Po tretjem spomladan
skem kolu je zaigral tudi po
škodovani Gašper Kastelic in s 
tem ekipi prinesel še večjo sa
mozavest. K prvi ekipi sta se 
priključila tudi dva mlada per
spektivna igralca Gregor Legiša 
in Benjamin Rogelj. Slednji je v 
zadnjem kolu doživel tudi og
njeni krst igranja v 1. ligi in to 
kot najmlajši igralec — pionir. 
Glavno breme sta vsekakor no
sila Kitajec P A N W E I in doma
čin Janez Petrovčič. 

Rezultati spomladanskega de
la pa so bili naslednji: 

Selda — Pack (Preserje): M a 
ribor 4:3 

E R A (Velenje) : Selda — 
Pack (Preserje) 2:5 

Selda — Pack (Preserje) : 
Vesna (Zalog) 5:2 

Radgona (Gornja Radgona): 
Selda — Pack (Preserje) 4:3 

Selda — Pack (Preserje): K r 
ka (Novo mesto) 5:2 

Moravske Toplice (Sobota): 
Selda — Pack (Preserje) 3:4 

Selda — Pack (Preserje) : 
Maksimarket Olimpija (Ljub
ljana) 3:4 

Petovia (Ptuj): Selda — Pack 
(Preserje) 1:6 

Kot smo omenili že sredi ma
ja, točno 13. maja, ekipo N T K 
Selda — Pack čakajo lahko trije 
polfinalni obračuni z ekipo 
N T K Radgona na dve dobljeni 
tekmi. S tem če je rezultat 1:1 se 
igra na domačem igrišču v Pre-
serju. Zato tudi namiznoteniški 
delavci iz Preserja vabijo vse 
ljubitelje te športne panoge, da 
pridejo vzpodbujat in pomagat 
ekipi do tako željenega finala in 
v nadaljevanju tudi na osvojitev 
državnega prvaka. Vso srečo! 

S. S. 

Ekipa članov, ki nastopa v 1. slovenski namizno teniški l igi , od leve: 
trener Zalaznik, Kastelic, Petelin, Legiša M . in Pan VVei; čepijo od le
ve: Petrovčič, Rogelj in Legiša G . 

ODLIČNA ODBOJKA NA BREZOVICI 

Polfinale državnega 
prvenstva v odbojki za učence 

V petek, 24. 4. 1998 se je na 
O Š B R E Z O V I C A odvijalo P O L 
F I N A L E DRŽAVNEGA P R V E N 
STVA V O D B O J K I Z A S T A 
REJŠE U Č E N C E . V tej polfi
nalni skupini so sodelovale eki
pe iz O Š Kanal, O Š Mokronog, 
O Š Toma Brejca iz Kamnika ter 
O Š Brezovica. Tekmovanje seje 
pričelo s pozdravnim govorom 
pomočnice ravnatelja go. Čer-
nigoj in plesnim nastopom učen
cev OŠ Brezovica. Ekipe so igra
le po sistemu vsak z vsakim. 
Najzanimivejša je bila tekma 
med OŠ Kanal in OŠ Brezovica, 
saj je odločala o prvem mestu v 
skupini in uvrstitvi na finale dr
žavnega prvenstva v odbojki za 
učence. V prvem nizu je ekipa 
OŠ Brezovica dobro igrala v po
lju ter dobro organizirala napad 
in dobila prvi niz 15:12. V spod
budo so j im bile tudi navijačice, 
ki so s plesnimi vložki zapolnile 
čas med odmorom in številni 
navijači na tribuni (balkonu), ki 
so športno navijali. V drugem 
nizu je ekipa OŠ Kanal menjala 
podajalca in tako spremenila 
potek igre sebi v prid (drugi niz 
dobila OŠ Kanal 15:8). Tako je 
o zmagovalcu tekme odločal 
tretji odločilni niz, ki pa so ga z 
dobro igro dobili učenci OŠ 
Kanal in se uvrstili v finale dr
žavnega prvenstva. 

N a tekmovanju je bilo opaziti 
tudi nekaj perspektivnih igral

cev, ki bodo morda v prihodno
sti v samem jedru članske repre
zentance v odbojki. 

KONČNI VRSTNI R E D : 
1. OŠ K A N A L 
2. OŠ B R E Z O V I C A 
3. OŠ T O M A B R E J C A 
4. OŠ M O K R O N O G 

Ob koncu tekmovanja so tre
nerji vseh štirih ekip izbrali tudi 
najuspešnejše posameznike na 
samem polfinalnem turnirju. Ta
ko je bil izbran za najboljšega 
napadalca na tekmovanju uče
nec OŠ Brezovica M I T J A B R O -
L I H , ki je po tekmovanju po
vedal: 

»Odbojko treniram že štiri le
ta. To tekmovanje je za enkrat 
moj vrhunec. Vse sem dal od se
be, da bi čimveč prispeval za 
ekipo. Veliko so nam pomagali 
tudi navijači, ki so v dvorani na
redili zelo dobro vzdušje za 
igranje. Toda kljub temu, da ni
smo zmagali, sem zadovoljen, 
da je naša ekipa v celoti igrala 
zelo dobro, saj se na začetku se
zone nikakor nismo mogli 
ujeti.« 

Za najboljšega podajalca je 
bil izbran R O K PLESNIČAR 
in za najboljšega igralca na tur
nirju G R E G O R S I R K (oba OŠ 
Kanal). 

Vse ekipe so prejele plakete in 
praktične nagrade, najboljši po
samezniki pa so prejeli diplome 

NTK S E L D A — P^VCK'PRE-
S E R J E vabi na ogled 1. 
tekme P L A Y - O F F v končni
ci 1. SNT z ekipo NTK 
R A D G O N A iz Gornje Rad
gone. Tekma bo v sredo, 13. 
5.1998, ob 17. uri v dvorani 
Osnovne šole v Preserju. Ker 
tekma že odloča o končni 
uvrstitvi in državnem prvaku 
za sezono 97/98, seje udele
žite in s korektnim navija
njem in vzpodbujanjem pod
prite naše igralce. 

NTK S E L D A — P A C K PRE
S E R J E vabi vse ljubitelje 
namiznega tenisa na ogled 2. 
tekme P L A Y - O F F v Gornjo 

.n tk 

preserje 

SELDA - PACK 
Radgono z ekipo R A D G O 
N E , ki bo v soboto, 16. 5. 
1998, ob 17. uri. Odhod av
tobusa iz Preserja je ob 12. 
uri. Za dobro počutje in navi
janje na tekmi boste poskrbe
l i vi — navijači, za brezpla
čen prevoz in za prigrizek pa 
podjetje S E L D A - P A C K : 
Informacije in prijave na tel. 
631-124, g. Igor Petrovčič 

IP , ~> 

Perspektivna ekipa O Š Brezovica 
stojijo z leve: trener I Z T O K KŠELA. S U L I TABAKOVIČ, M I T J A 
B R O L I H , G R E G O R M E D E N , BOŠTJAN VERČIČ; čepijo z leve: 
S I M O N SKVARČA, M A R K O K O Z A M E R N I K , G R E G O R ER-
BEŽNIK in J A K A S O J E R (manjka ALJAŽ KUNČIČ) 

in praktične nagrade. 
Pohvaliti moram dobro or

ganizacijo tega tekmovanja, za 
kar gre zahvala športnim peda
gogom OŠ Brezovica (I. Kšela, 
A . Kunčič, P. Mavrin). 

Pravo športno navijaško vzdu
šje so pripravili navijači in navi

jačice OŠ Brezovica in prispeva
li k temu tekmovanju svoj delež. 
Na koncu lahko dodam: »Še ve
liko tako dobro organiziranih 
in kakovostnih tekmovanj si že
limo v občini Brezovica na šol
skem nivoju.« 

Gabrijela Marinko 

Staro in mlado -
pridite na barjanski kros 

Kros ali tek čez drn in strn pripravljamo za soboto, 6. junija v pre
lepem barjanskem okolišu v Vnanjih Goricah. Vabljeni ste vsi od ci
cibanov do veteranov. Vsak- udeleženec bo prejel praktično nagrado, 
pomembno pa je tudi to, da se bo zares lepo imel, saj bo po tekmi 
srečanje tudi s znanimi slovenskimi atletinjami in atleti. N i skriv
nost, če vam zaupam, da so svoj obisk že napovedale Brigita Buko
vec, Alenka Bikar in Nataša Erjavec, seveda, če j ih ne bo prehitela 
kakšna pomembna tekma. 

Poskrbljeno bo tako za zdravstveno službo, okrepčilo in dobro 
organizacijo tekmovanja. Prijavite se čimprej. 

Kraj in datum tekmovanja: 
Vnanje Gorice, v soboto, 6. junija 1998 s pričetkom ob 10. uri. 

Prijave: 
Pošljite do torka, 2. junija na spodnja naslova. 

• G A B R I J E L A M A R I N K O , B . V . G . Vnanje Gorice, 
Pod Goricami 17, 1357 Notranje Gorice, tel.: 061 651 305 

• M E T K A K A S T E L I C , M C K Barje z zaledjem, 
Gmajna 18, 1357 Notranje Gorice. Tel./fax: 061 651 648. Mob: 041 
638 438, 
e - naslov: metka.kastelic guest.arnes.si 

Kategorije in dolžina proge: 
9.30 - 9.55 Prevzem tekmovalnih kartončkov 
10.00 Otvoritev tekmovanja 
10.15 Start cicibank, cicibanov (200 m) 
10.25 Start L , 2. razred deklice, dečki (400 m) 
10. 35 Start 3., 4. razred deklice, dečki (600 m) 
10. 45 Start 5., 6. razred deklice, dečki (2000 m) 
11.00 Start 7., 8. razred deklice, dečki (2000 m) 
11.15 Start mladinci, mladinke od 16- 19 let (4000 m) 
11.35 Člani od 20 - 40 let, članice od 20 - 35 let (4000 m) 
11.35 Veterani nad 40 let, veteranke nad 35 let (4000 m) 
12.00 Razglasitev rezultatov in družabno srečanje s slovenskimi 
atleti * 

V posameznih kategorijah tekmujejo skupaj tako dekleta kakor 
fantje, vendar se jih obravnava ločeno."' 

Nagrade in priznanja: 
Vsak udeleženec prejme prakt ično nagrado in sladko presenečenje. 
Najboljši trije v posamezni kategorijah pa medalje in spominske 
plakete. 

Meta Kastelic 

Turnir trojk 
v košarki na Bregu 

V počastitev praznika 27. 
aprila je domače novoustanov
ljeno kulturno-športno društvo 
Breg-Pako v sodelovanju s ko
šarkarskim klubom Borovnica 
'98 organiziralo turnir trojk v 
košarki. 

V mlajši konkurenci sta na
stopili ekipi Piton Dream Team 
in Faškarji, v članski konkuren
ci je bilo osem ekip iz Borovni
ce, Vrhnike in Cerknice. 

Igrali so: Ulični tigri, Street 
bali team, Kara Vrhnika, Kop i -
tov grič, Viper, Znani Cerkni-
čani, Veterani E L L E S , KŠD 
Breg-Pako. 

Ekipe so bile razvrščene v tri 
skupine po sistemu »vsak z 
vsakim«. 

V finalu so igrale prve tri eki
pe iz predtekmovanja: 

Doseženi so bili naslednji 
rezultati: ' 

Kopitov grič : Ulični tigri 
21:10 

Znani Cerkničani : Ulični ti
gri 21:8 

Kopitov grič : Znani Cerkni
čani 21:17 

Vrstni red: 
1. Kopitov grič (Turšič Mi ro , 

Peršin Gregor, Turšič Tone, Pe
telin Matevž) 

2. Znani Cerkničani 
3. Ulični tigri 
Vse tekme turnirja je dobro 

sodil Roman Centa. N a turnirju 

so kljub letom uspešno zaigrali 
tudi nekdanji igralci zveznih in 
republiških ligašev: Božo Nelc 
(Slovan, Postojna, Cerknica), 
Drago Mekinda in Franjo M o 
drijan (Vrhnika, Borovnica) ter 
igralci slovenske druge lige Aco 
Šuštar (Borovnica), Miro Biz
jak (Vrhnika, Borovnica) in 
Ivan Kranjc (Cerknica). 

Med tekmovanjem je bilo or
ganizirano še metanje trojk in 
prostih metov. 

Najuspešnejši v metanju trojk 
je bil»Anže Bunič, pri prostih 
metih pa je bil najboljši Dejan 
Bizjak s 7 koši, drugi Marko 
Kos s 6 koši in tretji Peter Weix-
ler s 3 koši v finalni seriji. 

Prve tri ekipe so prejele poka
le, prehodni pokal je pristal v 
rokah ekipe Kopitov grič iz 
Borovnice. 

Turnir je pokazal, da v Bo
rovnici ponovno raste obetaven 
rod mladih košarkarjev, kateri 
se bodo lahko izkazali že v jese
ni z dobrimi igrami v kadetski in 
članski ekipi. Ogledalo si ga je 
precejšnje število gledalcev. 

Sponzorja prireditve sta bila: 
okrepčevalnica FAŠKARIJA in 
E L L E S Borovnica. 

Organizatorji v prihodnjem 
letu upajo na še večje število 
ekip in košarkarskih užitkov. 

Naš časopis 

Medobčinska 
košarkarska liga 1997/98 

V soboto 18.4.1998 seje kon
čalo medobčinsko tekmovanje 
v košarki. V ligaškem tekmova
nju, katerega je organizirala 
Športna zveza Vrhnika, je od 
novembra 1997 do sredine apri
la 1998 nastopalo 11 ekip iz 
občin Vrhnika, Borovnica, Lo 
gatec in Brezovica. 

Ekipe so v telovadnici OŠ dr. 
Ivana Korošca v Borovnici ob 
sobotah med 11.30 in 14.30 uro 
odigrale 55 zanimivih tekem. 

Zaključek tekmovanja in po
delitev nagrad pa bo v soboto, 
30. maja 1998 ob 16. uri na zu
nanjem košarkarskem igrišču v 
Blatni Brezovici. V ekshibicij-
skem<-srečanju se bosta med se
boj pomerili ekipi Z M A G O 
V A L C E V M K L 1997/98 in 
S E L E K C I J A M K L 1997/98. 

Vse ljubitelje košarke vabimo 
na ogled zanimive tekme. Po 
končani tekmi pa se bomo sku
paj pogovorili o Medobčinski 
košarkarski ligi 1998/99. 

Končna lestvica medobčinske košarkarske lige je naslednja: 

1. Mladi veterani 10 10 0 719:524 195 20 
2. Loški komarji 10 8 2 518:477 41 18 
3. Dragomer 10 7 3 609:535 74 17 
4. ŠIG T E A M Brezovica 10 6 4 543:498 45 16 
5. Grogarji 10 5 5 605:568 37 15 
6. Econocom Logatec 10 5 5 490:500 -10 14(-1) 
7. Kara Vrhnika 10 4 6 546:594 -48 14 
8. Trim Borovnica 10 3 7 455:509 -54 13 
9. Klub Leskovec 10 3 7 487:550 -63 13 

10. Borovnica mladi 10 2 8 491:627 -136 12 
11. Red buli Vrhnika 10 2 8 344:423 -79 9(-3) 

K . N . 

K o š a r k a r s k a e k i p a i z o b č i n e 

B r e z o v i c a Š I G T E A M s e z a h v a l j u j e 

Apri la seje zaključila medobčinska rekreativna košarkarska liga, 
kjer je sodelovalo 11 ekip iz borovniške, vrhniške, logaške in brezo-
viške občine. Od novembra seje v telovadnici osnovne šole Borovni
ca zvrstilo 10 tekem brezoviška ekipa s kapetanom Janezom Susma-
nom na čelu pa je zasedla 4. mesto. 

Zahvaljuje se sponzorjem, ki so j i pomagali do tega uspeha: 
Šamoterstvo in gradbeništvo d.o.o. Ljubljana, Gostilna Amfora Vnanje 
Gorice, Tehno - cad d.o.o. Ljubljana, Gospodar d.o.o. Ljubljana, Kle-
parstvo in krovstvo Švarc s.p. Vnanje Gorice, Fanor d.o.o., S L S Bre
zovica, Cvetličarna Rotovž Ljubljana, Inšatalaterstvo Pezdir Brezovi
ca, Stražišar d.o.o. Vnanje Gorice, Comprint d.o.o. Ljubljana, 
Trgovina Manca Brezovica, Ergoles d.o.o. Ljubljana, Sitotisk Beravs 
Notranje Gorice, Mavrica d.o.o. Ljubljana, Občina Brezovica 

Na sliki ekipa ŠIG T E A M A v dresih, ki jih je sponzorirala S L S Brezo
vica in Gostilna Amfora. 

Meta Kastelic 



B E I K O P 
tMOMEM KHAHZAOIA, AVTOPREVODUSTVO i 6UUMEMSTV0 

Vil. U ( i | n • A, Vrhniki, lil.: M l /755-0S7. lu: M1 / 755-185 "? 
iDIlil: OSM/«21-817. 041/121-917 

MARKO SMRTNIK s.p. 

Kot novost vam nudimo prevoze gradbenega 
materiala in zahtevnih težjih tovorov s HIAP 
avtodvigalom. Na zalogi imamo tudi zemljo 
različne kakovosti. 

Opravljamo pa naslednja dela: 
• avtoprevoze razsutega materiala (nosilnost 10 t) 
• storitve z rovokopačem 
• razna dela v gradbeništvu 
• izdelujemo gradbena dela na ključ 
• razne izkope parcel in tras (po sistemu vam izkop, 

nam zemljo) 
• ureditev in gradnja cest, poti, dvorišč,... 
• izdelava podpornih zidov, temeljev (gradbene 

jame do zidarske faze) 
• gradnja greznic v različnih izvedbah 
• zaključna ureditvena dela na zunanjih površinah 

objektov 

NAŠE STORITVE SO KAKOVOSTNE, plačilo po 
dogovoru - lahko tudi na obroke. 

Tržaška 3, Vrhnika, tel:: 061/752-714 

MESEC MAJ, MESEC LJUBEZNI 

IN CVETJA/ 

Pričakujemo vas! 

A v t O - i Z Z i v d.o.o. Č u ž a 15 
1360 V R H N I K A 

tel . : /fax: 061/754-787 
mobitel: 0609/618-013 

http: / / www avto-izziv. si 

P R I N A S V A M N U D I M O : 
• menjavo vozil: 

— staro za novo 
— staro za staro 

• komisijsko prodajo vseh vrst osebnih vozil 
• odkup vozil, letnik nad 1990 
• mogoč nakup na posojilo in leasing 
• prenos lastništva (prepis vozil) 

ODPRTO: 
vsak dan od 9. do 18. ure, sobota od 9. do 13. ure. 

Dostava plzz na dom 
vsak dan od 12" do 241 

C^teL:755 1^^) 

KARA-obutev, Tržaška 5 in PTC Loka-Robova 6, pa Vas vabi 
k nakupu modne in športne obutve po ugodnih cenah 
in ugodnih plačilnih pogojih! 

CITROEN. 
MERLAK 

PRODAJA VOZIL 
POSREDOVANJE PRI PRODAJI 
VOZILA NA ZALOGI AVTO 

MEHANIKA 
KLEPARSTVO 
LIČARSTVO 

Drenov Grič 99, pri Vrhniki; tel.: 753-807, 751-007 

NOVA Xantia II in Xsara - BREAK 
Za vse kupce novih vozil darilo: radio in dodatna oprema 

SERVIS MERLAK, Vrhnika, 061/751-007 

Citroën priporoča " '"" CITROËN 

A v t o , k i v a m z l e z e p o d k o ž o 

P O N U D B A Š T I R I H M U Š K E T I R J E V : 

J U M P E R , J U M P Y , C 1 5 i n B E R L I N G O 

• POLAGANJE • MONTAŽA • SERVIS • GARANCIJA • 

t r g o v i n 
Ljubljanskoc. 10,1360VRHNIKA 

tel: 061/753 340,fox:061/753 302 

NAJVEČJA PONUDBA IN NAJUGODNEJŠE CENE 

• KERAMIKA - CERDOMUS 
• OKNA - VRATA JELOVICA 
• PARKET I OIP NOVOSELEC 

CERDOMUS 
Crrdumut Ceramtcht S.pA 

• POLAGANJE • MONTAŽA • SERVIS • GARANCIJA • 
• POLAGANJE • MONTAŽA • SERVIS • GARANCIJA • 

vrtna miza D0BBLE, 50057,0 65 cm _ 
vrtna miza WEEKEND, son so • so cm 
otroški vrtni stol, pvc, 5001 Simoni — 
vrtni stol, pvc, son, ELEGANCE 
zložljivi ležalnik CANP Rimini, bombaž 
vrtni stol, pvc 5031, R0MANTIC 
vrtna klop, PARK, 150 

SIT: 
2.568.-
2.763, 

- 381, 
1.334.-

4.643, 
700.-
5.715.-

električna kosilnica s košem, ks 930 9oow 14.990. 
kozarec kristalin za konjak FLIRT VIVA 99, 
kozarec za sok FIESTA 170. 

METALKA TRGOVINA 
Prodajalna Vrhnika 
R o b o v a 6 , T e l : 0 6 1 / 7 5 5 2 6 6 

'11 
Ti 
Slovenska trgovina s tradicijo 



SflHKER 
V R H N I K A 

Opekarska 18 
1360 Vrhnika 
tel.: 061/751-376 

753-618 

ADAPTACIJA KOPALNIC 
Z VELIKO IZBIRO 
KERAMIČNIH PLOŠČIC 
IN KOPALNIŠKE OPREME 
• zidarska dela, 
• zamenjava vodovodne instalacije, 
• polaganje keramičnih ploščic, 
• montaža sanitarne keramike, 

mešalnih armatur in 
kopalniškega pohištva, 

• odvoz odpadnega materiala. 

GARANCIJA 
IN ROK IZVEDBE 
ZAGOTOVLJENA. 
Hvala za zaupan je ! 

OPTIK 
BRANKAJELOVČAN 
STARA CESTA 5 
1360 VRHNIKA 

Tel.: 061/756-105 

Izdelava vseh vrst očal na recept in brez 
njega. Kontrola vida. 

Delovni čas: od 9. do 12. ure in od 13. do 16. ure, 
sreda od 9. do 12. ure in od 15. do 18. ure, 

sobota zaprto. 

J E R S I C 
V U L K A N I Z E R S T V O 
T R G O V I N A A V T O O P T I K A Z A V O R N I SERVIS 

J E R N E J JERŠIPSOVIČ S.p. 
Tel/Fax 061/ 753 111 

VOLJČEVA 11 61360 VRHNIKA 

V m a j u in j u n i j u b o m o v s a k o s r e d o 
o m o g o č i l i b r e z p l a č n o tes t i ran je zavor na 

nov ih s o d o b n i h n a p r a v a h . 

NOVO — NOVO — NOVO 

ROČNA AVTOPRALNICA 
PO UGODNIH CENAH VAM NUDIMO 
— kompletno traktorsko pnevmatiko z 

montažo • avtoplaščev za osebna in 
tovorna vozila z montažo. 

Odpr to imamo: 
vsak dan o d 8.00 d o 13.00 

o d 15.00 d o 19.00 
v sobo to o d 8.00 d o 18.00 

GRADBENIŠTVO 
D A M O S , d . o . o . 

Damjan SMRTNIK 
Vel ika L igo jna 20 
VRHNIKA 

te l . / fax : 753-020, 0609 /637-734 

NUDIMO: 

ADAPTACIJE STANOVANJSKIH OBJEKTOV 
UREJANJE OKOLICE OBJEKTOV: 
— tlakovanje dvorišč z materiali po želji Stanke, 
— postavitev robnikov, itd. 
POSTAVITEV OPORNIH ZIDOV 
IZDELAVA KANALIZACIJE 

VODOVODA 
TEMELJEV, itd. 

UTRJEVANJA TERENA 
RAZNI IZKOPI 
PREVOZI 
ODSTRANJEVANJE SNEGA 
(strojno in ročno, ter odvoz) 

Strojno ključavničarstvo 
inž. Marko Popit 
Log, C. Dolomitskega odreda 4 
1351 Brezovica 
Tel.: (061) 653-036, faks:(061) 654-432 

CISTERNE ZA KURILNO 
OLJE, ATESTIRANE 
— OD 1000 do 4800 I 
— PLOČEVINA — 3 mm 

NERJAVNE POSODE ZA 
VINO IN SOKOVE 
— OD 25 DO 300 I 

DOBITNIKI ZLATEGA CEHA ZA 
KAKOVOST NA M E D N A R O D N E M 
OBRTNEM SEJMU V CELJU 

VW SERVIS IN VULKANIZERSTVO 

T U R Š I Č 
VRHNIKA • JAGROVA 2 • T E L : 755-117 

• Servisiranje in popravila vozil VW, AUDI in 
SEAT 

• Na zalogi letni in zimski avtoplašči raznih 
proizvajalcev: MICHELIN, DUNLOP, 
SAVA, SEMPERIT 

• Montaža pri nas kupljenih novih 
avtoplaščev za osebna vozila 
je brezplačna 

• Možnost plačila na (3) tri čeke 

• Pri nakupu novih avtoplaščev nudimo 
5% gotovinski popust 

DELOVNI ČAS: 
od 7. do 12. ure in od 13. do 18. ure 

sobota od 8. do 12. ure 

SKUPAJ 
PROTI 

ranim 

POKLIČITE ! 
OSTALI BOSTE ANONIMNI 

BOLNIČAR & CO. 
k a m n o s e š t v o 

NAGROBNIKI 
K A M N I T I P U L T I 

izdelava in obnova, iz granita, marmorja... 
na voljo široka paleta barv 

STOJALA ZA PRŠUT 

Vaze, pepelniki, okenske police 

za gostinske lokale, kuhinje, kopalnice. 

Polepšajte svoj dom z lepoto naravnega kamna! 

podarite nekaj trajnega - zelo izvirno tudi 

kot poslovno darilo - spomin iz Slovenije 

in drugi izdelki iz kamna. 

DOLNICAR & CO. kamnoseštvo d.o.o. • S in ja Gor ica 3 4 • 1 3 6 0 V r h n i k a 
• t e l . : 0 6 1 / 7 5 2 9 5 0 • f a k s : 0 6 1 / 7 5 2 9 5 0 

T E R M O 
tel/faks: (061) 746 - 209, mobitel: 0609 644 - 173 

Ulica bratov Mivšek 24, 1353 Borovnica 

P V C O K N A MI* V R A T A 
V S J U I « X B J U M C MJNT V B U K 0 9 X I 
i v o v o o K A J D i v j r A Misr « u > 3 V O M O J N r x 4 y £ i i y i i 

TKXI^F.IWJH MJESMirsfMM OJCJEJV I N V R A T 
* « n u M C O M r s j K X M u r «CJECVWjriMur arj 

• 

U g o d n i n a k u p i v o z i l : 

LAGUNA — 150.000 SIT ceneje 

TVVINGO — prvih 5000 km brezplačno 
(v obliki PETROLOVIH bencinskih bonov) 

Informacije: 
Ljubljana, Vodovodna 93 
Vrhnika, Jelovškova 6 

Avtohiša REAL 
korak do zaupanja 

tel.: 061/1891-310 
tel.: 061/755-720 — prodaja 
tel.: 061/755-730 —servis 

Avto Center Vrhnika 



Vabimo vas v obnovljeni studio »FOTO MARKELJ«, na Petkovškovi 4, 
Vrhnika, kjer vam nudimo vse fotografske storitve. 
Otvoritev obnovljenih prostorov bo 8. maja ob 10. uri. 

Vabljeni vsi ljubitelji fotografije 

O 
i « 

d.o.o. Z DOBRIM IMENOM 

< Telefon: 125-42-04 
Tržaška 2 - Ljubljana 

Uradne ure vsak dan od 10. do 16. ure, 
ponedeljek in sreda od 10. do 18. ure 

IZKORISTITE NAŠO UGODNO PONUDBO 
NUDIMO MOŽNOST KREDITA NA 6 AL112 MESECEV!! 
ZA »A« in »B« KAT. 
- brezplačen tečaj CPP organiziramo 2 x mesečno ob 

16.30 uri na Tržaški 2 
- v maju bo tečaj CPP 18. 5. 98 in v juniju 1.6. 98, 

15. 6. 98 in 29. 6. 98 
- organiziramo tudi tečaj prve pomoči z izpitom 
- dijaki in študentje imajo poseben popust pri 
praktični vožnji 
- nudimo izposojo literature 

Dostava pizz na dom 
vsak dan od 12" do 24"! 

( ^ t e L : 7 5 5 1 9 5 ^ ) 

Kulturno-prlredltvenl center 
In okrepčevaln ica 

M i l 

AVT0TRADE U o O a O « 

Sinja gorica 11, VRHNIKA, tel.:061/755-199, 751-346 

OBESO 

• VSA VOZILA NA ZALOGI 
• MENJAMO STARO ZA NOVO 

P O S O J I L A Z U G O D N O O B R E S T N O M E R O 

- B R E Z P O L O G A 

Če ste se odločili zamenjati vaše staro vozilo za eno izmed vozil 
BRAVO - BRAVA - MAREA, dobite 100.001,00 SIT več za vaše staro 

vozilo 

F I A T M A R E A W E E K E N D Z K L I M O Z A U G O D N O C E N O 

DOBRODOŠLIH 
L U 

ram T R G O A V T O 
Vrhnika Z M E T A L O T R G O M 

Ob avtobusni postaji na Vrhniki, Cankarjev trg 6 

NAŠA STANDARDNA PONUDBA: 
• Rezervni deli za tovorna vozila: TAM, Zastava, 

IVECO in ostala vozila po naročilu 
• Rezervni deli za osebna vozila: ŠKODA, GOLF, 

ZASTAVA in ostala vozila, tudi po naročilu 

Z A P O L E T J E P A 

S K U T E R J I P I A G G R O 

N U D I M O V A M K O M P L E T E N 

P R O G R A M M O T O R J E V T O M O S 

POGOJI - UGODNI 

DELOVNI ČAS: 
od 7. do 19. ure 

sobota: od 7. do 12. ure 

TELEFON: 756-210, 756-211 
faks: 756-210 

N A U T I C A 

T R G O V S K O IN P R O I Z V O D N O 
P O D J E T J E A R G O N A U T I C A , d.o.o. 
HORJUL 79 A, 1354 Horjul 

objavlja prosto delovno mesto 

V O D J A P R O I Z V O D N J E 

(brizganje plastičnih cevi in fazonov) 

- poskusno delo tri mesece, 
- V. stopnja izobrazbe 
- večletne izkušnje pri podobnih delih. 

Morebitne vloge pošljite na naslov podjetja. 

VRHNIKA 

T R G O A V T O 
Z M E T A L O T R G O M 

K SODELOVANJU VABIMO 

P R O D A J A L C A 
— zaposlitev je za nedoločen čas 
— vloge lahko na naslov: 

»M« TRGO AVTO v kooperaciji z Metalotrgom, 
Cankarjev trg 6, 1360 Vrnika; informacije na 
telefon: 061/756-210 ali 756-211. 

Cor r» far 
i AVTOŠOLA 

TURISTIČNA AGENCIJA 
PISARNIŠKE IN 

RAČUNOVODSKE STORITVE 
FOTOKOPIRANJE 

A V T O Š O L A 

s tradicijo in dobrim uspehom 
VSAK MESEC TEČAJI CPP A, B, C, E IN F KATEGORIJE 

PLAČILO UR VOŽNJE NA 6 OBROKOV! 
DIJAKI IN ŠTUDENTJE POPUST! 

KANDIDATI LAHKO OPRAVIJO IZPIT TUDI V POSTOJNI 

Vabljeni tudi tisti, ki ste tečaj CPP opravili pri drugi avtošoli. 

NOVO: 

Organiziramo tečaj za voditelje motornih čolnov 

T U R I S T I Č N A A G E N C I J A 

POLETJE '98 
PRODAJA ARANŽMAJEV VSEH PRIZNANIH 

TURISTIČNIH AGENCIJ 
MOŽNOST PLAČILA NA OBROKE 

LETALSKE KARTE 
ZAVAROVANJE CORIS 

Sklepamo zavarovanja za 
MARIBORSKO ZAVAROVALNICO 

URADNE URE: pon.-pet. od 9. do 18. ure, sob. od 9. do 12. ure 
INFORMACIJE IN PRIJAVE: C0M-TAR. d.o.o., PTC LOKA, 

Robova 6, VRHNIKA, tel.:/fax: 061/755-828, 755-023 
POSLOVALNICA LOGATEC, Cankarjeva 8, tel. 741-642 



S A L A M I J A D A 
v gostilni »PRI KRANJCU« 

na Vrhniki 

Vabimo vas na prireditev ob 

13. salamijadi, ki bo v soboto , 

16. maja 1998 na vrtu gosti lne. 

Za pri jetno vzdušje bo poskrbel 

ansambel »VESELE ŠTAJERKE«. 

Vse ki bi želeli sodelovat i na ocenitv i 

svoj ih sa lam, le-te prinesite v soboto , 

16. maja do 13. ure v gost i lno 

»Pri Kran jcu«. 

Trgovina z oblačili 
za otroke od 
0 do 16 let. 

Našli nas boste na 
STARI CESTI 49 
na VRHNIKI. 
Tel. 755-749. 

Odprto imamo 
vsak dan od 9. do 12. ure 
in od 16. do 19. ure 
v soboto od 9. do 12. ure 

********************************** 
MOŽNOST PLAČILA NA VEČ ČEKOV!! 

************************************ 

K m e t i j a Š v i g e l j 

M i r k e 1 1 a 

V r h n i k a , t e l . 7 5 4 - 7 8 1 

Po ugodnih cenah vam nudimo kakovostne 
sadike 
- zelenjave 
- cvetja. 

I M S S e r v i s 
p o p r a v i l o p r a l n i h s t r o j e v 

O o r e n j e 
Z a n u s s i 
C o n d y 

Dragomer, Pot za stan 17 R e x Dragomer, Pot za stan 17 
1351 Brezovica pri Ljubljani 
tel.: 061 653 227 

Trgovinca v 

MRAVUINCEK 
Log, Loška c. 21 a 

(ob Tržaški cesti pri Mlinarju) 

DEČKI IN DEKLICE, 
KI PLENIČKE IN ČISTILNE ROBČKE 
ŠE POTREBUJETE, 
SE PRI NAS OGLASITE, 
IN PO UGODNI CENI 100 PJ-ENIČK 

KUPITE! 

ODPRTO: 
vsak dan od 13. do 19. ure 

sobota od 9. do 13. ure 
Telefon: 653-422 

Preživite zasluženi oddih v prijetnem okolju in blagem 
sredozemskem podnebju. Nudimo vam štiriposteljne 
in dvoposteljne apartmaje z možnostjo dodatnih ležišč 
po ugodnih cenah. Predsezona in posezona cenovno 

zelo zanimivi. 
Z veseljem vas pričakujemo. 

Družina Tabar 
Tel/faks 00385 51/721 633 

51/211 683 

Na Vrhniki - center - ugodno prodamo 1933 m2 
skladiščno-proizvodnih in pisarniških prostorov. 
Možna preureditev v stanovanja in trgovine. 
Informacije: INBEX d.o.o. Ljubljana, Parmova 
53, tel. 061/320-549; 0609/645-678. 

TRGOVSKO PODJETJE, d.d. 
Kidričeva c. 54 
ŠKOFJA LOKA 

O D D A M O V N A J E M 

dva poslovna prostora v pritličju Poslovno 

trgovskega centra na Vrhniki, Robova 6, v 

izmeri 22 m 2 in *6,50 m 2. Najem je za 

nedoločen čas. Lokala sta primerna za 

različno trgovsko ali storitveno dejavnost 

(razen za trgovino z živili). 

Ponudbo pošljite na naslov podjetja 

do 15. maja 1998. 

Informacije dobite po tel. št. 064/615-361. 

O B V E S T I L O ! 

Vzgojno-izobraževalni zavod Antonije Kucler 

vpisu je o t r o k e 

v sk ra j šan p r o g r a m p r i p r a v e n a šo lo . 

Za šolsko leto 1998/99 vpisujemo otroke, rojene 
leta 1992 in od 1. 1.93 do 31. 8. 93. 
Otroke lahko vpišete do 30. 6. 1998 

na upravi vrtca Poštna 1, vsak delovnik 
od 9. do 11. ure ali po telefonu 

754-207 od 7. do 13. ure. 

»AKSTVO 
P e t r o v č i č J a n e z s. P. 
Podlipa 95, Vrhnika 

V a m n u d i n a s l e d n j e s t o r i t v e : 

novogradnje z našim in vašim materialom 

omete, adaptacije hiš, dimnikov 

podporne zidove - škarpe iz kamna 

tlakovanje dvorišč, vrtne kamine iz kamna, itn. M f r H H f 

t TEL./FA* 061/753 895 -L*." 
; ; ; - • ^ ^ ^ H E i J 

N f f P O T i 
TRGOVINA ZA CENTRALNO KURJAVO IN VODOVOD 

SERVIS IN MONTAŽA OLJNIH GORILCEV 

Cenjene kupce obveščamo, da v M A J U 1 9 9 8 
selimo trgovino na novo lokacijo, in sicer 
BREZOVICA, Tržaška 513 a. 
Tel. št. 061/654-630 

061/654-598 

Trgovina bo odprta • 
od 7. do 19. ure od ponedeljka do petka, 

od 8. do 13. ure pa v soboto. 

UGODNE CENE 
ZA LTŽ PEČI ZA CENTRALNO OGREVANJE, 

OLJNE GORILNIKE, SANITARNO KERAMIKO, 
ENOROČNE ARMATURE ARMAL IN DRUGO ZA 

VODOVOD TER CENTRALNO OGREVANJE. 

A V T O C O L O R , d .o .o . 
D r e n o v Gr i č 62 
Te l . : 0 6 1 / 7 5 2 - 7 9 7 

Nudimo vam: 
• avtolake iz programa Mobihel in Glasurit 
• lak lazure za les 

zidne barve 
čopiči, valjčki za barvanje 
brusni materiali SIA in 3M 
program za brušenje RUPES 
program SATA 

• avtokozmetika 

ter širok izbor ličarskega in kleparskega 
materiala! 

Pri nakupu z gotovino nad 10.000,00 SIT vam 
nudimo 5% popust! 

O b i š č i t e n a s ! S e p r i p o r o č a m o ! 

PONOVNO ODPRTA TRGOVINA V SINJI GORICI 
(NASPROTI AVTOIZZIVA) 

TRGOVINA TINA 
SINJA GORICA 87, PRI VRHNIKI 

Poleg običajne ponudbe: pijače, živil, čistil, koz
metike, galanterije, vam v naši trgovini nudimo 
še: 
HRANO IN KOZMETIKO ZA OTROKE 
DIABETIČNE IZDELKE 
MEHIŠKO IN KITAJSKO HRANO 
SUHOMESNATE IZDELKE IZ DIVJAČINE 
MORSKE SADEŽE 
VEČ VRST PIVA IZ UVOZA 
OTROŠKE IGRAČE IN DARILA. 

Delovni čas: 
od pon. - do pet. od 8.00 do 19.00 

sobota od 7.00 do 17.00 
nedelja - prazniki od 8.00 do 12.00 

tel. 752-888; 041/731-949 
VABLJENI 

0 6 1 / 7 5 2 9 8 7 

0 6 1 / 7 5 3 5 2 8 

Jelovšek Marto s.p. 
Drenov Grič 111, Vrhnika 

e-mail: marko.jelovsek§iname.com 

črkArt 
jelovšek 

r e k l a m n i 

n a p i s i 

tisk 



USPEŠNI BARMANI VRHNIKE 

Bled v 
znamenju Vrhničanov 

Na Bledu je od 16. do 19. apri
la potekalo sedmo odprto pr
venstvo Slovenije v mešanju pi
jač. Obenem je to bil že 21. 
pokal Bleda, katerega lahko 
označimo kot promocijo števil
ne zasedbe iz Vrhnike. V tek
movanju barmanov so nastopili 
trije Vrhničani (Klemen Popit, 
Draga Osmanagič in Aleš 
Ogrin), med novinarji je izven 
konkurence nastopal tudi lan
ski državni prvak Simon Seljak, 
novinar Našega časopisa, med 
sodniki je strokovno delo bar
manov ocenjeval Alojz Kos , v 
promocijskem delu pa sta na
stopila Julka Fortuna z izdelo
vanjem znanih čipk in Franc 
Grom, kije izdeloval svoje zna
čilne »pirne«. En dan tekmova
nja pa je obiskal tudi predsed
nik Turističnega društva Blaga-
jana iz Vrhnike, Viktor Razdrh. 
Tako, da so Vrnničani resnično 
med gledalci in tekmovalci do
živeli veliko pozornost, kar gre 
vsekakor v prid turistične po
nudbe in promocije Vrhnike tu
di v znanem turističnem centru 
na Bledu. Samega tekmovanja 
21. pokala Bleda seje udeležilo 

51 barmanov iz Slovenije, Hr 
vaške, Madžarske, Avstrije, Ita-

Vrhniška kompletna ekipa na Bledu na VII. odprtem prvenstvu Sloveni
je v mešanju.pijač, od leve: novinar Simon Seljak, sodnik Alojz Kos, 
predstavnik barmanov Slovenije, predstavnica Fructala, Klemen Popit 
(Gostilna Victoria), Draga Osmanagič (B. J . PUB), Aleš Ogrin (Piz-
zerija Boter), Franc Grom, Julka Fortuna in Viktor Razdrh. 

Božo Kozlovič. 

lije, Bosne, Češke in Slovaške. 
Barmani so tekmovali v treh ka
tegorijah mešanja pijač: aperi-
tivni coctail, long drink (dolga 
pijača) in v after diner coctailu 
(pijača po kosilu). Nastopili so 
tudi novinarji za naslov držav
nega prvaka in izvedeno je bilo 
tekmovanje vseh osmih gostin
skih šol iz Slovenije. Med bar
mani je v skupnem seštevku 
vseh treh kategorij zmagal do
mačin Miran Šobol, že priznani 
barman. Ta barman je zmagal 
tudi pri mešanju aperitivnega 
coctaila in long drink pijače. 

Velik uspeh pa je dosegel Vrh-
ničan Klemen Popit (gostilna 
Victoria) pri mešanju coctaila 
after diner, kjer je zasedel drugo 
mesto, za predstavnikom Češ
ke. Glede na to, pa je v tej kate
goriji Klemen postal državni 
prvak in si je priboril mesto v 
reprezentanci za svetovni po
kal, ki bo v mesecu oktobru na 
Portugalskem. Lep uspeh pa je 
v tej kategoriji dosegia Draga 
Osmanagič, kije za državno pr
venstvo osvojila 3. mesto. Aleš 
Ogrin je tudi nastopal v vseh 
treh kategorijah, bil pa je oce

njevalec in vodja tekmovanja 
gostinskih šol. Tu je zmagala 
srednja gostinsko-turistčna šola 
iz Ljubljane. Med novinarji pa 
je zmagala Urška Cvital iz revije 
5 zvezdic, kateri je pokal izročil 
Simon Seljak, ki pa je nastopal 
izven konkurence. Po oceni 
komisije bi tudi letos lahko 
zmagal, saj mu je bil mentor 
Klemen Popit. 

Ob tem poročilu iz VII . odpr
tega prvenstva Slovenije v me
šanju pijač, naj omenimo, da so 
vrhniški barmani tudi v letu 
1997 Vrhniko in Slovenijo uspeš
no zastopali na številnih med
narodnih tekmovanjih. Največji 
uspeh je dosegel Božo Kozlovič 
(Pizzerija Boter), ki je na Češ
kem v mesecu maju osvojil 2. 
mesto v mešanju coctaila long 
drink. Junija je tričlanska ekipa 
iz Vrhnike tekmovala v D u 
brovniku. Aleš Ogrin (Pizzerija 
Boter) je bil 2. v skupni razvr
stitvi in 3. mesto osvojil v krat
kih pijačah, Klemen Popit pa je 
bil tu 7. Draga Osmanagič pa je 
v coctailu long drink zasedla 4. 
mesto. V Zadru je potekal me
seca julija pokal otoka Ugljen, 
kjer je bil Aleš skupni zmagova
lec ter prvi v kratkih pijačah in 
drugi v dolgih pijačah. Septem
bra se je Draga Osmanagič na 
Rabu uvrstila na 4. mesto pri 
dolgih pijačah. Meseca oktobra 
sta se Aleš in Klemen udeležila 
tekmovanja barmanov v Opati
j i , kjer je Aleš zmagal pri krat
kih pijačah, Klemen pa je bil 
peti. 

Na vseslovenskem gostinsko-
turističnem zboru v termah Ča
tež v mesecu oktobru pa sta Bo-

Izžrebali pet 
nagrad 
križanke 
»COM-TAR« 

V uredništvu smo izžrebali 
pet nagrad nagradne križanke 
»COM-TAR« iz prejšnje števil
ke Našega časopisa. Nagrade 
prejmejo: 
1. tečaj SPP + 3 ure vožnje: 
Mirni Troha, Poštna ulica 3 b, 
Vrhnika 
2. tečaj C P P + 2 uri vožnje: 
Janez Kraškovič, Ižanska 132, 
Ljubljana 
3. tečaj C P P + 1 ura vožnje: 
France Podlipec, Mala Ligojna 
4. Vrhnika 
4. izlet v Gardaland v maju 
1998: 
Franjo Meglic, Zaplana 114, 
Vrhnika 
5. tečaj CPP : 
Peter Mavrin, Nova pot 57, No
tranje Gorice 

Vse nagrajence vabimo v po
slovalnico C O M - T A R v PTC 
Loka na Vrhniki (Robova 6), 
kjer se boste podrobneje dogo
vorili o načinu izkoriščanja na
grad. Vsem pa še enkrat česti
tamo. 

žo Kozlovič in Draga Osma
nagič (B. J . P U B ) dobila zlati 
medalji v pripravljanju mešanja 
pijač, Klemen Popit pa srebrno 
medaljo. Kot je razvidno so se 
vrhniški barmani na vseh tek
movanjih dobro odrezali. Prav 
gotovo gre zahvala tudi vsem 
lastnikom gostiln, kjer so vsi 
štirje zaposleni, da so j im omo
gočili udeležbo na vseh teh šte
vilnih tekmovanjih barmanov. 
Tako se j im zahvaljujejo preko 
Našega časopisa in to Pizzeriji 
Boter, Gostilni Victoria, M - M 
clubu in B. J . PUB-u . 

Kulturno-prlredltvenl center 
in okrepčevaln ica 

mm® 
NAGRADNA 
KRIŽANKA 

Penzion 
PRISTAN 
Fiesa 

Sponzor nagradne križanke v 
tej številki je Penzion PRISTAN 
iz FIESE, k i vas vabi, da letošnji 
dopust preživite na slovenski 
obali. Fiesa je oddaljena od cen
tra Pirana 1,2 km, ima bujno 
vegetacijo in prijetno, skoraj 
zdravilno klimo. 

Penzion PRISTAN je odda
ljen od lepo urejene in brezplač
ne plaže 150 m oz. 5 minut hoje. 
Bližina vam omogoča, da se po
poldanski pripeki umaknete v 
prijetno senco dreves pri pen-
zionu, otroci pa se lahko poigra
jo na gugalnicah, vrtiljaku in 
drugih napravah. V 2,3 in 4-
posteljnih sobah je 92 ležišč, vse 
sobe imajo T W C . 

Posebej omenjamo lastno par
kirišče, kjer vam zagotavljajo 
parkirno mesto in brezplačno 
parkiranje. Večina parkirnih 
mest je pokritih. 

Pokličite po tel. 066-73-465 ali 
041-690-952, poslali vam bodo 
podrobne informacije. 

Za nagradno križanko je Pen
zion PRISTAN namenil denarne 
nagrade, ki so za izžrebane re
ševalce bolj »priročne« kot 
napr. vikend paket ali kosilo za 
dve osebi v Fiesi: 

1. nagrada 10.000 SIT 
2. nagrada 6.000 SIT 
3. nagrada 4.000 SIT 

Rešene križanke pošljite do 
25. maja 1998, na naslov: Ured
ništvo »NČ«, Tržaška c. 1, 1360 
Vrhnika in sicer v ovojnici z ob
veznim pripisom »Nagradna kri
žanka«. 

N . Č. 

N A S Č A S O P I S 
Naš časopis izhaja enkrat mesečno za občine Vrhnika, Bo
rovnica, Dobrova-Horjul-Polhov Gradec in Brezovica in ga 
brezplačno prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. 
Uredništvo: Tone Janežič (odgovorni urednik), Simon Seljak 
(novinar in organizator). Naslov uredništva: Naš časopis, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika. Uradne ure za stranke: ob 
ponedeljkih, sredah in petkih od 10. do 11. ure. Telefon 
uredništva: (061) 756 224 ali h.c. 755 121, int. 222 in 291. Te
lefax: (061) 755 158. Urednik je dosegljiv ob sredah popol
dne na telefon (061) 631 567. Elektronska pošta: 
Anton.Janezic @ iol.net 
Pokličite nas lai¡ o tudi na mobitel 0609/650-186. 
Gradivo za brezoviške strani sprejema Časopisni svet občine 
Brezovica, Tržaška 390, 1351 Brezovica, telefon ali telefaks 
653-223. 
Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase po 650 SIT, na 
prvi in zadnji strani dvojno. Oglasi za kulturno-zabavne in 
športne prireditve z vstopnino po 400 SIT za cm v stolpcu. 
Zahvale so po enotni ceni 10.000 SIT. Mal i oglasi so brez
plačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu Našega časopisa, 
pomagali vam jih bomo tudi oblikovati. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržuje
mo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih 
sporočil. 
Po mnenju pristojnega organa je Naš časopis informativni 
proizvod, za katerega se plačuje 5-odstotni davek od prome
ta proizvodov. 
Grafična priprava in prelom: Grafika, Novo mesto, d.o.o. 
Tisk: TČR, Delo, Ljubljana. 

http://iol.net


MALI OGLASI 

Ekonom lonca, 5 in 3 litre, nova, 
prodam za 15.000,00 SIT. 
Informacije po telefonu: 
755-655. 

Inštrukcije osnovnošolskih in sred
nješolskih predmetov: matema
tike, fizike, angleščine, slovenš
čine itn... in kitare na območju 
občin Brezovica / Vrhnika. Po
kličite po telefonu: (061) 652-
580 (po 18. uri). Prva ura je 
brezplačna! 

Andreja in Slavko, Požarnice 
46, Vnanje Gorice 

V skrbno stalno varstvo vzamem 
otroke, stare do 4 let. (Drago-
mer - Lukovica). Tel. 653-031 
(Sabina). 

Statve za ročno tkanje izredno 
ugodno prodam. Statve so nove. 
Informacije po tel. 064/224-264. 

Ugodno nudim inštrukcije za ma-

radio urkirtikai 
tel: 061/757262, tel/fax: 061/757261 

ZAHVALA 

Ob mnogo prerani in boleči izgubi 
našega brata, svaka in strica 

Marjana 
Telbana 

z Brega pri Borovnici 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, nje
govim prijateljem in nekdanjim sodelavcem podjetja L l K O 
Borovnica za izražena sožalja, darovano cvetje, sveče in 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala gospodu duhovni
ku za opravljen obred, enako pevcem, pogrebcem in tro
bentaču za zaigrano Tišino. Zahvaljujemo se Domu upoko
jencev na Vrhnik i za vso nego ob njegovi bolezni in zadnjih 

trenutkih življenja. Se enkrat hvala vsem. 

Brata in sestre 

Borovnica, april 1998 

ZAHVALA 

V 95. letu starosti je mirno zaspala 
naša draga mama, babica in 

prababica 

Marija 
Bajee 

iz Drenovega Griča 41 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prija
teljem, sosedom in krajanom za izrečeno sožalje, podarjeno 
cvetje in sveče ter vsem, k i ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti v tako velikem številu. Lepa hvala g. dekanu Vinku 
Podbevšku za opravljen pogrebni obred in sočutno izrečene 
poslovilne besede, hvala tudi g. doktorju Cukjatiju in g. pa-
tronažni sestri za obiske na domu. Iskrena hvala pevcem 
okteta Raskovec. Hvala pogrebcem in pogrebni službi g. 
Antona Vrhovca, hvala tudi za zadnji pozdrav Društva 

upokojencev Vrhnika. Vsem še enkrat hvala 

Vsi njeni 

POGREBNE STORITVE 

naročila na domu 
prevozi 
prevozi za upepelitev 
postavitev mrliškega odra 
pogrebna oprema 
urejanje umrlih 
izkop jam 

t — pevci, glasba 
— venci, cvetje, sveče 
— urejanje grobov 
— urejanje dokumentacije 
— prevozi v pogrebnem' 

spremstvu 

ANTON VRHOVEC, Drenov Grič 128 
Tel.: 061 /751 -437, mobitel 0609 637 617 

tematiko (osnovne in srednje 
šole). Informacije po telefonu: 
755-520. 

O D D A J A M POČITNIŠKO HI 
ŠO v okolju še neokrnjene 
narave ob reki K o l p i . Oprem
ljena je za 6 oseb. Možnost 
kolesarjenja, ribolov, sprehodi 
ali pohodi po okolici , vožnja s 
kajaki ali kanuji ali raftom in 
drugo. 
Informacije tel. 061/756-007. 

Otroško hojico, kombinirano s 
stolčkom ter mizico za hranje
nje in otroški voziček, ugodno 
prodamo. 
Tel. 061 756 007. 

P1ETA 

Pogrebna služba 
FRANCI TRŠAR, 
Gabrče 9 
Vrhnika 
Telefon: 754-109, 
752-894 
0609 628-257 

Tržaška 3, Vrhnika, tel.: 061/752-714 

LIKO 
VRHNIKA 

L I K O , d . d . 
P C L E S - V E R D 

Na zalogi imamo bukova suha drva (I. II. in III. 
klasa). 
Naročilo sprejemamo AVTOPREVOZNIŠTVO 
KNEZ, Sinja Gorica 50a, Vrhnika. 
Informacije na telefon 061 /754-650, po 15. uri 
popoldan, vsak dan. 

HITRA DOSTAVA! 

Z A H V A L A 

Ob nenadomestljivi izgubi naše mami, babi, tašče, sestre in 
tete 

Marije Dolenc 
roj. Dolenc 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za ustna in pisna sožalja, za podarjeno 
cvetje in spremstvo na njeni zadnji poti. Lepa hvala gospo
du župniku za opravljen obred, enako celotni pogrebni 
službi in pevcem. Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala. 

Vsi njeni 

Borovnica, april 1998 

ZAHVALA 

V 90. letu je za vedno odšla naša 
majči 

ga. Franja 
Košmerl 

roj. Žitnik 
upokojena učiteljica z Vrhnike 

V globoki žalosti se zahvaljujemo vsem, ki ste jo obiskovali 
v času zdravja in bolezni in se od nje poslovili na njeni zadnji 

poti. 

Vsi njeni 

Dragi ata, tebe več ni, 
a v naših srcih 
in na vsakem koraku 
bodo ostale tvoje sledi. 

ZAHVALA 

V 86. letu starosti nas je zapustil 
dragi mož, oče in dedek 

Anton 
Dolenc 

iz Brezij pri Dobrovi 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za darovano cvetje, sveče in spremstvo na 
njegovi zadnji poti. Še posebno se zahvaljujemo gasilcem iz 
Brezij in drugim gasilskim društvom za organizacijo celot
nega pogreba. Zahvala velja tudi g. župniku Antonu Golo
bu, pevcem, trobentaču in pogrebni službi Vrhovec za lepo 
opravljen pogrebni obred. Še enkrat hvala vsem in vsakemu 

posebej za kakršno koli pomoč ob težkem trenutku. 

Družina Korun 

ZAHVALA 

Poslovil se je dragi mož in oče 

Anton Susman 
z Jezera 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, sodelav
cem, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, cvetje in 
sveče ter vsem, ki ste ga spremili na zadnji poti. Še posebej 
smo hvaležni za izredno skrb patronažni sestri ge. Zalki 
Klančnik, dr. Igorju Gabrijelu, osebju Kliničnega centra in 
župniku g. Vinku Malovrhu. Hvala tudi pevskemu zboru iz 
Preserja, glasbeniku za zaigrano Tišino, gasilcem G D Jeze

ro in g. župniku, ki ste polepšali zadnje slovo. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi diage žene, ma
me, babice, tašče in sestre 

Francke 
Zilavec 
Marušič 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali in z 
nami sočustvovali. Posebaj se zahvaljujemo dr. Heleni 
Rozmane - Drašler in patronažni službi, g. župniku Vinku 
Podbevšku za opravljen cerkveni obred, pevcem kvarteta 
Raskovec, Kvartetu trobil, Z Z B Vrhnika, društvu upoko
jencev Vrhnika in g. Vrhovcu. Vsem in vsakemu posebaj 

hvala. 

Vsi njeni 

Verd, 29.4.1998 

Z A H V A L A 

V 90. letu starosti nas je zapustila teta 

Antonija Vuk 
z Verda 187 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam izrazili sožalje, 
darovali cvetje in sveče ter jo pospremili na zadnji poti. 
Posebna zahvala osebju Doma upokojencev Vrhnika za 
dolgoletno nego, hvala g. župniku za opravljen obred, Pieti 
(Tršar) za opravljene pogrebne storitve, predstavnikom Z B 

Vrhnika in Društvu upokojencev Vrhnika. 

Vrhnika 

Jakopičevi 

•À "HrT ZAHVALA 

IIP 

iv in V 83. letu starosti nas je po dolgi in 
hudi bolezni zapustil mož, ata, de

dek in pradedek 

; i Lovro 
Grom 

z Vrhnike, Ob izviru 12 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijate
ljem, sodelavcem in društvom za ustno in pisno sožalje, po
darjeno cvetje in sveče ter številno spremstvo na zadnji poti. 
Hvala vsem, ki ste sočustvovali z nami v težkih trenutkih. 

Vsi njegovi 

Vrhnika, april 1998 



ZAHVALA 

Ob smrti našega moža, očeta, dedka, tasta in brata 

Ivana Goluba 
iz Borovnice 

se iskreno zahvaljujemo za izrečeno sožalje, darovane sveče , 
in moralno podporo. Zahvaljujemo se gospodu župniku za 
opravljen slovesni pogreb, pogrebcem in vsem, ki ste ga po
spremili k zadnjemu počitku. Vsem in vsakemu posebej še 

enkrat hvala. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

ob smrti naše drage 

Malči 
Nagode 

z Verda 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za 
izkazano sožalje, darovano cvetje in sveče ter spremstvo na 
njeni zadnji poti. Hvala gospodu kaplanu za iskrene besede 
ob slovesu in za lepo opravljen obred kot tudi pogrebni 
službi Pieta. Zahvaljujemo se dr. Heleni Rozmane Drašler 
za večletno skrb in nego naše tete in prisrčna hvala vsem, ki 

ste jo spremljali. 

Vsi njeni 

Ljubljeni oče, 
ugasnil zdaj je vaš pogled, 
za vedno se sklenile 
vaše pridne so roke 
in po plačilo večno 
odšlo vaše dobro, 
plemenito je srce! 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega 
očeta in dedka 

Ludvika 
Roglja 

iz Gorenje Brezovice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, znancem in podjetjem za izražena sožalja, darovano 
cvetje in sveče. Posebna zahvala velja gospodu župniku M a 
lovrhu in gospodu Kočarju za ganljive besede in lepo oprav
ljen pogrebni obred. Zahvaljujemo se tudi očetovim prijate
ljem gasilcem in članom Nove slovenske zaveze za besede 
slovesa in zapeto njegovo najljubšo pesem. Hvala prav 
vsem, ki ste v tako velikem številu dragega očeta pospremili 
na njegovi zadnji poti ali se kako drugače poklonili njego

vemu spominu. Vsem še enkrat iskrena hvala! 

Vsi njegovi 

Gorenja Brezovica, 10. aprila 1998 

V svojem 99. letu nas je 29. marca 
1998 zapustila naša mama, babica 

in prababica 
^ » 

V svojem 99. letu nas je 29. marca 
1998 zapustila naša mama, babica 

in prababica 

I •. 1 Terezija 
Pavlin 

I •. 1 

Pavlinova mama iz Vrhnike 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Za
hvala velja tudi osebju Doma upokojencev na Vrhniki , kjer 
je mama preživela zadnja tri leta. Prav tako bi se radi zahva
li l i Pogrebni službi Vrhovec in g. župniku za lepo opravljen 
pogreb. Se enkrat hvala vsem, ki ste našo mamo pospremili 

k zadnjemu počitku. 

Vsi njeni 

... kadar je v ljudeh svetloba, žarči iz njih. 
Tedaj se prepoznamo, ko hodimo skupaj v temi, 
ne da bi morali z roko drug 
drugega pobožati po licu ali 
se vsesti drug drugemu v srce. 
(A. Schweitzer) 

ZAHVALA 

Ob izgubi brata 

Jakoba 
Mastena 

z Verda 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče ter 
vsem, ki ste ga spremili na njegovi zadnji poti. Posebna za
hvala stanovalcem Brigadirske ulice za izkazano pomoč, 
osebju Doma Hrastovec, g. dekanu, pogrebni službi Pieta 

ter pevcem bratov Zupan za ganljivo zapete pesmi. 

Žalujoči: sestre Betka, Boži, Metka in Joži z družinami 

ZAHVALA 

V 87. letu starosti nas je zapustila 
naša draga mama, sestra, teta, ba

bica in prababica 

Tončka 
Gantar 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, znancem in krajanom za izrečeno sožalje, za cvetje, 
sveče in druge darove ter vsem, ki ste jo v tako velikem števi
lu spremili na njeni zadnji poti. Posebna zahvala zdravstve
nemu in strežnemu osebju Doma starejših občanov Vrhni
ka, Krajevni organizaciji Z Z B Borovnica, Društvu upo
kojencev Borovnica, Pogrebni službi Vrhovec, pogrebcem 
in pevcem ter gospodu župniku za lepo opravijen obred. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Vsi njeni 

Borovnica, april 1998 

ZAHVALA 

Po hudi bolezni nas je v 61. letu 
starosti zapustil dragi sin, brat, oče 

in mož 

Roman 
Dolinar 

iz Sentjošta 49 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, znancem in krajanom za izrečeno sožalje, rože in 
sveče ter številno spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebno 
se zahvaljujemo pevcem za lepo petje, g. župniku, pogreb
cem in Gasilskemu društvu za lepo opravljen pogrebni 

obred. Vsem iskrena hvala. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

JU' \ Zapustil nas |c dragi mož, oče m 
(ledi 

Vinko 
* ~ Celarc 

iz Dola pri Borovnici 

Isreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prija
teljem, ki so bili z nami v težkih trenutkih. Še posebej se za
hvaljujemo Zdenki in Ediju Suhadolnik, družinam Hrova-
tin, Pečlin in Francu Suhadolniku. Lepa hvala tudi 
pogrebnemu zavodu Pieta, pevcem in gospodu župniku za 

lepo opravljen pogrebni obred. 

Žena Vera, sinova Sašo z družino in Mirko 

Dol, april 1998 

ZAHVALA 

Ob smrti dragega moža, ata in 
starega ata 

Ferdinanda -
Nandeta 
Sedeja 

iz Borovnice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje 
in sveče. Iskrena hvala tudi dr. Mariji Munda, g. župniku, 
gasilcem, pevcem' in trobentaču. Hvala vsem, ki ste 

pokojnika pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi žalujoči 

Glej, zemlja sije vzela, kar je njeno. 
A kar ni njeno, nam ne more vzeti. 
In to, kar je neskončno dragoceno, 
je večno in nikdar ne more umreti. 
(S. Makarovič) 

ZAHVALA 

Ob boleči in nenadomestljivi izgu
bi naše ljube žene, mame in stare 

mame 

Tilke 
Ambrožic 
roj. Kermavnar 

iz Vnanjih Goric 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, kra
janom in znancem za podarjeno cvetje, sreče, izrečeno soža
lje in spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahval g. žup
niku Janezu Komparetu za lepo opravljen pogrebni obred. 
Zahvaljujemo se tudi gospe in gospodu Tršarjevima za po
grebne storitve in sočutnost , ki stajo delila z nami. Vsem še 

enkrat hvala. 

Vsi njeni 

Vnanje Gorice, Jezero, Dobrunje 

Naj atu vedno bo lepo, 
ko v nebesih pri Bogu bo. 
(vnukinja Katarina) 

ZAHVALA 

V 88. letu starosti nas je nenadoma 
zapustil naš dobri, dragi mož, ata 

in dedek 

Viktor 
Drašler 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečena ustna in pisna sožalja, daro
vano cvetje in sveče ter spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebno se zahvaljujemo g. župniku za lepo opravljen po
greb s sveto mašo, vsem sosedom, pevcem, trobentaču in 
pogrebcem društva upokojencev. Hvala tudi vsem tistim, ki 

ste v težkih trenutkih sočustvovali z nami. 

Žena Zofi, sinovi Jože, Marjan in Viktor z družinami 

Borovnica, april 1998 

Kje zdaj si, zlati ati, 
prišel prehitro je ločitve čas. 
O, da bi se odprla vrata 
in se prikazal bi spet tvoj obraz. 

ZAHVALA 

Ob nenadni izgubi dragega moža 
in očeta 

Vinka 
Gruma 

z Dolenje Brezovice pri Preserju 

se iskreno zahvaljujemo vsem za izražena ustna in pisna so
žalja, za darovano cvetje, sveče in sv. maše. Hvala g. Vinku 
Malovrhu in g. Lojzetu Kočarju za lep govor ob krsti in 
opravljen pogrebni obred. Zahvala gasilcem P G D Brezovi
ca pod Krimom, drugim gasilcem, pevcem in trobentaču, 
nekdanjim sodelavcem Telekoma Slovenije, PE Ljubljana, 
vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izkazano pomoč 
ter vsem, ki ste ga spremili na njegovi prerani zadnji poti. 

Vsem še enkrat I S K R E N A H V A L A . 

Vsi njegovi 

Dol. Brezovica, april 1998 



H I - F I C E N T R I 

C O M I N G 
V R H N I K A 

, V I D E O , 
VRHNIKA, Tržaška c. 28, tel.: 061 752-392 
LJUBLJANA, Kongresni trg 12, tel.: 061 214-321 
LJUBLJANA, Slovenska c. 51, tel.: 061 311-188 
LJUBLJANA, Slovenijales, Dunajska 20, tel.: 061 324-467 
LJUBLJANA, BTC-hala A, Moderni interieri, Šmartinska 152, tel.: 061 185-27-70 
LJUBLJANA, BTC-hala A, Pritličje, Šmartinska 152, tel.: 061 185-26-04 

C O M P U T E R C E N T E R 
LJUBLJANA, Vegova ulica 2, tel.: 061 125-67-02 

C O M I N G d . o . o . , Družba z a t r g o v i n o , Tržaška c e s t a 2 8 , 1 3 G O V r h n i k a 

d o 

O B R O K O V 
NAJNIŽJI ZNESEK ČEKA PRI NAKUPU NA OBROKE JE 5.000 SIT 

Panasonic Technics PHILIPS g r u r d i g Daewoo S O N Y e u i u a jama KENWOOD 

OBČANKAM I N OBČANOM ČESTITAMO O B P R A Z N I K U OBČINE V R H N I K A 
GRUnDIG EKRAN 55 cm 

P 55-731 

69 programskih mest 
za nastavitev TV kanalov 
Časovno nastavljiv izklop 
ATS - avtomatsko 
nastavljanje programov 
Teletekst 
Daljinsko upravljanje 

SIT 65.992 ali io x 7.173 

DAEWOO 
! 2898 ST 

Stereo 
2 x 20 W 
SCART 
priključek 
TOP 
teletekst 
z 8 stranmi 
spomina 

EKRAN 70 cm 

S I T 9 9 . 9 9 0 ALI 10 X 10.868 

PHILIPS VIDEOREKORDER 
VR475 

SIT 48.990 ALI 10X5.325 

KAMKORDER S O N Y 
CCD TR 411 

• 32 x digitalni zoom 
• 16 x optični zoom 
• Opcija: STAMINA 

baterija (omogoča 
snemanje do 12 ur) 

simbolna slika 

SIT 99.990 ALI 10 X 10.869 

PHILIPS BREZVRVICNI 
TELEFON ALORIS 

• LCD prikazovalnik z 
12 mestnimi številkami 
in 4 grafičnimi ikonami 

• Do 4 ure pogovora 
• Do 40 ur stanja pripravljenosti 
• Domet do 300 m 

SIT 27.900 ALI 5 X 5.762 

P O N U D B A MESECA 

P C z B A R V N I M 
T I S K A L N I K O M 

Računalnik 
V I R G O 200 

CPU 
Spomin 

HDD 
FDD 
VGA 

CD ROM 
Miška s podlogo 

Ohišje 
Zvočna kartica 

Zvočniki 
Monitor 

Tipkovnica 
operac. sistem 

CYRIX 200 MX 
32 MB 
2,1 GB 
1,44 MB 
ATI 3D 2MB 
20 X 
ARTEC 3 tipke 
Mini Tower 
SB 16 bit 
2 x 120 W 
PHILIPS 14" 
Chicony Win'95 SLO 
SLO Windows '95 

Tiskalnik 
C a n o n 
BJC 250 
• Barvni BubbleJet tisk 
• A4 format 
• 3 strani / min. črnobelo 
• 2 strani / min. barvno 
• 720 x 360 dpi črnobelo 
• 360 x 360 dpi barvno 

GARANCIJA 
2 LETI 

simbolna slika Mm/k/ 

s a m o • 

1 8 4 , 9 0 0 S I T ali 10 x 20.098 SIT 

PRODAJA: 
TV, VIDEO, HI-FI CENTER 
VRHNIKA, Tržaška c. 28, tel.: 061 752-392 
COMPUTER CENTER 
LJUBLJANA, Vegova ulica 2, tel.: 061 125-67-02 

3LÍXUSL HI-FI SISTEM 
NSX-S 23 

• 2 x 55 W 
• Menjalnik za 3 CD-je 

RDS sprejemnik 
Dvojni kasetofon 

SIT 59.990 ALI 10X6.521 

" RADIOKASETOFON 3LIUS3L 
CSD-SL10 

• 40 W PMPO 
• CD 
• Enojni 

kasetofon 

SIT 22.990 ALI 4 X 5.872 

GLiUSGL 
HS-TA173 

WALKMAN 

1 7 

SLÍUS3L 
XP-260 

PRENOSNI CD 

SIT 20.400 
ALI 4X5.210 SIT 7.200 

I M E T N I K I C O M I N G K A R T I C E 
I M A J O D O D A T N I 5% P O P U S T 

p U f T 

POMOTE IN TISKARSKE NAPAKE NISO IZKLJUČENE. PONUDBA VELJA DO RAZPRODAJE ZALOG. 


